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Π
αρά τις ασθενικές δημοσκοπικές επιδόσεις του
Νίκου Ανδρουλάκη, το ΠΑΣΟΚ φαίνεται να παρα-
μένει ένα ισχυρό brand. 

Στην πρόσφατη δημοσκόπηση της Pulse για τον ΣΚΑΪ τέ-
θηκε στην κοινή γνώμη ένα ερώτημα με ιδιαίτερο πολιτικό
ενδιαφέρον. 

Στην ερώτηση ποιο κόμμα της αντιπολίτευσης έχει τις
περισσότερες πιθανότητες να κυβερνήσει στο μέλλον τη
χώρα, το ΠΑΣΟΚ συγκεντρώνει 28%, 17 ποσοστιαίες μονά-
δες μπροστά από την Πλεύση Ελευθερίας. Παρ’ όλα αυτά, η
Ζωή Κωνσταντοπούλου φαίνεται να εδραιώνει το κόμμα
στη δεύτερη θέση στην πρόθεση ψήφου. 

Είναι πιθανό η δημοσκοπική της άνοιξη να οφείλεται
στον εν γένει «πολιτικό ακτιβισμό» της, ιδιαίτερα στο θέμα
των Τεμπών. Κι ας μην έχει ούτε κομματικά στελέχη, ούτε
κυβερνητικό πρόγραμμα -όπως ομολογεί στο βίντεο που
ανέβασε στο TikTok και έγινε viral σε λίγες μόλις ώρες.

Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι τα trends στα social media
επηρεάζουν τις έρευνες και πονοκεφαλιάζουν τους δημο-

σκόπους. Όμως, όταν τα πράγματα σοβαρεύουν, ο κυβερ-
νητισμός αποδεικνύεται μια καθόλου αμελητέα παράμε-
τρος, η οποία την ώρα της κάλπης επηρεάζει σημαντικά τις
αποφάσεις των ψηφοφόρων. Κατ’ επέκταση προσδιορίζει
και το εκλογικό αποτέλεσμα.

Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης δεν το
’χει με τα social media και οι όποιες δειλές εμφανίσεις του
δεν δημιουργούν trends όπως η Ζωή. Αναμφίβολα, θα είχε
καλύτερες επιδόσεις αν υπηρετούσε τον κυβερνητισμό του
κόμματός του -κάτι όμως που καταβάλλει φιλότιμες προ-
σπάθειες να απαρνηθεί και να μοιάσει (ανεπιτυχώς, ως
φαίνεται) στην κ. Κωνσταντοπούλου. 

Κάπως έτσι, απαρνήθηκε να διαβεί το… κόκκινο χαλί του
«δεύτερου πόλου» του πολιτικού συστήματος, που του
έστρωσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, καθιστώντας τον συνο-
μιλητή του στην εκλογή του Προέδρου της Δημοκρατίας και
στην αναθεώρηση κομβικών άρθρων του Συντάγματος.

Αντ’ αυτού ο κ. Ανδρουλάκης επέλεξε τον δρόμο του
πολιτικού ακτιβισμού και της διαμαρτυρίας, κλείνοντας το
«παράθυρο ευκαιρίας» να επιβεβαιώσει (και εδραιώσει
δημοσκοπικά) τη θέση του ΠΑΣΟΚ ως αξιωματικής αντι-
πολίτευσης.

Ωστόσο, σε αντίθεση με την Πλεύση Ελευθερίας, το ΠΑ-
ΣΟΚ διαθέτει στελέχη. Και ο κυβερνητισμός του ήταν και
παραμένει ένα ισχυρό χαρτί που δεν επηρεάζεται από την
παροδικότητα και την ελαφρότητα των μέσων κοινωνικής
δικτύωσης, ούτε από τις ατυχείς επιλογές του αρχηγού
του. Πλείστα στελέχη του διατηρούν θέσεις στον κρατικό
μηχανισμό και την Τοπική Αυτοδιοίκηση, τις επιχειρήσεις,
ακόμα και στην κυβέρνηση, ενώ οι ρίζες του στην ελληνι-
κή κοινωνία είναι βαθιές και ανθεκτικές.

Πιθανό λοιπόν, αν προέκυπτε ηγεσία ικανή να συγκρο-
τήσει σοβαρή και αξιόπιστη εναλλακτική πρόταση διακυ-
βέρνησης που να εκπέμψει και εμπνεύσει προοπτική
επανόδου στην εξουσία, το 28% της Pulse να ήταν αισθητά
μεγαλύτερο… 
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Το ΠΑΣΟΚ, 
ο κυβερνητισμός 
και ο αρχηγός του

Αν προέκυπτε ηγεσία ικανή 
να συγκροτήσει σοβαρή και αξιόπιστη
εναλλακτική πρόταση διακυβέρνησης, 

το ποσοστό του θα ήταν αισθητά υψηλότερο
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Ε
να ακόμη βήμα στον ευρύ κύκλο αλλα-
γών που έχει υλοποιήσει η κυβέρνηση
την τελευταία πενταετία για τη θεσμική

θωράκιση της χώρας ετοιμάζεται να υλοποι-
ήσει ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης,
ο οποίος αναλαμβάνει πρωτοβουλία για την
αλλαγή του περιβόητου άρθρου 86 του Συντάγ-
ματος, που αν και είχε θεσπιστεί για να ρυθμί-
ζει τη δίωξη υπουργών για ποινικά αδικήματα,

στην πράξη είχε μετατραπεί
σε μηχανισμό ατιμωρησίας!

Η πρωτοβουλία αυτή του κ.
Μητσοτάκη έρχεται σε μια
στιγμή που τα κόμματα της
αντιπολίτευσης, ιδιαίτερα το
ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ, έχουν
εγκλωβιστεί στη δίνη της το-
ξικότητας, αδύναμα να εμ-

πνεύσουν εμπιστοσύνη στο σημαντικό κομμά-
τι της κοινωνίας που για διάφορους λόγους αι-
σθάνεται απογοητευμένο ή ακόμα και θυμω-
μένο, με αποτέλεσμα, άθελά τους, να πριμοδο-
τούν γενναία την Πλεύση Ελευθερίας της
Ζωής Κωνσταντοπούλου.

Στο Μέγαρο Μαξίμου γνωρίζουν ότι το υπό-
λοιπο κομμάτι της κοινωνίας, που επίσης μπο-
ρεί να διακατέχεται από διάφορα συναισθήμα-
τα, αλλά δεν διαμορφώνει την εκλογική του
συμπεριφορά με το θυμικό, ενώ ενδιαφέρεται
για τη σταθερότητα και την προοπτική στη χώ-
ρα, θα επιβραβεύσει την ιστορική αυτή αλλα-
γή, στην οποία επί χρόνια όμνυαν τα κόμματα,
αλλά καμία κυβέρνηση δεν υλοποίησε.

Υποκρισία από
την αντιπολίτευση

Η κυβερνητική πλειοψηφία είχε προγραμ-
ματίσει να συμπεριλάβει το άρθρο 86 στις
προς αναθεώρηση προτάσεις της ΝΔ, όταν θα
ξεκινήσει η σχετική συζήτηση στη Βουλή.
Ήρθε ωστόσο νωρίτερα στην επικαιρότητα με
φόντο την υπόθεση των Τεμπών και εσχάτως
με την πρόταση του Χρήστου Τριαντόπουλου
να κριθεί από τη Δικαιοσύνη και τις σφοδρές
αντιδράσεις της αντιπολίτευσης, που αν και το
ζητούσε μέχρι πρόσφατα, τώρα πυροβολεί
κατά ριπάς την κυβέρνηση.

Χθες ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτά-
κης επιβεβαίωσε την πρόθεσή του να ηγηθεί
της προσπάθειας προκειμένου οι πολιτικοί να
δικάζονται από φυσικούς δικαστές -εν προκει-
μένω από το ανώτατο δικαστήριο- και να στα-
ματήσει να γίνεται η ποινική τους μεταχείριση
αντικείμενο ή αφορμή για σκληρές πλην ανού-
σιες κομματικές αντιπαραθέσεις.

Απαντώντας σε ερώτηση δημοσιογράφου
στη συνέντευξη Τύπου που παραχώρησε μετά
τη Σύνοδο Κορυφή της ΕΕ στις Βρυξέλλες για
τις αντιδράσεις της αντιπολίτευσης, αλλά και
για το αν η απόφαση Τριαντόπουλου συνιστά
προηγούμενο και για άλλα πολιτικά πρόσωπα
που μπορεί να έρθουν αντιμέτωπα με εισαγ-
γελικές διατάξεις, ο Κ. Μητσοτάκης ουσιαστι-

κά το άφησε ορθάνοικτο τονίζοντας τα εξής:
«Έχω ήδη τοποθετηθεί μέσω της δήλωσής
μου για το ζήτημα αυτό, αλλά ζητούσε πραγ-
ματικά από όλες και από όλους να μπορέσου-
με να δούμε λίγο την μεγάλη εικόνα. Είμαι 21
χρόνια βουλευτής και από το 2006 για πρώτη
φορά μίλησα τότε για την ανάγκη αναθεώρη-
ση του άρθρου 86, έτσι ώστε να μη δίνουμε την
εντύπωση ως πολιτικό σύστημα ότι έχουμε
δύο μέτρα και δύο σταθμά όταν αντιμετωπί-
ζουμε τις ενδεχόμενες ποινικές ευθύνες πο-
λιτικών. Από τότε έγιναν κάποια βήματα στη
σωστή κατεύθυνση».

Όπως είπε ο πρωθυπουργός, με πρωτοβου-
λία της ΝΔ η κυβερνητική πλειοψηφία ουσια-
στικά κατήργησε την αποσβεστική προθεσμία
και τώρα ουσιαστικά ο κ. Τριαντόπουλος, με μια
γενναία κατά την άποψή του πράξη, κάνει αυτό
που επί της ουσίας όλοι ζητούσαν: να δικαστεί
τελικά από τον φυσικό του δικαστή.

«Θα έλεγα ότι με έναν τρόπο αυτή η επιλογή
που συνιστά και την επιλογή και πρόθεση της
κυβερνητικής πλειοψηφίας ανοίγει τον δρόμο
για μια πιο γενναία αναθεώρηση του άρθρου
86 στην κατεύθυνση για την οποία όλοι μιλού-
σαμε. Πραγματικά απορώ πώς είναι δυνατόν τα
κόμματα της αντιπολίτευσης, ειδικά το ΠΑΣΟΚ,
να έρχονται σήμερα και να λένε το ακριβώς
ανάποδο από αυτό που έλεγαν πριν από μία
εβδομάδα», σημείωσε ο κ. Μητσοτάκης.

Ιστορική αλλαγή
Στη συνέχεια ο πρωθυπουργός τόνισε πως

«δεν νομίζω ότι χτίζουμε έτσι σχέσεις εμπιστο-
σύνης μεταξύ πολιτών και του πολιτικού μας
συστήματος. Εγώ ως ένας πολιτικός ο οποίος
αγωνίστηκα πάντα σε αυτή την κατεύθυνση θα
ηγηθώ της προσπάθειας να αλλάξουμε το άρ-
θρο 86 όπως έχω δεσμευτεί και νομίζω ότι και
οι πολίτες προτιμούν και οι πολιτικοί να δικά-
ζονται από τους φυσικούς τους δικαστές, εν
προκειμένω από το ανώτατο δικαστήριο το
οποίο έχουμε, από το να γίνεται η ποινική τους
μεταχείριση αντικείμενο μιας κομματικής αντι-
παράθεσης. Εξάλλου έχουμε δει πολλές προ-
ανακριτικές και εξεταστικές και ξέρουμε πού
έχουν καταλήξει».

Όπως τονίζουν στενοί συνομιλητές του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη, όλοι γνωρίζουν ότι η αυ-
στηρή χρονική προθεσμία για την παραγραφή
των αδικημάτων και η διαδικασία της δίωξης
μέσω της Βουλής έκαναν σχεδόν αδύνατη τη
λογοδοσία των πολιτικών προσώπων. Για αυτό
και θα είναι υπόλογοι, αν δεν στηρίξουν την
ιστορική αυτή αλλαγή, ιδιαίτερα σε αυτήν τη
συγκυρία που η κοινωνία στέλνει ηχηρά μηνύ-
ματα στο σύνολο του πολιτικού κόσμου ζητών-
τας να καταστούν οι υπουργοί ισότιμοι με τους
πολίτες έναντι της δικαιοσύνης. «Μόνο έτσι θα
ενισχυθεί η ασθενική αυτή την περίοδο εμπι-
στοσύνη στη δημοκρατία και τους θεσμούς»,
προσθέτουν οι ίδιες πηγές. 

«Σταυροφορία»
Μητσοτάκη για
να μπει τέλος

στην ατιμωρησία
των υπουργών

Θα ηγηθεί της πρωτοβουλίας για αναθεώρηση του άρθρου 86 
του Συντάγματος προκειμένου οι πολιτικοί να δικάζονται 

για ποινικά αδικήματα από φυσικούς δικαστές 

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com





ΣΑΒΒΑΤΟ 22 MAΡTIOY 2025

ΡOLITICAL 6
Po
lit
ic
a
lly

In
co

rr
ec

t 

Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Οι φυλακές
Κορυδαλλού 
και το Ίδρυμα

Είναι από τις ειδήσεις που περνούν…
απαρατήρητες. Είδα λοιπόν πως τώρα
ανακοινώθηκε από τη ΔΙΑΥΓΕΙΑ «…η
αποδοχή της από 11/4/2024 δωρεάς, που
αφορά την κάλυψη του κόστους αντικα-
τάστασης του δαπέδου του ισογείου εσω-
τερικού χώρου κράτησης οξέων περιστα-
τικών εντός του Καταστήματος μεταξύ του
Ψυχιατρείου Κρατουμένων Κορυδαλλού
ως δωρεοδόχου και της ΑΙΓΕΑΣ ΑΜΚΕ
ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΟΥ ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΦΕΛΟΥΣ ΕΡ-
ΓΟΥ ως δωρητή. Το ύψος της δωρεάς
ανέρχεται στο ποσό των δώδεκα χιλιάδων
ευρώ (12.000 ευρώ)». Για την ιστορία, να
αναφέρω ότι πρόκειται για το Κοινωφελές
Ίδρυμα Αθανασίου & Μαρίνας Μαρτίνου.

Οι δημοσκοπήσεις που τρέχουν
Σας έχω «ψητό» με φρεσκότατα νέα. Τι μετράνε τις τελευταίες ημέρες οι δημοσκοπήσεις.

Λοιπόν, για να μη… χρονοτριβώ. Ρωτάνε:
• Εάν η Ελλάδα οδεύει προς τη σωστή κατεύθυνση.
• Βάζουν ερωτήματα για τους τομείς που πρέπει η κυβέρνηση να επιδείξει έργο για το υπόλοι-
πο της θητείας της. Ανάμεσά τους βρίσκονται η βελτίωση της οικονομίας, η καταπολέμηση της
ακρίβειας κοκ.
• Εάν η κυβέρνηση πρέπει να εξαντλήσει την τετραετία ή πρέπει να πάει σε πρόωρες εκλογές.
• Ποια κόμματα της αντιπολίτευσης διαθέτουν κυβερνητικό πρόγραμμα. 
• Ποιον πολιτικό αρχηγό εμπιστεύεται περισσότερο ο κόσμος για τη διακυβέρνηση της χώρας,
μετρώντας και τη Λατινοπούλου.
• Ποιο κόμμα θα ψήφιζε ο κόσμος, εάν την Κυριακή είχαμε εκλογές.

Amusez-vous!

Πάει, με αυτά που διαβάζω, θα αρχίσω να
μαθαίνω γαλλικά, επειδή μου αρέσει πολύ
αυτή η γλώσσα. Και έχει και πολύ ενδιαφέ-
ρον, όταν χρησιμοποιείται στην πολιτική!
Δυστυχώς, όμως, όπως διαπίστωσα, δεν εί-
μαι προσκεκλημένος σε μια εκδήλωση
στην Πρεσβεία της Ελλάδος στο Παρίσι (25
Μαρτίου), όπου θα μοιραστεί το welcome
drink αξίας… 6.500 ευρώ. Θα έχει όμως,
όπως περιγράφεται στην απόφαση, «επι-
φανείς προσκεκλημένους», πάντως! Ξέρω
τι γράφω, οι καλά μυημένοι θα το καταλά-
βουν. Άντε, καλή σας διασκέδαση! 

Η «χάρη» του Κυριάκου στον Μιχάλη

Τo στενό μαρκάρισμα
Πολύ ζεστά έχει πάρει τον νέο του ρόλο ο Κωστής Χατζη-

δάκης. Και επειδή ο Πίνατ έχει αρχίσει να τον συμπαθεί, μα-
θαίνω ότι βρίσκεται σε καθημερινή επαφή με τους υπουργούς

(κυρίως), τους οποίους έχει βάλει σε… πρόγραμμα συναντήσε-
ων. Ωστόσο, το μεγαλύτερο ενδιαφέρον δείχνει ο Χατζηδάκης
προς τον Κυρανάκη για τις Μεταφορές, από τον οποίο ζητάει
να κάνει πολλά μέσα σε λίγες ημέρες. Κοινώς, τον τρέχει. Και

εδώ ρωτάω ήρεμα γιατί δεν… έτρεχαν και τους προηγούμε-
νους στο υπουργείο Μεταφορών και Υποδομών; 

Τις τελευταίες ημέρες, σας έχω δώσει αρκετές ειδήσεις
από το υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, όπως τα τραπέ-
ζια του Μιχάλη σε Λέσχες στον Πειραιά, τις επιτυχίες από το
ελληνικό FBI κοκ. Σας είχα πει πριν από τον ανασχηματισμό
ότι ο Χρυσοχοΐδης θα έμενε. Ήταν από τους σίγουρους.
Ωστόσο, εδώ και μερικές ημέρες έχει ακόμη μεγαλύτερη
χαρά, ειδικά για τις υποδομές που δημιουργούνται στο ελ-

ληνικό FBI, καθώς πήρε από τον Κυριάκο το… οκέι (μέσω
τροπολογίας φυσικά) και έτσι μεγάλο μέρος από τα κατα-
σχεθέντα χρηματικά ποσά από τις υποθέσεις που εξιχνιάζει
η νεοσύστατη υπηρεσία θα αποδίδεται μέσω του προϋπο-
λογισμού στην ίδια την υπηρεσία για τη συνεχή βελτίωσή
της, για την αποτελεσματικότερη καταπολέμηση του οργα-
νωμένου εγκλήματος. Άντε, να σας δώσω και την άλλη εί-

δηση. Αυτή η «χάρη» έχει βρει σύμφωνες και άλλες υπηρε-
σίες (ξένες) που έχουν αρχίσει να συνεργάζονται σε άλλο
επίπεδο. Μέχρι εδώ…

Τα… κόμματα των απoδήμων
Κρατήστε το, γιατί θα μας απασχολήσει το επόμενο διάστημα, επειδή ει-

σπράττω ένα περίεργο κλίμα από το Αμέρικα. Ειδικά, μετά την άνοδο του
Τραμπ και τις φιλίες με ομογενείς που έχουν πολύ χρήμα, δεν αποκλείεται
να δούμε να δημιουργούνται «κόμματα» δικά τους εντός… Ελλάδας με
«αντιπρόσωπους». Και θα σας γράψω ακόμα το εξής: Έχουν γίνει ζυμώσεις
με ορισμένα πρόσωπα που διατηρούν (με τους ομογενείς) άριστες σχέσεις
και μάλιστα αρκετές φορές έχουν ταξιδέψει το τελευταία διάστημα στις
ΗΠΑ. Και κάτι άλλο. Εκεί, στο Αμέρικα, έχουν βρεθεί και πρόσωπα που θέ-
λουν αυτό να το εκμεταλλευτούν με… έντυπο τρόπο. 

Σφραγίστηκε ο… τελετάρχης
Όποιος διαβάζει τη στήλη μου, θα με καταλάβει. Ναι, «σφραγίστηκε» η πα-

ρουσία ενός λιμανίσιου που θα φορέσει τη στολή του… τελετάρχη στις ΗΠΑ
στην παρέλαση με «παρέμβαση» ενός πρώην πρέσβη που του αρέσει η με-
σογειακή διατροφή. Αντίθετα, πολλά λέγονται για ένα σημαίνον πρόσωπο
(σ.σ.: εάν θα τον καλέσουν, ή θα πάει/δεν θα πάει) που προκάλεσε σάλο πριν
καιρό με όσα αποκαλύφθηκαν από τα τουρκικά ΜΜΕ. Αγωνία υπάρχει και
στο Πατριαρχείο…

Η μαύρη γάτα του… επικοινωνιολόγου
Είδα τη μαύρη γάτα σε χειμερινό mood. Να κάθεται πάνω στο άσπρο

καλοριφέρ και το βλέμμα της να είναι στραμμένο σε ένα από τα πολ-
λά βιβλία του εκπληκτικού συγγραφέα Γιου Νέσμπο, ο οποίος έγι-
νε πασίγνωστος με το βιβλίο του «Κυνηγοί κεφαλών» που έγινε
ταινία από τον γνωστό Νορβηγό σκηνοθέτη Morten Tyldum, με
τον ίδιο τίτλο, και προβλήθηκε και στη χώρα μας το καλοκαίρι του
2012. Θα με ρωτήσετε γιατί τόσο μεγάλος… πρόλογος και πού το
πάω. Δεν ξέρω εάν αυτή η μαύρη γάτα έκανε κακό στον… Ελληνοα-
μερικανό επικοινωνιολόγο που πέρασε στιγμές δόξας στις προηγού-
μενες εκλογές. Αν και γνώριζε την αποθέωση πολλών στελεχών και δη
υπουργών (σ.σ.: πολύς κόσμος στον γάμο του που έγινε τον Φεβρουάριο του 2024), δεν αποτε-
λεί πλέον «πρώτη επιλογή» και όπως έμαθα, με πηδηματάκια έχει αποχωρήσει. Εντάξει, μην τα
θέλει και όλα! Όπως είδα στη ΔΙΑΥΓΕΙΑ, απέκτησε σχετικά εύκολα και την ελληνική ιθαγένεια
το 2020 από το ΥΠΕΣ…

Η πρώτη… απόφαση Βορίδη
στο Μετανάστευσης

Μανιακός με τη ΔΙΑΥΓΕΙΑ, αποφάσισα να κάνω μια
«βόλτα» στο υπουργείο Μετανάστευσης επί Βορίδη
στην κορυφή! Και τελικά, ήμουν… τυχερός, καθώς
έπεσα πάνω στην πρώτη του απόφαση, που είχε πολύ
χρήμα! Για να είμαι απόλυτα safe, αφορούσε την Α’ τρο-
ποποίηση της απόφασης που εγκρίνει το πρακτικό της Επι-
τροπής Διενέργειας και Αξιολόγησης Δημόσιου Διαγωνισμού για
τον έλεγχο των υποβληθέντων δικαιολογητικών και την κατακύρωση στον οριστικό
ανάδοχο του έργου παροχής υπηρεσιών παρασκευής, μεταφοράς και διανομής γευ-
μάτων σε δομές φιλοξενίας πολιτών τρίτων χωρών ή ανιθαγενών που έχουν αιτηθεί
διεθνή προστασία. Δεν σας γράφω την εταιρεία, όμως είναι πασίγνωστη, καθώς δρα-
στηριοποιείται εδώ και 55 χρόνια στον κλάδο της μαζικής εστίασης και μαζί της βρί-
σκονται ακόμα δύο μεγάλες εταιρείες που έχουν… γεύσεις. Το απόσπασμα της από-
φασης, το βάζω αυτούσιο: «Για το Τμήμα 1 - ΒΟΡΕΙΑ ΕΛΛΑΔΑ (ΠΛΗΝ ΚΥΤ ΦΥΛΑ-
ΚΙΟΥ) για διάστημα ογδόντα τεσσάρων (84) ημερών, με ημερομηνία έναρξης
21/1/2025 και ημερομηνία λήξης 14/4/2025, για 7.190 σιτιζόμενους/ημέρα και συμ-
βατική αξία 4.155.244,80 ευρώ (πλέον ΦΠΑ 13%), ποσό με ΦΠΑ 4.695.426,62 ευρώ. Η
χρονική διάρκεια της ανωτέρω εκτελεστικής σύμβασης μετά την τροποποίησή της
θα λήγει σύμφωνα με την ως άνω ημερομηνία λήξης ή έως την ανάλωση της συμβα-
τικής αξίας, όποιο γεγονός εκ των δύο ήθελε επέλθει πρώτο».
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Ο Κωστής Χατζηδάκης έχει κάνει εκπλη-
κτική δουλειά στο υπουργείο Εθνικής Οικο-
νομίας και Οικονομικών, κάτι που αποτυπώ-
νεται με μετρήσιμα αποτελέσματα τόσο στον
προϋπολογισμό όσο και στα μακροοικονο-
μικά. Ο νέος υπουργός Κυριάκος Πιερρακά-
κης ξεκινά από μια εντυπωσιακή αφετηρία,
καθώς το πρωτογενές πλεόνασμα του 2024
έκλεισε στο 3,5% του ΑΕΠ αντί στόχου 2,5%.
Αυτό σημαίνει ότι είμαστε πάνω από τον στό-
χο περίπου 2,3 δισ. ευρώ! Αν προσθέσουμε
και τις στρατιωτικές δαπάνες που θα εξαιρε-

θούν από το έλ-
λειμμα, πάμε κον-
τά στα 4,8 δισ. ευ-
ρώ και αν προσθέ-
σουμε και περίπου 1,8
δισ. ευρώ από τη φοροδια-
φυγή, πάμε στα 6,5 δισ. ευρώ! Φαίνεται ότι
μια πρόγευση παροχών μπορεί να πάρουμε
το Πάσχα με ανακοινώσεις για οικονομικές
ενισχύσεις προς ευάλωτους. Το σενάριο αυ-
τό είναι περισσότερο από ποτέ πιθανό. Είναι
να μην τρίβει τα χέρια του ο Πιερρακάκης; 

Δεν είναι ότι δεν είχαμε εικόνα για τον
Αλέξη εδώ και χρόνια. Είτε με την πα-
ρουσία του ενώπιον του Μπιλ Κλίντον
(ό,τι πιο αστείο και συνάμα γελοίο έχου-
με δει ως θέαμα) είτε με το αμίμητο «we
ate the camel, now we have the queue»,
ο τιτάνας της πολιτικής ξαναχτύπησε
μόλις χθες με άρθρο-παρέμβαση μέσω
του Ινστιτούτου για... μυημένους. Παρά
την όψιμη θητεία του στο Harvard, ο
Αλέξης μας φαίνεται πως δεν έχει εξοι-

κειωθεί εντε-
λώς ακόμα με
την αγγλική γλώσ-
σα. Στο κείμενό του
χθες ο κ. Τσίπρας λοιπόν ήθελε να γρά-
ψει ότι οι γείτονες «εξάγουν drones», τα
γνωστά μη επανδρωμένα αεροσκάφη.
Τελικά όμως έγραψε ότι εξάγουν...
«drowns», δηλαδή πνιγμένους. Ποτέιτο
- ποτάτο, που λένε και οι φίλοι μας οι
Αμερικάνοι…

Γερή «προίκα» για τον Κυριάκο Τα φανταστικά αγγλικά του Αλέξη: 
Οι γείτονες εξάγουν... πνιγμένους!

Εκατομμυριούχοι... κατά λάθος!
Πρώτα έπεσε το σύστημα, μετά «έπεσαν» απ’ την καρέκλα τους

οι μικροεπενδυτές! Το απόγευμα της 18ης Μαρτίου το Χρηματιστή-
ριο Αθηνών υπέστη νέο τεχνικό στραπάτσο, όταν λόγω λάθους στις
αποτιμήσεις μετοχών της Εναλλακτικής Αγοράς εμφανίστηκαν...
εξωφρενικά νούμερα στους λογαριασμούς πελατών. Μετοχές των 1.300 ευρώ φούσκωσαν σε 14,3 εκατ. και τα
τηλέφωνα πήραν φωτιά. «Έγινα εκατομμυριούχος;», ρωτούσαν κάποιοι. Το φιάσκο ήρθε λίγα 24ωρα μετά το
blackout του ΟΑΣΗΣ, που προκάλεσε την παρέμβαση Πιερρακάκη. Η Κεφαλαιαγορά αιφνιδιάστηκε ξανά και
έστειλε ελεγκτές στην ΕΧΑΕ, ενώ ο CEO Γιάννος Κοντόπουλος καλείται πάλι για εξηγήσεις. Στην ΕΧΑΕ επικρα-
τεί γκρίνια και εσωτερική ένταση, με παλιά στελέχη στο περιθώριο και «χρυσούς» νεοφερμένους να κρατούν
ρόλους-κλειδιά. Η κυβέρνηση, σύμφωνα με πληροφορίες, δεν προτίθεται να δείξει περαιτέρω ανοχή.

Υπερέχει η ΝΔ στα συνδικαλιστικά
Ένας βασικός πυλώνας του ΠΑΣΟΚ διαχρονικά ήταν αυτός που έδωσε έως

έναν βαθμό μεγάλη δύναμη στον ΣΥΡΙΖΑ το 2015. Και αυτός ο πυλώνας δεν
ήταν άλλος από τον συνδικαλισμό σε όλους τους τομείς. Σήμερα ωστόσο,
όπως μου λένε αρκετά συνδικαλιστικά όργανα και βλέπουμε και από τις εκλο-
γές, η ΔΑΚΕ υπερισχύει σχεδόν σε όλους τους τομείς, κάνοντας τη ΝΔ τη με-
γαλύτερη δύναμη στον συνδικαλισμό, κάτι που αποδυναμώνει ακόμη περισ-
σότερο το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ. Τα υπόλοιπα κόμματα δεν έχουν καθόλου
σχεδόν εκπροσώπηση -πλην του ΚΚΕ- «και σίγουρα αυτή η υπεροχή της ΝΔ
είναι ένας ακόμη άσος στο μανίκι τού κυβερνώντος κόμματος σε ενδεχόμενες
εκλογές», όπως μου σχολιάζει γνωστό όνομα του συνδικαλισμού. 

Δεν μιλάμε... φτάνει
μια ματιά και γυρνάμε

Καλά θα πάει και αυτό. Τελικά δεν
πρέπει να μιλάει κανένας με κανέναν
στο ΠΑΣΟΚ, διότι δεν εξηγείται ότι ο
καθένας έχει τη δική του γραμμή.
Εκτός αν είναι υπεράνω, οπότε αλλάζει
το πράγμα! Ο Σταύρος Κοντονής,
πρώην υπουργός Δικαιοσύνης επί ΣΥ-
ΡΙΖΑ και υποψήφιος
βουλευτής με το
ΠΑΣΟΚ στις τε-
λευταίες εκλο-
γές, συμφωνεί
απόλυτα με την
απευθείας παρα-
πομπή του Χρήστου
Τριαντόπουλου στο δικα-
στικό συμβούλιο για την εμπλοκή του
μετά την τραγωδία των Τεμπών. «Μένω
σταθερός στην άποψη που είχα ως
υπουργός Δικαιοσύνης τον Μάρτιο του
2018 με αφορμή την υπόθεση Novartis.
Πολύ καλά και τότε και τώρα πάει η
υπόθεση στη δικαιοσύνη. Αποφεύχθη-
κε έτσι ο ευτελισμός των κοινοβουλευ-
τικών θεσμών, για να μην πω η γελοι-
οποίησή τους», δήλωσε χαρακτηριστι-
κά στον Real FM. Έλα, παιδιά… Η βάση
ακούει; Όβερ, όβερ… Όπως τραγου-
δούσε και ο Πασχάλης Τερζής, «Δεν
μιλάμε, δεν μιλάμε πια, δεν μιλάμε,
φτάνει μια ματιά και γυρνάμε»…

Με φόντο την εσωκομματική κινητικότη-
τα και τις ανακατατάξεις στη Νέα Δημο-
κρατία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης δίνει το
στίγμα των επόμενων κινήσεων. Ο βουλευ-
τής Ημαθίας Απόστολος Βεσυρόπουλος,
πρόσωπο με ήρεμο προφίλ αλλά και ισχυ-

ρές εσωκομματικές διασυνδέσεις, προτεί-
νεται για γραμματέας της Κοινοβουλευτι-
κής Ομάδας. Η εκλογή του θα τεθεί και επι-
σήμως στην κρίση των βουλευτών στις 4
Απριλίου, σε συνεδρίαση υπό τον πρωθυ-
πουργό. 

Ταυτόχρονα οι «γαλάζιοι» κοινοβουλευ-
τικοί εκπρόσωποι δεν αλλάζουν μόνο πρό-
σωπα, αλλά αποκτούν και ξεκάθαρη ιεραρ-
χία: πρώτος ο Θάνος Πλεύρης, ακολουθεί ο
Νότης Μηταράκης και τρίτος ο Μακάριος
Λαζαρίδης. Το παρασκήνιο λέει πως οι τε-
λικές επιλογές πέρασαν από... μικροσκό-

πιο στο Μέγαρο Μαξίμου, με έμφαση στην
ισορροπία εμπειρίας, τηλεοπτικής και κοι-
νοβουλευτικής ετοιμότητας. Η νέα σύνθε-
ση δείχνει ότι ο πρωθυπουργός θέλει μια
ΚΟ με μεγαλύτερη συνοχή και λιγότερους
«παραφωνούντες».

«Κλείδωσαν» οι ρόλοι στη «γαλάζια» ΚΟ

O
πως σε κάθε ανασχηματισμό, υπάρχουν οι... δυσα-
ρεστημένοι, οι οποίοι ένιωσαν ότι έμειναν στην απέ-
ξω. Στον τελευταίο που έκανε ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης αρχίσαμε πάλι να μετράμε γκρίνιες από διάφορους. 
Ο καθένας για τους δικούς του λόγους. Απ’ όσα έμαθα

την περασμένη Δευτέρα, ο βουλευτής Δημήτρης Μαρκό-
πουλος πέρασε το κατώφλι του Μεγάρου Μαξίμου, όπου
συναντήθηκε με τον πρωθυπουργό. Μια μέρα αργότερα
βρέθηκε στην Ηρώδου Αττικού 19 ο βουλευτής Μακάριος
Λαζαρίδης, ενώ ακολούθησε και την περασμένη Τετάρτη ο
Θάνος Πλεύρης. 

Ο κ. Μητσοτάκης έχει και για τους τρεις ιδιαίτερη εκτίμη-

ση και συζήτησε
μαζί τους εφ’
όλης της ύλης.
Μαθαίνω ότι οι
συναντήσεις του
πρωθυπουργού
θα συνεχιστούν,
άλλωστε η πόρτα
του γραφείου του είναι πάντα ανοιχτή. Το «μασάζ» στα «γα-
λάζια» στελέχη θα κρατήσει. Άλλωστε, θυμίζω αυτό που
σας έχω μεταφέρει: θα έχουμε και άλλον ανασχηματισμό,
αν οι εκλογές γίνουν το 2027. 

Ποιους βουλευτές συνάντησε μετά
τον ανασχηματισμό ο Μητσοτάκης
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H διάψευση που 
δεν είναι διάψευση…

Η
Μαρία Καρυστιανού με ανάρτηση στα μέ-
σα κοινωνικής δικτύωσης επιχείρησε να
διαψεύσει τη δημιουργία κόμματος όχι

όμως από την ίδια, αλλά «από συγγενείς θυμάτων
των Τεμπών», όπως γράφει στα social media. 

«Τα δημοσιεύματα που μιλούν για τη δημιουργία
κόμματος από τους συγγενείς των θυμάτων ή με τη
στήριξη των συγγενών των θυμάτων είναι ΠΑΡΑ-
ΠΛΑΝΗΤΙΚΑ, καθώς αξιοποιούν μεμονωμένες λέ-
ξεις - ατομικές απόψεις προσώπων που καν δεν εκ-
προσωπούν τον Σύλλογο των Συγγενών των Θυμά-
των των Τεμπών». Μόνο που της διαφεύγει ότι οι
μεμονωμένες απόψεις προσώπων δεν αφορούν
γενικά κι αόριστα τον Σύλλογο. Για παράδειγμα, ο κ.
Κοτζιάς και η κ. Ακρίτα αναφέρθηκαν στην ίδια λέ-
γοντας ότι θα την έβλεπαν και «πρωθυπουργό».
Άρα σε ποια παραπλανητικά δημοσιεύματα αναφέ-
ρεται η κ. Καρυστιανού; Δεν έχει γραφτεί κάτι για
κάποιο άλλο πρόσωπο του Συλλόγου… Ειλικρινά
δεν καταλαβαίνω τι διαψεύδει η κ. Καρυστιανού.

Από φαν 
του Κασσελάκη,

τώρα γλυκοκοιτάζει 
τον Ανδρουλάκη 

Υπήρξε από τις πλέον «φασαριόζικες» φωνές
υπέρ του Στέφανου Κασσελάκη και έπιανε από το
πρωί μέχρι το βράδυ στασίδι στα τηλεπαράθυρα
για να στηρίξει τον εκλεκτό της. Και δεν αποτέλε-
σε έκπληξη για κανέναν το γεγονός ότι ήταν από
τις πρώτες που ανεξαρτητοποιήθηκε, διαμαρτυ-
ρόμενη για τις διαδικασίες στον ΣΥΡΙΖΑ. Τώρα,
δεν ακούγεται καθόλου, με αποτέλεσμα πρώην
συνάδελφοί της να αναρωτιούνται και να ρωτούν
τους δημοσιογράφους τι γίνεται κι αν έχουν κά-
ποιο νέο της. Ένα πουλάκι μαρτυριάρικο επιμένει
ότι η εν λόγω, έχοντας πλέον πειστεί ότι δεν υπάρ-
χει καμία περίπτωση επανεκλογής της, έχει ρίξει
γέφυρες στο ΠΑΣΟΚ. 

Στέφανος υπέρ Λιακούλη
Πάντως ο Στέφανος ο πετυχημένος εφοπλι-
στής ήταν ο μόνος πολιτικός αρχηγός που στή-
ριξε ανοιχτά τη Λιακούλη στην κόντρα της με
τον Ανδρουλάκη. «Η φράση του προέδρου του
ΠΑΣΟΚ “κυρία μου” κατά την απεύθυνσή του
σε εκλεγμένη βουλευτή δεν είναι απλώς ατυ-
χής· είναι αποκαλυπτική. Ιδίως η χρήση του
κτητικού “μου”», αναφέρει σε ανακοίνωση το
κόμμα του Στέφανου Κασσελάκη. Ορίστε, νέοι
ορίζοντες ανοίγονται για τη Λιακούλη… 

Τα ψιλά γράμματα 
των δημοσκοπήσεων
που διαβάζουν στη ΝΔ 
Πρωτοβουλίες και δρά-
σεις για να απευθυνθεί
η ΝΔ με επιτυχία στις
πιο δύσκολες ηλικια-
κές κατηγορίες των
ψηφοφόρων, δηλαδή
τους νέους 17-22 ετών, αναζητούν στην Πειραιώς
με τη βοήθεια της ΟΝΝΕΔ. Στο κυβερνητικό κόμ-
μα γνωρίζουν ότι στις επόμενες εκλογές, την
άνοιξη του 2027, θα συμμετάσχουν περίπου
200.000 νέοι ψηφοφόροι, ηλικίας 17 και 18 ετών!
Ο αριθμός είναι κρίσιμος, όπως φυσικά και η
εκλογική τους συμπεριφορά. Αυτό που φαίνεται,
πάντως, μέχρι στιγμής είναι ότι στη συγκεκριμέ-
νη κατηγορία ψηφοφόρων σαρώνει η Ζωή Κων-
σταντοπούλου. «Αυτούς που ψηφίζουν Ζωή δεν
θα τους προσεγγίσουμε όσο κι αν προσπαθήσου-
με. Το στοίχημα για μας είναι να πιάσουμε τους
υπόλοιπους νέους, που δεν θέλουν να ξεκινή-
σουν τη ζωή τους μέσα σε μια χώρα μπάχαλο, αλ-
λά σε μια χώρα που θα τους δίνει πραγματικές
ευκαιρίες», λένε «γαλάζια» στελέχη. 

Τις ευλογίες από 
τον Ιερώνυμο έλαβε 
ο Στ. Παπασταύρου 
Συγκινημένος έφυγε,
όπως μαθαίνω, ο
υπουργός Ενέργειας
Σταύρος Παπασταύ-
ρου από την Αρχιεπι-
σκοπή, την οποία επι-
σκέφτηκε μετά από
πρόσκληση του κ. Ιερώνυμου. Ο κ. Παπασταύρου
διατηρεί στενές σχέσεις με τον Αρχιεπίσκοπο
Αθηνών και Πάσης Ελλάδος, ο οποίος είχε μόνο
καλά λόγια για την ανάληψη των υπουργικών του
καθηκόντων. «Τον θαυμάζω και τον καμαρώνω κι
επειδή γνωρίζω τον χαρακτήρα του, την εργατικό-
τητά του, τα προσόντα και τα εφόδια με τα οποία εί-
ναι εξοπλισμένος, είμαι αισιόδοξος», δήλωσε ο
Αρχιεπίσκοπος. Στη συνάντηση εκφράστηκε η
βούληση και των δύο πλευρών να υπάρξει συνερ-
γασία του υπουργείου με την Εκκλησία για θέματα
που αφορούν την προστασία του περιβάλλοντος.
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Σταθερός ο Όμηρος 
Τσάπαλος στο ΥΠΕΘΟ

Ο διευθυντής του Γραφείου Τύπου του
υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονο-
μικών επί Χατζηδάκη, Όμηρος Τσάπαλος, θα
συνεχίσει να παρέχει τις υπηρεσίες του και
με τον Κυριάκο Πιερρακάκη. Η μεθοδική
δουλειά του στο υπουργείο αλλά και η εξαι-
ρετική παρουσία του στα Μέσα Μαζικής
Ενημέρωσης ήταν αρκετές για να ανανεωθεί η εμπιστοσύνη
στο πρόσωπό του από τον νέο υπουργό. Ευχόμαστε ανάλογη
επιτυχία και με τον νέο πολιτικό προϊστάμενο! 

Το χρήμα θα ρέει 
Τεράστια αμερικανικά κεφάλαια ψάχνουν να βρουν… διέξοδο

στην Ευρώπη και φαίνεται ότι η Ελλάδα αποτελεί μία από τις επιλο-
γές τους. Η πρόσφατη αναβάθμιση της πιστοληπτικής αξιολόγη-
σης της ελληνικής οικονομίας από τον πλέον αυστηρό οίκο
Moody’s διευκολύνει τα διεθνή χαρτοφυλάκια, καθώς πλέον δεν
έχουν τον περιορισμό για απαγόρευση επενδύσεων σε ομόλογα
χωρών που είναι για τα… σκουπίδια! Και δεν είναι μόνο τα ομόλο-
γα, αλλά και οι μετοχές του XA, ενώ είναι προφανές ότι ανοίγει ο
δρόμος και για επενδύσεις στην πραγματική οικονομία. Αν δεν
υπάρξουν βίαιες ανατροπές στο διεθνές περιβάλλον, η Ελλάδα μέ-
σα στα επόμενα δύο χρόνια μπορεί να γνωρίσει στιγμές δόξας! 

Δίχως οικονομικό πρόγραμμα
η Ζωή, ψάχνει συμβούλους 
Δύο πράγματα απασχολούν τη
Ζωή Κωνσταντοπούλου, βλέ-
ποντας πόσο έχουν φουσκώ-
σει τα «πανιά» της Πλεύσης
Ελευθερίας στις δημοσκοπή-
σεις: να μην κάνει τη λάθος κί-
νηση, τη λάθος στιγμή, αλλά
και να οργανώσει το κόμμα
της, το οποίο πλέον δεν μπορεί
να στηρίζεται αποκλειστικά
στην παρουσία της ίδιας. Μου λένε ότι το πρώτο που
θα κάνει είναι να ορίσει μια ομάδα που θα ασχολείται
με τα οικονομικά και θα καταθέτει στην πρόεδρο προ-
τάσεις για θέματα που καίνε την κοινωνία. Για να δού-
με τι θα δούμε… Της είπαν ότι δεν έχει πρόγραμμα
και το έχει πάρει βαρέως…

Ποιον θέλει να «φάει» 
ο πρωθυπουργός;

Υπό άλλες συνθήκες, μου λένε,
θα τον είχε «τελειώσει» με συνοπτι-
κές διαδικασίες… Αναφέρομαι σε
υφυπουργό ο οποίος απασχολεί αρ-
νητικά την επικαιρότητα. Το timing
όμως είναι πολύ κακό, αφού ο ανα-
σχηματισμός τινάχτηκε στον αέρα
λόγω του Αρίστου. Πότε θα τον «φάει» είναι άγνωστο, αλλά
δεν τον βλέπω να μακροημερεύει… 
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Τρίζει και πάλι η Χαριλάου Τρικούπη
Το νέο βατερλό του ΠΑΣΟΚ έχει φέρει μεγάλη σύγχυση και εσωτερικούς

τριγμούς στη Χαριλάου Τρικούπη, με αποτέλεσμα όλο και περισσότερα

στελέχη να εναντιώνονται και πιο ανοιχτά στον Νίκο Ανδρουλάκη. Πέραν

των γνωστών εσωκομματικών «αντιπάλων», ο πρόεδρος Νίκος έχει να

αντιμετωπίσει και άλλα «μικροαντάρτικα», όπως αυτό της κ. Λιακούλη,

τα οποία, δικαιολογημένα ή μη, φέρνουν ακόμα μεγαλύτερες εντάσεις

στο κόμμα όπως μου λένε πηγές πέριξ του προέδρου. Το σίγουρο είναι

πάντως ότι και αυτήν την περίοδο ο Νίκος Ανδρουλάκης δεν απολαμβά-

νει την πλήρη στήριξη του κόμματός του, ούτε των στελεχών του ούτε των

φίλων του ΠΑΣΟΚ. Το πρώτο στέλεχος σας το μεταφέρουμε εμείς από τα

ρεπορτάζ, το δεύτερο το βλέπετε και στις δημοσκοπήσεις…Το
..
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«Μας γλεντάει» ο Πάνος 

Τ
ο Σωματείο Γονέων, Κηδεμόνων
και Φίλων Ατόμων με Αναπηρία
«Ερμής» εκφράζει τις ειλικρινείς

του ευχαριστίες προς τη δικηγορική εται-
ρεία «Δημητριάδης - Βιτώρος και συνερ-
γάτες» για τη σημαντική δωρεά βιβλίων,
η οποία ενισχύει τις δραστηριότητες και το έργο του σωματεί-
ου, προσφέροντας νέες δυνατότητες εκπαίδευσης και ψυχα-
γωγίας για τα άτομα με αναπηρία που στηρίζει. Η δωρεά αυτή
αποτελεί μια σπουδαία κίνηση αλληλεγγύης και υποστήριξης
προς τα άτομα με αναπηρία, ενισχύοντας την προσπάθεια του
Σωματείου «Ερμής» για την ένταξή τους στην κοινωνία μέσα
από τη γνώση και τον πολιτισμό. Τα βιβλία που παραδόθηκαν

καλύπτουν ποικίλες θεματικές, με ιδιαί-
τερη έμφαση σε έργα που προάγουν την
προσωπική ανάπτυξη, την κοινωνική εν-
σωμάτωση και την κατανόηση των αναγ-
κών των ατόμων με αναπηρία. Η ενέργεια
αυτή έχει σημαντική αξία, καθώς ενι-

σχύει το έργο για ουσιαστικές ευκαιρίες μάθησης και ψυχα-
γωγίας των ατόμων με αναπηρία, βοηθώντας τα να εκφρα-
στούν, να εξελιχθούν και να συμμετέχουν ενεργά στην κοινω-
νική ζωή. «Στην D&V Law Firm πιστεύουμε στην προσφορά
στην κοινότητα και αυτή η μικρή χειρονομία είναι μέρος των
συνεχιζόμενων προσπαθειών μας να έχουμε θετικό αντίκτυ-
πο», έγραψε σε ανάρτησή του ο κ. Γρηγόρης Δημητριάδης. 

Να… φύγει ο Μητσοτάκης! 
Με… χαμόγελα (αν όχι γέλια) ακούν στο οικονομικό

επιτελείο της κυβέρνησης τα αιτήματα της αντιπολίτευσης
για να… φύγει ο Μητσοτάκης! Η στήλη είναι σε θέση να
γνωρίζει ότι αυτά που ετοιμάζει η κυβέρνηση κυρίως στο
σκέλος των φόρων θα προκαλέσουν… σοκ στο ΠΑΣΟΚ και
στους λοιπούς συγγενείς! Η πρώτη… κρυάδα θα έρθει στη
φετινή ΔΕΘ και η δεύτερη του χρόνου τον Σεπτέμβριο.
Όσο για τις εκλογές του 2027, αν δεν έχει στραβώσει το
κλίμα διεθνώς, λίγο πριν την προεκλογική περίοδο, ο Μη-
τσοτάκης ετοιμάζει μεγάλο… χουνέρι! Κρατήστε το και
όταν έρθουν οι εκλογές, θέλουμε να δούμε αν… φτουράει
το σύνθημα «να φύγει ο Μητσοτάκης» από τα κόμματα του
μηδενισμού και της οπισθοδρόμησης! 

Η ΑΙ ξεκλειδώνει 
τον φάκελο Κένεντι

Ποιος είπε ότι οι θεωρίες συνωμοσίας μένουν για πάντα
σκοτεινές; Τα αποχαρακτηρισμένα αρχεία JFK -80.000 σε-
λίδες-θηρίο- «καταβροχθίστηκαν» από την AI πλατφόρμα
«xAI Analyzer» σε μόλις 48 ώρες, αναλύοντας 1.700 σελί-
δες την ώρα! Εντόπισε 3.214 αναφορές σε «άγνωστους δι-
πλωμάτες» και 1.892 κωδικοποιημένες λέξεις για μυστικές
επιχειρήσεις. Χωρίς AI, θα μιλούσαμε για 500 μέρες δου-
λειάς από 100 αναλυτές! Το εντυπωσιακό: Ο Όσβαλντ είχε
επαφές με Κούβα και Ρωσία στο Μεξικό λίγο πριν τη δολο-
φονία. Από το Ντάλας στο μέλλον, η τεχνητή νοημοσύνη
αποδεικνύει πόσο πολύτιμη είναι για την αλήθεια.

Η επιλογή Καλαφάτη 
Σας έγραψα χθες από το Κεντρί

ότι για τη θέση του Δοξιάδη ο πρω-

θυπουργός είχε αποφασίσει να

αξιοποιήσει βουλευτή από τη Βό-

ρεια Ελλάδα και… εγένετο. Ο

Σταύρος Καλαφάτης, μέχρι χθες

γραμματέας της ΚΟ της ΝΔ, ανέλα-

βε νέος υφυπουργός Έρευνας και

Καινοτομίας κι έτσι επιβραβεύεται

και η Βόρεια Ελλάδα και ο ίδιος ο Καλαφάτης, που και έμ-

πειρος είναι και βαθιά παραταξιακός. 

Κλαίω! Ο Πάνος Καμμένος έχει ανεβάσει φωτο-
γραφία από τη συνάντηση που είχε με τους δύο Αμε-
ρικανούς παράγοντες-συνεργάτες του Τραμπ και
αναρωτιέται εάν προετοιμάζει δυναμικό come back
στην πολιτική σκηνή. Αυτό είναι ένα ερώτημα ρητορι-
κό που αφορά τον ίδιο; Είναι απειλή; Κι αν είναι αλή-
θεια; Θου, Κύριε… Για την αποκατάσταση της πραγ-
ματικότητας, αναπαράγει δημοσίευμα που υιοθετεί
την παραπάνω απορία με αφορμή την επίσκεψη που
πραγματοποιεί στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού! Λες
να μπει στην κυβέρνηση του Τραμπ; Λες;

«Από την εποχή που ο άνθρωπος επιδόθηκε στη ναυτιλία παρατήρησε πως ο
Πολικός Αστέρας παρέμενε πάντα πλησίον ενός σημείου στον ουρανό του βο-
ρείου ημισφαιρίου και αυτόν χρησιμοποιούσε για πυξίδα του. Όταν ο Πολικός
δεν ήταν ορατός ο ναυτιλλόμενος χρησιμοποιούσε άλλους αστέρες. Η εφεύ-
ρεση της μαγνητικής πυξίδας, προ χιλιάδων ετών ίσως, και στη συνέχεια κα-
τά τον 20ό αιώνα της γυροσκοπικής πυξίδας στα πλοία προσφέρουν σήμερα
στον ναυτιλλόμενο μια βασική μέθοδο τήρησης πορείας με επιθυμητή ακρί-
βεια». Η ιστορική καταγραφή του προσανατολισμού είναι ίσως το καλύτερο
σχόλιο για τη «νέα εθνική πυξίδα» που ευαγγελίζεται ο Αλέξης Τσίπρας άμα
τη επιστροφή του. Κοινώς, πήραμε άλλους αστέρες… Άργησες, Αλέξη μου!

Οι πυξίδες του Τσίπρα…

Σημαντική δωρεά της δικηγορικής εταιρείας
«Δημητριάδης - Βιτώρος και συνεργάτες»
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ΟΑλέξης Τσίπρας είναι αναμφίβολα ο ορισμός του copy paste.

Αφού μιμήθηκε -ως κακέκτυπο- για πολλά χρόνια τον Ανδρέα

Παπανδρέου, τώρα αποφάσισε να το παίξει συγγραφέας κοπιάροντας

και παραφράζοντας τον τίτλο «Πυξίδα» ενός βιβλίου του Κώστα

Λαλιώτη. Καημό το έχει ο… άχαστος να ήταν στο ΠΑΣΟΚ… 

Wannabe Λαλιώτης… 
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Δ ιαβάζοντας το Μανιφέστο του Αλέξη Τσίπρα για την Εξωτερική
Πολιτική (ναι, το διάβασα όλο), η πρώτη μου σκέψη ήταν ότι γι’
αυτό του πήρε τόσο καιρό να μιλήσει, διότι συνέγραφε τα

άπαντά του. Η δεύτερη σκέψη μου ήταν ότι αυτά που είπε δεν είναι όλα πο-
λύ κακά. Ιδιαίτερα εκεί στο σημείο με τις 9+1 προτάσεις, νομίζω ότι εάν
έβαζε κανείς όλα τα τρέχοντα δεδομένα στο ChatGPT και το ρωτούσε τι θα
έπρεπε να κάνει η Ελλάδα, πάνω κάτω τα ίδια θα απαντούσε. 

Ούτε θα τον απαξιώσω τον κύριο Τσίπρα. Είναι τόσο εύκολο να το κάνει
κανείς αυτό, που παύει να έχει αξία. 

Από το «λογικό» ως το εφικτό, βέβαια, συχνά υπάρχει πολύ μεγάλη από-
σταση. Κι όλα αυτά που διηγείται ο
κύριος Τσίπρας μπορεί να ακού-
γονται λογικά, δεν είμαι σίγουρη
όμως ότι όντως, για παράδειγμα,
μπορεί «να εξασφαλισθεί η ενερ-
γή συμμετοχή της Ελλάδας σε κά-
θε διεργασία που αφορά την επό-
μενη μέρα για την ευρωπαϊκή
άμυνα και την ειρήνη στην Ου-
κρανία». Μπορούμε να τους το
πούμε, βέβαια, κι άμα θέλουν… 

Τι θέλει από τη ζωή μας;
Πέρα απ’ αυτό και πέρα από την

ουσία όσων είπε, το πιο λογικό
ερώτημα είναι γιατί να επανέλθει
στο προσκήνιο ο πρώην πρωθυ-
πουργός τώρα και ιδιαίτερα με
ένα μακρινάρι περί εξωτερικής
πολιτικής. 

Το ένα σενάριο λέει ότι ετοιμά-
ζει την πολιτική «επιστροφή
του», βλέποντας το κενό στον χώ-
ρο της Αριστεράς. Ποιο κενό; Η
ελληνική Αριστερά έχει περισσότερους ηγέτες από ψηφοφόρους
αυτήν τη στιγμή. Κι αν ονειρεύεται ότι μπορεί να τους βάλει όλους
αυτούς μαζί να κουβεντιάσουν και να ανασυγκροτηθούν ως ένα σώ-
μα, μάλλον καλύτερα να μείνει στην εξωτερική πολιτική. 

Κι άντε και τους βάζει όλους μαζί, ή έστω κάποιους από αυτούς,
υπάρχει λογικός άνθρωπος που να πιστεύει το 2025 ότι ο Έλληνας
ψηφοφόρος θα εμπιστευτεί ξανά τον Αλέξη Τσίπρα; Να μην μπούμε
στην ανάλυση, έχουν γίνει και με το παραπάνω οι αναλύσεις, εξάλ-
λου. Κυβέρνησε, όμως, ο κύριος Τσίπρας, δεν είναι κάτι το νέο που μας ήρ-
θε από το πουθενά και άντε να του δώσουμε μια ευκαιρία. Και το εκλογικό
σώμα αποφάσισε ότι δεν θέλει να το κυβερνάει άλλο, με συνέπεια να φύ-
γει και ν’ αφήσει πίσω του τον ΣΥΡΙΖΑ σε συντρίμμια. Σε μεγάλο βαθμό και
από δικές του επιλογές, κάτι που πλέον παραδέχονται σχεδόν όλες οι
πλευρές. 

Προσωπική μου άποψη είναι ότι πιο πολύ του κόστισε αυτό πολιτικά πα-
ρά τα χρόνια της διακυβέρνησής του. Πες γι’ αυτά μπορεί να δικαιολογηθεί
εν μέρει και ο κόσμος της Αριστεράς να τον πιστέψει. Υπάρχει πολύς κό-
σμος που πιστεύει ότι τον ΣΥΡΙΖΑ έριξαν τα «κακά» ΜΜΕ, τα συμφέροντα ή
δεν ξέρω τι άλλο και όχι τα λάθη που ο ίδιος έκανε. Ας έχει, καθένας πι-
στεύει ό,τι θέλει. 

Το μεγάλο πρόβλημα του Αλέξη Τσίπρα είναι ότι με όσα έγιναν μετά την
αποχώρησή του δεν τον θέλουν οι ψηφοφόροι του ΣΥΡΙΖΑ, διότι πιστεύουν
ότι έδωσε το κόμμα βορά στον Κασσελάκη, που δεν είναι και πολύ ψέμα,
καθώς ήταν εκείνος που εισήγαγε την εκλογή προέδρου από τη βάση και

αργότερα υποδέχθηκε, αμίλητος
και χαμογελαστός, τον εξ Αμερι-
κής μεσσία. 

Δεν τον θέλουν ούτε οι ψηφο-
φόροι της Νέας Αριστεράς,
ακριβώς για τους ίδιους λόγους,
αλλά ούτε και του κυρίου Κασ-
σελάκη, πρώτον διότι αυτοί
έχουν νέο «σωτήρα» τώρα και
δεύτερον διότι ο ίδιος ο ηγέτης
τους στράφηκε εναντίον του πα-
λιού του μέντορα. Για τον Γιάνη
Βαρουφάκη δεν το κουβεντιάζω
καν, λογικά έχει έναν στόχο με
τη φωτογραφία του Τσίπρα στον
τοίχο του και του πετάει βελάκια.
Η δε Ζωή Κωνσταντοπούλου, η
οποία είναι καβάλα στο δελφίνι
με τις τελευταίες δημοσκοπή-
σεις, ούτε τον θέλει αλλά και ού-
τε τον χρειάζεται. Μένει κανείς;
Δεν νομίζω. 

Διεθνείς ορίζοντες
Συνεπώς το σενάριο της «πολιτικής επιστροφής» μάλλον είναι

έωλο, διότι όλοι εκείνοι που θα μπορούσαν να στηρίξουν ένα «κόμ-
μα Τσίπρα» δεν γεμίζουν ούτε δύο λεωφορεία. 

Από την άλλη πλευρά, ο Αλέξης Τσίπρας με το Ίδρυμά του και τις
διεθνείς του δραστηριότητες, ομιλία στο Χάρβαρντ, παρέμβαση
στην παρουσίαση του βιβλίου του πάπα, κ.λπ., ίσως σκέφτεται άλλα
πράγματα. Πολύ μεγαλύτερα και σίγουρα πολύ πιο προσοδοφόρα
(και δεν εννοώ μόνο οικονομικά) από την ενασχόλησή του ξανά με

το πεθαμένο αυτό πράγμα που λέγεται αριστερή αντιπολίτευση στην Ελλά-
δα. Πράγματα που χτίζονται, μεταξύ άλλων, και με διάφορα μακροσκελή,
θεωρητικά και κάπως ασαφή μανιφέστα.

Επειδή τον θεωρώ πολύ έξυπνο, θα ποντάρω στο δεύτερο. Βέβαια η
εξουσία είναι γλυκιά, όμως για να τη γευτείς συντρέχουν προϋποθέσεις.
Και ο κύριος Τσίπρας, επί του παρόντος, δεν τις έχει.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Το μεγάλο 
πρόβλημα 

του Αλέξη Τσίπρα
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Κ
ι όμως, το είδαμε κι αυτό. Η εται-
ρεία που αναλαμβάνει να διευθε-
τήσει τα προβλήματα κακοπληρω-

τών να θέλει να εισέλθει στο Χρηματιστή-
ριο Αθηνών ενώ η ίδια στο παρελθόν κυνη-
γούσε τους αδύναμους και κακοπληρωτές
τη στιγμή που τα στελέχη της έβαζαν κατά
παράβαση του νόμου χέρι στο ταμείο της. 

Αναφερόμαστε στην εταιρεία Qualco του
Ορέστη Τσακαλώτου, εξαδέλφου του
πρώην υπουργού Ευκλείδη Τσακαλώτου, ο
οποίος θέλει σήμερα να μας πείσει ότι εί-
ναι απλά μια εταιρεία πληροφορικής που
εξυπηρετεί τους servicers. 

Για αυτό άλλωστε έκανε απόσχιση του
κλάδου διαχείρισης των κόκκινων δανείων
προσφάτως με στόχο να δημιουργηθεί μια
μαγική εικόνα και να πάρουν τα χρήματα
των επενδυτών.

Ποιος όμως μπορεί να εμπιστευτεί μια
εταιρεία με… παρελθόν που εμφανίζεται
ως μεγάλη και τρανή έχοντας τροφοδοτή-
σει προφανώς με μπόλικο χρήμα τα εξα-
πτέρυγά της;

Αν κάποιος μελετήσει τι ακριβώς έχει γί-
νει στο παρελθόν με την Qualco, αναρωτιέ-
ται αν με τέτοια διαχείριση μπορεί κάποιος
να πείσει ότι στο μέλλον θα είναι καλό παι-
δί. Βέβαια το ότι έχει «μπαρμπάδες στην
Κορώνη» είναι εμφανές. Αλλιώς πώς να
εξηγήσει ότι ενώ δεν τηρούσε τους όρους
των δανείων οι τράπεζες έδειχναν ανοχή
και του έδιναν και άλλο χρήμα; 

Και δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι μιλάμε για
μια εταιρεία που στήθηκε και διογκώθηκε
επί ΣΥΡΙΖΑ και επί θητείας του Ευκλείδη
στο υπουργείο Οικονομικών και συνεχίζει
το θεάρεστο έργο της και επί ΝΔ.

Η αναχρηματοδότηση 
Ειδικότερα στις 6/11/2019 η Qualco προ-

χώρησε σε αναχρηματοδότηση του δανει-
σμού της ύψους 3.000.000 ευρώ με επιτό-
κιο 4% πλέον Euribor. Το δάνειο προβλεπό-
ταν ότι θα εξοφληθεί σε επτά εξαμηνιαίες
χρεολυτικές δόσεις. Στο τέλος του χρόνου
όμως το δάνειο δεν βρισκόταν σε συμμόρ-
φωση με συγκεκριμένους χρηματοοικο-
νομικούς δείκτες που είχαν τεθεί από τη
σύμβαση του δανείου και έλαβε συναίνεση
από την Alpha Bank για τη μη τήρηση των
εν λόγω δεικτών για τη χρήση 2019. 

Ούτε ένας εισαγγελέας 
Και δεν βρέθηκε ένας εισαγγελέας να

ερευνήσει τι ακριβώς συμβαίνει.
Αυτό είναι το λιγότερο, καθώς για χρόνια

ο Ορέστης Τσακαλώτος -πρόεδρος- και ο
Μιλτιάδης Γεωργαντζής έπαιρναν χρήματα
από το ταμείο της εταιρείας (κατά παράβα-
ση του νόμου και χωρίς αναφορά από τους

ορκωτούς -άλλα φρούτα αυτά) και στο τέ-
λος συμφωνήθηκε (!) να υπογρά-
ψουν αναδοχή χρέους. 

Έτσι έγιναν οι παρακάτω συμ-
βάσεις:

(α) Σύμβαση αναγνώρισης
χρέους μεταξύ της εταιρείας και
του κ. Ορέστη Τσακαλώτου για
οφειλή του τελευταίου προς την
εταιρεία ποσού 213.000 ευρώ,

(β) σύμβαση αναγνώρισης
χρέους μεταξύ της εταιρείας και
του κ. Μιλτιάδη Γεωργαντζή για
οφειλή του τελευταίου προς την
εταιρεία ποσού 50.000 ευρώ,

(γ) σύμβαση αναγνώρισης χρέους μεταξύ
της εταιρείας και του κ. Ορέστη
Τσακαλώτου για οφειλή του τε-
λευταίου προς την εταιρεία πο-
σού 934.276 ευρώ και

(δ) σύμβαση αναγνώρισης
χρέους μεταξύ της εταιρείας
και του κ. Μιλτιάδη Γεωργαν-
τζή για οφειλή του τελευταίου
προς την εταιρεία ποσού
76.087 ευρώ.

Συνολικό χρέος 
Συνολικά το χρέος των κυ-

ρίων Τσακαλώτου και Γεωρ-

γαντζή προς την Qualco που αναγνωρίστη-
κε ήταν 1,273 εκατ. ευρώ!

Τώρα αν τα πλήρωσαν και πώς τα πλή-
ρωσαν θα σας γελάσουμε, αλλά σήμερα
εμφανίζουν μια απολύτως ειδυλλιακή ει-
κόνα. 

Όπως ειδυλλιακή είναι η εικόνα για τις
φορολογικές και ασφαλιστικές υποχρε-
ώσεις, όταν στο τέλος του 2019 οι λοιπές
φορολογικές υποχρεώσεις ήταν 4,272
εκατ., εκ των οποίων ρυθμίσεις είναι
3,674 εκατ. ευρώ. 

Μπράβο λοιπόν στον κ. Τσακαλώτο, την
Qualco αλλά και τους αναδόχους που
έχουν αναλάβει να βάλουν τέτοιο κελε-
πούρι στο ελληνικό χρηματιστήριο.

Η έρευνα της «Political» για τον «μεγά-
λο ευεργέτη» Ορέστη Τσακαλώτο θα
συνεχιστεί… 

Mε την υπογραφή
του Νίκου Καραμανλή, 

εκδότη 
της «Political» 

political.karamanlis@
gmail.com

Η απόσχιση από τον κλάδο διαχείρισης κόκκινων δανείων
προσφάτως είχε στόχο να δημιουργηθεί μια μαγική εικόνα

και να αποσπάσουν τα χρήματα των επενδυτών 

Η «αμαρτωλή» Qualco του
«μεγάλου ευεργέτη» Ορέστη
Τσακαλώτου χτυπά την πόρτα

του χρηματιστηρίου
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Θ
ετικά και με ικανοποίηση υποδέχτη-
καν στην Αθήνα τα αποτελέσματα
της Συνόδου Κορυφής που πραγμα-

τοποιήθηκε στις Βρυξέλλες, με τη Λευκή
Βίβλο για την Άμυνα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης να συμπεριλαμβάνει πάγιες ελληνικές
θέσεις.

Ο πρωθυπουργός προχώρησε σε δηλώ-
σεις μετά την ολοκλήρωση της Συνόδου το
βράδυ της Πέμπτης. Αναφερόμενος στα

συμπεράσματα του Ευρω-
παϊκού Συμβουλίου και στη
Λευκή Βίβλο έκανε λόγο
«για δικαίωση μιας πάγιας
ελληνικής θέσης».

Απαντώντας σε ερώτηση
δημοσιογράφου για τη ρή-
τρα διαφυγής από τις αμυν-
τικές δαπάνες, εξέφρασε

την ελπίδα του να «ενεργοποιηθεί το συντο-
μότερο και να αφορά ενδεχομένως και το
έτος 2025» προκειμένου οι χώρες-μέλη να
έχουν μεγαλύτερο βαθμό δημοσιονομικής
ευελιξίας σχετικά με τις αμυντικές δαπάνες
για τα επόμενα χρόνια, με την Ελλάδα να ξε-
καθαρίζει πως τα χρήματα που θα εξοικο-
νομηθούν θα δοθούν για την ενίσχυση σε
κρίσιμους τομείς της καθημερινότητας των
πολιτών, όπως είναι η υγεία, η παιδεία και ο
σιδηρόδρομος.

Είναι χαρακτηριστικό πως σε συνέχεια
των συμπερασμάτων της 6ης Μαρτίου και
υπό το πρίσμα της Λευκής Βίβλου για το
μέλλον της ευρωπαϊκής άμυνας, το Ευρω-
παϊκό Συμβούλιο στο Κείμενο Συμπερα-
σμάτων κάλεσε για επιτάχυνση των εργα-
σιών ώστε να ενισχυθεί αποφασιστικά η
αμυντική ετοιμότητα της Ευρώπης εντός
των επόμενων πέντε ετών. Επιπλέον, το Ευ-
ρωπαϊκό Συμβούλιο υπενθύμισε ότι μια
ισχυρότερη και πιο ικανή ΕΕ στον τομέα της
ασφάλειας και της άμυνας αναμένεται να
συμβάλει θετικά στην παγκόσμια και διατ-
λαντική ασφάλεια και είναι συμπληρωματι-
κή του ΝΑΤΟ, το οποίο, όπως σημειώθηκε,
παραμένει για τα κράτη-μέλη το θεμέλιο της
συλλογικής τους άμυνας.

Δικαίωση των ελληνικών θέσεων
Εξερχόμενος της Συνόδου ο Κυριάκος

Μητσοτάκης απαντώντας σε ερωτήσεις Ελ-
λήνων δημοσιογράφων υπογράμμισε πως
«αναμένουμε το τελικό και οριστικό κείμενο
για να γνωρίζουμε τον βαθμό της δημοσιο-
νομικής ευελιξίας που θα έχουμε σχετικά
με τις αμυντικές μας δαπάνες για τα επόμε-
να χρόνια. Θέλω επίσης να θυμίσω ότι στις
αρχές Απριλίου θα βρεθώ στη Βουλή, όπου
θα παρουσιάσω τους βασικούς άξονες του
νέου 12ετούς σχεδίου για τους εξοπλισμούς
της πατρίδας μας, σε μια συζήτηση που ελ-
πίζω να μπορέσει να έχει άλλα χαρακτηρι-
στικά από τις συζητήσεις των τελευταίων

μηνών. Διότι μπορούμε να διαφωνούμε σε
πολλά, αλλά θέλω να πιστεύω ότι τουλάχι-
στον στα ζητήματα των αμυντικών δαπανών
μπορούμε να βρούμε ένα στοιχειώδες κοι-
νό πλαίσιο συνεννόησης, καθώς η αποτρε-
πτική δυνατότητα της χώρας είναι προϋπό-
θεση ελευθερίας και ευημερίας».

«Φύλαξη των εξωτερικών συνόρων»
Στο επίκεντρο της Συνόδου, μαζί με τις εξε-

λίξεις στην Ουκρανία και τη Μέση Ανατολή,
βρέθηκε και το Μεταναστευτικό, με την ΕΕ να
αλλάζει ρότα για τα επόμενα χρόνια αυστη-
ροποιώντας την πολιτική της σε μεγάλο βαθ-
μό. «Θέλω να θυμίσω ότι από το 2020 υιοθε-
τούμε μια σκληρή αλλά δίκαιη πολιτική, η
οποία προτάσσει τη φύλαξη των εξωτερικών
συνόρων. Τότε θα έλεγα ότι ήμασταν λίγοι αυ-
τοί που υιοθετούσαμε αυτή την πολιτική. Τώ-
ρα αποτελεί ουσιαστικά κοινό τόπο ότι δεν

μπορούμε να έχουμε μια συνεκτική μετανα-
στευτική πολιτική χωρίς αποτελεσματική φύ-
λαξη των εξωτερικών συνόρων και χωρίς να
περιορίζουμε τις ροές όσων εισέρχονται πα-
ράνομα στην Ευρωπαϊκή Ένωση», επεσήμα-
νε ο κ. Μητσοτάκης.

Ο πρωθυπουργός στη συνέχεια τόνισε:
«Χαίρομαι γιατί η ΕΕ φαίνεται να κατευθύ-
νεται και προς μια δεύτερη προτεραιότητα
που έθετε πάντα η ελληνική κυβέρνηση,
που δεν είναι άλλη από τις αποτελεσματικές
επιστροφές. Η αλήθεια είναι ότι σήμερα 8
στους 10 παράνομους μετανάστες που βρί-
σκονται στην Ευρώπη, δηλαδή άνθρωποι οι
οποίοι δεν δικαιούνται άσυλο, δεν επιστρέ-
φουν και μένουν στην ευρωπαϊκή ήπειρο.
Και αυτό προφανώς είναι κάτι το οποίο πρέ-
πει να αλλάξει».

Σύμφωνα με όσα δήλωσε ο κ. Μητσοτά-
κης, το σχέδιο κανονισμού, όπως προτάθηκε

από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, είναι ένα ση-
μαντικό βήμα προς τη σωστή κατεύθυνση.
«Αναμένουμε άμεσα τη δημοσίευση από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή της λίστας των ασφα-
λών χωρών προέλευσης. Θα ακολουθήσουν
οι ασφαλείς τρίτες χώρες. Και πρέπει να εί-
μαστε διατεθειμένοι να σκεφτούμε και έξω
από το πλαίσιο το συνηθισμένο για να δούμε
πώς θα αντιμετωπίσουμε αυτό το θέμα. Η
πολιτική της κυβέρνησης σε αυτό είναι πολύ
σαφής: όποιος δικαιούται άσυλο στη χώρα
μας είναι ευπρόσδεκτος να παραμείνει στην
Ελλάδα. Όποιος δεν δικαιούται όμως θα κά-
νουμε ό,τι περνάει από το χέρι μας για να τον
γυρίσουμε στη χώρα από την οποία ξεκίνησε
τη διαδρομή του», σημείωσε ο κ. Μητσοτά-
κης.

Τι είπε για Ερντογάν και Τραμπ
Ερωτηθείς για τη σύλληψη του δημάρχου

της Κωνσταντινούπολης Εκρέμ Ιμάμογλου,
ο κ. Μητσοτάκης εξέφρασε την ανησυχία
του για τις εξελίξεις στην Τουρκία. «Ο σεβα-
σμός των πολιτικών ελευθεριών αποτελεί
βασικό συστατικό μιας δημοκρατίας», τόνι-
σε για να υπενθυμίσει στη συνέχεια πως «η
Τουρκία, στα χαρτιά τουλάχιστον, είναι χώ-
ρα υποψήφια προς ένταξη στην ΕΕ και μια
χώρα η οποία φιλοδοξεί να συνάψει πιο
στενές σχέσεις με την Ένωση. Προφανώς
αυτό θα μπορεί να γίνει μόνο μέσα στο πλαί-
σιο των αποφάσεων του Ευρωπαϊκού Συμ-
βουλίου, όπως αυτές τις έχουμε διαπραγ-
ματευτεί τα τελευταία χρόνια». Στη συνέ-
χεια, αναφερόμενος στην επικείμενη συ-
νάντησή του με τον Ερντογάν, ξεκαθάρισε
πως δεν υπάρχει «ακόμα καμία προγραμ-
ματισμένη ημερομηνία για επίσκεψή μου
στην Άγκυρα».

Απαντώντας σχετικά με το αν υπάρχει
ραντεβού του Τούρκου προέδρου με τον νέο
πλανητάρχη Ντόναλντ Τραμπ επεσήμανε ότι
«δεν γνωρίζω να υπάρχει κάποιο προγραμ-
ματισμένο ραντεβού, ούτε υπάρχει κάποια
προγραμματισμένη δική μου συνάντηση με
τον πρόεδρο Τραμπ. Εκτιμώ ότι αυτή θα γί-
νει κάποια στιγμή, αλλά δεν έχω κάτι συγκε-
κριμένο να σας πω. Σε κάθε περίπτωση θέ-
λω να τονίσω, το έχω πει πολλές φορές, ότι
οι ελληνοαμερικανικές σχέσεις είναι στα-
θερές, έχουν βάθος, στηρίζονται πάνω σε
κοινά συμφέροντα, δεν ετεροπροσδιορί-
ζονται από τη σχέση των ΗΠΑ με την Τουρ-
κία. Η Ελλάδα είναι ένας παράγοντας, ένας
πυλώνας σταθερότητας στην Ανατολική Με-
σόγειο. Και μία χώρα η οποία πιστεύω ότι,
σε αυτό το ευμετάβολο γεωπολιτικό περι-
βάλλον, μπορεί να είναι και πολύ χρήσιμη,
ως μία χώρα αξιόπιστη στη Μέση Ανατολή,
μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και μέλος
του ΝΑΤΟ. Μπορεί σε αυτή την καινούργια
θεώρηση της αμερικανικής εξωτερικής πο-
λιτικής να είναι εξαιρετικά χρήσιμη».

«Δικαίωση για
την κυβέρνησή μας 

η συμπερίληψη 
στη Λευκή Βίβλο 

μιας πάγιας θέσης μας»

Τι είπε για τη ρήτρα διαφυγής από τις αμυντικές δαπάνες που
αναμένεται να ενεργοποιηθεί πιθανότατα και εντός του 2025 -

Επιτάχυνση της αμυντικής θωράκισης και αυστηροποίηση 
του Μεταναστευτικού, το μήνυμα του κειμένου συμπερασμάτων 

που υιοθέτησαν οι 27 ηγέτες της ΕΕ στη Σύνοδο Κορυφής 

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΠΟ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Ήθελαν να μετατρέψουν 
την Προανακριτική σε σόου»

«

Σ
την αντιπολίτευση στρέφει τα πυρά του ο υφυ-

πουργός Μακεδονίας και Θράκης Κώστας Γκιου-

λέκας στον απόηχο της έντονης πολιτικής αντιπα-

ράθεσης των τελευταίων ημερών μετά την απόφαση του

Χρήστου Τριαντόπουλου να ζητήσει από

την Προανακριτική της Βουλής την απευ-

θείας παραπομπή του στον φυσικό δικα-

στή μετά το κατηγορητήριο που κατέθεσε

το ΠΑΣΟΚ σε βάρος του. Παράλληλα,

απαντάει για το αν θολώνει το μήνυμα της

κυβέρνησης η παραίτηση του Αρίστου Δο-

ξιάδη, για το τι σηματοδοτεί ο ανασχηματι-

σμός αλλά και τι έχουν να περιμένουν οι κάτοικοι της Βό-

ρειας Ελλάδας.

Κύριε υπουργέ, πώς κρίνετε τις αλλαγές στο

κυβερνητικό σχήμα; Τι σηματοδοτούν;

Η κοινωνία ζητά επίσπευση των μεταρρυθμίσεων και ο

πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης ανταποκρίνεται. Ο

ανασχηματισμός σηματοδοτεί την έναρξη ενός νέου κυ-

βερνητικού κύκλου που θα έχει ως κύριο χαρακτηριστικό

την πιο αποτελεσματική δράση. Πιο γρήγορα, πιο τολμηρά.

Δηλαδή, το κυβερνητικό έργο να συνοδεύεται από ημερο-

μηνίες παράδοσης. Αυτό ζήτησε εξάλλου ο πρωθυπουργός

στην πρώτη συνεδρίαση του νέου υπουργικού συμβουλίου.

Χειροπιαστά αποτελέσματα που θα βελτιώνουν την καθη-

μερινότητα και την ευημερία των συμπολιτών μας. Σε τελι-

κή ανάλυση, τη συντριπτική πλειοψηφία των πολιτών δεν

την απασχολεί ποιο πρόσωπο κάθεται στο υπουργικό γρα-

φείο αλλά η υλοποίηση των κατάλληλων πολιτικών και με-

ταρρυθμίσεων που θα δίνουν λύσεις στα προβλήματα που

τους απασχολούν. Πώς θα μειωθεί η ακρίβεια, πώς θα αυ-

ξηθεί η απασχόληση, πώς θα τονωθεί το εισόδημα, πώς θα

δημιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας, πώς θα αναβαθμι-

στούν οι υποδομές και οι συγκοινωνίες.

Σε ό,τι μας αφορά, στο υφυπουργείο Μακεδονίας και

Θράκης, μετά την ανανέωση της εντολής που λάβαμε από

τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, συνεχίζουμε

αποφασιστικά τις δράσεις και τις παρεμβάσεις που σχε-

διάζουμε, πάντα σε συνεργασία με τους παραγωγικούς

φορείς της Βορείου Ελλάδος, για να σηκώσουμε ακόμα

πιο ψηλά τη Μακεδονία και τη Θράκη. Η ανάπτυξη του βο-

ρειοελλαδικού χώρου είναι επιτακτική ανάγκη. Όχι μόνο

για λόγους οικονομικούς και κοινωνικούς, αλλά πρωτί-

στως για εθνικούς.

Θολώνει το μήνυμα της κυβέρνησης η παραίτηση

του Αρίστου Δοξιάδη;

Ο κύριος Δοξιάδης επέλεξε να παραιτηθεί ώστε να μη δώ-

σει αφορμή για σχόλια και επιθέσεις από την αντιπολίτευ-

ση εις βάρος του και εις βάρος της κυβέρνησης. Για τη συγ-

κεκριμένη υπόθεση η δικαιοσύνη έχει αποφανθεί. Επι-

βλήθηκαν ποινές, υπήρξαν και αθωώσεις όπως αυτή του κ.

Δοξιάδη.

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Η στάση του Χρήστου
Τριαντόπουλου είναι ξεκάθαρη.

Αυτό άλλωστε ζητούσαν 
τα κόμματα της αντιπολίτευσης.
Να παραπεμφθεί και να κριθεί
από τον φυσικό δικαστή του



Ασφαλώς η παραίτηση ενός μέλους της κυβέρνησης λί-

γες ώρες μετά τον ανασχηματισμό δεν είναι ό,τι καλύτερο.

Ωστόσο, προτιμώ μια παραίτηση παρά συνεχείς πολιτικές

επιθέσεις. Όμως, θα επαναλάβω ότι εκείνο που έχει σημα-

σία, και θα αξιολογηθούμε για αυτό το 2027, είναι να υπάρ-

ξει μέγιστη αποτελεσματικότητα και υψηλές ταχύτητες

όσον αφορά την υλοποίηση του κυβερνητικού έργου. Ανα-

φέρομαι στη συλλογική πρόοδο. Μαγικές λύσεις δεν υπάρ-

χουν... Υπάρχει μόνο η σκληρή δουλειά που παράγει αποτε-

λέσματα, όπως είναι η μείωση της ανεργίας από το 19% στο

8,7%, η αύξηση του κατώτατου μισθού από τα 650 ευρώ στα

830 ευρώ και από 1ης Απριλίου κοντά στα 880 ευρώ, η αύ-

ξηση του μέσου μεικτού μισθού στα 1.400 ευρώ, η μόνιμη

μείωση 72 φόρων, η σταδιακή επιστροφή στη μεσαία τάξη

όσων στερήθηκε τα προηγούμενα χρόνια, η επενδυτική

βαθμίδα και οι συνεχείς αναβαθμίσεις της εθνικής οικονο-

μίας μας, η μείωση του πληθωρισμού, η αναβάθμιση των

σχολικών μονάδων και των μονάδων υγείας, η αμυντική

θωράκιση της χώρας και πολλά άλλα ζητήματα στα οποία η

πατρίδα μας κάνει σημαντικά βήματα προς τα εμπρός από το

2019 έως σήμερα. 

H απόφαση του Χρήστου Τριαντόπουλου να ζητήσει

την απευθείας παραπομπή του στον φυσικό δικαστή

αλλάζει τα δεδομένα. Πώς κρίνετε τη στάση του;

Η στάση του Χρήστου Τριαντόπουλου είναι ξεκάθαρη.

Αυτό άλλωστε ζητούσαν τα κόμματα της αντιπολίτευσης.

Να παραπεμφθεί και να κριθεί από τον φυσικό δικαστή

του, που είναι και το τελικό ζητούμενο της Προανακριτι-

κής. Από τη στάση που κρατά όμως η αντιπολίτευση, μετά

την πρωτοβουλία του πρώην υφυπουργού, εξάγεται το

συμπέρασμα ότι η βασική επιδίωξή τους δεν ήταν να χυ-

θεί φως στην υπόθεση αλλά να βρουν κατάλληλο πεδίο

ώστε να συντηρούν τη διαιώνιση και αναπαραγωγή fake

news που εξυπηρετούσαν το αφήγημά τους δήθεν στο

όνομα της απόδοσης δικαιοσύνης. Προφανώς ήθελαν να

μετατρέψουν την Προανακριτική σε σόου εργαλειοποί-

ησης της τραγωδίας των Τεμπών. Μάλιστα, κάποιοι δεν

δίστασαν να φτάσουν στο σημείο να αμφισβητούν ακόμα

και τη δικαιοσύνη στο όνομα του κοντόφθαλμου κομμα-

τικού συμφέροντός τους. Αν πραγματικά ενδιαφέρονταν

για την αλήθεια, δεν θα επινοούσαν ζητήματα δήθεν αντι-

συνταγματικότητας. Από την πλευρά της Νέας Δημοκρα-

τίας όλα γίνονται με διαφάνεια και σύμφωνα με όσα ορί-

ζει το Σύνταγμα.

Τι έχουν να περιμένουν οι κάτοικοι της Βόρειας

Ελλάδας;

Εντατική, σκληρή και πολλή δουλειά. Έχουμε σταθεί πολ-

λές φορές στις ιδιαιτερότητες και τις ευαισθησίες που

έχουν η Μακεδονία και η Θράκη. Δεν είναι μόνο μια ακριτι-

κή περιοχή της πατρίδας μας, αλλά κυρίως είναι η είσοδος

προς την Ευρώπη και η έξοδος προς την Ασία. Αυτό αποτε-

λεί το μεγάλο γεωπολιτικό και γεωστρατηγικό πλεονέκτημα

για τη Βόρεια Ελλάδα. Και έχουμε κάθε λόγο να αναδει-

κνύουμε αυτά τα στρατηγικά πλεονεκτήματα της περιοχής

μας, αφού η Εγνατία Οδός με τους κάθετους άξονες, τα λι-

μάνια της Θεσσαλονίκης, της Αλεξανδρούπολης, της Καβά-

λας αλλά και το σιδηροδρομικό δίκτυο δημιουργούν μονα-

δικές ευκαιρίες για την ταχύτερη προώθηση αγαθών και

προϊόντων από και προς την Ευρώπη με αφετηρία τη γεω-

γραφική περιοχή μας. Αυτό αποτελεί και τη δική μας προτε-

ραιότητα στο ΥΜΑΘ.

Επιπρόσθετα, τα αναπτυξιακά σχέδια που έχει καταρτίσει

η κυβέρνηση για την Κεντρική Μακεδονία, τη Δυτική Μακε-

δονία και την Ανατολική Μακεδονία και Θράκη συναθροί-

ζουν περισσότερα από 1.800 έργα, τα οποία βελτιώνουν

δραστικά τις υποδομές, αυξάνουν τις παραγωγικές δυνατό-

τητες κάθε περιφερειακής ενότητας, ενισχύουν τις καινοτό-

μες επενδύσεις και αναβαθμίζουν την ποιότητα ζωής των

συμπατριωτών μας.

Σε αυτό τον πολυεπίπεδο σχεδιασμό η Θεσσαλονίκη, η

πρωτεύουσα της Μακεδονίας μας, έχει σημαίνοντα ρόλο.

Όχι συμβολικό, αλλά ουσιαστικό και πρωτεύοντα. Το επεν-

δυτικό ενδιαφέρον και η εγκατάσταση στην πόλη εταιρει-

ών-κολοσσών, όπως η Microsoft, η Pfizer και η Deloitte,

μαρτυρούν τη δυναμική που αναπτύσσεται και ταυτόχρονα

δείχνουν τις τεράστιες προοπτικές που υπάρχουν. 

Προσθέτοντας δε τα μεγάλα έργα που ολοκληρώνονται,

καθίσταται σαφές ότι η πόλη κερδίζει τον χαμένο χρόνο και

μαζί το στοίχημα της αξιοπιστίας αλλά και της διαμόρφωσης

ενός καλύτερου μέλλοντος.
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Μαγικές λύσεις δεν υπάρχουν... Υπάρχει μόνο η σκληρή δουλειά που παράγει
αποτελέσματα, όπως είναι η μείωση της ανεργίας, η αύξηση του κατώτατου μισθού, 
η μόνιμη μείωση 72 φόρων και η σταδιακή επιστροφή στη μεσαία τάξη 
όσων στερήθηκε τα προηγούμενα χρόνια 

«

Η ανάπτυξη του βορειοελλαδικού χώρου
είναι επιτακτική ανάγκη. Όχι μόνο για
λόγους οικονομικούς και κοινωνικούς, 
αλλά πρωτίστως για εθνικούς

«



Α
σταμάτητη! Το ξέρατε ότι ο Αχιλλέας Μπέος
έχει μετατρέψει τον Βόλο σε… Gotham City;
Αν όχι, τώρα το μάθατε. Ποιος το είπε; Η Ζωή

Κωνσταντοπούλου το είπε, προσθέτοντας άλλη μια
«αξιοσημείωτη» τοποθέτηση στις πολλές με τις
οποίες τροφοδοτεί κατά ριπάς τα δελτία ειδήσεων. Η

διαδικασία αυτή δεν φαίνεται να
έχει τέλος. Η Ζωή Κωνσταντο-
πούλου όμως -για την ώρα-
επελαύνει. 

Η δεύτερη θέση της Πλεύ-
σης Ελευθερίας, όπως αποτυ-
πώθηκε για πρώτη φορά στη

δημοσκόπηση της Interview
για την «Political», είναι σε αυ-

τή τη φάση γεγονός. Το προσωποπαγές ως προς
τη συγκρότηση, τη διοίκηση αλλά και την εικόνα
του κόμμα έχει κερδίσει από την ακτιβιστική προ-
σέγγισή του στο θέμα της τραγωδίας των Τεμπών.
Κερδίσει είπαμε; Ίσως και να χάνει παράλληλα. 

«Ανεπιθύμητο πρόσωπο»
Μια ανακοίνωση των μηχανοδηγών του ΟΣΕ

εναντίον της πρώην προέδρου της Βουλής δείχνει
ότι στις επιλογές της Ζωής υπάρχει και το λεγόμενο
«κόστος ευκαιρίας». Με αφορμή δήλωσή της στη
Βουλή σύμφωνα με την οποία εις εκ των μηχανοδη-
γών στα Τέμπη «ήταν εθελοντής στο γραφείο του
Μητσοτάκη», της καταλογίζουν ότι «κατηγορεί, σπι-
λώνει και λοιδορεί τη μνήμη μηχανοδηγών στον βω-
μό της ψήφου», επισημαίνουν ότι «ο Δημήτρης και ο
Σπύρος ήταν συνάδελφοι που κοσμούσαν τον κλάδο
και θα τους σκεφτόμαστε πάντα με αγάπη» και τη
χαρακτηρίζουν μάλιστα «ανεπιθύμητο πρόσωπο»
(persona non grata) για τον κλάδο τους». 

Η προσέγγιση της Πλεύσης Ελευθερίας -προς
ώρας- είναι «μονοθεματική»· στη ρητορική της κυ-
ριαρχούν οι όροι «έγκλημα» και «συγκάλυψη».
Όμως, η μεστή υπερβολών μαχητικότητα και η αντι-
συστημική γενικότερα προσέγγιση της πρώην προ-
έδρου της Βουλής έχουν εκτιμηθεί από τμήμα του
εκλογικού σώματος που αναζητεί πολιτικές διεξό-
δους. 

Στην Ελλάδα, χώρα με χαρακτηριστικά «Δημο-
κρατίας της συγκίνησης», για να δανειστούμε τον
τίτλο του βιβλίου (Πόλις, Αθήνα 2002) του Ανδρέα
Πανταζόπουλου, στο οποίο ο γνωστός πολιτικός επι-
στήμονας περιγράφει «την υποχώρηση της πολιτι-
κής και την κατάληψη του κενού από τα συναισθή-
ματα, από τον αντιπολιτικό νεοαστερισμό μιας ελλη-
νικής εθνικο-δημοκρατίας των ψυχών» (τα παραπά-
νω από την παρουσίαση), η «ασυμβίβαστη» στάση
εκτιμάται. 

Κοινοβουλευτικοί καβγάδες
Το ΚΚΕ έχει «λοκάρει» τη Ζωή Κωνσταντοπού-

λου, ιδιαίτερα μετά τον καβγά της με τον αντιπρό-
εδρο της Βουλής, εκλεγμένο με το ΚΚΕ, Γιώργο

Λαμπρούλη, αλλά και τον καβγά της με τον Θανάση
Παφίλη. Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΚΚΕ
της χρέωσε πολλά, λέγοντας ότι «ήταν εκείνη που
ως πρόεδρος της Βουλής δεν ξεκινούσε τις συνε-
δριάσεις, αν δεν έρχονταν οι Χρυσαυγίτες από τον
Κορυδαλλό» και πως «όλοι γνωρίζουν τι έχει γίνει,
όπως και τα συγχαρητήρια από τον Κασιδιάρη». 

Και ήρθε και ένα βίντεο της ΚΝΕ να τη στολίσει:
«Τα έργα και οι ημέρες της Κωνσταντοπούλου χρει-
άζονται ώρες ολόκληρες για να καταγραφούν, αλλά
επιλέξαμε κάποια αντιπροσωπευτικά…», είπε η
κομμουνιστική νεολαία. 

«Θεσμικό σκυλάκι του καναπέ» την αποκάλεσε ο

«Ριζοσπάστης». Πολύ σκληρή η διατύπωση για αρι-
στερή πολιτικό. Αλλά με το ΚΚΕ δεν τα βάζεις. Νό-
μος. 

Συχνά πυκνά δείχνει να επιδιώκει τη σύγκρου-
ση με τους «γαλάζιους». Αυτό την έχει οδηγήσει
και σε οφθαλμοφανή ατοπήματα, όπως ήταν
αναμφίβολα η σύγκρουσή της τον περασμένο Ια-
νουάριο στο Κοινοβούλιο με τον βουλευτή της
Νέας Δημοκρατίας Νίκο Βλαχάκο, αδερφό του
πεσόντα στα Ίμια υπέρ πίστεως και πατρίδος
αξιωματικού του Πολεμικού μας Ναυτικού, Πα-
ναγιώτη Βλαχάκου. «Είναι μια πολιτική αριβί-
στρια και τη νοιάζει μόνο το πολιτικό όφελος», εί-

πε τότε μεταξύ άλλων ο κοινοβουλευτικός εκ-
πρόσωπος της Νέας Δημοκρατίας Θάνος Πλεύ-
ρης. 

«Ιστορία μου, αμαρτία μου, πάθος μου μεγάλο»,
λέει το τραγούδι. Τα κοινά είναι αναμφίβολα το πά-
θος της Ζωής Κωνσταντοπούλου. Προέρχεται άλλω-
στε από πολιτική οικογένεια. Ο πατέρας της Νίκος
Κωνσταντόπουλος πρωταγωνίστησε επί μακρόν
στην πολιτική σκηνή, αλλά και ως δικηγόρος. Και τις
δύο αυτές διαδρομές ακολούθησε, με περισσή συ-
νέπεια είναι η αλήθεια, η πρόεδρος της Πλεύσης
Ελευθερίας. Η μητέρα της είναι η γνωστή δημοσιο-
γράφος Λίνα Αλεξίου. 

Πολλά ξεκίνησαν από κινήσεις της που προκάλε-
σαν αίσθηση. Μια μήνυση κατά του Χένρι Κίσινγκερ
το 2003 για εγκλήματα πολέμου στην Κύπρο και η
εκπροσώπηση -μαζί με τον πατέρα της- της οικογέ-
νειας του δολοφονηθέντος Αλέξανδρου Γρηγορό-
πουλου τη βοήθησαν πολύ. 

Οι αλλαγές στα ψηφοδέλτια 
του κόμματος και οι επικρίσεις

Η αμαρτία; Τα όσα έκανε με τις αλλαγές στα
ψηφοδέλτια της Πλεύσης Ελευθερίας μεταξύ της
κάλπης της 21ης Μαΐου 2023 και αυτής της 25ης
Ιουνίου 2023, βάζοντας στην άκρη τη σταυροδο-
σία και στην ουσία διορίζοντας βουλευτές αρεστά
σε εκείνη πρόσωπα, την εξέθεσαν σε σκληρή κρι-
τική. 

Η Ζωή Κωνσταντοπούλου απάντησε στις επικρί-
σεις λέγοντας μεταξύ άλλων πως «ο αρχηγός είναι ο
προπονητής της ομάδας, μπορεί κάποιους να τους
αφήσει στον πάγκο, αλίμονο αν αυτοί επαναστατού-
σαν». 

Τα σκηνικά έντασης στα οποία η Ζωή Κωνσταντο-
πούλου διαχρονικά πρωταγωνίστησε είναι αμέτρη-
τα. Τα όσα έγιναν έξω από την ΕΡΤ τον Νοέμβριο του
2013 μετά το «μαύρο», με τη μετέπειτα πρόεδρο της
Βουλής να καταγγέλλει προπηλακισμό εκ μέρους
αστυνομικών και να καλεί από μικροφώνου σε βοή-
θεια, έμειναν αξέχαστα. Ήταν και η παρουσία εκεί,
πάνω στα κάγκελα της φίλης της και βουλευτού Ρα-
χήλ Μακρή. 

Επίσης, πολλοί θυμούνται τον έντονο διάλογο της
Ζωής Κωνσταντοπούλου με αξιωματικό της ΕΛΑΣ
τον Μάιο του 2015, στη διάρκεια πορείας εργαζομέ-
νων στα νοσοκομεία. Το γεγονός ότι οι δυνάμεις της
αστυνομίας είχαν αποκλείσει την πρόσβαση στο
Κοινοβούλιο εξόργισε την τότε πρόεδρο της Βου-
λής, που ζήτησε επιτόπου εξηγήσεις από τον επικε-
φαλής. 

Περίπου έναν μήνα πριν, ένα επεισόδιο -σε δύο
φάσεις- σε πρατήριο υγρών καυσίμων στην περιοχή
της Αιδηψού, με την πρόεδρο της Βουλής να απαιτεί
επιτακτικά από υπάλληλο της επιχείρησης να της
αλλάξει λάστιχο στο αυτοκίνητο, προκάλεσε αρνητι-
κά σχόλια. 
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Εκρήξεις, κόντρες, απειλές, φωνές και ύφος εισαγγελέα 
εντός και εκτός Βουλής από την πρόεδρο 

της Πλεύσης Ελευθερίας

του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Τα καμώματα της Ζωής
BIOΣ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΕΙΑ

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Α
κολούθησαν πολλά επεισόδια με πρω-
ταγωνίστρια πάντα τη Ζωή Κωνσταντο-
πούλου. Το τι ακολούθησε την αλλαγή

στάσης του Αλέξη Τσίπρα και του ΣΥΡΙΖΑ αμέ-
σως μετά το τυχοδιωκτικό δημοψήφισμα του θέ-
ρους του 2015 έχει χαραχτεί στη μνήμη όλων. 

Η Ζωή Κωνσταντοπούλου αντέδρασε σθεναρά
και θέτοντας πολλά εμπόδια, συνεπής προς τις
θέσεις της στο ζήτημα των μνημονίων, προκα-
λώντας την οργή «συντρόφων» της στον ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά και άλλων. Συνεργάστηκε μετά -ως ανεξάρ-
τητη υποψήφια βουλευτής- με τη Λαϊκή Ενότητα
του Παναγιώτη Λαφαζάνη. Το καλοκαίρι του 2016
ανακοίνωσε ότι «στις 5 Ιουλίου 2015 είπαμε ένα
μεγάλο ΟΧΙ. Κάθε ΝΑΙ στις ονομαστικές ψηφο-
φορίες, κάθε ΝΑΙ στα μνημονιακά μέτρα, κάθε
ΝΑΙ στο ξεπούλημα της δημόσιας περιουσίας εί-
ναι και μια αντιδημοκρατική, μια αντισυνταγματι-
κή παραβίαση του ΟΧΙ μας». Την άνοιξη του ιδίου
έτους είχε ιδρυθεί η Πλεύση Ελευθερίας. 

Από το «Δεν πληρώνω» 
στην υπεράσπιση 
κατηγορούμενου για βιασμό

Πού να τελειώσουμε και από πού να αρχίσου-
με όμως. Η Ζωή Κωνσταντοπούλου έχει τον νο-
μικό, πολιτικό και κοινωνικό ακτιβισμό στο αίμα
της. Υπερασπίστηκε νομικά τους ακτιβιστές του
κινήματος «Δεν πληρώνω», τους επικεφαλής του
οποίου μάλιστα συμπεριέλαβε το 2019 στους
υποψηφίους του κόμματός της για την Ευρω-
βουλή.

Συμμετείχε διαχρονικά σε πολλές δράσεις κα-
τά των πλειστηριασμών, δίπλα στην ομάδα πολι-
τών Ενωτική Πρωτοβουλία κατά των Πλειστηρια-
σμών, υπερασπιζόμενη μάλιστα πολίτες που κιν-
δύνευαν να χάσουν ή έχασαν τα σπίτια τους. 

Όμως, υπάρχει και μια υπόθεση που προκάλε-
σε προβληματισμό. Ήταν η ανάληψη εκ μέρους
της τής υπεράσπισης ενός κατηγορούμενου για
βιασμούς τουριστριών (τις οποίες ο δράστης
νάρκωνε) το 2005 στην περιοχή πέριξ της Ακρό-
πολης. 

Η Ζωή Κωνσταντοπούλου υπέβαλε διαρκώς
ενστάσεις, ενώ πετύχαινε συνεχείς αναβολές, με
αποτέλεσμα την ανείπωτη ταλαιπωρία των θυμά-
των, που έρχονταν για να παραστούν στο δικα-
στήριο από πολύ μακριά καταβάλλοντας μεγάλα
ποσά για τη μετακίνησή τους. 

Για την υπόθεση είχε εκδώσει ανακοίνωση το
Τμήμα Γυναικών του ΠΑΣΟΚ, λέγοντας ότι «συ-

νήγορος του κατηγορουμένου για βιασμούς στις
παραπάνω υποθέσεις είναι η κυρία Ζωή Κων-
σταντοπούλου, η άμεμπτη, αυστηρή, επίμονη νο-
μικός και βουλευτής, η οποία στην περίπτωση
των παραπάνω εγκλημάτων με διάφορα “νομικά
κόλπα” εξασφαλίζει στον πελάτη της οκτώ χρό-
νια “ελεύθερης ζωής”. Γιατί σε αυτή την περίπτω-
ση λείπει το πάθος και το σθένος για την απόδοση
της δικαιοσύνης, κυρία Κωνσταντοπούλου;». 

Διατάραξη δικαστικής 
συνεδρίασης

Η παρουσία της Ζωής Κωνσταντοπούλου στα
δικαστήρια και η έντονη προσωπικότητά της γεν-
νούν συχνά πυκνά επεισοδιακές καταστάσεις. Εξ
ου και το ότι πέρσι τον Δεκέμβριο η Βουλή ήρε
την ασυλία της Ζωής Κωνσταντοπούλου, η οποία
κατηγορείται πλέον για διατάραξη δικαστικής
συνεδρίασης και για απόπειρα άσκησης αθέμι-
της επιρροής σε δικαστικούς λειτουργούς. 

Είχε προηγηθεί επεισοδιακή συνεδρίαση δι-
καστηρίου στον Βόλο τον Απρίλιο του 2024, με
την πρώην πρόεδρο της Βουλής να συγκρούεται
σφοδρά με την έδρα! Η Ένωση Δικαστών και Ει-
σαγγελέων, με ανακοίνωσή της για τη Ζωή Κων-
σταντοπούλου, τόνισε τότε ότι «η συμπεριφορά

που επιδεικνύει, εξακολουθητικά, η συγκεκρι-
μένη δικηγόρος… δυσχεραίνει την απονομή της
δικαιοσύνης, καθότι αντίκειται στους κανόνες
της Ποινικής Δικονομίας και σε καμία περίπτωση
δεν συμβάλλει στη δίκαιη δίκη. Το τελευταίο δε
χρονικό διάστημα η αντιδεοντολογική και αντιδι-
κονομική συμπεριφορά της συγκεκριμένης δι-
κηγόρου παρατηρείται στα δικαστήρια του Βό-
λου ενώ οι τριτοκοσμικές εικόνες απονομής της
δικαιοσύνης (προσβολές δικαστηρίου, φωνα-
σκίες, απαξιωτικές φράσεις περί χειραγώγησης
της δικαιοσύνης από τοπικό παράγοντα, παρεμ-
πόδιση διέλευσης δικαστή, αναφορές για μη νό-
μιμες κληρώσεις ενόρκων και δικαστών κ.λπ.),
που κάνουν τον γύρο του κόσμου, εκθέτουν τη
χώρα μας, κλονίζουν την εμπιστοσύνη των πολι-
τών στη Δικαιοσύνη και ενέχουν αμφισβήτηση
της επικράτησης της αρχής του κράτους δικαίου
στη χώρα μας». Αυτά είναι όντως «βαριά». Δεν
γίνονται όμως κάποιες συμπεριφορές ανεκτές
παντού. 

Η αποβολή από αίθουσα 
γαλλικού Εφετείου

Το καλοκαίρι του 2022, η Ζωή Κωνσταντοπού-
λου αποβλήθηκε από αίθουσα γαλλικού Εφετεί-

ου στο Παρίσι, καθώς προσπαθούσε να υπερα-
σπιστεί πελάτη της. Πάντως, η αλήθεια είναι ότι
φτάνει στα άκρα, προκειμένου να υπερασπιστεί
όσους αναλαμβάνει και αυτό της πιστώνεται από
πολλούς. 

Η Ζωή Κωνσταντοπούλου είναι από την πλευ-
ρά της μάλλον ασαφής ως προς το ιδεολογικό
στίγμα της Πλεύσης Ελευθερίας, η οποία σε αυτή
τη φάση αλιεύει από παντού. Και από τα δεξιά.
Άλλωστε, είχε ταχθεί κατά της κατάπτυστης Συμ-
φωνίας των Πρεσπών, λέγοντας πως «αποτελεί
εκχώρηση της εθνικής μας κυριαρχίας. Αποτελεί
τη βάση ακόμη και για διακύβευση της εδαφικής
μας ακεραιότητας. Αντιστρατεύεται τα συμφέ-
ροντα της χώρας» και ότι «η υπεράσπιση της πα-
τρίδας είναι το ύψιστο δημοκρατικό καθήκον». 

Το ιδεολογικό της στίγμα
Η καταγγελία του δημόσιου χρέους, η διεκδί-

κηση των γερμανικών αποζημιώσεων για τον Β’
Παγκόσμιο Πόλεμο και η διοίκηση με πιο αμεσο-
δημοκρατικά χαρακτηριστικά δεν δίνουν όμως
ακριβές ιδεολογικό στίγμα. Η Ζωή Κωνσταντο-
πούλου, στενή φίλη του Γάλλου ακροαριστερού
πολιτικού Ζαν-Λικ Μελανσόν, βλέπει τη διάλυση
του ΣΥΡΙΖΑ και γνωρίζει ότι πρέπει να αποφύγει
όλες τις πολιτικές «νάρκες» που πάτησε και εξα-
κολουθεί να πατά η ιδεοληπτική στις προσεγγί-
σεις της Κουμουνδούρου. 

Αντίθετα, η πρώην πρόεδρος της Βουλής είναι
εκείνη που ωθεί σε πολλές περιπτώσεις τους αν-
τιπάλους της σε απώλεια ψυχραιμίας και ως εκ
τούτου, σε «φάλτσα». Τα λεγόμενα του βουλευτή
Δημήτρη Κυριαζίδη, που της είπε απρεπώς «κά-
νε κανένα παιδί», με αποτέλεσμα φυσικά να δια-
γραφεί από τη Νέα Δημοκρατία, είναι ένα χαρα-
κτηριστικό παράδειγμα. 

Το «θολό» προγραμματικά πλαίσιο ευνοεί -για
την ώρα- εισροές από παντού για την Πλεύση
Ελευθερίας. Μέχρι φυσικά να απαιτηθούν τοπο-
θετήσεις σε συγκεκριμένα ζητήματα. Θα της δώ-
σει; Πρέπει. Ο «δυναμισμός» της και η ασυμβί-
βαστη στάση της, όπως αποτυπώνεται στη φωτο-
γραφία της με σηκωμένη τη γροθιά ενώπιον του
πλήθους που αλάλαζε υπέρ του ΟΧΙ (που έγινε
ΝΑΙ με συνοπτικές διαδικασίες) στη συγκέντρω-
ση του Συντάγματος για το διχαστικό δημοψήφι-
σμα του 2015, μάλλον δεν θα αρκέσει για να της
προσδώσει περαιτέρω δυναμική και να καταστή-
σει την Πλεύση Ελευθερίας αξιωματική αντιπο-
λίτευση.

Επεισοδιακές καταστάσεις, 
ακτιβισμός και άγρια 

κόντρα με τους δικαστές



Η
εκρηκτική άνοδος της Ζωής Κων-
σταντοπούλου και της Πλεύσης
Ελευθερίας στις δημοσκοπήσεις

είναι αδιαμφισβήτητα ο μεγαλύτερος πολι-
τικός αιφνιδιασμός των τελευταίων μηνών.
Από ένα μικρό κοινοβουλευτικό κόμμα,
που πολλοί χαρακτήριζαν «μοναχικό καβα-
λάρη» του αντισυστημισμού, έχει καταφέ-
ρει να εξελιχθεί σε κυρίαρχο παίκτη της αν-

τιπολίτευσης, με ποσοστά
που σε κάποιες έρευνες τη
φέρνουν στη δεύτερη θέ-
ση με διψήφια νούμερα.

Το βασικό ερώτημα πλέ-
ον είναι αν αυτό το φαινό-

μενο έχει ανθεκτικότητα ή
αν πρόκειται για μια έντονη

αλλά προσωρινή αναλαμπή που οφείλεται
στη συγκυρία και ειδικά στο πολιτικό σοκ
που προκάλεσε η τραγωδία των Τεμπών.

Η ανάλυση των δημοσκόπων 
Στις δηλώσεις του στην «Ρolitical» ο Δη-

μήτρης Βασιλειάδης, διευθυντής ερευνών
της Interview, είναι σαφής: «Υπό προϋπο-
θέσεις μπορεί να μείνει στη δεύτερη θέση
με διψήφιο ποσοστό η Ζωή Κωνσταντοπού-
λου». Κατά την ανάλυσή του, η πρόεδρος
της Πλεύσης Ελευθερίας έχει στηριχθεί
σχεδόν αποκλειστικά στο πολιτικό αφήγη-
μα των Τεμπών. Η προσωπική της εμπλοκή
στην υπόθεση, ο καταγγελτικός της λόγος,
αλλά και η αδυναμία των κομμάτων της αν-
τιπολίτευσης να παρουσιάσουν εναλλακτι-
κή στρατηγική τής άνοιξαν τον δρόμο να
εμφανιστεί ως η αυθεντική εκφραστής της
αγανάκτησης. Δεν είναι, όπως τονίζει ο Βα-
σιλειάδης, το πρόγραμμά της σε όλα τα
προβλήματα της χώρας που την έκανε ελ-
κυστική, αλλά το ηθικό και συγκρουσιακό
φορτίο που εκπέμπει.

Το πρόβλημα είναι ότι αυτή η προσέγγι-
ση, όπως παραδέχεται και ο ίδιος, έχει ημε-
ρομηνία λήξης: «Αν αφυπνιστεί η αντιπολί-
τευση και αλλάξει την ατζέντα, μπορεί το
φαινόμενο να είναι παροδικό». Η μονοθε-
ματική στρατηγική -όσο επιτυχημένη κι αν
είναι επικοινωνιακά- μπορεί να εξαντληθεί
όταν η κοινωνία αρχίσει να στρέφεται και
πάλι στα δομικά, καθημερινά ζητήματα,
όπως το εισόδημα, η ακρίβεια, η υγεία και η
παιδεία.

«Πραγματική εκτίναξη»
Ο διευθυντής ερευνών της Opinion Poll

Ζαχαρίας Ζούπης μιλώντας στην «Ρolitical»
χαρακτηρίζει την άνοδο της Κωνσταντο-
πούλου ως «πραγματική εκτίναξη», σημει-
ώνοντας ότι από τον Ιανουάριο έως σήμερα
ανέβηκε κατά 10 μονάδες, ενώ πλέον κατα-
γράφεται δεύτερη και στην καταλληλότητα
για πρωθυπουργός, πίσω από τον Κυριάκο
Μητσοτάκη.

Ο ίδιος αποδίδει τη δυναμική αυτή σε δύο
βασικούς παράγοντες: 1. Στην απόλυτη ταύ-
τισή της με την τραγωδία των Τεμπών, όχι
μόνο πολιτικά αλλά και συναισθηματικά. 2.
Στο συνολικό κλίμα εχθροπάθειας και

ακραίας καταγγελίας που κυριαρχεί στον
δημόσιο διάλογο, από το οποίο η Κωνσταν-
τοπούλου επωφελήθηκε εμφανιζόμενη ως
η μόνη αδιάφθορη, αυθεντική και μαχητική
φωνή απέναντι στο σύστημα.

Μάλιστα, σύμφωνα με τα στοιχεία του
Ζαχαρία Ζούπη, η Ζωή Κωνσταντοπούλου
είναι πρώτη επιλογή στις νεότερες ηλικίες,
κάτι που δίνει στη δυναμική της ευρύτερη
κοινωνική εμβέλεια.

Παρ’ όλα αυτά, κρατά επιφυλάξεις για τη
διάρκεια του φαινομένου: «Δεν νομίζω ότι
είναι απλό να αλλάξει η δεύτερη θέση και
παράλληλα δεν είναι και σίγουρο ότι αρκεί
μόνο η αλλαγή ατζέντας».

Οι δύο όροι επιβίωσης
Το πολιτικό συμπέρασμα είναι διπλό: 1. Η

Ζωή Κωνσταντοπούλου θα συνεχίσει να
ανεβαίνει όσο οι αντίπαλοί της τής χαρίζουν
χώρο. Ο ΣΥΡΙΖΑ αποδυναμωμένος και πο-
λυδιασπασμένος και το ΠΑΣΟΚ εγκλωβι-
σμένο σε μια θολή στρατηγική μεταξύ συ-
στημικής υπευθυνότητας και αντισυστημι-
κού κλεισίματος ματιού, της επιτρέπουν να
παρουσιάζεται ως μοναδική επιλογή ου-
σιαστικής αντιπολίτευσης. 2. Αν η ατζέντα
αλλάξει και τα κόμματα της αντιπολίτευσης
ανακτήσουν αφήγημα και δυναμική, η άνο-
δος μπορεί να αποδειχτεί συγκυριακή. Αν-
τιθέτως, αν ο Νίκος Ανδρουλάκης συνεχί-
σει να εμφανίζεται αναποφάσιστος, κινδυ-
νεύει ακόμη και να περάσει πίσω από τον
Κυριάκο Βελόπουλο.

Μπορεί η Πλεύση Ελευθερίας να αντέξει;
Η απάντηση εξαρτάται από τρεις βασικούς
παράγοντες:
1. Αν η Κωνσταντοπούλου ξεφύγει από

τη μονοθεματικότητα και χτίσει συνολικό
πολιτικό αφήγημα.
2.Αν η κοινωνική οργή παραμείνει έντο-

νη και ανατροφοδοτείται από νέα σκάνδαλα
ή αποτυχίες του συστήματος.
3. Αν τα υπόλοιπα κόμματα δεν καταφέ-

ρουν να αποκαταστήσουν την εμπιστοσύνη
του εκλογικού σώματος.

Με καταγγελτικό 
και λαϊκιστικό λόγο

Προς το παρόν, η Πλεύση Ελευθερίας εμ-
φανίζεται περισσότερο ως ένα προσωπο-
παγές, αντισυστημικό σχήμα με θολή πολι-
τική ταυτότητα, που στηρίζεται κυρίως στον
καταγγελτικό και ενίοτε λαϊκιστικό λόγο της
Ζωής Κωνσταντοπούλου. Παρά το έντονο
πολιτικό της ένστικτο και την ικανότητα να
κεφαλαιοποιεί τη συγκυρία, δεν έχει ακόμη
καταφέρει να παρουσιάσει μια συγκροτη-
μένη πρόταση διακυβέρνησης ή ένα συνε-
κτικό πρόγραμμα πέραν των καταγγελιών.

Για την ώρα, απλώς διαφοροποιείται φω-
νάζοντας πιο δυνατά από τους υπόλοιπους.
Αν συνεχίσει να λειτουργεί αποκλειστικά
ως αντι-ήχος, χωρίς να παρουσιάσει με σα-
φήνεια μια εναλλακτική «σύνθεση», το φαι-
νόμενο δύσκολα θα αποκτήσει διάρκεια και
ενδεχομένως να ξεφουσκώσει με την ίδια
ταχύτητα που φούσκωσε. 
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Πόσο μακριά μπορεί 
να φτάσει μετά

τη δημοσκοπική της
εκτίναξη; 

Με προσωποπαγές κόμμα, μονοθεματική στρατηγική και θολή 
πολιτική ταυτότητα θα μπορέσει να εξελιχθεί σε κυρίαρχο παίκτη

της αντιπολίτευσης ή πρόκειται για μια συγκυριακή αναλαμπή;
Τι λένε στην «Ρ» οι διευθυντές ερευνών Δημήτρης Βασιλειάδης

(Interview) και Ζαχαρίας Ζούπης (Opinion Poll)

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ

Δημήτρης Βασιλειάδης Ζαχαρίας Ζούπης

του Χρήστου
Μυτιλινιού 
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Κ
λίμα έντονου σκεπτικισμού αρχί-
ζει και αναπτύσσεται στο εσωτε-
ρικό του ΠΑΣΟΚ εξαιτίας κυρίως

των δημοσκοπικών μηνυμάτων που φτά-
νουν καθημερινά στη Χαριλάου Τρικούπη.
Στο νέο πεδίο που αρχίζει και διαμορφώ-
νεται, το ΠΑΣΟΚ μοιάζει πλέον να δίνει
σκληρή μάχη με την Πλεύση Ελευθερίας
προκειμένου να διατηρηθεί στη δεύτερη
θέση. Ωστόσο, σε αρκετές πλέον μετρή-
σεις το κόμμα της Ζωής Κωνσταντοπού-
λου δείχνει να έχει προβάδισμα έναντι του
ΠΑΣΟΚ, που αγγίζει ακόμη και τις δύο μο-
νάδες.

Στο πολιτικό παρασκήνιο πέριξ της Χα-
ριλάου Τρικούπη ο προβληματισμός
εστιάζει ακόμη και στην πρόθεση αν στον
στρατηγικό σχεδιασμό παραμένει ότι το
ΠΑΣΟΚ είναι ένα κόμμα εξουσίας ή υιοθε-
τεί μια λογική «τρίτου κόμματος» ή ακόμη
και μικρότερου, αρκεί να είναι πλήρως
ελεγχόμενο από τον ίδιο και την… παρέα
του. Και αυτό το στηρίζουν μεταξύ άλλων
και στις πολλαπλές αντιφάσεις που παρα-
τηρούνται και έχουν ως αποτέλεσμα να
«παγιδεύεται» το κόμμα από τον κυβερνη-
τικό μηχανισμό και κάθε τόσο να καλείται
να δίνει εξηγήσεις για το τι πραγματικά εν-
νοούν.

Σε θέση απολογούμενου
Τελευταίο παράδειγμα, η Προανακριτι-

κή Επιτροπή που συστάθηκε έπειτα από
πρόταση του ΠΑΣΟΚ και αντί να έχει στρι-
μώξει στα σχοινιά την κυβέρνηση, τελι-
κώς έχει βρεθεί να «απολογείται» για το
αν η ηγεσία του ή στελέχη του κόμματος
είχαν υποστηρίξει την απευθείας προ-
σφυγή στον φυσικό δικαστή ή όχι.

Στο περιβάλλον του προέδρου του ΠΑ-
ΣΟΚ προς το παρόν αντιμετωπίζουν τη νέα
δημοσκοπική εικόνα που ξεπροβάλλει με
σχετική ψυχραιμία. Αυτό δεν σημαίνει
όμως ότι υποτιμούν την κατάσταση. Σε
πρώτη φάση επιχείρησαν εσφαλμένα να
αμφισβητήσουν τις πρώτες μετρήσεις -
όπως αυτή της Interview για την «Politi-
cal»- που έδειξαν ξεκάθαρα αυτή την τά-
ση. Ενδεχομένως από λάθος ερμηνεία ή
κακή επικοινωνιακή συμβουλευτική. Σε
κάθε περίπτωση αυτά τα δεδομένα σε
συνδυασμό με αχρείαστες εντάσεις σπέρ-
νουν σπέρματα εσωστρέφειας που ενι-
σχύονται από μη αρεστά δημοσκοπικά ευ-
ρήματα.

Η Metron Analysis στην πρόθεση ψή-
φου έδωσε τη ΝΔ να υποχωρεί στο 20%,
την Πλεύση Ελευθερίας στη δεύτερη θέση
να καταγράφει άνοδο στο 11,1% (από 6,9%
στην προηγούμενη μέτρηση), το ΠΑΣΟΚ
στο 10,1% και τον ο ΣΥΡΙΖΑ στο 5,5%. Ενώ
και η Pulse εμφάνισε το ΠΑΣΟΚ και την
Πλεύση Ελευθερίας να κινούνται στα ίδια

ποσοστά (14%). Ήδη έχουν αρχίσει καθη-
μερινά πλέον και εκφράζονται δημοσίως
διαφοροποιήσεις και ενστάσεις για την
αποτελεσματικότητα της στρατηγικής που
έχει χαραχτεί. Χθες ήταν η σειρά του Θό-
δωρου Μαργαρίτη, ο οποίος παραδέχτηκε
πως «κάτι δεν κάνουμε καλά, δεν έχουμε
πείσει τον κόσμο ότι πήραμε το μήνυμα».

Σε μια πρώτη ανάλυση για το πώς «γύρι-
σε» τόσο πολύ γρήγορα το πολιτικό παι-
χνίδι, εστιάζεται στην αδυναμία του κόμ-
ματος να δημιουργήσει ένα πειστικό αφή-

γημα με αποστάσεις από τον ξύλινο πολι-
τικό λόγο, που να εμπεριέχει όραμα και
ρεαλιστικό σχέδιο για την επόμενη μέρα.
Οι προσπάθειες που γίνονται ναι μεν είναι
φιλότιμες αλλά δεν ανταποκρίνονται στις
προσδοκίες, διότι, όπως λένε πρόσωπα
που ξέρουν πράγματα και καταστάσεις, οι
νέες ιδέες «μπλοκάρουν σε κομματικά
γρανάζια».

Με δύο γραμμές
για τις συνεργασίες

Ένα άλλο ζήτημα που πλέον λειτουργεί
υπογείως και διαβρωτικά είναι οι δύο
γραμμές που κυριαρχούν στο εσωτερικό
αναφορικά με το δίλημμα «πολιτική αυτο-
νομία ή συνεργασίες». Μέχρι τώρα αυτές
οι δύο γραμμές κινούνται παράλληλα. Ο κ.
Ανδρουλάκης μιλά για αμφίπλευρη διεύ-
ρυνση χωρίς να δίνει περισσότερες λεπτο-
μέρειες, ενώ άλλες πλευρές εντός ΠΑΣΟΚ
εκτιμούν ότι πρέπει να ανοίξει ο δρόμος
για τη δημιουργία κοινού μετώπου των
προοδευτικών δυνάμεων, έχοντας το
βλέμμα στραμμένο στις κάλπες του 2027.

Ωστόσο, θα πρέπει να θεωρείται βέβαιο
πως αν συνεχιστεί η παρούσα δημοσκο-
πική κατάσταση, η σύγκρουση θα είναι
αναπόφευκτη. Σε ένα άλλο επίπεδο, αλλά
με τη «ζημιά να έχει αφήσει τα σημάδια
της», ήταν η αναφορά του Ανδρουλάκη
περί κλονισμού της εμπιστοσύνης του στη
δικαιοσύνη. Έδωσε τη λαβή στην κυβέρ-
νηση να εξαπολύσει ένα σφυροκόπημα
κατά της ηγεσίας του Κινήματος που είχε,
όπως φάνηκε, επιρροή στον χώρο του
Κέντρου, που αποτελεί και μια βασική
στόχευση.

Για εκείνη τη κίνηση όμως που ο κ. Αν-
δρουλάκης έχει δεχτεί στο παρασκήνιο
ένα κύμα αμφισβήτησης είναι ο δίαυλος
επικοινωνίας που έχει ανοίξει με τη Ζωή
Κωνσταντοπούλου. Οι επικριτές αυτής
της ετερόκλητης συμμαχίας θεωρούν ότι
με αυτό τον τρόπο άνοιξε η «κερκόπορτα»
για τη δημοσκοπική εκτόξευση της Πλεύ-
σης Ελευθερίας. Εκτιμούν δε ότι δεν πρό-
κειται για συγκυριακό φαινόμενο, καθώς,
όπως λένε, η πρόεδρος Ζωή θα εκμεταλ-
λευτεί στο έπακρον αυτήν τη δημοφιλία
προκειμένου να εδραιωθεί στη λεγόμενη
«γκρίζα ζώνη» των δημοσκοπήσεων αλλά
και σε ένα κοινό που δείχνει να μεγαλώ-
νει συνεχώς και εναντιώνεται στο πολιτι-
κό σύστημα. 

Γκρίνιες και για 
τις κλειστές ομάδες

Το κερασάκι στην τούρτα έχει να κάνει
με τις μουρμούρες που εξακολουθούν να
υπάρχουν για τη μη ικανοποιητική λει-
τουργία των οργάνων και την ύπαρξη
κλειστών ομάδων που αποφασίζουν ερή-
μην ακόμη και της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας και λογοδοτούν μόνο στον πρό-
εδρο του ΠΑΣΟΚ. Ένα τέτοιο γεγονός, αν
και διαψεύστηκε, αποτέλεσε τη σπίθα για
να ξεσπάσει ο καβγάς ανάμεσα σε Αν-
δρουλάκη και Λιακούλη.

Ο κ. Ανδρουλάκης απέναντι σε αυτή την
κατάσταση στρέφεται στην περιφέρεια,
όπου συνεχίζει να διατηρεί δυνάμεις, ενώ
αναζητούνται ακόμη τα «περάσματα» στα
μεγάλα αστικά κέντρα. 

Σε ό,τι αφορά τις κριτικές επισημάνσεις
που καταλογίζονται σε στρατηγικές επιλο-
γές, ακολουθεί την πεπατημένη δείχνον-
τας ως «πηγή του κακού» τους κυβερνητι-
κούς βραχίονες. 

«Η κυβέρνηση είναι ικανή να κάνει την
πιο συγκροτημένη γκεμπελική προπαγάν-
δα για να πλήξει τον αντίπαλό της και κυ-
ρίως το ΠΑΣΟΚ, γιατί δεν θέλουν να υπάρ-
χει συγκροτημένη κυβερνητική εναλλα-
κτική για να φιλοτεχνήσουν το δίλημμα
“Μητσοτάκης ή χάος”. Είναι πολύ επικίν-
δυνα αυτά τα παιχνίδια για την ευστάθεια
του πολιτικού συστήματος».

Τελικά, μήπως δεν
θέλει να κυβερνήσει

ο Ανδρουλάκης;

Φουντώνει το κύμα αμφισβήτησης
για τον πρόεδρο και το αν επιθυμεί

να παραμείνει το ΠΑΣΟΚ κόμμα
εξουσίας ή υιοθετεί μια λογική

«τρίτου» ή και μικρότερου
κόμματος, αρκεί να βρίσκεται 

υπό τον πλήρη έλεγχο του ιδίου 
και της... παρέας του
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Ο
Μιχάλης Κατρίνης, βουλευτής Ηλείας
και τομεάρχης Άμυνας του ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ, ερμηνεύει το νέο πολιτικό πε-

ριβάλλον που διαμορφώνεται στον δημοσκοπι-
κό χάρτη και εξηγεί πώς το κόμμα του θα μπο-
ρέσει να διεκδικήσει το «κομμάτι» που του
αναλογεί. «Το στοίχημα δεν είναι να φωνάζου-
με περισσότερο από τους λαϊκιστές, αλλά να
πείσουμε ότι υπάρχει ρεαλιστική διέξοδος και
λύσεις για τους πολλούς». Μιλά για την πολιτι-
κή αυτονομία στην πορεία του ΠΑΣΟΚ, την «κί-
νηση Τριαντόπουλου», αλλά και για τη «σκόνη
που έχει σηκωθεί» από την εκτόξευση της
Πλεύσης Ελευθερίας.

Σας ανησυχεί ότι συνεχώς ενισχύε-
ται ένα ρεύμα κοινωνικής αντιπολί-
τευσης το οποίο είτε κεφαλαιοποι-
είται προς την αποχή είτε σε κόμμα-
τα που τείνουν προς τον αντισυστη-
μισμό; Και πώς το ΠΑΣΟΚ μπορεί να
διεισδύσει σε ένα τέτοιο κοινό;

Η απογοήτευση από το πολιτικό σύστη-
μα είναι κατανοητή, αλλά η απάντηση
δεν είναι η φυγή στην αποχή ή η στήριξη σε κόμ-
ματα χωρίς σχέδιο. Το ΠΑΣΟΚ οφείλει να ξανα-
γίνει η φωνή των μη προνομιούχων του σήμερα:
των νέων που δεν μπορούν να βρουν σπίτι, των
εργαζομένων που ζουν με ανασφάλεια, των μι-
κρομεσαίων που παλεύουν με τις υπέρογκες ει-
σφορές και το κόστος ενέργειας. Το στοίχημα
δεν είναι να φωνάζουμε περισσότερο από τους
λαϊκιστές, αλλά να πείσουμε ότι υπάρχει ρεαλι-
στική διέξοδος και λύσεις για τους πολλούς.

Η πολιτική αυτονομία αποτελεί ακόμη μο-
νόδρομο για το ΠΑΣΟΚ;

Ένας μονόδρομος υπάρχει για το ΠΑΣΟΚ και
αυτός είναι να μπει τέλος στη σημερινή κυβέρ-
νηση και να τη διαδεχθεί μια σταθερή, προ-
οδευτική διακυβέρνηση. Αυτά θα είναι τα δυο
βασικά ζητούμενα των πολιτών όταν προσέλ-
θουν στις κάλπες και είναι μόνο το ΠΑΣΟΚ αυτό
που μπορεί να πετύχει δυο στα δυο. Και το τέ-
λος της κυβέρνησης Μητσοτάκη και μια νέα
διακυβέρνηση με προοδευτικό πρόγραμμα και
ξεκάθαρους στόχους. 

Πώς «διαβάζετε» τις αλλαγές στο κυβερ-
νητικό σχήμα;

Ο κ. Μητσοτάκης προσπάθησε να ανακατέψει
την τράπουλα, με το βλέμμα στις εσωκομματι-
κές ισορροπίες και στην «επόμενη μέρα» για
το κόμμα του. Ξέρει πολύ καλά πως δεν έχει
την παραμικρή πιθανότητα να είναι πρωθυ-
πουργός για τρίτη θητεία. Μπορεί να μιλάει για
«φυγή προς τα εμπρός», αλλά το μόνο που τον
ενδιαφέρει είναι να ελέγξει πρόσωπα και κα-
ταστάσεις μέχρι τη δική του φυγή. Για αυτό, άλ-
λωστε, ο ανασχηματισμός αποδεικνύει πως ο
κ. Μητσοτάκης δεν πήρε κανένα μήνυμα. Αντί-
θετα, έστειλε μήνυμα περιφρόνησης προς την

κοινωνία με την παραμονή προσώπων
που προκάλεσαν την κοινή γνώμη. Όσο
για τις πολιτικές, θα παραμείνουν ίδιες
και απαράλλαχτες. Την οικονομία των
λίγων υπηρέτησε με συνέπεια ο κ. Χα-
τζηδάκης, με την ίδια συνέπεια θα την
υπηρετήσει και ο κ. Πιερρακάκης. Και
βέβαια, το πολυπληθές αυτό κυβερνη-
τικό σχήμα αποδεικνύει πως το λιγότε-
ρο κράτος έχει εφαρμογή μόνον στην

υγεία, την ασφάλεια, την παιδεία, την εξυπη-
ρέτηση του πολίτη και όχι στους δεκάδες
υπουργούς που εξυπηρετούν τις εσωκομματι-
κές ισορροπίες ή τις στρατιές μετακλητών «γα-
λάζιων παιδιών». Όσο για τις περιπτώσεις των
κυρίων Δοξιάδη και Τσάφου, είναι η απόδειξη
της υποκρισίας του κ. Μητσοτάκη σε σχέση με
όλα αυτά τα πομπώδη περί αξιολόγησης που
μας έλεγε από το βήμα της Βουλής. Αν δεν
μπορεί να αξιολογήσει τους υφυπουργούς του,
με ποια αξιοπιστία μπορεί να μιλήσει για αξιο-
λόγηση στο κράτος; Το δήθεν επιτελικό κράτος
του κ. Μητσοτάκη είναι κράτος-λάφυρο στα
χέρια των κομματικών φίλων του κ. Μητσοτά-
κη και κράτος-τιμωρός για όλους τους υπόλοι-
πους Έλληνες. 

Πώς ερμηνεύετε την κίνηση Τριαντόπου-
λου να ξεπεράσει την Προανακριτική Επι-
τροπή και να ζητήσει προσφυγή στον φυσι-
κό δικαστή;

Η κυβέρνηση σύρθηκε πίσω από την πρόταση
του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση Προανακριτικής

Επιτροπής υπό την πίεση της κοινωνικής κα-
τακραυγής. Στην πραγματικότητα, τη φοβό-
ταν. Ούτε θα μπορούσε να αθωώσει τον κ.
Τριαντόπουλο με την πλειοψηφία που διαθέ-
τει, γιατί αυτό θα ήταν ο ορισμός της συγκάλυ-
ψης και ταυτόχρονα θα έπαιρνε το ρίσκο μέσα
από τη διαδικασία να αναδειχθούν πτυχές της
αλήθειας που πασχίζει να κρατήσει στο σκο-
τάδι. Επίσης, δεν επιθυμούσε να κληθούν σαν
μάρτυρες και άλλα πολιτικά πρόσωπα, του
ίδιου του πρωθυπουργού συμπεριλαμβανο-
μένου. Έτσι σχεδιάστηκε αυτό το «by pass»
της Προανακριτικής, με τον κ. Τριαντόπουλο
να είναι άλλη μια φορά εντολοδόχος άνωθεν
εντολών. 

Οι δημοσκοπήσεις συνεχίζουν να μην «αν-
ταμείβουν» τις προσπάθειες του ΠΑΣΟΚ. Τι
έχει συμβεί και καταγράφεται αυτή η πτω-
τική τάση;

Οι δημοσκοπήσεις καταγράφουν στιγμιότυπα,
όχι τη δυναμική μιας πολιτικής πορείας. Εμείς
δεν κάνουμε πολιτική με το βλέμμα στις μετρή-
σεις, αλλά με το βλέμμα στην κοινωνία. Είναι
προφανές ότι χρειάζεται να μιλήσουμε πιο κα-
θαρά και τολμηρά για τα προβλήματα που καίνε
τους πολίτες: το κόστος ζωής, τις ανισότητες,
τις προκλήσεις για τη νέα γενιά. Το ΠΑΣΟΚ δεν
είναι κόμμα διαμαρτυρίας, αλλά λύση στο πολι-
τικό αδιέξοδο της χώρας. Εργαζόμαστε ουσια-
στικά, προγραμματικά και υπεύθυνα για να
συνθέσουμε την προοδευτική κυβερνητική
πρόταση που χρειάζεται η χώρα.

Έχει «σηκωθεί σκόνη» για τους δίαυλους
επικοινωνίας που έχουν ανοίξει με την
Πλεύση Ελευθερίας. Πού αρχίζει και πού
σταματά αυτή η «συνεργασία»;

Το ΠΑΣΟΚ ως αξιωματική αντιπολίτευση πήρε
την πρωτοβουλία για την κατάθεση πρότασης
δυσπιστίας, εκφράζοντας τη δυσπιστία που κα-
ταθέτει η ίδια η κοινωνία στους δρόμους. Την
πρόταση συνυπέγραψαν και τα κόμματα της
προοδευτικής αντιπολίτευσης. Αυτά είναι τα
πραγματικά δεδομένα. Όλα τα υπόλοιπα είναι η
«σκόνη» που σηκώνει το σύστημα Μητσοτάκη
και την τροφοδοτεί με σενάρια νοσηρής φαντα-
σίας για να πλήξει το ΠΑΣΟΚ. 

Είστε τομεάρχης Άμυνας του ΠΑΣΟΚ. Η
κυβέρνηση έχει ετοιμάσει ένα δεκαετές
πρόγραμμα εξοπλισμού για τη χώρα. Ποιες
είναι οι επιφυλάξεις σας επ’ αυτού;
Η αμυντική θωράκιση της χώρας είναι εθνική
προτεραιότητα. Το ΠΑΣΟΚ στηρίζει τις ανα-
γκαίες αμυντικές επενδύσεις, αλλά απαιτού-
με διαφάνεια, ξεκάθαρο σχεδιασμό και εγ-
χώρια προστιθέμενη αξία. Δεν μπορούμε να
μιλάμε για εξοπλισμούς δισεκατομμυρίων
χωρίς σαφή πλάνο για την ελληνική αμυντική
και ναυπηγική βιομηχανία. Δεν γίνεται η Ελ-
λάδα να αγοράζει χωρίς να παράγει, να επεν-
δύει χωρίς να διαπραγματεύεται ανταποδοτι-
κά οφέλη. Η εθνική άμυνα απαιτεί σοβαρότη-
τα κι εμπιστοσύνη. Χαρακτηριστικά που δυ-
στυχώς μέχρι σήμερα δεν τα έχουμε δει όσο
θα έπρεπε και όσο απαιτούν οι καιροί.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ 
Βουλευτής Ηλείας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Εργαζόμαστε για 
να συνθέσουμε 

την προοδευτική 
κυβερνητική πρόταση»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 



Η
επιχείρηση ανάταξης των ποσο-
στών του ΣΥΡΙΖΑ δεν πάει προς το
παρόν καλά για τον πρόεδρο του

κόμματος Σωκράτη Φάμελλο. Είδαν και
απόειδαν στην Κουμουνδούρου με τις δη-
μοσκοπήσεις που τους φέρνουν στην 6η
θέση και αρκετές μονάδες μακριά από την
Πλεύση Ελευθερίας της Ζωής Κωνσταντο-
πούλου και αποφάσισαν τελικώς να επιτε-
θούν στις... μετρήσεις, χαρακτηρίζοντάς
τες εμμέσως πλην σαφώς «κατευθυνόμε-
νες» από το Μέγαρο Μαξίμου, το οποίο -
σύμφωνα με τους ίδιους- ψάχνει «βολική
αντιπολίτευση» στο πρόσωπο της προ-
έδρου της Πλεύσης Ελευθερίας.

« Ένα είναι βέβαιο. Η Νέα Δημοκρατία
καταρρέει και ψάχνει με όλους τους τρό-
πους βολική αντιπολίτευση. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ
βγήκε πρόσφατα από μια περιπέτεια αλλά
δυναμώνει μέρα με τη μέρα με σκληρή αν-
τιπολίτευση, αξιοπιστία και προτάσεις για
όλα τα θέματα. Είμαστε η κύρια δύναμη
της προοδευτικής αντιπολίτευσης», ανέ-
φερε σε δήλωσή του ο εκπρόσωπος Τύπου
του κόμματος Γιώργος Καραμέρος.

Με χαμηλές πτήσεις
Το πρόβλημα με το κόμμα της Ζωής

Κωνσταντοπούλου γίνεται ακόμη μεγαλύ-
τερο όταν εξετάζει κανείς πιο αναλυτικά τη
δημοσκόπηση της Metron Analysis που
παρουσίασε το Mega, στην οποία η Πλεύ-
ση Ελευθερίας εκτιμάται στο 14,6% με τον
ΣΥΡΙΖΑ στο 7,3%. Ακόμη πιο ανησυχητικό
για την Κουμουνδούρου είναι το γεγονός
ότι η Πλεύση Ελευθερίας καταφέρνει να
φτάσει σε αυτό το ποσοστό κερδίζοντας το
18,8% των ψηφοφόρων του ΣΥΡΙΖΑ. Αντί-
στοιχα και στη μέτρηση της Pulse, η Πλεύ-
ση βρίσκεται 2η με 12% και ο ΣΥΡΙΖΑ ισό-
παλος με το ΚΚΕ στο 6,5%, ενώ οι μεγαλύ-
τερές του απώλειες καταγράφονται προς
το κόμμα της Ζωής Κωνσταντοπούλου.

Τα ποσοστά του κόμματος και εκείνα της
πρώην προέδρου της Βουλής δεν είναι
πάντως το κυρίαρχο που οφείλει να αντι-
μετωπίσει άμεσα ο Σωκράτης Φάμελλος. Ο
Παύλος Πολάκης, ο οποίος έχει ψηφιστεί
από το 43% των μελών και φίλων του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, συνεχίζει να χαράσσει τη δική του
γραμμή, που βρίσκεται πιο κοντά σε εκεί-
νη της Πλεύσης Ελευθερίας και σίγουρα

σε απόσταση από αυτήν του προέδρου του
κόμματός του.

Χαρακτηριστικά, σε κλειστή συνεδρίαση
της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ
την Πέμπτη οι υπόλοιποι βουλευτές του
κόμματος αποτίμησαν τη στάση που κρά-
τησε το κόμμα τους στην κοινοβουλευτική
διαδικασία και την Προανακριτική για τον

Χρήστο Τριαντόπουλο ως «σωστή», με τον
βουλευτή Χανίων να αντιδρά και πάλι.

Ο «αψύς» Σφακιανός χαρακτήρισε ορ-
θότερη τη δική του άποψη για την Προανα-
κριτική Επιτροπή μιας μέρας, αλλά με πα-
ραπομπή του πρώην υπουργού για «τα κα-
κουργήματα της απιστίας και της κατάχρη-
σης εξουσίας», με αρκετούς βουλευτές

πάντως να του επισημαίνουν πως «πρόκει-
ται για τη στρατηγική που ακολουθεί η κυ-
βέρνηση».

«Έντιμη Ελλάδα»
Αυτή δεν είναι φυσικά η μοναδική δια-

φοροποίηση του Παύλου Πολάκη από τον
Σωκράτη Φάμελλο και τις επίσημες θέσεις
του κόμματος, καθώς ο πρώτος έχει εκ-
φράσει δημοσίως τις απόψεις του για πέ-
ρασμα σε δημόσιο έλεγχο τόσο της ΔΕΗ
όσο και μιας συστημικής τράπεζας, κάτι
που ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έχει κληθεί να
αποκρούσει.

Τα συγκεκριμένα θέματα αποτελούν
όμως «σημαία» για τον Παύλο Πολάκη, ο
οποίος αναμένεται να εμφανιστεί στο επι-
κείμενο συνέδριο με πλατφόρμα αντίστοι-
χη εκείνης που παρουσίασε στην προ-
εκλογική του καμπάνια, επιχειρώντας να
πάρει τη «ρεβάνς» από τον Σωκράτη Φά-
μελλο, περνώντας τη δική του ατζέντα υπό
τον τίτλο «Έντιμη Ελλάδα».

Μάλιστα σε τηλεοπτικές του εμφανίσεις
ο βουλευτής Χανίων εκτιμά ότι η πλατφόρ-
μα του αυτή είναι πλειοψηφική μεταξύ των
μελών του ΣΥΡΙΖΑ, κάτι που μένει να απο-
δειχτεί στην πράξη.

ΣΑΒΒΑΤΟ 22 ΜΑΡΤΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ21

Γιατί ο Φάμελλος
φοβάται περισσότερο

τον Πολάκη παρά
την Κωνσταντοπούλου

Ο «αψύς» Σφακιανός έχει απασφαλίσει και περιμένει τον πρόεδρο
του ΣΥΡΙΖΑ στο συνέδριο για ξεκαθάρισμα λογαριασμών 

- Ετοιμάζει δική του πολιτική πλατφόρμα με στόχο να πάρει τη ρεβάνς



Α
ναλύοντας τις δημοσκοπήσεις, ο πρώην υπουργός και
μέλος της ΚΕ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Γιάννης Μπαλάφας κρί-
νει πως σε ενδεχόμενες εκλογές, «κανένα κόμμα δεν

θα είχε κοινοβουλευτική αυτοδυναμία». Οι προοπτικές σχημα-
τισμού κυβέρνησης που θα προέκυπταν θα ήταν «με συσπεί-
ρωση όλου του δεξιού και ακροδεξιού χώρου ή με μέτωπο της
ευρύτερης προοδευτικής παράταξης». Σαφώς αποκλείει «κυ-
βερνητική συμπόρευση της ΝΔ με κάποιο από τα κόμματα του
ευρύτερου προοδευτικού χώρου», τάσσεται υπέρ της «συσπεί-
ρωσης του ευρύτερου προοδευτικού χώρου», αφού κυριαρχή-
σουν «κοινή πολιτική βούληση, ενιαίος προγραμματικός λόγος
και σύνθεση μιας σαφούς, εφικτής, πειστικής εναλλακτικής
πρότασης διακυβέρνησης».

Ο κ. Μπαλάφας δεν κρύβει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, με όσα πέρασε
από το 2023 και εντεύθεν, «προκάλεσε μια κρίση πολιτικής αξιο-
πιστίας», εκφράζει όμως τη βεβαιότητα πως «ξεπέρασε τον κά-
βο, τις όποιες δυσκολίες και αρχίζει μια νέα περίοδος ανάκαμ-
ψης». Το μήνυμα δε του βιβλίου του («Η άνοδος… η πτώση… το
αύριο… ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ - Το χρονικό 2012-2024») είναι πως υπάρχει
η ελπίδα ότι «μπορούμε να αλλάξουμε τα πράγματα και να δια-
μορφώσουμε μια νέα προοδευτική πορεία προς όφελος της κοι-
νωνικής πλειοψηφίας».

Προ ημερών παρουσιάσατε το βιβλίο σας «Η άνοδος… η
πτώση… το αύριο… ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ - Το χρονικό 2012-2024»,
παρουσία επιφανών στελεχών του όλου ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, της
ευρύτερης Αριστεράς, της Νέας Δημοκρατίας και με πρό-
λογο του Αλέξη Τσίπρα. Πώς νιώσατε και ποια μηνύματα
στέλνετε; 

Με το βιβλίο μου περιγράφω την αλματώδη πορεία του ΣΥΡΙΖΑ
από μικρό κόμμα μέχρι την ανάληψη της κυβέρνησης, τη ρύθ-
μιση του χρέους και την έξοδο από τα μνημόνια. Το μήνυμα του
βιβλίου είναι ότι η νίκη του ΣΥΡΙΖΑ τον Γενάρη του 2015 δεν
ήταν τύχη ή αποτέλεσμα συγκυριών. Ήταν η απάντηση της κοι-
νωνίας στις πολιτικές λιτότητας και στη διάλυση του κοινωνι-
κού κράτους. Ήταν η ελπίδα ότι μπορούμε να αλλάξουμε τα
πράγματα και να διαμορφώσουμε μια νέα προοδευτική πορεία
προς όφελος της κοινωνικής πλειοψηφίας. 

Όπως είπε στην παρουσίαση του βιβλίου και ο πρώην πρω-
θυπουργός Αλέξης Τσίπρας, «η περίοδος 2012-2024 ήταν μια
εποχή έντονων εξελίξεων και μετασχηματισμών, που καθόρι-
σαν τη σύγχρονη πολιτική ιστορία της χώρας. Το 2012 σηματο-
δότησε μια πολιτική ανατροπή. Ο ΣΥΡΙΖΑ αφουγκράστηκε την
κοινωνία, διατήρησε έναν ανοιχτό διάλογο μαζί της, άντλησε
δύναμη από τις μεγάλες κινητοποιήσεις της». Κάτι παρόμοιο
πρέπει να γίνει και σήμερα. Η παρουσία του πρώην προέδρου
Προκόπη Παυλόπουλου, του πρώην πρωθυπουργού Αλέξη
Τσίπρα, του προέδρου της Βουλής Νικήτα Κακλαμάνη, του
προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Σωκράτη Φάμελλου και πολλών
βουλευτών και στελεχών από ολόκληρο το πολιτικό φάσμα,
αναμφίβολα με τιμά, με ικανοποιεί και χαροποιεί ιδιαίτερα. 

Σήμερα, στην περίοδο που ζούμε, ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, σύμφωνα
με τις διενεργούμενες δημοσκοπήσεις, δείχνει να υπο-
χωρεί και να χάνει μεγάλο μέρος από το πολιτικό του
εκτόπισμα. Τι φταίει, γιατί δεν ανακάμπτει;

Είναι γεγονός αυτό που περιγράφει το ερώτημά σας. Η πραγ-
ματική κατάσταση είναι μια δυσάρεστη κατάσταση. Η ερμηνεία
που μπορώ να σας δώσω είναι ότι οι περιπέτειες που πέρασε ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ τα προηγούμενα χρόνια, από την εκλογική ήττα του
2023 κι εντεύθεν, έχουν δημιουργήσει πολιτικά τραύματα, τα
οποία ακόμα δεν έχουν επουλωθεί. Με τη νέα χρονιά που άρχι-
σε, πιστεύω πως βρισκόμαστε στη φάση που ξεπερνάμε τον
κάβο, τις όποιες δυσκολίες κι αρχίζει μια νέα περίοδος ανά-
καμψης. 

Από εδώ και πέρα, ακόμα και αν οι δημοσκοπήσεις δείχνουν
μια κάμψη, αυτό δεν σημαίνει ότι τα πράγματα δεν μπορούν να
αλλάξουν. Σας θυμίζω το 2011. Τότε, ποιος φανταζόταν ότι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ σε τέσσερα χρόνια θα γινόταν κυβέρνηση, τον Γενάρη του
2015; Κι όμως έγινε!

Επιμένω λιγάκι. Οι δημοσκοπήσεις δείχνουν ότι τα λεγό-
μενα αντισυστημικά κόμματα (Πλεύση Ελευθερίας και
Ελληνική Λύση) εισπράττουν οφέλη από την πλατιά κοι-
νωνική αντιπολίτευση, σε βάρος των κομμάτων που κυ-
βέρνησαν. Γιατί δεν εισπράττει ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ; 

Καταρχάς δεν συμφωνώ με τον προσδιορισμό «αντισυστημι-
κά» κόμματα. Το ερώτημά σας όμως ισχύει. Επαναλαμβάνω ότι
όσα πέρασε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ από το 2023 κι εντεύθεν προκάλεσαν
μια κρίση πολιτικής αξιοπιστίας στο κόμμα μας. Την κρίση
αξιοπιστίας ακολούθησε η πολιτική αμφισβήτηση, η οποία
βοηθήθηκε σαφώς κι αναμφίβολα από ένα σκληρό αντι-ΣΥΡΙ-
ΖΑ μέτωπο, το οποίο είχε ενορχηστρωτή την κυβέρνηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη και καθοριστικό αρωγό τα «πετσοταϊ-
σμένα» Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης. 

Μήπως ο κύκλος των κομμάτων της μεταπολίτευσης
έκλεισε και η κοινωνία ζητάει κάτι το νέο, σύμφωνα με τις
νέες κοινωνικοοικονομικές και γεωπολιτικές συνθήκες
που έχουν διαμορφωθεί; 

Σαφώς και μέγιστη και καθοριστική πολιτική σημασία στα πο-
λιτικά μας πράγματα παίζουν το «αν…» και το «κατά πόσον…»
τα κόμματα ανταποκρίνονται στις ανάγκες, στα αιτήματα, στα
θέλω, στις στοχεύσεις των πολιτών και της κοινωνίας γενικό-
τερα, μέσα στις συνθήκες που κάθε περίοδος δημιουργεί.
Προσωπικά θεωρώ πως ένα κόμμα που αντιπαλεύει τις κοινω-
νικές ανισότητες και αδικίες, που μάχεται για την απονομή δι-
καιοσύνης και την εδραίωση του κράτους δικαίου, με ισότητα
και ισονομία όλων των πολιτών, έχει ρόλο να παίξει και στο σή-
μερα και στο αύριο και στο μέλλον. Ένα τέτοιο κόμμα είναι ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ.

Αν κάνουμε μια προβολή στη Μεταπολίτευση του 1974, ο
Κωνσταντίνος Καραμανλής αθέτησε το «πολιτικό του παι-
δί», την ΕΡΕ, και δημιούργησε τη Νέα Δημοκρατία, ενώ ο
Ανδρέας Παπανδρέου παραμέρισε την έτοιμη Ένωση

Κέντρου του πατέρα του και ίδρυσε το ΠΑΣΟΚ. Τα δύο νέα
κόμματα κυριάρχησαν, όπως και ο νέος ΣΥΡΙΖΑ του 2015.
Μήπως ήρθε η ώρα για κάτι το νέο, όπως και το 1974;

Θεωρητικά, τίποτε δεν αποκλείω. Ωστόσο, ένα κόμμα όπως ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δεν μπορεί να καταργηθεί με μια απλή «διοικητική
πράξη». Στόχοι μας, αυτήν την περίοδο, είναι η γείωσή μας με
την κοινωνία, το μεγάλωμά μας, η ενίσχυσή μας και η ανταπό-
κρισή μας στις νέες συνθήκες της περιόδου, όπως η κλιματική
κρίση και η τεχνική νοημοσύνη. Φυσικά, δεν μπορούμε να μην
υπερασπιστούμε το Εθνικό Σύστημα Υγείας, τη δημόσια παι-
δεία και τα νοικοκυριά που πολιορκούνται σταθερά από την αι-
σχροκέρδεια που είναι αποτέλεσμα της πολιτικής των καρτέλ
που ελέγχουν κρίσιμους τομείς, όπως είναι οι τράπεζες, η
ενέργεια, κ.λπ., και επιπλέον έχουν να αντιμετωπίσουν μια νε-
οφιλελεύθερη πολιτική από την κυβέρνηση της Νέας Δημο-
κρατίας, που ενισχύει λίγους και ισχυρούς.

Ο πολυκερματισμός στην ευρύτερη Κεντροαριστερά δη-
μιουργεί την ανάγκη και την προοπτική συνεργασιών -
όπως πολλοί ισχυρίζονται- στον ευρύτερο προοδευτικό
χώρο. Με ποιους όρους και συνθήκες; 

Ξεκινώντας από τις δημοσκοπήσεις, αν γίνονταν εκλογές την
ερχόμενη Κυριακή, κανένα κόμμα δεν θα είχε κοινοβουλευτι-
κή αυτοδυναμία σχηματισμού κυβέρνησης. Επειδή όμως η χώ-
ρα πρέπει να κυβερνηθεί, αυτό μπορεί να προκύψει με δύο
επιλογές: με συσπείρωση όλου του δεξιού και ακροδεξιού χώ-
ρου ή με μέτωπο της ευρύτερης προοδευτικής παράταξης. 

Αποκλείω, φυσικά, με τις μέχρι τώρα πολιτικές ενδείξεις την
πολιτική-κυβερνητική συμπόρευση της Νέας Δημοκρατίας με
κάποιο από τα κόμματα του ευρύτερου προοδευτικού χώρου. 

Για τη συσπείρωση του ευρύτερου προοδευτικού χώρου,
πρώτιστα και κυρίαρχα πρέπει να υπάρξει ενίσχυση των προ-
οδευτικών δυνάμεων, κοινή πολιτική βούληση, ενιαίος προ-
γραμματικός λόγος και σύνθεση μιας σαφούς, εφικτής, πειστι-
κής εναλλακτικής πρότασης διακυβέρνησης! Γ
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«Ανάγκη για μέτωπο 
της ευρύτερης 

προοδευτικής παράταξης»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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Η
εταιρεία ΤΕΧΑΝ Α.Β.Ε.Ε., ηγέτης στην κυκλική οικονομία και τις δράσεις
ανακύκλωσης, εγκαινιάζει τη νέα σειρά Μεγάλων Εκπαιδευτικών Διαγωνι-
σμών Ανακύκλωσης για το 2025, ξεκινώντας από την Περιφέρεια Πελοπον-

νήσου, σε συνεργασία με τον Φο.Δ.Σ.Α. Πελοποννήσουκαι υπό την αιγίδα του Υπουρ-
γείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού.

Μαθητές από όλα τα Σχολεία Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης
17 Δήμων της Περιφέρειας Πελοποννήσου καλούνται να συμμετάσχουν, να ανακυ-
κλώσουν και να διεκδικήσουν μοναδικά δώρα, συμβάλλοντας παράλληλα στη δια-
μόρφωση μιας νέας περιβαλλοντικής κουλτούρας. Ο διαγωνισμός θα διαρκέσει έως
την Παρασκευή 30 Μαΐου 2025 και η ανακήρυξη των νικητήριων σχολικών τμημάτων
θα πραγματοποιηθεί την Παρασκευή 6 Ιουνίου 2025.

Η πρωτοβουλία αυτή αποτελεί μέρος της στρατηγικής της ΤΕΧΑΝ για την κυκλική οι-
κονομία, τη βιώσιμη ανάπτυξη και την Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη, ενθαρρύνοντας τη
νέα γενιά να συμμετάσχει ενεργά στην ανακύκλωση και να υιοθετήσει πιο υπεύθυνες
περιβαλλοντικές πρακτικές. Οι μαθητές θα έχουν την ευκαιρία να εκπαιδευτούν και να
βιώσουν την ανακύκλωση στην πράξη, μέσα από τα υπερσύγχροναΠολυκέντρα Ανακύ-
κλωσης της ΤΕΧΑΝ, τα οποία είναι εξοπλισμένα με την τελευταία λέξη της τεχνολογίας,
μέσω της διαλογής στην πηγή υλικών όπως πλαστικό, μέταλλο, γυαλί και χαρτί. 

Με σύνθημα «Ανακυκλώνουμε, Προστατεύουμε το Περιβάλλον και Ταξιδεύουμε
στην Ευρώπη!», οι μαθητές καλούνται να γίνουν πρωταγωνιστές της αλλαγής. Τα
σχολικά τμήματα που θα ξεχωρίσουν με τη συμμετοχή τους, θα κερδίσουν μεγάλα
έπαθλα όπως ταξίδια στην Ευρώπη, στην Ελλάδα και high-tech δώρα!

Με αφορμή την έναρξη των νέων Μεγάλων Εκπαιδευτικών Διαγωνισμών, ο Πρό-
εδρος της ΤΕΧΑΝ, κ. Απόστολος Μούργος, δήλωσε σχετικά: «Είμαι πολύ χαρούμε-
νος που συνεχίζουμε και φέτος το πρόγραμμα των Μεγάλων Εκπαιδευτικών Διαγω-
νισμών Ανακύκλωσης, ξεκινώντας από τους 17 Δήμους της Περιφέρειας Πελοπον-
νήσου! Η ΤΕΧΑΝ δεν προσφέρει απλά λύσεις ανακύκλωσης – δημιουργεί μια νέα
εποχή στην περιβαλλοντική διαχείριση. Ο Μεγάλος Εκπαιδευτικός Διαγωνισμός
Ανακύκλωσης είναι μέρος της συνολικής μας στρατηγικής για την ενίσχυση της ανα-
κύκλωσης και της περιβαλλοντικής εκπαίδευσης. Οι νέες γενιές δείχνουν το δρόμο
και εμείς επενδύουμε σε αυτές, ενισχύοντας τη γνώση, τη συμμετοχή και τη δράση
για ένα βιώσιμο μέλλον».

Ο πρόεδρος του Φο.Δ.Σ.Α. Πελοποννήσουκ. Γιάννης Σμυρνιώτης με αφορμή την
έναρξη του Μεγάλου Εκπαιδευτικού Διαγωνισμού Ανακύκλωσης που γίνεται για
δεύτερη φορά με πρωτοβουλία της ΤΕΧΑΝ, δήλωσε σχετικά: «Εκφράζω την προτρο-
πή μου για την όσο το δυνατόν μεγαλύτερη συμμετοχή μαθητών σ’ αυτή την κορυφαία
δράση αφού η βιώσιμη ανάπτυξη αποτελεί ευθύνη όλων μας. Είναι ιδιαίτερα σημαν-
τικό από όλη αυτή τη διαδικασία να μάθουν τα παιδιά, αλλά και όλοι μας, την ανα-
γκαιότητα της ανακύκλωσης και την ευθύνη του καθενός μας απέναντι στο περιβάλ-
λον. Γιατί η ανακύκλωση δεν είναι γιορτή μιας ημέρας. Είναι στάση ζωής!».

O Διευθυντής του Φο.Δ.Σ.Α. Πελοποννήσου κ. Νικόλαος Αγγελόπουλος δήλωσε
επίσης: «Τα Πολυκέντρα Ανακύκλωσης αποτελούν μια εξαίρετη χρήσιμη περιβαλ-
λοντική υποδομή. Η προώθηση της ανακύκλωσης στην μαθητική κοινότητα αποτελεί
βασικό πυλώνα του προγράμματος ενημέρωσης και ευαισθητοποίησης του Φο.Δ.Σ.Α
Περιφέρειας Πελοποννήσου. Είμαστε πολύ χαρούμενοι που σε συνεργασία με τη
εταιρεία ΤΕΧΑΝ υλοποιούμε τον 2ο Μεγάλο Εκπαιδευτικό Διαγωνισμό Ανακύκλω-
σης. Ο 1ος  στέφθηκε με πολύ μεγάλη επιτυχία και είμαστε βέβαιοι πως ο 2ος θα ξε-
περάσει κάθε προσδοκία!».

Τρόποι συμμετοχής:
Οι μαθητές συμμετέχουν επιστρέφοντας προς ανακύκλωση πλαστικά, μεταλλικά

και γυάλινα υλικά στα Πολυκέντρα Ανακύκλωσηςτης ΤΕΧΑΝ, τα οποία είναι τοποθε-
τημένα στους συνεργαζόμενους Δήμους.

Με την ολοκλήρωση της διαδικασίας ανακύκλωσης, εκτυπώνονται κουπόνια
συμμετοχής, τα οποία συγκεντρώνονται από τα σχολικά τμήματα.

Τα κουπόνια θα παραδοθούν στο αντίστοιχο Δημαρχείο την Τρίτη 3 Ιουνίου 2025,
από 9:00 π.μ. έως 2.00 μ.μ..

Δώρα – Έπαθλα:
1ο έπαθλο:Ταξίδι 5 ημερών σε πόλη της Ευρώπης.
2ο έπαθλο:Ταξίδι 5 ημερών σε πόλη της Ελλάδος.
3ο έπαθλο:Smartwatch για όλους τους μαθητές του τρίτου σχολικού τμήματος σε

συμμετοχή.

Ανακήρυξη νικητών:
Τα σχολικά τμήματα που θα κερδίσουν τα 3 μεγάλα δώρα - έπαθλα θα ανακοινω-

θούν την Παρασκευή 6 Ιουνίου 2025.

Συνεργαζόμενοι 17 Δήμοι Περιφέρειας Πελοποννήσου:
ΑΡΓΟΥΣ-ΜΥΚΗΝΩΝ, ΒΟΡΕΙΑΣ ΚΥΝΟΥΡΙΑΣ, ΕΠΙΔΑΥΡΟΥ, ΕΡΜΙΟΝΙΔΑΣ, ΕΥΡΩ-

ΤΑ, ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ, ΚΟΡΙΝΘΙΩΝ, ΜΕΓΑΛΟΠΟΛΗΣ, ΜΕΣΣΗΝΗΣ, ΜΟΝΕΜΒΑΣΙΑΣ,
ΝΑΥΠΛΙΕΩΝ, ΝΕΜΕΑΣ, ΝΟΤΙΑΣ ΚΥΝΟΥΡΙΑΣ, ΞΥΛΟΚΑΣΤΡΟΥ-ΕΥΡΩΣΤΙΝΗΣ, ΣΙΚΥΩ-
ΝΙΩΝ, ΣΠΑΡΤΗΣ & ΤΡΙΠΟΛΗΣ.

Περισσότερες πληροφορίες και όροι συμμετοχής στο:www.recycling-center.gr

ΤΕΧΑΝ: Ξεκινούν οι νέοι Μεγάλοι Εκπαιδευτικοί
Διαγωνισμοί Ανακύκλωσης!

Ανακύκλωσε και κέρδισε! Μοναδικά δώρα
περιμένουν τα 3 σχολικά τμήματα των Δήμων 

της Περιφέρειας  Πελοποννήσου που 
θα ξεχωρίσουν για τη συμμετοχή τους

με τη συλλογή & ανακύκλωση
των περισσότερων υλικών 

στα υπερσύγχρονα Πολυκέντρα της ΤΕΧΑΝ.

1Ος σταθμός η Περιφέρεια Πελοποννήσου
Ο μεγάλος Νικητής
του 1ου
Εκπαιδευτικού
Διαγωνισμού
Ανακύκλωσης 
του ΦΟΔΣΑ
Πελοποννήσου
2023-2024,
το 2ο Λύκειο
Καλαμάτας, με τους
κ. Δημήτρη Πτωχό,
Περιφερειάρχη
Πελοποννήσου, 
& κ. Αθανάσιο
Βασιλόπουλο,
Δήμαρχο
Καλαμάτας

Οι Νικητές του
1ου Μεγάλου

Εκπαιδευτικού
Διαγωνισμού

Ανακύκλωσης
του ΦΟΔΣΑ

Πελοποννήσου
για το σχολικό

έτος 2023-2024
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24 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

O
υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος δίνει
τεράστιες μάχες εδώ και αρκετά χρόνια ανεξαρτή-
τως χαρτοφυλακίου που έχει αναλάβει. Πρόκειται

αναντίρρητα για ένα στέλεχος της αγοράς: 20 χρόνια στην
πολιτική έρευνα και σύμβουλος στρατηγικής με δική του
εταιρεία, από την οποία αποχώρησε προτού αναλάβει βου-

λευτικά και υπουργικά καθήκοντα το 2019,
ενώ έχει διδάξει 15 χρόνια στο πανεπιστή-
μιο. Ο Τάκης Θεοδωρικάκος ήταν βασικό
στέλεχος στρατηγικής της ΝΔ στην αντιπολί-
τευση για τη διαμόρφωση του μετώπου απέ-
ναντι στη δημαγωγία και τον λαϊκισμό του
ΣΥΡΙΖΑ και στο μεγάλο κοινωνικό άνοιγμα
της ΝΔ στη μεσαία τάξη. Σας παραθέτω με-
ρικά στοιχεία που αποδεικνύουν εμπράκτως

ότι πρόκειται για έναν αποτελεσματικό υπουργό: 
• Στο υπουργείο Εσωτερικών πέρασε τον νόμο για την

ψήφο των ομογενών αλλά και το σχέδιο Τρίτση για τη στήρι-
ξη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

• Ως υπουργός Δημοσίας Τάξης έδωσε έμφαση στην αν-
τιμετώπιση της ασύμμετρης απειλής του Μεταναστευτικού,
ενισχύοντας και επεκτείνοντας τον φράχτη στον Έβρο, αλ-
λά και στην κοινωνία υλοποιώντας και ενισχύοντας τα γρα-
φεία ενδοοικογενειακής βίας.

• Στο υπουργείο Ανάπτυξης έχει απτά και μετρήσιμα
αποτελέσματα σε αυτούς τους εννέα μήνες που έχει ανα-
λάβει:
1.Χαμηλότερος πληθωρισμός τροφίμων και βασικών ει-

δών διαβίωσης σε όλη την Ευρωζώνη το τελευταίο τετρά-
μηνο (πέριξ του μηδενός), μέσα από την εφαρμογή δραστι-
κών μέτρων, εντατικών ελέγχων σε όλη την αγορά, αύξηση
ανώτατου ορίου προστίμων.
2. Υλοποίηση νέου παραγωγικού μοντέλου στη χώρα με

ενίσχυση του ρόλου και του αποτυπώματος της βιομηχα-
νίας στην ελληνική οικονομία.
3.Αναπτυξιακός Νόμος: 900 εκατ. ευρώ την επόμενη

διετία στη μεταποίηση, τις μεγάλες επενδύσεις άνω των 15
εκατ. ευρώ, ενίσχυση επενδύσεων άνω των 2 εκατ. ευρώ
για τις παραμεθόριες περιοχές.
4. Το υπουργείο Ανάπτυξης, έπειτα από ελέγχους που

διενήργησε στους αναπτυξιακούς νόμους του 2004 και του
2011, εντόπισε 1.416 επενδυτικά σχέδια που είχαν λάβει
προκαταβολή αλλά δεν ολοκληρώθηκαν ποτέ. Στο πλαίσιο
αυτό, ξεκίνησε τη διαδικασία επιστροφής στα κρατικά τα-
μεία των 486 εκατ. ευρώ που είχαν δοθεί. Μία προς μία οι
υποθέσεις πηγαίνουν στην ΑΑΔΕ προκειμένου να γίνουν οι
απαραίτητες ενέργειες και πράξεις διοικητικού προσδιορι-
σμού της κάθε οφειλής. Αντίστοιχη διαδικασία έχει ξεκινή-
σει και βρίσκεται σε εξέλιξη και για τον αναπτυξιακό νόμο
του 2016. Δεν πρόκειται να αφήσουμε ούτε ένα ευρώ που
να μη γυρίσει στους φορολογούμενους, τα χρήματα αυτά
θα δοθούν για κοινωνικούς και αναπτυξιακούς σκοπούς.

Ξεκάθαρος στόχος του είναι ο περιορισμός των κοινωνι-
κών και περιφερειακών ανισοτήτων, καθώς και η αντιμε-
τώπιση του οξύτατου δημογραφικού προβλήματος. Πα-
ράλληλα, αποσκοπεί στο να μείνουν οι νέες και οι νέοι στον
τόπο που γεννήθηκαν και μεγάλωσαν, να υλοποιήσουν το
όραμά τους, να φτιάξουν εκεί την οικογένειά τους. Άλλω-
στε, πιστεύει πως μόνο έτσι θα έχει μέλλον η Ελλάδα και θα
είναι ασφαλής, αυτάρκης και ισχυρή.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Άνθρωπος της κοινωνίας 
και του αποτελέσματος

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Τάκης 
Θεοδωρικάκος
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 25Τάκης Θεοδωρικάκος

Ο
Τάκης Θεοδωρικάκος είναι υπουργός
Ανάπτυξης και βουλευτής Νοτίου Τομέα
Αθηνών, όπου εξελέγη στις εθνικές εκλο-

γές του 2023 με 50.000 σταυρούς! Γεννήθηκε το
1964 στον Πειραιά. Είναι παντρεμένος και έχει δύο
παιδιά. Αφού αποφοίτησε από το λύκειο της Ιωνι-
δείου Προτύπου Σχολής, ακολούθησαν σπουδές
στο παιδαγωγικό τμήμα του ΕΚΠΑ. Στη συνέχεια
πραγματοποίησε τις μεταπτυχιακές σπουδές του
στο τμήμα Πολιτικής Επιστήμης και Δημόσιας Δι-
οίκησης του ΕΚΠΑ στην Πολιτική Επιστήμη και
Κοινωνιολογία με ειδίκευση στην Εκλογική Κοι-
νωνιολογία.

Κατά το παρελθόν είχε εργαστεί για είκοσι χρό-
νια ως πολιτικός ερευνητής, αναλυτής και σύμβουλος
στρατηγικής. Υπήρξε επιστημονικός συνεργάτης και πρό-
εδρος της εταιρείας GPO ΑΕ από το 2000 έως το 2016. Αντι-

λαμβάνεστε πως πρόκειται για έναν άνθρωπο της αγοράς
εργασίας, ο οποίος έχει επαφή με την κοινωνία και τα προ-
βλήματα των πολιτών. Έχει παρουσιάσει σημαντικές κοι-
νωνικές και πολιτικές έρευνες στην Ελλάδα και στο εξωτε-

ρικό, σε επιστημονικά συνέδρια, ημερίδες και μέ-
σα μαζικής ενημέρωσης. Επιπλέον, είναι διδά-
κτωρ Δημόσιων Πολιτικών στο Πανεπιστήμιο Πε-
λοποννήσου, στου οποίου τη Σχολή Πολιτικών και
Κοινωνικών Επιστημών δίδασκε επί 16 έτη.

Διετέλεσε σύμβουλος Στρατηγικής και Επικοι-
νωνίας του προέδρου της ΝΔ από τον Οκτώβριο
του 2015 και συντονιστής Στρατηγικού Σχεδια-
σμού και Επικοινωνίας του κόμματος από τον
Οκτώβριο του 2016 έως τις νικηφόρες εκλογικές
αναμετρήσεις του Μαΐου και του Ιουλίου 2019,
οπότε και εξελέγη βουλευτής Επικρατείας της ΝΔ.

Με απόφαση του πρωθυπουργού ορίστηκε τον
Ιούλιο του 2019 υπουργός Εσωτερικών. Αντίστοι-

χα, τον Αύγουστο του 2021 ανέλαβε καθήκοντα ως υπουρ-
γός Προστασίας του Πολίτη και τον Ιούνιο του 2024 ως
υπουργός Ανάπτυξης.

Η πορεία του, το σπουδαίο βιογραφικό
και η οικογένεια

Είναι διαρκώς δίπλα στους νέους και ακούει
τους προβληματισμούς τους

Γνωρίζει πολύ καλά την αγορά εργασίας
και τις ανάγκες των εργαζομένων Στον φράχτη του Έβρου Στιγμιότυπο από εορταστική εκδήλωση 

Από την επίσκεψη του πρωθυπουργού στο υπουργείο Ανάπτυξης 

Από παλαιότερη επίσκεψή του στην επαρχία Με τον Ιταλό ομόλογό του Συνομιλεί με τη νέα γενιά και στέκεται δίπλα της 



Ο
ι αποκαλύψεις για τα όσα συμβαίνουν ή
συνέβαιναν στο κατά τα άλλα γραφικό
και πανέμορφο Μέτσοβο με την ανοχή

της δημάρχου Μαρίας-Χριστίνας Αβέρωφ οδή-
γησαν επιτέλους στο να δοθεί ένα τέλος στις αυ-
θαιρεσίες της οικογένειας Μπαρμπαγιάννη στο
κέντρο της πόλης όπου διατηρούσαν δύο ταβέρ-
νες με επικίνδυνες και ακατάλληλες δεξαμενές
υγραερίου και όχι μόνο. 

Πάμε λοιπόν να δούμε τι κατέγραψαν αναλυτικά
Πολεοδομία και Πυροσβεστική
από τους ελέγχους που διενήργη-
σαν και πώς αναγκάστηκε η δή-
μαρχος να πράξει τα δέοντα. 

Εξόφθαλμες παρανομίες
Μετά τα αλλεπάλληλα ρεπορ-

τάζ του Κώστα Καλτσή στον «Τύ-
πο Ηπείρου» και τα δημοσιεύ-
ματα της «Political», η Πολεοδο-
μία προχώρησε σε αυτοψία και

αποφάσισε την κατεδάφιση των αυθαιρέτων και
διακοπή κάθε εργασίας, ενώ η Πυροσβεστική
Υπηρεσία διαπίστωσε έλλειψη μέτρων πυρο-
προστασίας και ελέγχου των δεξαμενών προπα-
νίου, συντάσσοντας μάλιστα και έκθεση επικιν-
δυνότητας.

Να ληφθεί υπόψη ότι υπήρχε κατάληψη δημοτι-
κών-δημοσίων εκτάσεων και λειτουργία των κατα-
στημάτων («Τζάκι» και «Πανόραμα») χωρίς άδειες!

Τα δύο πορίσματα είναι δεσμευτικά ως προς το
τι πρέπει να πράξει ο δήμος μέσα σε 72 ώρες, αλλά
η δήμαρχος μένει βαρύτατα εκτεθειμένη, αφού τό-
σο καιρό ανεχόταν τις εξόφθαλμες παρανομίες,
στηρίζοντας συγκεκριμένα συμφέροντα.

Η Πυροσβεστική Υπηρεσία όμως και η Πολεο-
δομία κατεδάφισαν τα αφελή σενάριά της, με εκεί-
νη να ανησυχεί περισσότερο για τα… πυρηνικά πα-
ρά για τις δεξαμενές υγραερίου-βόμβες στο κέν-
τρο του Μετσόβου.

Άλλωστε σε όλα τα δημοσιεύματα υπήρχαν φω-
τογραφίες, στοιχεία και έγγραφα για την απίστευτα
φαύλη τακτική που ακολουθήθηκε σε ό,τι αφορά
την κατάληψη δημοτικής-δημόσιας έκτασης (και
δρόμου!) από την οικογένεια Μπαρμπαγιάννη για
καταστήματα εστίασης που διαχειρίζεται και είναι
ιδιοκτησία του δήμου.

Οι αποκαλύψεις έκρουαν τον κώδωνα του κιν-
δύνου κυρίως για τις παράνομες δεξαμενές προ-
πανίου-υγραερίου, με τη δήμαρχο να δηλώνει στην
«Political» όταν επικοινωνήσαμε μαζί της πριν από
τη δημοσίευση ότι όλα όσα γράφτηκαν ήταν ψευδή
και συκοφαντικά και πως σε δυο τρεις ημέρες θα
έκανε εκτενείς δηλώσεις. Γεγονός είναι ότι ακόμα
περιμένουμε! Αντ’ αυτών λοιπόν σιώπησε και συ-
νέχισε να καλύπτει τις παρανομίες μέχρι και πριν
από τρεις ημέρες. 

«Μαθήματα» στην κυβέρνηση 
για τα… πυρηνικά

Πριν περάσουμε όμως στα πολύ σοβαρά, σας
ενημερώνουμε ότι δεν την ενοχλούσαν οι… βόμ-
βες προπανίου στην καρδιά του Μετσόβου, αλλά
οι… πυρηνικές βόμβες και για αυτό εξέδωσε ψή-
φισμα με αποδέκτη την κυβέρνηση για να λάβει
μέτρα!

Αληθινό αλλά σίγουρα κωμικοτραγικό και το πε-
ριέγραφε γλαφυρά το Epirus Post.gr στις 9 Μαρτί-
ου. Στο ρεπορτάζ αναφερόταν χαρακτηριστικά: «Ο
Δήμος Μετσόβου ανησυχεί για τα πυρηνικά και το

Δημοτικό Συμβούλιο με ομόφωνο ψήφισμά του
αποτυπώνει την ανησυχία αυτή»! Κι όχι μόνο…
Καλεί την ελληνική κυβέρνηση να υπογράψει τη
συνθήκη για την απαγόρευση των πυρηνικών και
να στηρίξει το αίτημα για έναν κόσμο χωρίς πολέ-
μους και βία! 

Προφανώς στο Μέτσοβο έχουν λύσει όλα τα δι-
κά τους προβλήματα και αποφάσισαν να ασχολη-
θούν με όσα απειλούν τον πλανήτη! Σίγουρα η ελ-
ληνική κυβέρνηση δεν θα πετάξει στα αζήτητα το
ψήφισμα του Δημοτικού Συμβουλίου!

Υπαρκτό και σοβαρό το πρόβλημα των πυρηνι-

κών σίγουρα, αλλά πολύ μακριά από τις δυνατότη-
τες παρέμβασης των δήμων. Αυτή η ανησυχία, γε-
νικά και αφηρημένα, για τα πυρηνικά και μάλιστα η
έκδοση ψηφίσματος, το οποίο υιοθέτησε και η δή-
μαρχος, δείχνουν ότι αποφεύγει να συζητήσει τα
σοβαρά ζητήματα του Μετσόβου.

Σας λέγαμε για τα των αυθαίρετων κατασκευών
και των δεξαμενών προπανίου-υγραερίου. Πέραν
του ότι με έγγραφα που φέρουν την υπογραφή της,
ύστερα από τις αποκαλύψεις του «Τύπου Ηπείρου»
και της «Political», κλιμάκιο της Πυροσβεστικής
πήγε και έλεγξε την κατάσταση. Δυστυχώς τα
πράγματα είναι πολύ χειρότερα από ό,τι περιγρά-
φαμε.

Οι κανόνες υγιεινής πήγαν περίπατο
Η διαπίστωση ότι δεν τηρείται κανένας κανόνας

και μάλιστα ότι στα καταστήματα των Μπαρμπα-
γιάννη - Καραφέρη δεν υπάρχουν πυροσβεστικά
μέτρα, ούτε μηχανισμός ελέγχου του υγραερίου,
επιβεβαιώνει πάλι την ύπαρξη δεξαμενών.

Αξίζει δε να αναφερθεί ότι με μια εξωτερική
«κουζίνα» εξυπηρετούνται και τα δυο καταστήμα-
τα, αλλά το πιο τραγικό είναι ότι στους πάγκους της
εν λόγω «κουζίνας» πάνω στους οποίους κόβουν
τα κρέατα σεργιανίζουν γάτες. Γεγονός που δεν
περιποιεί καμία τιμή στην αμετροεπή δήμαρχο,
ασφαλώς δε ούτε σε όσους ετάχθησαν να εφαρμό-
ζουν τους νόμους.

Το ερώτημα είναι: Γιατί έπρεπε να φτάσει έως
εδώ η υπόθεση για να κάνει το καθήκον της η δή-
μαρχος; Φοβάται τους Μπαρμπαγιαννοκαραφέρη-
δες και τον Καχριμάνη του οποίου είναι φίλοι; Πώς
επιτρέπει να γίνονται αυτά στον δήμο που εκλέχτη-
κε να διοικεί;
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Οι αποκαλύψεις του «Τύπου Ηπείρου» και της «Political» 
ανάγκασαν τη Μαρία-Χριστίνα Αβέρωφ να υπογράψει 

για να μπει λουκέτο στις ταβέρνες Μπαρμπαγιάννη 

Με την πλάτη στον τοίχο 
η δήμαρχος Μετσόβου 

από την Πολεοδομία 
και την Πυροσβεστική

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Η Μαρία-Χριστίνα
Αβέρωφ

Το δημοσίευμα της «Political» στις 8/2/2025
για τις αυθαιρεσίες και τις παράνομες 

δεξαμενές προπανίου στις δύο ταβέρνες 

Το πρωτοσέλιδο του «Τύπου Ηπείρου»
που ανέδειξε το θέμα

Γάτα πάνω σε πάγκο όπου κόβουν
κρέατα για τις δύο ταβέρνες 
στο Μέτσοβο, στις οποίες τελικά μπήκε λουκέτο

Η έκθεση της Πυροσβεστικής για
την έλλειψη μέτρων πυροπροστασίας 

στα δύο καταστήματα εστίασης
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Τ
ο τραγικό είναι ότι ενώ είχε παραλά-
βει και ο δήμος τις εκθέσεις επικιν-
δυνότητας της Πυροσβεστικής Υπη-

ρεσίας που αποκάλυπταν τις αυθαιρεσίες
και τα σοβαρά προβλήματα που υπάρχουν
στη λειτουργία των δύο καταστημάτων
(«Τζάκι» και «Πανόραμα»), «παιδεύτηκε»
ως προς το τι να κάνει, αλλά εντέλει η δή-
μαρχος αναγκάστηκε να εκδώσει απόφαση
να κλείσουν εντός 72 ωρών τα καταστήματα. 

Υπήρχε σοβαρός κίνδυνος πυρκαγιάς-
έκρηξης από τις δεξαμενές προπανίου στις
δύο ταβέρνες και ουδείς ευαισθητοποιούν-
ταν. Όλα αυτά στο κέντρο του Μετσόβου να
τα καμαρώνουν και οι επισκέπτες!

Υπάρχουν όμως και πρωτόκολλα διακο-
πής εργασιών και κατεδαφίσεων των αυθαί-
ρετων εγκαταστάσεων στα καταστήματα των
Μπαρμπαγιάννη - Καραφέρη, που όμως δεν
εφαρμόζονται από τη δημοτική αρχή!

Στον… κόσμο της
Είναι κι άλλα από το Μέτσοβο. Κάπου εκεί

στα μέσα Φεβρουαρίου σε συνεδρίαση του
δημοτικού συμβουλίου, εισηγητής έφερε
προς συζήτηση έγκριση για ανάθεση νομι-
κής υπόθεσης του δήμου στη γνωστή μας δι-
κηγόρο (της περιφέρειας και του Καχριμά-
νη) Γεωργία Τατάγια. 

Κάποιος εκ των δημοτικών συμβούλων
ρώτησε περί τίνος επρόκειτο, με τη δήμαρχο
κυρία Αβέρωφ να λέει (υπάρχει το βίντεο)
πως ναι, κάποια υπόθεση εκκρεμεί αυτές τις
ημέρες, αλλά ποια, δεν γνώριζε ακριβώς!
Αυτή η γυναίκα είναι τελικά η προσωποποί-
ηση της άγνοιας στα πάντα! Ούτε όμως και ο
εισηγητής γνώριζε αν επρόκειτο για τα διό-
δια ή για την υπόθεση των ευρυζωνικών δι-
κτύων, για τα οποία το αρμόδιο υπουργείο
ζητά να επιστρέψει ο δήμος τα χρήματα!

Η ανάθεση φυσικά και έγινε, αλλά η δή-
μαρχος… στον κόσμο της, όπως λένε.

Αν βεβαίως η υπόθεση αφορούσε την
υποστήριξη προσφυγής στο ΣτΕ του Δήμου
Μετσόβου, επειδή δεν εφαρμόστηκε η από-
φασή του (για την οποία καμαρώνει η Τατά-
για) για την απαλλαγή από τα διόδια στην

Εγνατία Οδό, η οποία όμως εν τω μεταξύ πω-
λήθηκε, τότε μπαίνει και ο δήμος στον χορό
εκείνων που εμπαίζουν τους πολίτες.

Όταν όμως αυξήθηκαν τα
διόδια, Καχριμάνης - Τατάγια
«κατάπιαν τη γλώσσα τους»,
όπως έγραφε ο «Τύπος Ηπεί-
ρου», ενώ τώρα τάσσεται υπέρ
των διοδίων παντού! Θα το δού-
με αυτό σε προσεχές ρεπορτάζ
για να γελάσει κάθε πικραμέ-
νος.

Κοροϊδεύουν τον κόσμο…

«Παλιό το θέμα»
με τις διεκδικήσεις από τη ΔΕΗ

Δεν είναι όμως το μόνο θέμα που εκθέτει
τη δήμαρχο. Σε άλλη συνεδρίαση του Δημο-
τικού Συμβουλίου, δημοτικός σύμβουλος
έθεσε το θέμα των αποζημιώσεων που πρέ-
πει να διεκδικήσει ο δήμος από τη ΔΕΗ για
τις απαλλοτριώσεις εκτάσεων για τη λίμνη
Αώου και για τη ζημιογόνα για τον δήμο πα-
ραίτηση από κάθε δικαστική διεκδίκηση το
1995, από τον τότε δήμαρχο Μετσόβου και
νυν περιφερειάρχη Ηπείρου Αλέξανδρο Κα-
χριμάνη. Η κυρία Αβέρωφ «πέταξε την μπά-
λα στην εξέδρα», λέγοντας ότι είναι πολύ
παλιό το θέμα και ότι πέρασαν τα χρόνια! Αυ-

τά και τίποτε άλλο, προχωρώντας σε συζήτη-
ση άλλων θεμάτων. Κι όμως το Δημοτικό
Συμβούλιο παλιότερα είχε αποφασίσει να

διεκδικήσει τις αποζημιώ-
σεις, με την αλλαγή δικηγό-
ρου για την υποστήριξη του
δίκαιου αιτήματος. Η κυρία
Αβέρωφ όμως προτίμησε να
καλύψει τον κ. Καχριμάνη!

Ασφαλώς και το Μέτσοβο
αντιμετωπίζει πολύ σοβαρά
προβλήματα κι όχι μόνο αυ-
τά. Όμως, το να ανησυχεί η
δήμαρχος με το Δημοτικό
Συμβούλιο για τα πυρηνικά

και να εκδίδει ψήφισμα καλώντας την κυ-
βέρνηση να λάβει μέτρα, αλλά να μη βλέπει
τις δεξαμενές-βόμβες, μάλλον ξεπερνά κά-
θε φαντασία.

Ερημώνει ο δήμος από νέους
Αν δεν κατάλαβε, η πολλά υποσχόμενη

άμα τη αναλήψει των καθηκόντων της δή-
μαρχος, ότι το Μέτσοβο με ό,τι περιλαμβάνει
ως δήμος ερημώνει από τους νέους, δηλαδή
το πιο δυναμικό παραγωγικό κομμάτι πλη-
θυσμού, τότε υπάρχει σοβαρό πρόβλημα. 

Η περιοχή «γεροντοκρατείται» και τη λυ-
μαίνεται μια «δράκα» ανθρώπων που ανή-

γαγαν την εξυπηρέτηση των συμφερόντων
τους σε σκοπό ζωής, συνεπικουρούμενοι
από μερικούς θεωρούμενους ως προύχον-
τες, υπό τη σκέπη του Καχριμάνη.

Αυτόν τον «γηρασμένο» τόπο σηματοδοτεί
άλλωστε το «άγαλμα» του «απόμαχου Με-
τσοβίτη», το οποίο χρηματοδότησε η Βουλή
ύστερα από πρόταση του Κώστα Τασούλα ως
προέδρου της -νυν Προέδρου της Δημοκρα-
τίας.

Πάντως ότι και ο δήμος και ο δήμαρχος
κ.λπ. κάθε φορά μεριμνούν να μη διατα-
ράξει κανείς την «ησυχία» των «αρχόν-
των» δεν είναι φυσικά τωρινό φαινόμενο,
αλλά είναι απρόσμενο να συντηρείται
αυτό το καθεστώς από τη Μαρία-Χριστί-
να Αβέρωφ. Δεν είχε κανέναν λόγο να το
κάνει! Θα μας πείτε ότι το Μέτσοβο απο-
τελεί τουριστικό προορισμό, πνίγεται
από επισκέπτες, αλλά πνίγεται και από
τον ασφυκτικό εναγκαλισμό των λίγων
που καρπώνονται τα οφέλη.

Αλλιώς είχε οραματιστεί το Μέτσοβο ο
αείμνηστος Ευάγγελος Αβέρωφ-Τοσίτσας
και είχε δημιουργήσει τις προϋποθέσεις για
μια ανάπτυξη που θα συνδύαζε αρμονικά
τον τουρισμό, την κτηνοτροφία, την ξυλεία
και τη λαϊκή τέχνη.

Πάνω στις ίδιες βάσεις κινήθηκε και ο
Γιάννης Αβέρωφ, πατέρας της δημάρχου,
που συγκρούστηκε και με το μετσοβίτικο
κατεστημένο. Δυστυχώς εκείνη προτίμησε
τη συμπόρευση με αυτό. Και εδώ ταιριάζει
το «δεν ήξερε, δεν ρώταγε;». Κάλλιο αργά
παρά ποτέ όμως…

Η δήμαρχος-προσωποποίηση 
της άγνοιας και η… εκρηκτική

κατάσταση στο Μέτσοβο

Οι εκθέσεις της περιφέρειας για το τι ανακάλυψαν 
οι έλεγχοι της Πυροσβεστικής

Το δημοσίευμα της «Political» 
στις 8/2/2025 που ανέδειξε το θέμα με 
το σκάνδαλο των αποζημιώσεων από 
τη ΔΕΗ για την τεχνητή λίμνη Αώου 

Το έγγραφο της Πολεοδομίας για τη διακοπή εργασιών σε αυθαίρετες 
κατασκευές στην ταβέρνα «Πανόραμα» και την απόφαση για κατεδάφισή τους

Γιατί κώφευαν στις εκθέσεις για τον κίνδυνο πυρκαγιάς 
στις δύο ταβέρνες από τις δεξαμενές προπανίου - 

Γιατί δεν εφαρμόζονται από τη δημοτική αρχή τα πρωτόκολλα 
κατεδάφισης των αυθαίρετων εγκαταστάσεων 

Ο Αλέξανδρος Καχριμάνης
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E
τοιμος να ανοίξει τα πολύχρωμα φτερά
του είναι για μια ακόμη χρονιά ο «Ηνίο-
χος». Πρόκειται για μια από τις σημαντι-

κότερες αεροπορικές ασκήσεις που διοργα-
νώνει η Ελλάδα και συγκεντρώνει όχι μόνο την
αφρόκρεμα των αεροποριών της Δύσης, αλλά
και χώρες του λεγόμενου αραβικού κόσμου.
Άξιο αναφοράς το γεγονός πως στον φετινό

«Ηνίοχο» θα δώσει για δεύτε-
ρη φορά το «παρών» η Ινδία. 

Η Ελλάδα έχει αποδείξει
την ικανότητά της να διοργα-
νώνει μεγάλες και απαιτητι-
κές στρατιωτικές ασκήσεις,
ενισχύοντας τη θέση της ως
στρατηγικού εταίρου στην πε-
ριοχή και τον ρόλο της στον

τομέα της αεροπορικής άμυνας και συνεργα-
σίας με άλλες χώρες. Το γεγονός ότι η Πολεμι-
κή Αεροπορία της Ελλάδας μπορεί να συντονί-
ζει μια τέτοια διεθνή άσκηση με συμμετοχή
πολλών χωρών αποδεικνύει την υψηλή οργά-
νωση, την εμπειρία και φυσικά τις υποδομές
που διαθέτει. 

Με τις γεωπολιτικές εξελίξεις να ισορρο-
πούν σε τεντωμένο σχοινί, ιδιαίτερα στην ανα-
τολική Ευρώπη και τη Μέση Ανατολή, η άσκη-
ση «Ηνίοχος 2025» αποκτά ιδιαίτερη σημασία,
επιτάσσοντας την ενίσχυση της στρατιωτικής
συνεργασίας και την προετοιμασία για πιθανές
κρίσεις. 

Ζεσταίνουν μηχανές
Ορμητήριο του «Ηνιόχου» θα είναι και πάλι η

117 Πτέρυγα Μάχης στην Ανδραβίδα, ενώ και η
γειτονική βάση του Αράξου θα φιλοξενήσει
ορισμένα αεροσκάφη. Σύμφωνα με τον προ-
γραμματισμό του αεροπορικού Επιτελείου, τα
μαχητικά των χωρών που θα συμμετάσχουν,
μαζί φυσικά με το προσωπικό εδάφους, μηχα-
νικούς, τεχνικούς κ.λπ., θα αρχίσουν να κατα-
φθάνουν στη βορειοδυτική Πελοπόννησο από
τις 24 Μαρτίου. 

Μέχρι τις 30 του μήνα θα πρέπει κάθε προ-
ετοιμασία να έχει ολοκληρωθεί, άπαντες να
έχουν ενημερωθεί για την εξέλιξη της άσκη-
σης και τα σενάρια και στις 31 Μαρτίου να αρχί-
σει το κύριο μέρος της άσκησης.

Δεκάδες αεροσκάφη από την Ελλάδα, τη Βο-
ρειοατλαντική Συμμαχία και τρίτες χώρες ανα-
μένεται να απλώνουν τη σκιά τους σε κάθε γω-
νία του FIR Αθηνών, από τον Έβρο μέχρι τη
Γαύδο και από το Καστελόριζο μέχρι τα Δια-
πόντια νησιά. Πάνω από 60 αεροσκάφη θα
συμμετάσχουν στον φετινό «Ηνίοχο», ενώ στο
έδαφος περίπου 1.000 άτομα θα δημιουργή-
σουν το στρατηγείο τους στην Ανδραβίδα. Ανα-
λυτικά: Γαλλία με Μ-2000, ΗΠΑ με F-16, KC-46
και KC-135, Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα με
M2000/9, Ινδία με SU-30, Ισπανία με F/A-18
Hornet, Ισραήλ με G-550, Ιταλία με Tornado,
Κατάρ με F-15, Μαυροβούνιο με B-412, Πολω-
νία με F-16, Σλοβενία με PC-9.

Η Ελλάδα θα συμμετάσχει με όλους τους τύ-
πους μαχητικών αεροσκαφών της Πολεμικής
Αεροπορίας, ελικόπτερα, μεταγωγικά και μη
επανδρωμένα αεροσκάφη. Αιχμή του δόρατος
φυσικά, τα πανίσχυρα Rafale και τα F-16 Viper,
ενώ καθοριστικό ρόλο θα έχουν τα F-16 Block
30/50, τα Mirage 2000-5 και τα F-4 Phantom.

Τα σενάρια
Θα πρέπει να επισημάνουμε πως ο «Ηνίοχος

2025» έχει διακλαδικό χαρακτήρα και θα συμ-
μετέχουν δυνάμεις του Στρατού Ξηράς και του
Πολεμικού Ναυτικού. Τα σενάρια που διαμορ-
φώνει το Σχολείο Όπλων Τακτικής του ΚΕΑΤ,
πάντα σε συνεννόηση με τον αρχηγό ΓΕΑ, αντι-
πτέραρχο Δημοσθένη Γρηγοριάδη, απαιτητικά
και περιλαμβάνουν όλα τα είδη εναέριου πολέ-
μου. Μάλιστα, όπως επισημαίνουν πηγές της
Πολεμικής Αεροπορίας, οι συνθήκες θα προ-
σομοιάζουν και θα απαντούν σε όλες τις σύγ-
χρονες προκλήσεις. 

Στα αντικείμενα που θα εκτελεστούν από τις
ομάδες «Blue» και «Red», περιλαμβάνονται
επιθετικές και αμυντικές επιχειρήσεις, στρα-

τηγικές αεροπορικές επιχειρήσεις, αποστολές
αναγνώρισης και καταστολής εχθρικής αερά-
μυνας, επιχειρήσεις κατά χερσαίων και ναυτι-
κών στόχων αλλά και προστασίας αυτών, απο-
στολές προσβολής χρονικά ευαίσθητων στό-
χων και προστασίας ιπτάμενων μέσων υψηλής
αξίας, καθώς και αποστολές έρευνας και διά-
σωσης. Είναι προφανές λοιπόν πόσο δύσκολη
και απαιτητική είναι η αεροπορική άσκηση
«Ηνίοχος», με την Πολεμική μας Αεροπορία
όμως να επιβεβαιώνει πως έχει τη γνώση, την
εμπειρία και τις δυνατότητες να διοργανώνει
τέτοιου μεγέθους δραστηριότητες, που συγ-
κεντρώνουν το ενδιαφέρον της παγκόσμιας
αεροπορικής ελίτ.

Παράλληλα και 
η «Ramstein Flag 25»

Η κορυφαία αεροπορική άσκηση του ΝΑΤΟ,
η «Ramstein Flag», που τον Οκτώβριο του
2024 είχε πραγματοποιηθεί στην Ελλάδα, φέ-
τος είναι προγραμματισμένη για την Ολλανδία,
επίσης από τις 31 Μαρτίου έως τις 11 Απριλίου. 

Η «Ramstein Flag 25» θα πραγματοποιηθεί

στην αεροπορική βάση Leeuwarden της Ολ-
λανδίας, με τη χώρα μας να ετοιμάζεται να
στείλει τέσσερα αναβαθμισμένα μαχητικά F-16
Viper, πιθανότατα από την 343 Μοίρα «Αστέρι»
της Σούδας. 

Στην άσκηση θα συμμετάσχουν φέτος και οι
Τούρκοι, οι οποίοι ωστόσο θα μετασταθμεύ-
σουν σε βάση της Βρετανίας και όχι της Ολλαν-
δίας. Σύμφωνα με πληροφορίες μάλιστα, στα
σενάρια της «Ramstein Flag» θα έχουν μόνο
τον ρόλο των εχθρικών μαχητικών (Red), μιας
και οι διοργανωτές κρίνουν πως τα «γερασμέ-
να» τουρκικά μαχητικά θα δυσκολευτούν να
επικοινωνήσουν με τα σύγχρονα της υπόλοι-
πης συμμαχίας. 

Η άσκηση «Ηνίοχος 2025» αναδεικνύει τη
στρατηγική θέση της Ελλάδας στην περιοχή και
την ικανότητά της να διοργανώνει και να συντο-
νίζει μεγάλες διεθνείς στρατιωτικές εκδηλώ-
σεις. Οι συμμετοχές από πλήθος κρατών και η
προσαρμογή των σεναρίων στην τρέχουσα γε-
ωπολιτική κατάσταση αποδεικνύουν τη σημα-
σία της άσκησης για τη στρατηγική συνεργασία
και την ενίσχυση των αεροπορικών δυνατοτή-
των. Παράλληλα, η άσκηση «Ramstein Flag
25» του ΝΑΤΟ αποδεικνύει τη σημασία της συ-
νεργασίας σε διεθνές επίπεδο, ενισχύοντας τις
αεροπορικές δυνατότητες των χωρών και εν-
δυναμώνοντας την αμυντική συνδρομή σε πε-
ρίπτωση απειλών.

Αντίστροφη μέτρηση για 
το ελληνικό «Top Gun»

«ΗΝΙΟΧΟΣ 2025»

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Πάνω από 60 μαχητικά αεροσκάφη από τη Βορειοατλαντική Συμμαχία
και τρίτες χώρες θα δώσουν μάχες στον ελληνικό ουρανό 

και στο απαιτητικό «τερέν» της πατρίδας μας
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Τι συζήτησε ο Γεραπετρίτης
με τους πολιτικούς

αρχηγούς για το Κυπριακό
Η

συμφωνία για να συνεχιστούν οι συνομι-
λίες για το Κυπριακό, αφού το «ναυάγιο»
στη Γενεύη αποφεύχθηκε, συζητήθηκε

χθες στο υπουργείο Εξωτερικών από τον Γιώργο
Γεραπετρίτη στην ενημέρωση που έκανε στους
πολιτικούς αρχηγούς. Τόσο ο Νίκος Ανδρουλά-
κης όσο ο Σωκράτης Φάμελλος και ο Αλέξης Χα-
ρίτσης κράτησαν θεσμική στάση και συμφώνη-
σαν στη λύση της διζωνικής δικοινοτικής ομο-
σπονδίας, ενώ το ΚΚΕ μετά την ενημέρωση του
εκπροσώπου του από τον επικεφαλής της ελληνι-
κής διπλωματίας υποστήριξε ότι «δεν υπάρχει
καμία βάση που να δικαιολογεί την εκτί-
μηση περί θετικών βημάτων».

Ο Νίκος Ανδρουλάκης μετά τη συνάν-
τησή του με τον κ. Γεραπετρίτη δήλωσε:
«Επαναλάβαμε στον υπουργό την πάγια
θέση μας για δίκαιη επίλυση του Κυπρια-
κού βάσει των ψηφισμάτων του Οργανι-
σμού Ηνωμένων Εθνών απέναντι στις τυ-
χοδιωκτικές επιλογές της Τουρκίας για δι-
χοτόμηση του νησιού».

Για τη διασύνδεση Κύπρου - Κρήτης
Στη συνέχεια ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

σχολίασε: «Όσον αφορά τη διασύνδεση Κύπρου -
Κρήτης με το καλώδιο, θεωρούμε αδιανόητο η
Τουρκία να παρεμποδίζει την άσκηση κυριαρχι-
κών δικαιωμάτων της Ελλάδας. Ευχόμαστε λοι-
πόν στα ανοικτά της Κάσου να ποντιστεί το καλώ-
διο και να μην καταποντιστεί η εξωτερική πολιτι-
κή, όπως ασκείται από τον κ. Μητσοτάκη». Τον κ.
Ανδρουλάκη συνόδευσε ο υπεύθυνος ΚΤΕ Εξω-
τερικών Δημήτρης Μάντζος. Ο πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Σωκράτης Φάμελλος μετά τη συνάντηση ση-
μείωσε μεταξύ άλλων ότι πρέπει να επιστρέψου-
με στις βασικές αξίες των δημοκρατικών κοινω-
νιών, τον σεβασμό και την προτεραιότητα στην ει-
ρήνη, στο διεθνές δίκαιο και την ευημερία των
κοινωνιών.

Στη συνέχεια ο κ. Φάμελλος ανέφερε: «Με
αφορμή τη συζήτηση για το Κυπριακό, επανέφε-
ρα την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ που είχα καταθέ-
σει στον υπουργό Εξωτερικών και πριν από τρεις
μήνες, με την επίσκεψή μου στην Κύπρο, ότι πρέ-
πει να προωθήσουμε άμεσα την άποψή μας ως
χώρα για τη διζωνική, δικοινοτική ομοσπονδία, η
οποία θα πρέπει να περιλαμβάνει αποχώρηση

όλων των στρατευμάτων και τερματισμό της κα-
τοχής που υπάρχει στην Κύπρο τα τελευταία 50
χρόνια. Γιατί δεν είναι δυνατόν να συνεχίζεται επί
πενήντα χρόνια η κατάσταση που ζούμε στην Κύ-
προ. Η συζήτηση, η πρώτη που έγινε αυτήν τη
βδομάδα, ανοίγει ένα παράθυρο ευκαιρίας που
πρέπει να αξιοποιηθεί άμεσα, το καλοκαίρι, έτσι
ώστε να υπάρχουν πραγματικά βήματα στη συνέ-
χεια της συζήτησης του Κραν Μοντανά».

«Λύση για διζωνική,
δικοινοτική συνομοσπονδία»

Ο πρόεδρος της Νέας Αριστεράς Αλέ-
ξης Χαρίτσης, αφού ολοκληρώθηκε η συ-
νάντηση, έκανε λόγο για μια ενημέρωση
σε βάθος και τόνισε ότι πρέπει να βρεθεί
«μια λύση για διζωνική, δικοινοτική συ-
νομοσπονδία». Ακόμη, ο κ. Χαρίτσης εξέ-

φρασε την αλληλεγγύη του στον δήμαρχο
της Κωνσταντινούπολης, λέγοντας χαρα-
κτηριστικά ότι «διώκεται από το καθεστώς

Ερντογάν». Αναλυτικότερα δήλωσε: «Σήμερα
(σ.σ.: χθες) το πρωί είχαμε μια αναλυτική συζήτη-
ση και ενημέρωση από τον υπουργό Εξωτερικών
για όλα τα θέματα εξωτερικής πολιτικής και διε-
θνών σχέσεων. Βρισκόμαστε σε μια περίοδο πο-
λύ έντονων γεωπολιτικών ανακατατάξεων αλλά
και πολύ ανησυχητικών εξελίξεων. Και εμείς από
την πλευρά μας θέσαμε το ζήτημα της ειρήνης. Η
ειρήνη, η οποία πλέον δεν είναι αυτονόητη ούτε
καν για την ήπειρό μας, για την Ευρώπη».

«Το τουρκικό κράτος
γίνεται πιο επιθετικό»

Ο Γιώργος Μαρίνος, μέλος του ΠΓ της ΚΕ του
ΚΚΕ, μετά τη συνάντηση που είχε με τον υπουργό
Εξωτερικών, στο πλαίσιο της ενημέρωσης των
κοινοβουλευτικών κομμάτων για την άτυπη διά-
σκεψη για το Κυπριακό στη Γενεύη, δήλωσε:
«Σχετικά με τη Πενταμερή Συνάντηση στην Γενεύη
για το Κυπριακό θέλουμε να σημειώσουμε, ακού-
γοντας και τις εκτιμήσεις του πρωθυπουργού και
άλλων παραγόντων, ότι δεν υπάρχει καμιά βάση
που να δικαιολογεί την εκτίμηση περί θετικών βη-
μάτων και ικανοποίησης, και αυτό για πολύ συγ-
κεκριμένους λόγους. Πρώτα απ’ όλα γιατί είναι σε
εξέλιξη για 51 χρόνια η τουρκική κατοχή με όλες
τις οδυνηρές συνέπειες. Το αστικό τουρκικό κρά-

τος προχωρά σε τετελεσμένα, αναβαθμίζει τη θέ-
ση του και γίνεται πιο επιθετικό με τις διεκδική-
σεις του τόσο στο Κυπριακό όσο και στο Αιγαίο. Εί-
ναι σε εξέλιξη επίσης μια τοποθέτηση που έχει η

τουρκοκυπριακή πλευρά, περί δύο κρατών και
κυριαρχικής ισότητας, και στο πλαίσια αυτό είναι
μπροστά μας η αναζήτηση της διχοτομικής “λύ-
σης” των δύο συνιστώντων κρατών».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ο υπουργός Εξωτερικών ενημέρωσε τους επικεφαλής 
των κοινοβουλευτικών κομμάτων για το τι αποφασίστηκε 

στην άτυπη πενταμερή διάσκεψη της Γενεύης αλλά 
και για τις επόμενες κινήσεις της Αθήνας
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Ημέρα Νερού

Τ
ο νερό είναι ένας φυσικός πόρος που έχει μεγάλη

σημασία, γιατί είναι από τους βασικούς παράγον-

τες για τη ζωή και την ανάπτυξη. Τα τελευταία χρό-

νια, το αγαθό αυτό βρίσκεται σε ανεπάρκεια, παρότι ένας

παρατηρητής που θα ατένιζε τη Γη από το διάστημα θα τη

χαρακτήριζε ως «γαλάζιο πλανήτη» λόγω του άφθονου

νερού που την καλύπτει.

Το συντριπτικά μεγαλύτερο ποσοστό του νερού που

βρίσκεται στη φύση αποτελεί το θαλασσινό νερό. Συγκε-

κριμένα:

� Το 97,39% των υδατικών αποθεμάτων είναι το θαλασσι-

νό νερό.

� Το 2,01% το αποτελούν οι πάγοι.

� Το 0,58% τα υπόγεια νερά.

� Το 0,02% είναι λίμνες και οι ποταμοί.

� Το 0,02% υπάρχει στην ατμόσφαιρα υπό μορφή υδρα-

τμών.

� Το γλυκό νερό είναι το 2,6% της συνολικής ποσότητας.

Αν μπορούσαμε να κατανείμουμε ομοιόμορφα τα απο-

θέματα του νερού σε όλη την επιφάνεια του πλανήτη μας,

θα δημιουργούσαμε έναν υδάτινο μανδύα βάθους περί-

που 3 χιλιομέτρων. Το νερό όμως δεν είναι ομοιόμορφα

κατανεμημένο σε όλες τις περιοχές του πλανήτη και αν ο

παρατηρητής πλησίαζε τη Γη, θα έβλεπε σε άλλες περιο-

χές πλημμύρες και σε άλλες λειψυδρία.

Νερό είναι το φυσικό στοιχείο το οποίο προκύπτει από

τη χημική ένωση των μορίων υδρογόνου και οξυγόνου.

Στη χημεία το νερό συμβολίζεται ως H2O.

Αποτελεί το κύριο συστατικό των οργανισμών του πλα-

νήτη μας. Το 60% του βάρους ενός δέντρου αντιστοιχεί σε

νερό, ενώ στα περισσότερα ζώα και φυτά το 65% είναι νε-

ρό. Καθένας μας χρειάζεται καθημερινά κάποιες ποσό-

τητες νερού για να ζήσει. Πολύ μεγάλες όμως ποσότητες

χρειάζονται για να έχουμε την τροφή μας ή για να ικανο-

ποιήσουμε άλλες ανάγκες μας.

Τα γλυκά ή φρέσκα ή εσωτερικά νερά είναι πολύ σπου-

δαία για τις δραστηριότητες του ανθρώπου. Η έλλειψη του

νερού σε πολλές περιοχές του πλανήτη μας είναι υπεύ-

θυνη για τον θάνατο πολλών συνανθρώπων μας, γιατί ευ-

θύνεται για την αδυναμία παραγωγής τροφίμων. Στην

πραγματικότητα, ζωή χωρίς νερό δεν μπορεί να υπάρξει.

Χαρακτηριστικά - ιδιότητες - πυκνότητα

Το νερό βρίσκεται παντού. Σε κάθε περιοχή του πλανή-

τη, όπου υπάρχει ζωή, υπάρχει και νερό. Ακόμα και στους

πιο ξερούς αμμόλοφους των ερήμων υπάρχει κάποια πο-

σότητα νερού προσκολλημένη στις επιφάνειες των κόκ-

κων της άμμου. Το συναντάμε σε τρεις μορφές. Το βρί-

σκουμε, δηλαδή, σε στερεή μορφή (πάγος), σε υγρή (νε-

ρό) και σε αέρια (υδρατμοί). Ως προς τις ιδιότητές του, το

νερό βράζει στους 100 βαθμούς Κελσίου και πήζει στους

0 εφόσον είναι χημικώς καθαρό.

Η πυκνότητα του νερού μεταβάλλεται με τη θερμοκρα-

σία και η μεγαλύτερη πυκνότητα βρίσκεται στη θερμο-

κρασία των 3,94 βαθμών Κελσίου. Αυτό έχει μεγάλη ση-

μασία -δηλαδή ότι ο ίδιος όγκος νερού έχει το μεγαλύτε-

ρο βάρος στους 3,94 βαθμούς- γιατί έχει σαν αποτέλεσμα

να επιπλέουν οι πάγοι πάνω στο νερό και έτσι να μπορούν

και λιώνουν.

Το σώμα μας και το νερό

Το νερό αποτελεί βασικό συστατικό των ζώντων οργα-

νισμών. Ένα μεγάλο ποσοστό της μάζας του ανθρώπινου

σώματος αποτελείται από νερό. Το ποσοστό αυτό δεν εί-

ναι σταθερό για όλους τους ανθρώπους, αλλά εξαρτάται

από πολλούς παράγοντες όπως είναι το φύλο, η ηλικία, ο

βαθμός παχυσαρκίας, η ορμονική κατάσταση του σώμα-

τος κ.λπ. Για παράδειγμα, το νερό αντιπροσωπεύει το

60%-66% του σωματικού βάρους ενός άνδρα και το 50%-

55% μιας γυναίκας. Όσον αφορά τους αθλητές, τα αντί-

στοιχα ποσοστά είναι 70%-75% για τους άνδρες και 60%-

65% για τις γυναίκες. Η διαφορά που παρατηρείται μετα-

ξύ ανδρών και γυναικών οφείλεται στο ότι οι γυναίκες

έχουν περισσότερο λίπος από τους άνδρες και τα λιπο-

κύτταρα δεν έχουν μεγάλο ποσοστό υγρών. Για τον ίδιο

λόγο στους αθλητές παρατηρούμε αύξηση του ποσοστού

των υγρών, γιατί έχουμε αύξηση της μυϊκής μάζας και

μείωση του λίπους.

Μολονότι το νερό δεν είναι θρεπτική ουσία, είναι ου-

σιώδες για τη ζωή, αφού μεταφέρει θρεπτικές ουσίες στα

όργανα και τους ιστούς που χρειάζονται. Διατηρεί επίσης

τον όγκο του αίματος και βοηθά στη ρύθμιση της θερμο-

κρασίας του σώματος. Δύο τρίτα περίπου του νερού πε-

ριέχονται στα κύτταρα του σώματος. Ένα τρίτο περίπου

βρίσκεται στα αιμοφόρα αγγεία και μια μικρή ποσότητα

βρίσκεται μεταξύ των κυττάρων και παρέχει ελαστικότη-

τα στους ιστούς.

Σε κάθε περιοχή του πλανήτη, 
όπου υπάρχει ζωή, υπάρχει και
νερό. Ακόμα και στους πιο ξερούς
αμμόλοφους των ερήμων
εντοπίζεται κάποια ποσότητα νερού
προσκολλημένη στις επιφάνειες
των κόκκων της άμμου

Το νερό και η σημασία του
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Η
ΕΥΔΑΠ, κορυφαία Εταιρεία ύδρευσης και
αποχέτευσης στην Ελλάδα και μια από τις
μεγαλύτερες στην Ευρώπη, έχει μια σημαν-

τική αποστολή την οποία εκπληρώνει με συνέπεια.
Αφορά στη συνεχή παροχή με νερό αρίστης ποιότη-
τας, κάτι που την κατατάσσει στην 1η θέση μεταξύ 180
χωρών παγκοσμίως, σύμφωνα με τον Δείκτη Περι-
βαλλοντικών Επιδόσεων (EPI) του Πανεπιστημίου Ya-
le. Ταυτόχρονα, διαθέτει το 2ο φθηνότερο νερό στον
κόσμο, σύμφωνα με την Global Water Intelligence. 

Σύμφωνα με το Urban Water Atlas for Europe, που
εκδίδεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση και παρουσιά-
ζονται οι καλύτερες πρακτικές στις ευρωπαϊκές πό-
λεις, η ΕΥΔΑΠ βαθμολογήθηκε με 10 (άριστα)
αναφορικά με την ποιότητα του πόσιμου νε-
ρού για την πόλη της Αθήνας.

«Η ποιότητα των υπηρεσιών, η αυστηρή
προσήλωση στην αποτελεσματική κάλυ-
ψη των αναγκών της κοινωνίας είναι για
την ΕΥΔΑΠ προτεραιότητα μεγάλης ση-
μασίας», τονίζει ο ΔΔιευθύνων Σύμβου-
λος της ΕΥΔΑΠ Χάρης Σαχίνης με
αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα Νερού.
Ίσως όλα αυτά θεωρούνται αυτονόητα
επειδή είναι δεδομένα, αλλά δεν πρέπει
να ξεχνάμε ότι η αδιάλειπτη παροχή υπη-
ρεσιών ποιότητας είναι γεγονός επειδή οι
άνθρωποι της ΕΥΔΑΠ εργάζονται με συνέ-
πεια, σχέδιο και αφοσίωση» προσθέτει.  

Η Παγκόσμια Ημέρα Νερού (World Water Day)
στις 22 Μαρτίου, η οποία καθιερώθηκε από τον ΟΗΕ
το 1992 κατά τη διάρκεια της συνδιάσκεψης για το
Περιβάλλον και την Ανάπτυξη στο Ρίο ντε Τζανέιρο
της Βραζιλίας, αποτελεί αφορμή για την ευαισθητο-
ποίηση σχετικά με τη σπουδαιότητα του νερού στην
ανάπτυξη και ευημερία της κοινωνίας, τόσο στο πα-
ρόν, όσο και στο μέλλον. Παράλληλα έρχεται να μας
υπενθυμίσει τις δράσεις που καλούμαστε να αναλά-
βουμε ώστε το πολύτιμο αυτό αγαθό, να παραμένει
προσβάσιμο σε όλους αλλά και υψηλής ποιότητας. 

Είναι πηγή ζωής; Ναι
Είναι απεριόριστο; Όχι

Η κλιματική κρίση, η οποία διαταράσσει την ισορ-
ροπία στον κύκλο του νερού καθώς και η ανοδική ζή-

τηση λόγω της αύξησης του παγκόσμιου πληθυσμού,
έχουν επιδράσει καταλυτικά στην ποσότητα και την
ποιότητα των διαθέσιμων υδάτινων πόρων παγκο-
σμίως. Επιπλέον, το γεγονός ότι δεν γίνεται πάντα με
ορθό τρόπο η διαχείρισή τους, έχει ως αποτέλεσμα
τα αποθέματα να εξαντλούνται πιο γρήγορα απ’ ότι
ανανεώνονται, αυξάνοντας τις πιθανότητες περαιτέ-
ρω γενικευμένης λειψυδρίας.

Στην Ελλάδα, η παρατεταμένη ανομβρία σε συν-

δυασμό με την αυξημένη κατανάλωση που παρατη-
ρείται, έχει προκαλέσει τη σημαντική μείωση των
αποθεμάτων νερού, ενώ καθιστά απαραίτητη την
ανάληψη δράσης από όλους μας.

Για την εξασφάλιση της υδροδότησης της Αττικής
υπό τις νέες συνθήκες που δημιουργούνται λόγω της
κλιματικής κρίσης και της επαναλαμβανόμενης πα-
ρατεταμένης ανομβρίας, η Πολιτεία, σε συνεργασία
με την ΕΥΔΑΠ, έχει καταστρώσει ένα φιλόδοξο αλλά
αναγκαίο σχέδιο για τη διασφάλιση της επάρκειας
νερού της Αθήνας, που περιλαμβάνει άμεσες παρεμ-
βάσεις και μακροχρόνιες λύσεις για την ενίσχυση

των υδατικών αποθεμάτων, τη χρήση εναλλακτικών
πηγών και την ευαισθητοποίηση των καταναλωτών.

Στρατηγικές επενδύσεις
με το βλέμμα στο αύριο 

Η ΕΥΔΑΠ υλοποιεί ένα εκτεταμένο επενδυτικό
πρόγραμμα στρατηγικής σημασίας, συνολικού
ύψους 2,1 δισ. ευρώ, στο πλαίσιο της ενίσχυσης της
ανθεκτικότητας των συστημάτων και υποδομών
έναντι των προκλήσεων της κλιματικής αλλαγής. Το
εγκεκριμένο επενδυτικό πλάνο περιλαμβάνει ση-
μαντικά έργα που αφορούν στη θωράκιση των υπο-
δομών της, την αναβάθμιση των δικτύων ύδρευσης

και αποχέτευσης, την επέκτασή τους σε νέες πε-
ριοχές, αλλά και την κατασκευή ολοκληρωμέ-

νου αποχετευτικού δικτύου στην Ανατολική
Αττική μαζί με την ανάπτυξη τριών νέων, τε-
χνολογικά προηγμένων Κέντρων Επεξερ-
γασίας Λυμάτων (ΚΕΛ) με δυνατότητα
επαναχρησιμοποίησης του ανακυκλωμέ-
νου νερού για άρδευση και άλλες δευτε-
ρεύουσες χρήσεις, προωθώντας την
εξοικονόμηση του φυσικού πόρου και
κάνοντας πράξη τις αρχές της κυκλικής

οικονομίας. Επιπλέον, το επενδυτικό πρό-
γραμμα της Εταιρείας προβλέπει στοχευμέ-

νες παρεμβάσεις για την ενίσχυση της ψη-
φιακής διακυβέρνησης και τον ψηφιακό μετα-

σχηματισμό της Εταιρείας με άμεσο αντίκτυπο
στην ευκολία και την ταχύτητα εξυπηρέτησης του
πελάτη.

Συνολικά, πρόκειται για ένα επενδυτικό πρόγραμ-
μα που είναι άμεσα συνδεδεμένο με την αναβάθμιση
της ποιότητας ζωής των κατοίκων της Αττικής, καθώς
στοχεύει τόσο στη διασφάλιση της ποσότητας όσο και
της υψηλής ποιότητας νερού που όλοι απολαμβάνου-
με, αλλά και στις υψηλής ποιότητας υπηρεσίες απο-
χέτευσης και επεξεργασίας λυμάτων με άμεσα οφέ-
λη για την υγεία και ασφάλεια των καταναλωτών, αλ-
λά και το ίδιο το περιβάλλον.

Ειδικότερα, το εμβληματικό έργο δημιουργίας
υποδομών αποχέτευσης στην Ανατολική Αττική θα
ωφελήσει με την ολοκλήρωσή του περισσότερους
από 400.000 πολίτες στους Δήμους της Ανατολικής
Αττικής.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ ΝΕΡΟΥ 2025

ΕΥΔΑΠ: Νερό υψηλής ποιότητας από 
τη βρύση μας και έργα πνοής σε όλη την Αττική
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Η Αττική τροφοδοτείται με ένα από τα καλύτερα
νερά της Ευρώπης. Ενδεικτικό είναι πως ο φορέας
European Benchmarking Co-operation, κατά τη
διεθνή αξιολόγηση εταιρειών ύδρευσης που
διενήργησε, βαθμολόγησε το νερό της ΕΥΔΑΠ με
999,6%, για την ποιότητά του, τιμή υψηλότερη από τον
μέσο όρο των βαθμολογιών μεταξύ των εταιρειών
ύδρευσης της Δυτικής Ευρώπης.

Οι κάτοικοι της Αθήνας διαθέτουν στις βρύσες τους
άριστης ποιότητας νερό καθώς οι κύριες πηγές
υδροληψίας και οι Ταμιευτήρες του Μόρνου και του
Ευήνου που χρησιμοποιεί η ΕΥΔΑΠ βρίσκονται σε
περιοχές απαλλαγμένες από γεωργική και βιομηχα-
νική δραστηριότητα. Παράλληλα, η μεταφορά του γί-
νεται με φυσικό τρόπο μέσω βαρύτητας, επομένως
με μικρή κατανάλωση ενέργειας.

Καθημερινοί έλεγχοι 365 μέρες τον χρόνο
Με αίσθημα ευθύνης απέναντι στους καταναλωτές,

υλοποιώντας συνεχείς επενδύσεις στην τεχνολογία,

η ΕΥΔΑΠ διενεργεί καθημερινούς ελέγχους ποιότη-
τας, τόσο στο ακατέργαστο, όσο και στο πόσιμο νερό,
ώστε να εξασφαλίζει ότι αυτό που φτάνει στους πολί-
τες, είναι ασφαλές.

Συγκεκριμένα, με σκοπό την παρακολούθηση της
ποιότητας του νερού, έχουν επιλεγεί περίπου 1.000
αντιπροσωπευτικά σημεία σε όλο το σύστημα υδρο-
δότησης της ΕΥΔΑΠ (Ταμιευτήρες, Μονάδες Επεξερ-
γασίας Νερού, αντιπροσωπευτικά σημεία του δι-
κτύου διανομής). 

Καθημερινά, 365 ημέρες τον χρόνο, λαμβάνονται
δείγματα και διεξάγονται αναλύσεις, σύμφωνα με
καθορισμένο σύνθετο πρόγραμμα, στα διαπιστευμέ-
να κατά ISO 17025 χημικά και μικροβιολογικά εργα-
στήρια της Εταιρείας, όπου εφαρμόζονται οι πλέον
σύγχρονες αναλυτικές μέθοδοι. 

Αξίζει να σημειωθεί πως οι έλεγχοι που διενερ-
γούνται, ιδιαίτερα στο πόσιμο νερό, υπερκαλύπτουν
τις συχνότητες που προβλέπει η νομοθετική απαίτη-
ση. Ενδεικτικά, ο αριθμός των δειγμάτων πόσιμου

νερού που εξετάζονται για μικροβιολογικές παραμέ-
τρους, ξεπερνά τις 9.000 ετησίως, έναντι των 3.300
που επιβάλλονται από τη Νομοθεσία.

Ταυτόχρονα, έλεγχοι διενεργούνται και σε πραγμα-
τικό χρόνο, με την online παρακολούθηση κρίσιμων
ποιοτικών παραμέτρων, τόσο στο ανεπεξέργαστο όσο
και στο πόσιμο νερό, με τη βοήθεια εξελιγμένων συ-
στημάτων τα οποία στέλνουν τα αποτελέσματα με τη-
λεμετρία καθώς και έγκαιρες ειδοποιήσεις,  σε περί-
πτωση ακραίων τιμών.

Απόλυτη προτεραιότητα και στόχος για την ΕΥΔΑΠ
είναι το νερό να παραμείνει ένα αγαθό προσιτό σε
όλους, διασφαλίζοντας την υψηλή του ποιότητα και
την επαρκή του ποσότητα.  

Στο πλαίσιο αυτό, η Εταιρεία παραμένει πιστή στη
δέσμευσή της να αντιμετωπίζει με συνέπεια και
υπευθυνότητα όλες τις μεγάλες σύγχρονες προκλή-
σεις, ώστε να πίνουμε όλοι ένα από τα καλύτερα νερά
στην Ευρώπη!

Στην υγειά σας! 

Νερό που παίρνει άριστα!
ΕύηνοςΚέντρο Επεξεργασίας Λυμάτων Θριασίου Κέντρο Επεξεργασίας Λυμάτων Ψυττάλειας

Δεξαμενές πρωτοβάθμιας καθίζησηςΜονάδα Επεξεργασίας Νερού Μενιδίου
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Η
Παγκόσμια Ημέρα Νερού έρχεται
να μας υπενθυμίσει πόσο σημαντι-
κό είναι το νερό για την ευημερία

του ανθρώπου, αλλά και να μας προβληματί-
σει για το πώς συμπεριφερόμαστε τελικά οι
άνθρωποι στη φύση και στο περιβάλλον.

Το νερό αποτελεί τον πυρήνα της ύπαρξή
μας, ρέει μέσα μας και τελικά, μας αποτε-
λεί. Είναι, με δυο λόγια, ζωτικό στοιχείο για
την υγεία και την ανθρώπινη επιβίωση, αρ-
κεί να το σεβόμαστε, καθώς ο σεβασμός
προς τη φύση θα πρέπει να είναι προτεραι-
ότητά μας.

Ίσως είναι η κατάλληλη στιγμή να κατα-
νοήσουμε τη δυνατή σύνδεση που υπάρχει
ανάμεσα στη φύση και το νερό, με τον άν-
θρωπο, διότι μόνο έτσι θα δείξουμε τον απαι-
τούμενο σεβασμό τόσο προς το περιβάλλον
όσο και προς το νερό που αποτελεί το παρελ-
θόν, το παρόν και φυσικά, το μέλλον μας.

Λειψυδρία, μια υπαρκτή
απειλή

Περίπου το ένα πέμπτο του παγκόσμιου
πληθυσμού σήμερα ζει σε περιοχές που
πλήττονται από τη φυσική λειψυδρία. Τα δύο
τρίτα του παγκόσμιου πληθυσμού, δηλαδή,
περίπου 4 δισεκατομμύρια άνθρωποι, ζουν
σε συνθήκες σοβαρής λειψυδρίας τουλάχι-
στον έναν μήνα τον χρόνο, ενώ μισό δισεκα-
τομμύριο άνθρωποι στον κόσμο αντιμετωπί-
ζουν σοβαρή λειψυδρία όλο τον χρόνο.

Στη χώρα μας, η λειψυδρία θεωρείται ένα

από τα σοβαρότερα περιβαλλοντικά και κοι-
νωνικά ζητήματα, μια κατάσταση που επη-
ρεάζει την καθημερινότητα, τη γεωργία, τη
βιομηχανία και την τουριστική οικονομία,
ενώ συνδέεται στενά με τις κλιματικές αλλα-
γές που οδηγούν σε πιο έντονες και παρατε-
ταμένες περιόδους ξηρασίας.

Στην Ελλάδα, η λειψυδρία γίνεται εμφα-
νής σε περιοχές με υψηλή ζήτηση νερού και
περιορισμένους υδάτινους πόρους, κυρίως
κατά τη διάρκεια των καλοκαιρινών μηνών.
Είναι, επίσης, γνωστό πως η έλλειψη επαρ-
κούς ποσότητας νερού επηρεάζει την ποι-
ότητα των παραγόμενων προϊόντων και μπο-
ρεί να οδηγήσει σε περιορισμό των καλλιερ-
γούμενων εκτάσεων, αφού οι αγρότες στρέ-
φονται σε φυτά που χρειάζονται λιγότερο
νερό. Αυτό αλλάζει τη σύνθεση των αγροτι-
κών προϊόντων στην Ελλάδα και μπορεί να
προκαλέσει ελλείψεις ή αύξηση τιμών σε
βασικά αγαθά, όπως τα φρούτα, τα λαχανικά
και τα δημητριακά.

Πώς θα αντιμετωπιστεί 

Η αντιμετώπιση της λειψυδρίας απαιτεί

μια ολοκληρωμένη στρατηγική που θα εν-
σωματώνει την αειφόρο διαχείριση των
υδάτινων πόρων, την καινοτομία και την εκ-
παίδευση. 

Για τη μείωση του προβλήματος αναβαθ-
μίζουμε τα δίκτυα ύδρευσης, ώστε να μει-
ωθούν οι απώλειες νερού. Σε πολλές περιο-
χές, οι σωληνώσεις είναι πεπαλαιωμένες
και παρουσιάζουν σημαντικές διαρροές.

Επενδύουμε στην αφαλάτωση και την
ανακύκλωση νερού, καθώς η αφαλάτωση,
ιδιαίτερα στα νησιά, μπορεί να αποτελέσει
λύση για την παροχή πόσιμου νερού, ενώ η
ανακύκλωση του νερού για αγροτικές και
βιομηχανικές χρήσεις μπορεί να μειώσει τη
συνολική ζήτηση για γλυκό νερό.

Επίσης, πρέπει να προωθηθούν βιώσιμες
αγροτικές πρακτικές, καθώς η υιοθέτηση
συστημάτων άρδευσης υψηλής απόδοσης,
όπως η σταγόνα, μπορεί να μειώσει τη χρή-
ση νερού στη γεωργία, και παράλληλα, οι
αγρότες μπορούν να στραφούν σε καλλιέρ-
γειες ανθεκτικές στην ξηρασία.

Αλλάζουμε κουλτούρα, εκπαιδευόμαστε
και ευαισθητοποιούμαστε. Είναι σημαντικό
οι πολίτες και οι αγρότες να ενημερωθούν

για την αξία της εξοικονόμησης νερού και να
κατανοήσουν την αναγκαιότητα της ορθής
διαχείρισης των υδάτινων πόρων.

Αναβαθμίζουμε την παρακολούθηση
των υδάτινων πόρων με τη χρήση τεχνολο-
γιών, όπως τα συστήματα παρακολούθη-
σης με αισθητήρες και οι δορυφορικές ει-
κόνες, που μπορούν να βοηθήσουν στην
καλύτερη διαχείριση των υδάτινων αποθε-
μάτων και στην άμεση αντίδραση σε περι-
πτώσεις λειψυδρίας.

Να δοθούν κίνητρα σε επιχειρήσεις και
τοπικές αρχές, καθώς η παροχή κινήτρων
για την εξοικονόμηση και την αειφόρο χρή-
ση νερού, όπως επιδοτήσεις για βιώσιμες
υποδομές και τεχνολογίες, μπορεί να ενι-
σχύσει τις προσπάθειες για την εξοικονό-
μηση νερού.

Η λειψυδρία αποτελεί απειλή για την
Ελλάδα και επηρεάζει τόσο την οικονομία
όσο και την ποιότητα ζωής των πολιτών. Η
ορθολογική διαχείριση των υδάτινων πό-
ρων, η επένδυση σε νέες τεχνολογίες και
η εκπαίδευση της κοινωνίας είναι κρίσιμα
στοιχεία για την αντιμετώπιση του προ-
βλήματος.

Με την εφαρμογή αυτών των μέτρων, η
Ελλάδα μπορεί να προστατεύσει τους πολύ-
τιμους υδάτινους πόρους της και να εξα-
σφαλίσει μια αειφόρο μελλοντική διαχείρι-
ση, υποστηρίζοντας την αγροτική παραγωγή
και τον τουρισμό και ενισχύοντας την οικο-
νομική της βιωσιμότητα.

Στην Ελλάδα η λειψυδρία θεωρείται ένα από 
τα σοβαρότερα περιβαλλοντικά και κοινωνικά ζητήματα,
μια κατάσταση που επηρεάζει την καθημερινότητα, 
τη γεωργία, τη βιομηχανία και την τουριστική οικονομία,
ενώ συνδέεται στενά με τις κλιματικές αλλαγές

ΟΟι κίνδυνοι
που γεννά 
η έλλειψη νερού

Οι κίνδυνοι
που γεννά 
η έλλειψη νερού
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H
ταν στη διάρκεια πρόσφατης τηλεοπτικής εκ-
πομπής. Ξαφνικά ο συντονιστής δημοσιογράφος
ανακοίνωσε τα αποτελέσματα δημοσκόπησης η

οποία μόλις είχε παρουσιαστεί σε άλλο κανάλι: Η κόρη
του Νίκου Κωνσταντόπουλου εμφανιζόταν δεύτερη σε
καταλληλότητα για την πρωθυπουργία, όπως και το «κόμ-
μα» της σε πρόθεση ψήφου! Μου ζητήθηκε να σχολιάσω

και η απάντηση ήρθε στο στόμα μου
όσο δεν γινόταν πιο αυθόρμητα: «Φρι-
κώδες. Μπαίνουμε στην εποχή των
τεράτων». 

Στη συνέχεια, επεξεργάστηκα δια-
νοητικά τους λόγους που με ώθησαν
σε αυτή την αυθόρμητη απάντηση.
Δεν ήταν οι δικηγορικές πρακτικές
της. Το ότι, πχ, ως συνήγορος καθ’
έξιν βιαστή υπέβαλε αναρίθμητα αι-
τήματα για αναβολή της δίκης… ( Ή

ακόμη, όταν -επειδή καθηγητής του Πανεπιστημίου Κρή-
της πέθανε από συγκοπή στο γραφείο του, λίγη ώρα μετά
την ένταση που υπήρξε σε προηγηθείσα Γενική Συνέλευ-
ση- ζήτησε τη δίωξη των άλλων καθηγητών για… ανθρω-
ποκτονία από… πρόθεση, με ενδεχόμενο δόλο!) Δεν ήταν
ο τρόπος που διηύθυνε το 2015 τις συνεδρίες της Βουλής,
όταν ο Ευάγγελος Βενιζέλος τής είπε «για να γίνει κάποι-
ος πρόεδρος χρειάζεται μόνο να ψηφιστεί από βουλευ-
τές, για να γίνει χαριτωμένος απαιτούνται πολύ περισσό-
τερα». Ούτε για τη συγκεκριμένη κρίση μου ευθύνονται οι
μνήμες από τις προσκλήσεις, τότε, ανυπόδητων «ειδι-
κών» που έκριναν το δημόσιο χρέος «επονείδιστο και κα-
ταχρηστικό», ανεβάζοντας μια ταχύτητα στο όχημα που
οδηγούσε με πορεία ξέφρενη τη χώρα στον 3ο κόσμο… 

Επίσης, δε, σχολιάζοντας τοιουτοτρόπως τον δημο-
σκοπικό καλπασμό της γυναίκας που, λόγω παραστήμα-
τος, αν υπήρχε ισότητα μεταξύ των φύλων στη χώρα μας,
θα μπορούσε να στελεχώσει ως θηλυκός εύζωνος την
προεδρική φρουρά, δεν κινητροδοτήθηκα από τις τοπο-
θετήσεις της για τις συμφωνίες των Πρεσπών. Θυμίζω:
Δεν εναντιώθηκε απλώς σε αυτές, όπως, πχ, η Φώφη
Γεννηματά, αλλά εμφάνισε ως περίπου εθνικούς μειοδό-
τες τους τότε επισπεύδοντες και συναινούντες.

*
Ο βασικός λόγος που είδα την απογείωση της Κων-

σταντοπούλου ως είσοδο στην εποχή των τεράτων -όπως,
mutatis mutandis, και τη δημοσκοπική εκτίναξη της Νί-
κης μετά τον βανδαλισμό από βουλευτή της έργων τέ-
χνης, έστω και αν προσωπικά πιστεύω πως δεν πρέπει να
προσβάλλεται το θρησκευτικό συναίσθημα του οιουδή-
ποτε- είναι πως η συγκεκριμένη κυρία επαναφέρει την
πολιτική ζωή της χώρας σε μια πρωτόγονη, προκομματι-
κή (ή, έστω, πρωτοκομματική) μορφή! Γιατί, όπως ανα-
λύω στο μεγάλο παλιό έργο μου για το Κομματικό Φαινό-
μενο, η έννοια κόμμα προϋποθέτει μια δομή, δηλαδή
σταθερή συνάρθρωση επιμέρους οργανώσεων, παγιω-
μένους τρόπους και πρακτικές εσωκομματικής ζωής και
λειτουργίας, ιδεολογικά φορτισμένες προγραμματικές
προτάσεις για την πορεία της κοινωνίας και αναζήτηση
της λαϊκής επικύρωσης, προκειμένου οι προτάσεις αυτές
να αποτυπωθούν -μετά την κατάληψη της εξουσίας ή τη
συμμετοχή σε αυτή- στις επιλογές και την πορεία του
κράτους. Ενώ, αντίθετα, το μονοπρόσωπο -έχει δει κα-
νείς άλλο στέλεχός του;- μόρφωμα «Πλεύση Ελευθε-
ρίας» δεν έχει δομή, οργανώσεις, καταστατικά κατοχυ-
ρωμένες και σεβαστές στην πράξη διαδικασίες και πα-

γιωμένους τρόπους λειτουργίας. Ακυρώνει ακόμη και
γενικότερες κομματικές πρακτικές που τείνουν να κατα-
στούν συνθήκες του πολιτεύματος, παράγοντας ηθικοπο-
λιτική -κατά τους συνταγματολόγους Κοντιάδη και Λο-
βέρδο ακόμη και νομική- δεσμευτικότητα για τους αρχη-
γούς κομμάτων: Όπως, πχ, σε εκλογές με λίστα διεξαγό-
μενες αμέσως μετά από αυτές με σταυροδοσία το να τη-
ρείται η σειρά των υποψηφίων που κατεγράφη στη λαϊκή
προτίμηση. (Η Κωνσταντοπούλου δεν αγνόησε απλώς τη
σειρά που κατέγραψε η λαϊκή εντολή. «Από το πουθενά»
τοποθέτησε τον Ιούνιο του 2023 σε εκλόγιμη θέση τον
σύντροφό της -μη υποψήφιο καν στις προηγηθείσες
εκλογές με σταυρό- με μόνο επιχείρημα πως της είναι
απαραίτητος για να λειτουργεί. Ωστόσο, σε αντίθεση προς
τους πολιτικούς, οι ερωτικοί σύντροφοι σε άλλους ρό-
λους και για άλλους λόγους είναι απαραίτητοι κατά τη
«χημεία» και τη συναισθηματική επένδυση. Ενώ, αν τον
έβλεπε ως σωματοφύλακα, για την προστασία των πολιτι-
κών αρχηγών προβλέπεται δημόσια δύναμη.) 

Κυρίως, όμως, το μόρφωμα που συνιστά το «ζωικό βα-
σίλειο» δεν προβάλλει πρόγραμμα, πρόταση με ιδεολογι-
κό στίγμα και προσανατολισμό, δηλαδή κάποιες ιδέες για
την πορεία της κοινωνίας, εφόσον η εκλογική παρουσία
του επιβραβευθεί από τη λαϊκή ψήφο. Είναι μια φωνή μό-
νο καταγγελτική, ένα δάκτυλο κατάκρισης αενάως υψω-
μένο, μια έκφραση ή ένας παφλασμός λαϊκής οργής και
καθόλου κοινωνικής ελπίδας, προοπτικής ή επιλογής.
Με άλλα λόγια, «η Ζωή του» δεν αποτελεί εκλεγμένο πο-
λιτικό αρχηγό (ο όρος «πολιτική» -από την αρχαιοελληνι-
κή «πόλιν»- δηλοί ενασχόληση με το όλον των υποθέσε-

ων της κοινωνικής ολότητας), αλλά «αιρετό εισαγγελέα»
ειδικού ρόλου και αποστολής. 

Πώς εξηγείται τότε η επιτυχία της; Σε τέτοιους καιρούς
λαϊκής οργής και καθολικής αμφισβήτησης -αισθήματα
για τα οποία μόνο ανεύθυνα δεν είναι, και με τη ΣΗΜΕΡΙ-
ΝΗ στάση τους, τα κόμματα που άσκησαν επί χρόνια
εξουσία και ταυτίστηκαν στο συλλογικό ασυνείδητο της
κοινωνίας με το «σύστημα»- η επιτυχία της Ζωής ΔΕΝ
ΠΡΟΚΑΛΕΙΤΑΙ ΠΑΡΑ τη ρητορική της. Που είναι μονοδιά-
στατα καταγγελτική και κατηγορητική, χωρίς προτάσεις
για το μέλλον απαιτούσες διανοητική επεξεργασία, κο-
στολόγηση, ιδεολογικό στίγμα και προσανατολισμό…
ΠΑΡΑΓΕΤΑΙ ΕΞΑΙΤΙΑΣ της ρητορικής αυτής: Η ανθρωπό-
τητα έζησε επί πάμπολλες χιλιετίες ως διωκτική μάζα
(περίοδος καρποσυλλεκτικών και κυνηγητικών κοινω-
νιών). Και, σε ειδικές συγκυρίες, είναι έτοιμη να αναβιώ-
σει τον πρωτογονισμό των διωκτικών ενστίκτων της, ζη-
τώντας δήμιους και κρεμάλες. Πρόσφατα διάβαζα πως τη
μοναδική φορά που εφαρμόστηκε, και δη δημόσια, θα-
νάτωση με απαγχονισμό στη χώρα μας (κάποιων κατα-
χραστών από τον δικτάτορα Πάγκαλο), δεκάδες χιλιάδες
άνθρωποι συνέρρευσαν στο Γουδί με εορταστική διάθε-
ση για να απολαύσουν το θέαμα…

* Το τελευταίο έργο του Θανάση Διαμαντόπουλου «Ο
Ελευθέριος Βενιζέλος ως πλαστουργός Ιστορίας» θα
παρουσιαστεί στις 2 Απριλίου, ώρα 8.30μμ, στο Public
Συντάγματος από τους καθηγητές Ευάγγελο Βενιζέ-
λο, Παναγιώτη Δουδωνή, Δημήτρη Καιρίδη και Πάνο
Λαζαράτο.

του
Θανάση 

Διαμαντόπουλου*

Αιρετή εισαγγελεύς ή εισαγωγή
στην εποχή των τεράτων;

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ:
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Οι αντισυστημικοί στα πρωινάδικα…

Ο ι τελευταίες δημοσκοπήσεις απεικονίζουν τη ραγδαία άνοδο της
Ζωής Κωνσταντοπούλου -αλήθεια, Πλεύση Ελευθερίας δεν λέγεται
το κόμμα της;- η οποία αν γινόταν σήμερα εκλογές θα αποτελούσε

αξιωματική αντιπολίτευση στον τόπο με ένα ποσοστό γύρω στο 15%. Την ίδια
ώρα που το ΠΑΣΟΚ συρρικνώνεται, ο ΣΥΡΙΖΑ επέστρεψε πίσω στις εργοστα-
σιακές του ρυθμίσεις και η Νέα Δημοκρατία βρίσκεται λίγο πάνω από το 20%
καταγράφοντας τα χαμηλότερα ποσοστά επί διακυβερνήσεως Κυριάκου
Μητσοτάκη.

Η άνοδος της Ζ. Κωνσταντοπούλου ξεκίνησε να καταγράφεται έπειτα από
επεισόδια και ειδικότερα υπερασπιζόμενοι πρώτη τους εποχικούς πυρο-
σβέστες και τα γεγονότα που διαδραματίστηκαν την πρώτη μέρα του Νοεμ-

βρίου του ’24. Τότε κι αφού είχαν τελειώσει οι εκλο-
γές στο ΠΑΣΟΚ, ξεκίνησε η παρουσία της αντισυστη-
μικής προέδρου Ζωής στους συστημικούς καναπέ-
δες των πρωινάδικων. Κι αφού ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ δεν έπαιρναν τα πάνω τους, η Νέα Δημοκρατία
αλώνιζε και η διαφορά ήταν αν όχι double score του-
λάχιστον διψήφια, πολλοί είδαν στο πρόσωπο της
Κωνσταντοπούλου τη «βαλβίδα πίεσης» και το πολι-
τικό πρόσωπο εκείνο που μπορεί να στεγάσει τους
πολιτικά άστεγους και απηυδισμένους με τα κόμματα
εξουσίας.

Από τις αρχές του νέου έτους στην επικαιρότητα
μονοπωλούν τα Τέμπη. Ένας εκ των δικηγόρων των

θυμάτων και έχοντας ψηλά στην ατζέντα το συγκεκριμένο ζήτημα, η Ζωή
Κωνσταντοπούλου και η Πλεύση Ελευθερίας. Είναι γεγονός πως η Πλεύση
Ελευθερίας είναι θέμα πλέον διθεματικό. Εποχικοί πυροσβέστες και Τέμπη.
Κι από τη στιγμή που τα δύο αυτά ζητήματα μονοπωλούν, τότε η μπάλα είναι
στο τερέν της μοναδικής αρχηγού κοινοβουλευτικού κόμματος.

Δεν είναι τυχαίο πως τα κόμματα που καρπώνονται όλους αυτούς τους μή-
νες είναι εκείνα που θεωρούν ότι στα Τέμπη έχει διαπραχθεί έγκλημα, ότι για
όλα φταίει η «εγκληματική κυβέρνηση» της Νέας Δημοκρατίας και που αγ-
καλιάζουν τα συλλαλητήρια. Εν αντιθέσει με τη Φωνή Λογικής που πληρώνει
τη στάση της για το συγκεκριμένο ζήτημα.

Επόμενο κόμμα που «τσιμπάει» και βλέπει ξανά Βουλή είναι το αμφιλεγό-
μενο κόμμα της Νίκης. Φαίνεται πως στο κόμμα του κ. Νατσιού έχουν βρει τα
δικά τους «Τέμπη». Για εκείνον το νούμερο ένα ζήτημα είναι η Εθνική Πινα-
κοθήκη και καθεμιά τέχνη(;) που προσβάλλει το θρησκευτικό αίσθημα. 

Επομένως, το πολιτικό σκηνικό έχει διαμορφωθεί ως εξής από τα δεξιά
προς τα αριστερά. Πρώτη η Νέα Δημοκρατία εμφανώς αποδυναμωμένη,
αναζητώντας τρόπους για να επαναπροσεγγίσει και να ανακτήσει τη σχέση
της με την κοινωνία. Η Ελληνική Λύση να διατηρεί τα ποσοστά της, τη Νίκη να
αναπνέει και τη Φωνή Λογικής να χάνει κατά το ήμισυ τη μέχρι ώρας εκλογι-
κή της δύναμη και να χρειάζεται προβολή στελεχών. Γενικώς θολούρα. Στα
αριστερά, τώρα, Πλεύση πρώτη δύναμη, ΠΑΣΟΚ σε νέα περίοδο ταραχής και
τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σταθερά σε μονοψήφιο, ενώ Νέα Αριστερά, Κίνημα Δημο-
κρατίας και ΜέΡΑ25 απέχουν πολύ από τον πήχη του 3%.

Έχει αναφερθεί ξανά πως τα «συστημικά» κόμματα, και για να μην κρυβό-
μαστε τόσο η Νέα Δημοκρατία όσο και το ΠΑΣΟΚ, έχουν χρέος να σταθούν
στο ύψος τους και να κρατήσουν τη χώρα όρθια όπως είχαν κάνει για 2,5 χρό-
νια, από τις 17 Ιουνίου 2012 έως και τις πρώτες μέρες του Ιανουαρίου του
2015. Έχουν χρέος να εργαστούν και να προασπίσουν τις αρχές και τις αξίες
του δημοκρατικού πολιτεύματος, του κράτους δικαίου και της ανεξάρτητης
δικαιοσύνης και της υπεύθυνης στάσης στην οικονομία και στην εξωτερική
πολιτική δείχνοντας τον δρόμο που πρέπει να ακολουθήσει η κοινωνία.

Η Πλεύση Ελευθερίας δεν αποτελεί τίποτε άλλο παρά μόνο μια φωνή
έκφρασης, μια «φωνή αγανάκτησης». Κι όταν κάθεται στον καναπέ του
συστήματος, οφείλει να ερωτάται και να απαντάει όχι μόνο σε όλα τα ζητή-
ματα της επικαιρότητας αλλά και της καθημερινότητας. Ο δρόμος μακρύς
και δύσκολος…

του
Στρατή 

Κοκκινέλλη

Φιλόλογος,
δημοσιογράφος

X
θες, ημέρα των γενεθλίων του, το μυαλό μας δικαιούται να ταξιδέψει στον μεγάλο αρχηγό της
νασιοναλμάνσαφτ του Μουντιάλ του ’90, όταν οι Γερμανοί κατέκτησαν το βαρύτιμο Παγκόσμιο
Κύπελλο νικώντας την Αργεντινή του Μαραντόνα, τον Λόταρ Ματέους.

Για τα εντός γηπέδου κατορθώματά του τα λόγια περιττεύουν. Για τα εκτός των γηπέδων έχει γρα-
φτεί πως «μπορεί να ακούει πολλά από τις πρώην του, όμως οι νυν δεν έχουν ποτέ παράπονο!».

Το καλοκαίρι του 2014 τα γερμανικά πάντσερ κατέκτησαν το Παγκόσμιο Κύπελλο επικρατώντας
στην παράταση επί της Αργεντινής τού «παρ’ ολίγον Ντιέγκο» (καθώς ακόμη δεν είχε σηκώσει το βα-

ρύτιμο τρόπαιο, όπως κατάφερε στο Μουντιάλ του 2022) Λιονέλ Μέσι, αφού συ-
νέτριψαν στον ημιτελικό με το ασύγγνωστο 7-1 μια σκιαμαχούσα με τον κάκιστο
των εαυτών της «σελεσάο».

Τον τελικό του Μουντιάλ του 2014 τον παρακολούθησα στο «νησί των ανέμων»,
όπου το πλαίσιο ήταν περισσότερο από κατάλληλο για τη συνειρμική ανάκληση
της επικοινωνιακής -και όχι μόνον- αναταραχής που είχε προκαλέσει ο πολυνί-
κης και πολυτροπαιούχος βετεράνος παίκτης, όταν πριν από χρόνια είχε εμφανι-
στεί μαζί με την ιλιγγιωδών αναλογιών αγαπημένη του Τζοάνα Τουτσίνσκα στις
μυκονιάτικες παραλίες. Αμέτρητες οι φωτογραφίες του με τις εντυπωσιακές
σταρλέτ που διανθίζουν μια πολυτάραχη ζωή τεσσάρων γάμων και ισάριθμων
χωρισμών. Αλλά η κάθε αναφορά στο όνομά του από τα διεθνή ή τα εγχώρια ΜΜΕ
φέρνει πρωτίστως στη μνήμη όλων όσοι τοποθετούμε τα παιδικά μας χρόνια και
όνειρα στη δεκαετία του ’80, τις αξέχαστες ποδοσφαιρικές στιγμές που μας χάρι-
ζε μέσα από τους ήδη έγχρωμους (αλλά όχι ακόμη πλάσμα ή TFT) τηλεοπτικούς
δέκτες. Και αυτό συμβαίνει όσο εντυπωσιακή και αν είναι η εκάστοτε συνοδός
του, όσο και αν ξενίζει κάποιους σεμνοπρεπείς ή σεμνότυφους αυτό το ασταθές
και ευμετάβλητο πάτερν της συναισθηματικής του αλληλεπίδρασης με το άλλο
φύλο.

Έβλεπα λοιπόν τον παλαίμαχο «Λούθηρο» να τραβά με το κινητό του βιντεάκι από την απονομή του
τροπαίου στο Μαρακανά και έρχονταν στον νου μου κάτι καλοκαίρια που μετά τις μεταδόσεις των
Μουντιάλ ή των Εuro ξεχυνόμασταν στους δρόμους τής εκτός κρίσης και αντιγερμανικών αισθημά-
των τότε Ελλάδας, ντριμπλάροντας και φωνάζοντας, σε ένα ιδιώνυμο αυτοσπικάζ, το όνομά του ή το
όνομα των άλλων διάσημων λίμπερο που προσπαθούσαν μάταια να τον μαρκάρουν!

Σε ένα βιντεάκι που έγινε viral στο YouTube διακρίνεται ο αρχηγός, παρά θιν’ αλός, να χαριεντίζεται
δίπλα στο κύμα, με τη θήκη των ορθών κοιλιακών μυών του να διαγράφεται ακόμη κάτω από την
ύπουλα εισβάλλουσα κοιλίτσα των (τότε) fifty plus χρόνων του, σαν βετεράνoς λίμπερο μιας μεσήλι-
κης ανατομίας, σαν τελευταίος αμυντικός μιας σωματοεικόνας που ακόμη μαρκάρει ασφυκτικά τον
επελαύνοντα επιθετικό της φθοράς του χρόνου ή, αλλιώς, σαν το τελευταίο σέντερ μπακ που αμύνεται
ενάντια στην ψυχαναλυτικώς λεγόμενη «ναρκισσιστική κατάρρευση του δευτέρου ημίσεος της ζωής»
μας… Ευτυχισμένα γενέθλια, αρχηγέ!   

Ο χρόνος και ο αρχηγός...
Eυτυχισμένα γενέθλια, Λόταρ Ματέους

του
Xρίστου 
Χ. Λιάπη

MD, MSc, PhD, 
ψυχίατρος - διδάκτωρ

Παν/μίου Αθηνών,
πρόεδρος ΔΣ 

ΚΕΘΕΑ, μέλος 
Επιτροπής 

Εμπειρογνωμόνων
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T
ο έκτακτο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο της 6ης Μαρτίου
άναψε το πράσινο φως για την εφαρμογή του πολε-
μοκάπηλου σχεδίου REARM EUROPE ύψους 800

δισ. ευρώ για μια τετραετία που εισηγήθηκε η πρόεδρος
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής (Κομισιόν) Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν.

Μελετώντας κανείς προσεκτικά το περιεχόμενο της επι-
στολής που απέστειλε η Φον ντερ Λάιεν στο Ευρωπαϊκό
Συμβούλιο στις 4 Μαρτίου 2025 στην οποία περιλαμβά-
νονται οι πηγές χρηματοδότησης του επανεξοπλισμού της
Ευρώπης, καταλήγει στο συμπέρασμα ότι η ηγεσία της ΕΕ
αποφάσισε να βάλει χέρι στα αποθεματικά των ασφαλιστι-
κών ταμείων και στις τραπεζικές καταθέσεις των Ευρω-
παίων πολιτών προκειμένου να χρηματοδοτηθούν οι πο-
λεμικές βιομηχανίες της γηραιάς ηπείρου, όπως τόνισα
και σε πρόσφατη τηλεοπτική εκπομπή (https://www.y-
outube.com/watch?v=YK99bbItnW0).

Ειδικότερα στην από 4/3/2025 επιστολή της προς το Ευ-
ρωπαϊκό Συμβούλιο η Φον ντερ Λάιεν τονίζει ότι
το σχέδιο REARM EUROPE για την ενίσχυση της
δήθεν άμυνας της Ευρώπης, στην οποία με σύμ-
φωνη γνώμη Αθήνας και Λευκωσίας θα συμμετά-
σχει και η Άγκυρα (www.notismarias.com,
11/3/2025) θα στηρίζεται σε πέντε πυλώνες προ-
κειμένου να βρεθούν τα 800 δισ. ευρώ για τη χρη-
ματοδότησή του.

Αναφερόμενη μάλιστα στον πέμπτο πυλώνα
του σχεδίου που φέρει τον τίτλο «κινητοποίηση
ιδιωτικών κεφαλαίων», η Φον ντερ Λάιεν επισή-
μανε το γεγονός ότι η ενίσχυση των δημόσιων
επενδύσεων είναι απαραίτητη. Πλην όμως από
μόνες τους αυτές δεν επαρκούν. Ως εκ τούτου,
συνέχισε, πρέπει η ΕΕ να διασφαλίσει ότι οι ευ-
ρωπαϊκές εταιρείες και βιομηχανίες (εννοείται
παραγωγής όπλων) θα έχουν την καλύτερη δυνα-
τή πρόσβαση σε κεφάλαια για τη χρηματοδότησή τους
προκειμένου να επιτύχουν τις λύσεις που απαιτούνται σε
βιομηχανική κλίμακα διασφαλίζοντας βέλτιστη χρηματο-
δότηση καθ’ όλη την παραγωγική τους αλυσίδα, ήτοι από
την έρευνα και την ανάπτυξη (R&D) μέχρι τη διανομή του
τελικού προϊόντος.

Και η πρόεδρος της Κομισιόν αφού επισήμανε ότι η
ηγεσία της ΕΕ έχει ήδη συζητήσει το θέμα αυτό πολλές
φορές τόνισε με νόημα: «Πρέπει να διασφαλίσουμε ότι τα
δισεκατομμύρια των καταθέσεων των Ευρωπαίων θα
επενδύονται σε αγορές εντός της ΕΕ. Για τον λόγο αυτόν η
ολοκλήρωση της Ένωσης Κεφαλαιαγορών (Capital Mar-
kets Union) είναι απολύτως πρωταρχικής σημασίας»
(https://ec.europa.eu/commission, 4/3/2024).

Και αυτό γιατί «θα μπορούσε μόνη της να προσελκύσει
εκατοντάδες δισεκατομμύρια επενδύσεων ετησίως στην
ευρωπαϊκή οικονομία ενισχύοντας την ανταγωνιστικότητά
της». Και η Φον ντερ Λάιεν κατέληξε με νόημα: «Τώρα εί-
ναι η ώρα να δράσουμε. Θα προωθήσουμε μια ανακοίνω-
ση για την Ένωση Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων (Sav-
ings and Investment Union). Υπολογίζω στη δική σας απα-
ραίτητη υποστήριξη για ταχεία δράση».

Όλα τα λεφτά λοιπόν είναι η αναφορά στην περίφημη
Ένωση Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων που θα αναλύ-
σουμε παρακάτω.

Τη σημασία δε της Ένωσης Αποταμιεύσεων και Επενδύ-

σεων τόνισε η ίδια η πρόεδρος της Κομισιόν στη συνέν-
τευξη που παραχώρησε αμέσως μετά την αποστολή και
δημοσιοποίηση της ως άνω επιστολής της, τονίζοντας ότι
οι δύο τελευταίοι τομείς δράσης του σχεδίου REARM EU-
ROPE «στοχεύουν στην κινητοποίηση ιδιωτικών κεφαλαί-
ων με την επιτάχυνση της Ένωσης Αποταμιεύσεων και
Επενδύσεων και μέσω της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επεν-
δύσεων» (https://ec.europa.eu/commission, 4/3/2025).

Ακολούθως το έκτακτο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο

της 6ης Μαρτίου 2025 στην παράγραφο 6 των

Συμπερασμάτων του σημείωσε: «Υπό το φως της

πρόσφατης επιστολής της προέδρου της Επιτρο-

πής, το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο τονίζει την ανάγκη

να συνεχιστεί η σημαντική αύξηση των δαπανών

για την ασφάλεια και την άμυνα της Ευρώπης».

Και αφού παρέθεσε τους τέσσερις πρώτους πυ-

λώνες του σχεδίου REARM EUROPE σε σχέση με

τον πέμπτο πυλώνα δήλωσε:

«Ε) Υπογραμμίζει τη σημασία της κινητοποί-

ησης ιδιωτικής χρηματοδότησης για την αμυντική

βιομηχανία και καλεί την Επιτροπή να εξετάσει το

ενδεχόμενο λήψης μέτρων στο πλαίσιο αυτό, με-

ταξύ άλλων επισημαίνοντας στους ιδιώτες επεν-

δυτές τη σημασία της αμυντικής βιομηχανίας για

την Ευρώπη στο σύνολό της» (www.consilium.europa.eu,

6/3/2025). 

Μετά ταύτα η Φον ντερ Λάιεν δήλωσε ότι ενόψει του νέ-

ου Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στις 20-21 Μαρτίου 2025

προτίθετο να παρουσιάσει την Ανακοίνωση για την Ένωση

Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων (SIU) στις 19 Μαρτίου

2025, όπως άλλωστε και έπραξε.

H ανάγκη να επιταχυνθεί το έργο της Ένωσης Αποταμι-
εύσεων και Επενδύσεων τονίστηκε τόσο από το Διοικητι-
κό Συμβούλιο της ΕΚΤ στις αρχές του 2024 όσο και στις
συστάσεις των εκθέσεων Letta και Draghi. Στη συνέχεια
με την εκλογή της νέας Ευρωπαϊκής Επιτροπής η Φον ντερ
Λάιεν ανέθεσε το χαρτοφυλάκιο της Ένωσης Αποταμιεύ-
σεων και Επενδύσεων στην Επίτροπο Maria Luis Albu-
querque, η οποία να τονιστεί ότι είναι στέλεχος του Σοσια-
λιστικού Κόμματος της Πορτογαλίας. Μάλιστα, στη σχετι-
κή επιστολή ανάθεσης καθηκόντων η Φον ντερ Λάιεν ζή-
τησε από την Albuquerque να αναπτύξει «μια Ευρωπαϊκή
Ένωση Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων, συμπεριλαμβα-
νομένων των τραπεζών και των κεφαλαιαγορών για να
αξιοποιήσει τον τεράστιο πλούτο των ιδιωτικών καταθέσε-
ων για την υποστήριξη των ευρύτερων στόχων μας». Και
αφού την κάλεσε να συμβάλει στην υποστήριξη των αν-
θρώπων για καλύτερη αποταμίευση και προώθηση των
κεφαλαίων τους στην καινοτομία, μπαίνοντας στο ψητό η
Φον ντερ Λάιεν επισήμανε στην Albuquerque ότι θα πρέ-
πει επίσης να ασχοληθεί με «τις δυνατότητες των ιδιωτι-

κών και επαγγελματικών συντάξεων να βοηθήσουν τους
πολίτες της ΕΕ με τη συνταξιοδότησή τους και να διοχε-
τεύσουν τις αποταμιεύσεις τους στην οικονομία»
(https://commission.europa.eu, 17/9/2024).

Εμπλέκοντας ακόμη πιο πολύ τη χρησιμοποίηση των

αποθεματικών των ασφαλιστικών ταμείων στα γρανάζια

της Ένωσης Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων, η Φον ντερ

Λάιεν συγκρότησε στις αρχές Ιανουαρίου 2025 επιτροπή

εργασίας για την Ένωση Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων,

αντικείμενο της οποίας είναι τόσο η αξιοποίηση των κατα-

θέσεων των ιδιωτών που λιμνάζουν στις τράπεζες όσο βε-

βαίως και η αξιοποίηση των αποθεματικών των ασφαλι-

στικών ταμείων.

Μάλιστα, μιλώντας στο Νταβός στις 21 Ιανουαρίου 2025 η

Φον ντερ Λάιεν επισήμανε με νόημα ότι στην Ευρώπη, σύμ-

φωνα με εκτιμήσεις τα ευρωπαϊκά νοικοκυριά διαθέτουν

ετήσιες τραπεζικές καταθέσεις που ανέρχονται σε 1,4 τρισ.

ευρώ, έναντι 800 δισ. ευρώ που διαθέτουν οι καταθέτες

στις ΗΠΑ. Πλην όμως περίπου 300 δισ. ευρώ των ευρωπαϊ-

κών αποταμιεύσεων εισρέουν ετησίως σε αγορές εκτός ΕΕ.

Και συνέχισε: «Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο θα δημι-

ουργήσουμε μια Ευρωπαϊκή Ένωση Αποταμιεύσεων και

Επενδύσεων με νέα ευρωπαϊκά αποταμιευτικά και επενδυ-

τικά προϊόντα, νέα κίνητρα για επιχειρηματικά κεφάλαια

και μια νέα ώθηση για να διασφαλίσουμε την απρόσκοπτη

ροή των επενδύσεων σε ολόκληρη την Ένωσή μας»

(https://www.youtube.com/watch?v=6JPhKhFWY1s).

Επιπλέον θα πρέπει να επισημανθεί ότι τα συνταξιοδοτι-

κά ταμεία είναι σημαντικοί διασυνοριακοί επενδυτές. Εί-

ναι δε χαρακτηριστικό ότι στον ΕΟΧ τα Ιδρύματα Επαγγελ-

ματικών Συνταξιοδοτικών Παροχών στο τέλος του τρίτου

τριμήνου 2023 είχαν ενεργητικό που ανερχόταν σε 2,45

τρισ. ευρώ (https://pensionseurope2024.eu February

2024).

Απ’ όλα τα παραπάνω λοιπόν προκύπτει πέραν πάσης

αμφιβολίας ότι η Φον ντερ Λάιεν επιχειρεί να εγκλωβίσει

στα γρανάζια της περίφημης Ένωσης Αποταμιεύσεων και

Επενδύσεων τα τρισεκατομμύρια ευρώ των αποθεματικών

των ασφαλιστικών ταμείων αλλά και των τραπεζικών κα-

ταθέσεων των ευρωπαϊκών νοικοκυριών προκειμένου να

βρει κεφάλαια για τη χρηματοδότηση του πολεμοκάπηλου

σχεδίου REARM EUROPE που μόνο για την επόμενη τε-

τραετία αναζητά εναγωνίως 800 δισ. ευρώ ενώ έπεται και

συνέχεια.

Ο κύβος πλέον ερρίφθη καθώς στις 19 Μαρτίου 2025 η

Κομισιόν παρουσίασε τόσο τη Λευκή Βίβλο για την Άμυνα

με κύριο μοχλό το REARM EUROPE όσο και την Ένωση

Αποταμιεύσεων και Επενδύσεων που αποτελεί το βασικό

εργαλείο χρηματοδότησης των 800 δισ. ευρώ που απαι-

τούνται για το REARM EUROPE την επόμενη τετραετία. 

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 

στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
ευρωβουλευτής
και βουλευτής

Ηρακλείου
notismarias@gmail.com

Αποθεματικά ασφαλιστικών ταμείων 
και καταθέσεις στη μάχη για να βρεθούν 

τα 800 δισ. ευρώ για την ευρωπαϊκή άμυνα
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Σ
ήμερα, 22 Μαρτίου, με αφορμή την Παγ-
κόσμια Ημέρα Νερού, είναι πιο επιτακτική
από ποτέ η ανάγκη για καινοτόμες λύσεις

στη διαχείριση των υδάτινων πόρων της Κρήτης.
Η Κρήτη βρίσκεται σε ένα κρίσιμο σημείο όσον

αφορά τη διαχείριση των υδάτινων πόρων της. Οι
παρατεταμένες ξηρασίες, η αυξημένη ζήτηση λό-
γω της γεωργίας και του τουρισμού, καθώς και η
υπερεκμετάλλευση των υπόγειων υδροφορέων
καθιστούν απαραίτητη την εφαρμογή μιας συν-
δυαστικής στρατηγικής. Η τεχνητή βροχή, η αφα-
λάτωση, η ανακύκλωση νερού, ο τεχνητός εμπλουτισμός
των υδροφορέων και οι έξυπνες τεχνολογίες ύδρευσης
αποτελούν βασικά εργαλεία για τη βιώσιμη διαχείριση
των υδάτινων πόρων.

1. Η τεχνητή βροχή ως στρατηγική για την ενίσχυση των
υδάτινων αποθεμάτων

Η τεχνητή βροχή (cloud seeding) είναι μια αποτελε-
σματική λύση για την αύξηση των βροχοπτώσεων και την
ανατροφοδότηση των υδάτινων αποθεμάτων. Σύμφωνα
με τον Παγκόσμιο Μετεωρολογικό Οργανισμό (WMO,
2023), η τεχνητή βροχή μπορεί να αυξήσει τις βροχοπτώ-
σεις κατά 10%-20%, συμβάλλοντας στη διατήρηση των
φυσικών υδάτινων πόρων.

Παραδείγματα εφαρμογής:
• Στην Ινδία το πρόγραμμα «Varshadhare» αύξησε τις

βροχοπτώσεις κατά 15%-18%, συμβάλλοντας στην άρδευ-
ση γεωργικών εκτάσεων.

• Στην Κίνα η τεχνητή βροχή συνέβαλε στην αύξηση της
γεωργικής παραγωγής έως και 18% (WMO, 2024).

• Στο Ισραήλ εφαρμόζεται για την ενίσχυση των υδάτι-
νων αποθεμάτων και την καταπολέμηση της ερημοποί-
ησης.

Πώς συμβάλλει στη γεωργία;
• Διατήρηση της υγρασίας του εδάφους: Η τεχνητή

βροχή βοηθά στην αναπλήρωση της υγρασίας του εδά-
φους, καθιστώντας το πιο γόνιμο και μειώνοντας την
ανάγκη για εκτεταμένη άρδευση. Αυτό είναι ζωτικής ση-
μασίας για τις ξηροθερμικές καλλιέργειες, όπως οι ελιές
και τα αμπέλια, που αποτελούν βασικούς πυλώνες της
αγροτικής οικονομίας της Κρήτης.

• Σταθερότητα στην παραγωγή: Σε περιοχές με αστα-
θείς βροχοπτώσεις, η τεχνητή βροχή μπορεί να εξασφα-
λίσει μια πιο ομοιόμορφη κατανομή νερού, μειώνοντας
τον κίνδυνο απώλειας καλλιεργειών λόγω παρατεταμέ-
νης ξηρασίας.

• Μείωση της εξάρτησης από υπόγεια νερά: Η υπε-
ράντληση των γεωτρήσεων οδηγεί σε υφαλμύρωση των
υδροφορέων, κάνοντάς τους μη βιώσιμους για άρδευση.
Η τεχνητή βροχή συμβάλλει στην αναπλήρωση των υπό-
γειων υδάτων, μειώνοντας την ανάγκη για γεωτρήσεις και
τη χρήση αφαλατωμένου νερού για γεωργική χρήση.

2. Αφαλάτωση: Μια αναγκαία αλλά δαπανηρή επιλογή
Η αφαλάτωση είναι μια λύση για την υδροδότηση των

αστικών και τουριστικών περιοχών, αλλά είναι ακριβή και
ενεργοβόρα. Στην Κύπρο, όπου η αφαλάτωση χρησιμο-
ποιείται εκτεταμένα λόγω της λειψυδρίας, το κόστος πα-

ραγωγής νερού από αφαλάτωση κυμαίνεται από
€0,60/m³ έως €0,87/m³ (Υπουργείο Γεωργίας
Κύπρου, 2024).

Το παράδειγμα της Κύπρου 
• Λεμεσός 
Η Μονάδα Αφαλάτωσης Λεμεσού λειτουργεί

με κόστος €0,87/m³, αποδεικνύοντας το υψηλό
λειτουργικό κόστος της τεχνολογίας.

• Δεκέλεια
Η Μονάδα Δεκέλειας ανακαινίστηκε το 2005

και πέτυχε κόστος 0,38/m³, αλλά παραμένει
ενεργοβόρα.

• Ηλεκτρική Ενέργεια Κύπρου

Η αφαλάτωση λοιπόν στην Κύπρο, όπως διαπιστώνε-
ται, αποτελεί μια αναγκαία αλλά ενεργοβόρα διαδικασία,
με σημαντικό αντίκτυπο στην κατανάλωση ηλεκτρικής
ενέργειας. Σύμφωνα με μελέτες, ένα σημαντικό ποσοστό
της ηλεκτρικής ενέργειας της χώρας διατίθεται για τη
λειτουργία μονάδων αφαλάτωσης, γεγονός που αυξάνει
το ενεργειακό κόστος της διαδικασίας. Για παράδειγμα,
όπως προαναφέρθηκε, η Μονάδα Αφαλάτωσης Λεμεσού
λειτουργεί με κόστος €0,87/m³, ενώ στη Δεκέλεια, μετά
την ανακαίνιση του 2005, το κόστος ανήλθε £0,38/m³,
σύμφωνα με τα στοιχεία του Υπουργείου Γεωργίας Κύ-
πρου. Παράλληλα, ο Lange (2019) αναδεικνύει το υψηλό
ενεργειακό αποτύπωμα της αφαλάτωσης, υπογραμμί-
ζοντας ότι η εξάρτηση από αυτήν εντείνει την κατανάλω-
ση ηλεκτρικής ενέργειας, η οποία σε μεγάλο βαθμό προ-
έρχεται από ορυκτά καύσιμα. Παρόλο που η τεχνολογία
αυτή αποτελεί ζωτικής σημασίας λύση για την υδροδότη-
ση των μεγάλων αστικών κέντρων, το ενεργειακό της κό-
στος παραμένει ένας βασικός παράγοντας προβληματι-
σμού για τη βιωσιμότητά της.

Πώς συμβάλλει στη γεωργία;
• Ενίσχυση των υδάτινων αποθεμάτων

Παρότι το αφαλατωμένο νερό δεν είναι η ιδανική λύση
για τη γεωργία λόγω του υψηλού κόστους, μπορεί να εξα-
σφαλίσει επάρκεια νερού στις πόλεις και στον τουρισμό,
επιτρέποντας τη διάθεση μεγαλύτερου μέρους των φυσι-
κών υδάτινων πόρων στις αγροτικές περιοχές.

• Υψηλής ποιότητας νερό για υδροπονία
Σε σύγχρονες καλλιέργειες, όπως οι υδροπονικές και

αεροπονικές μέθοδοι, το αφαλατωμένο νερό είναι ιδανι-
κό λόγω της χαμηλής περιεκτικότητάς του σε άλατα, επι-
τρέποντας καλύτερη διαχείριση των θρεπτικών ουσιών.

Περιορισμένη βιωσιμότητα για εκτεταμένη άρδευση: 
Το κόστος όπως διαπιστώνεται, καθιστά την αφαλάτω-

ση μη βιώσιμη για ευρείας κλίμακας αγροτική χρήση, ει-
δικά για μεγάλες καλλιέργειες που απαιτούν τεράστιες
ποσότητες νερού.

3. Τεχνητός εμπλουτισμός υδροφορέων
Ο τεχνητός εμπλουτισμός των υδροφορέων είναι μια

αποδοτική λύση για τη διατήρηση των υπόγειων υδάτων,
προστατεύοντας από την υφαλμύρωση και τη μείωση της
στάθμης των αποθεμάτων.

Το παράδειγμα του Ισραήλ
Ο τεχνητός εμπλουτισμός των υδροφορέων συμβάλ-

λει στη διατήρηση σταθερής στάθμης των υπόγειων
υδάτων, μειώνοντας την ανάγκη για υπεράντληση και
προστατεύοντας από την υφαλμύρωση. Μελέτη του Soli-
huddin et al. (2024) έδειξε ότι η εφαρμογή τεχνητού εμ-
πλουτισμού σε νησιωτικές περιοχές ενίσχυσε την ανθε-
κτικότητα των υδάτινων αποθεμάτων, διατηρώντας την
ποιότητα και τη διαθεσιμότητα του νερού για άρδευση
και ύδρευση.

Πώς συμβάλλει στη γεωργία:
Με δύο συνθήκες:
Με Ενίσχυση των υπόγειων υδάτων, καθιστώντας τις

γεωτρήσεις βιώσιμες για μεγαλύτερο χρονικό διάστημα
και με την αποφυγή της υφαλμύρωσης, που καθιστά το
νερό ακατάλληλο για καλλιέργειες.

4. Έξυπνα δίκτυα ύδρευσης και ανακύκλωση νερού
Το παράδειγμα της Σιγκαπούρης
Τα έξυπνα συστήματα ύδρευσης μείωσαν τις διαρροές

κατά 15%, εξοικονομώντας τεράστιες ποσότητες νερού
(Panagopoulos, 2021).

Πώς συμβάλλει στη γεωργία;
Με μείωση απωλειών νερού, επιτρέποντας τη διατήρη-

ση περισσότερων πόρων για αρδευτική χρήση και με
βέλτιστη χρήση των αποθεμάτων, εξοικονομώντας χρή-
ματα για τους αγρότες.

Συμπέρασμα: Μια συνδυαστική στρατηγική για τη δια-
χείριση του νερού στην Κρήτη

Η αντιμετώπιση της λειψυδρίας στην Κρήτη απαιτεί μια
ολοκληρωμένη στρατηγική που συνδυάζει καινοτόμες
τεχνολογίες με βιώσιμες πρακτικές. Η τεχνητή βροχή
μπορεί να διαδραματίσει κεντρικό ρόλο στην ενίσχυση
των υδάτινων αποθεμάτων, μειώνοντας την εξάρτηση
από τις υπόγειες γεωτρήσεις και συμβάλλοντας στην
προσαρμογή της γεωργίας και των οικοσυστημάτων στις
κλιματικές προκλήσεις.

Ωστόσο, καμία λύση από μόνη της δεν μπορεί να καλύ-
ψει όλες τις ανάγκες. Η ανακύκλωση νερού, ο τεχνητός
εμπλουτισμός των υδροφορέων, τα έξυπνα δίκτυα
ύδρευσης και η στοχευμένη χρήση της αφαλάτωσης
μπορούν να εξασφαλίσουν ένα ανθεκτικό και προσαρμο-
στικό υδατικό σύστημα.

Ενσωματώνοντας αυτές τις τεχνολογίες σε ένα πολυε-
πίπεδο σύστημα διαχείρισης, η Κρήτη μπορεί να διασφα-
λίσει την υδατική της αυτάρκεια, προστατεύοντας παράλ-
ληλα το περιβάλλον και υποστηρίζοντας τη γεωργική και
τουριστική της ανάπτυξη. Η συνδυαστική στρατηγική εί-
ναι το κλειδί για την αντιμετώπιση των σύγχρονων υδατι-
κών προκλήσεων και την εξασφάλιση ενός βιώσιμου
μέλλοντος.

* Ο Αντώνης Κρητικός είναι κοινωνικός επιστήμονας,
διδάκτορας στο Εθνικό και Καποδιστριακό Πανεπι-
στήμιο Αθηνών με ειδίκευση στη «Συνέργεια του Δη-
μόσιου και Ιδιωτικού Τομέα και τη Βιώσιμη Ανάπτυξη
στον Τομέα του Τουρισμού», σύμβουλος σε Ζητήματα
Περιβάλλοντος και Κλιματικής Αλλαγής.

Π Α Γ Κ Ο Σ Μ Ι Α  Η Μ Ε Ρ Α  Ν Ε Ρ Ο Υ

Λύσεις για τη λειψυδρία στην Κρήτη - Πώς οι νέες τεχνολογίες 
και η τεχνητή βροχή μπορούν να διασφαλίσουν το μέλλον

του
Αντώνη 

Κρητικού*
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Η
έγκαιρη διάγνωση αποτελεί το πιο
σημαντικό βήμα για την επιτυχή
αντιμετώπιση του καρκίνου του

δέρματος. Το μελάνωμα, η πιο επιθετική
μορφή του, μπορεί να εξελιχθεί γρήγορα
και να εξαπλωθεί σε άλλα όργανα αν δεν
εντοπιστεί εγκαίρως. Μπορεί να αναπτυχ-
θεί από την εξαλλαγή ενός υπάρχοντος
σπίλου με άτυπα χαρακτηριστικά (δυσπλα-
στικός σπίλος) ή να εμφανιστεί ξαφνικά,
οπουδήποτε στο σώμα, εκεί όπου προ-
ηγουμένως υπήρχε καθαρό δέρμα.

Με την πρόοδο της τεχνολογίας, η δερ-
ματολογία έχει πλέον στη διάθεσή της ένα
εξαιρετικά ισχυρό εργαλείο: την Τεχνητή
Νοημοσύνη (AI). Η χρήση της AI στη διά-
γνωση επιτρέπει τη βαθμονόμηση της επι-
κινδυνότητας των σπίλων βοηθώντας τους
δερματολόγους να λαμβάνουν τεκμηριω-
μένες αποφάσεις πιο γρήγορα, αφού συ-
νυπολογίσουν και την κλινική εικόνα.

Το πιο εντυπωσιακό στοιχείο είναι η ικα-
νότητα να εντοπίζει, σε κάθε επαναληπτική
χαρτογράφηση, αλλαγές που μπορεί να
μην είναι ορατές στο ανθρώπινο μάτι και
που αφορούν είτε προϋπάρχοντες σπίλους
είτε εμφάνιση νέων. Έτσι κινητοποιεί την
προσοχή του δερματολόγου στο συγκεκρι-
μένο σημείο ώστε να κρίνει αν οι αλλαγές
αυτές είναι καλοήθεις ή όχι. Οι αλγόριθμοι
μηχανικής μάθησης αναλύουν χιλιάδες ει-
κόνες δέρματος, συγκρίνοντας τις νέες
δερματικές αλλοιώσεις με προηγούμενες
εικόνες και προσδιορίζοντας πιθανούς
κινδύνους. Αυτή η τεχνολογία προσφέρει
στους δερματολόγους ένα πολύ σημαντικό
εργαλείο, καθώς ενισχύει την αξιολόγηση
των βλαβών και καθιστά τη διάγνωση πιο
αξιόπιστη.

Αυτόματη ολόσωμη ψηφιακή
χαρτογράφηση σπίλων με τεχνολογία AI

Η εξέλιξη της τεχνολογίας επιτρέπει τη
δημιουργία ολοκληρωμένων αποτυπώσε-
ων του δέρματος, καταγράφοντας και πα-
ρακολουθώντας σπίλους και άλλες δερμα-
τικές βλάβες. Η χρήση προηγμένου συστή-
ματος χαρτογράφησης ολόκληρου του σώ-
ματος που βασίζεται στην AI, βοηθά στη
διάγνωση και στην παρακολούθηση της
υγείας του δέρματος.

Με τη βοήθεια εξειδικευμένων scan-
ners υψηλής ανάλυσης, τα οποία αποτυ-
πώνουν κάθε λεπτομέρεια του δέρματος,
δημιουργείται ένας πλήρης ψηφιακός
χάρτης του σώματος. Το σύστημα αυτό επι-
τρέπει τη λεπτομερή παρακολούθηση των
σπίλων και άλλων βλαβών του δέρματος,
καταγράφοντας αλλαγές σε μέγεθος, σχή-
μα, χρώμα ή υφή που θα μπορούσαν να
υποδηλώνουν πρώιμα στάδια καρκίνου
του δέρματος. Διαβάστε και εδώ:
https://iqskinclinics.com/iqbodyscanner.

Το λογισμικό Τεχνητής Νοημοσύνης που
συνοδεύει αυτό το σύστημα συγκρίνει τις
καταγεγραμμένες εικόνες με προηγούμε-
νες εικόνες, εντοπίζοντας ακόμα και τις πιο
ανεπαίσθητες αλλαγές που διαφορετικά
μπορεί να μη γίνονταν αντιληπτές.
Αυτή η διαδικασία κινητοποιεί
τους δερματολόγους να εστιάζουν
την προσοχή τους σε ύποπτες
βλάβες και να λαμβάνουν έγκαιρα
μέτρα για την αντιμετώπισή τους.

Ένα επιπλέον πλεονέκτημα της
AI στη χαρτογράφηση σπίλων εί-
ναι ότι μειώνει τις περιττές βιο-
ψίες. Σε αρκετές περιπτώσεις, οι
δερματολόγοι μπορεί να προτεί-
νουν βιοψία για μια ύποπτη βλά-
βη, αλλά η AI μπορεί να προσδιο-
ρίσει με μεγαλύτερη ακρίβεια ποιες βλά-
βες απαιτούν περαιτέρω διερεύνηση και
ποιες όχι. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα λιγό-
τερες επεμβατικές διαδικασίες και λιγότε-
ρο άγχος για τους ασθενείς.

Συνύπαρξη AI με δερματολογική 
εξειδίκευση

Η Τεχνητή Νοημοσύνη δεν αντικαθιστά
τους δερματολόγους. Αντίθετα ενισχύει
την ικανότητά τους να παρέχουν ακριβείς
διαγνώσεις και εξατομικευμένη φροντίδα.
Η AI λειτουργεί ως ένα προηγμένο σύστη-
μα προ-αξιολόγησης των δερματικών βλα-
βών, που ενισχύει την κλινική εμπειρία και
την ιατρική κρίση του ειδικού.

Η συνεργασία μεταξύ AI και δερματολό-
γων καθιστά τη διάγνωση πιο αποτελε-
σματική, επιτρέποντας στους γιατρούς να
επικεντρωθούν στις περιπτώσεις που
χρειάζονται άμεση αντιμετώπιση. Το σύ-

στημα επιτρέπει την αυτοματο-
ποιημένη ανάλυση του δέρματος
και τη διαρκή παρακολούθηση
των σπίλων, καταγράφοντας την
εξέλιξή τους σε βάθος χρόνου.
Έτσι, κάθε αλλαγή που μπορεί να
υποδηλώνει πρόβλημα εντοπί-
ζεται εγκαίρως.

Επιπλέον, η AI βοηθά στη βελ-
τίωση της εκπαίδευσης των δερ-
ματολόγων. Οι αλγόριθμοι μηχα-
νικής μάθησης συνεχώς ανα-
βαθμίζονται, ενσωματώνοντας

νέα δεδομένα από εκατομμύρια περιπτώ-
σεις ασθενών. Αυτή η διαρκής μάθηση
επιτρέπει τη βελτίωση των διαγνωστικών
προτύπων, κάτι που επηρεάζει θετικά τό-
σο τους νέους όσο και τους έμπειρους
δερματολόγους.

Η σημασία της πρόληψης 
και της τακτικής παρακολούθησης

Η πρόληψη παραμένει το πιο σημαντικό
στοιχείο για την αντιμετώπιση του καρκί-
νου του δέρματος. Ο τακτικός δερματολο-
γικός έλεγχος -μία φορά τον χρόνο για
όλους ή δύο φορές για όσους ανήκουν σε
ομάδα υψηλού κινδύνου- σε συνδυασμό
με την αυτοεξέταση του δέρματος, είναι

απαραίτητος για την έγκαιρη διάγνωση. Η
τεχνολογία AI δίνει σε όλους τη δυνατότητα
να έχουν πιο εξατομικευμένη και ακριβή
παρακολούθηση του δέρματός τους. Με τη
χρήση του αυτοματοποιημένου συστήμα-
τος χαρτογράφησης μπορούν να διατηρούν
ένα πλήρες ιστορικό των σπίλων τους και
των δερματικών βλαβών και να παρακο-
λουθούν οποιαδήποτε αλλαγή με ακρίβεια.

Μερικές βασικές συμβουλές για την
προστασία του δέρματος περιλαμβάνουν:

• Αποφυγή της υπερβολικής έκθεσης
στον ήλιο και χρήση αντηλιακού με υψηλό
δείκτη προστασίας.

• Τακτική αυτοεξέταση του δέρματος για
την παρατήρηση νέων σπίλων ή αλλαγών
σε υπάρχοντες σπίλους.

• Δερματολογικός έλεγχος τουλάχιστον
μία φορά τον χρόνο ή δύο φορές για άτομα
που ανήκουν σε ομάδες υψηλού κινδύνου
και ειδικά για όσους έχουν πολλούς σπί-
λους, ανοιχτόχρωμο δέρμα ή οικογενειακό
ιστορικό μελανώματος.

• Αποφυγή τεχνητού μαυρίσματος (sola-
rium), καθώς αυξάνει σημαντικά τον κίν-
δυνο εμφάνισης μελανώματος.

Η αξιοποίηση της τεχνολογίας για την
προστασία της υγείας του δέρματος είναι
ένα σημαντικό βήμα προς το μέλλον. Με
την πρόληψη, την έγκαιρη διάγνωση και
την Τεχνητή Νοημοσύνη οι πιθανότητες
επιτυχούς θεραπείας αυξάνονται σημαντι-
κά, παρέχοντας στους ασθενείς την καλύ-
τερη δυνατή φροντίδα.

του
δρα Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος –
Αφροδισιολόγος

Τεχνητή Νοημοσύνη 
στον δερματικό καρκίνο
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Η
γαλλική κυβέρνηση σχεδιάζει να στείλει ένα

«εγχειρίδιο επιβίωσης» σε κάθε νοικοκυριό

με οδηγίες για το πώς να προετοιμαστούν για

μια «επικείμενη απειλή».

Στις «απειλές» περιλαμβάνονται ένοπλες συγκρού-

σεις, μια κρίση υγείας ή μια φυσική καταστροφή. Αν

εγκριθεί από τον Γάλλο πρωθυπουργό Φρανσουά

Μπαϊρού, το φυλλάδιο των 20 σελίδων θα σταλεί στα

νοικοκυριά πριν από το καλοκαίρι, όπως ανέφεραν

γαλλικά μέσα ενημέρωσης.

Θα περιλαμβάνει τρία μέρη:
• Συμβουλές για το πώς να προστατεύσετε «τον εαυτό σας και τους

γύρω σας».

• Τι να κάνετε σε περίπτωση επικείμενης απειλής - με λίστα αριθ-

μών έκτακτης ανάγκης, ραδιοφωνικά κανάλια και υπενθύμιση να

κλείσετε πόρτες και παράθυρα εάν η απειλή είναι πυρηνική.

• Λεπτομέρειες για το πώς να συμμετάσχετε στην υπεράσπιση της

κοινότητάς σας, συμπεριλαμβανομένης της εγγραφής σε εφεδρικές

μονάδες ή ομάδες πυρόσβεσης.

Θα προτείνει επίσης τη δημιουργία ενός «κιτ επιβίωσης» που θα

αποτελείται από τουλάχιστον έξι λίτρα νερό, μια ντουζίνα δοχεία φα-

γητού, μπαταρίες και έναν φακό, καθώς και βασικές ιατρικές προμή-

θειες, όπως παρακεταμόλη, κομπρέσες και αλατούχο διάλυμα, σύμ-

φωνα με το ραδιόφωνο Europe 1, το οποίο μετέδωσε το ρεπορτάζ. Επι-

καλείται εκπρόσωπο του γραφείου του πρωθυπουργού, ο οποίος είπε:

«Σκοπός αυτού του εγγράφου είναι να διασφαλίσει την ανθεκτικότητα

των πληθυσμών απέναντι σε κάθε είδους κρίση, είτε φυσική είτε τε-

χνολογική, είτε σχετίζεται με τον κυβερνοχώρο είτε με την ασφάλεια».

Σε δηλώσεις στο CNN την Τετάρτη εκπρόσωπος του Μπαϊρού επα-

νέλαβε την παραπάνω δήλωση, αναφέροντας συγκεκριμένα: «Το εγ-

χειρίδιο επιβίωσης στοχεύει να ενθαρρύνει τους πολίτες να αναπτύ-

ξουν την ανθεκτικότητά τους απέναντι σε διαφορετικές κρίσεις. Αυτό

περιλαμβάνει φυσικές καταστροφές, τεχνολογικά συμβάντα και πε-

ριστατικά στον κυβερνοχώρο, κρίσεις υγείας όπως η Covid-19 και

κρίσεις ασφάλειας όπως τρομοκρατικές επιθέσεις και ένοπλες συγ-

κρούσεις».

Τόνισε επίσης ότι «το πρώτο βήμα στη συμμετοχή των πολιτών είναι

να ενημερώνεσαι για τις απειλές και να παραμένεις ενημερωμένος».

«Η δέσμευση μπορεί επίσης να σημαίνει ένταξη σε ενώσεις, όπως οι

εφεδρικές δυνάμεις», είπε. «Κάνουμε ό,τι μπορούμε για να διασφαλί-

σουμε ότι οι πολίτες είναι έτοιμοι να ανταποκριθούν σε περίπτωση κρί-

σης», σημείωσε.

Το γαλλικό σχέδιο έρχεται μετά τις κινήσεις της Σουηδίας και της

Φινλανδίας που μοίρασαν παρόμοια φυλλάδια σε εκατομμύρια νοικο-

κυριά, τα οποία περιλαμβάνουν οδηγίες για τον τρόπο προετοιμασίας

για τις επιπτώσεις στρατιωτικών συγκρούσεων, διακοπών επικοινω-

νιών και διακοπών ρεύματος, καθώς και για ακραία

καιρικά φαινόμενα.

Πώς αντέδρασαν οι Γάλλοι
«Είναι πολύ σημαντικό να είμαστε προετοιμα-

σμένοι για μια κρίση και νομίζω ότι η κυβέρνηση

κάνει τα σωστά βήματα», δήλωσε στο CNN ο Μου-

σά Σακί, ένας 19χρονος σερβιτόρος σε εστιατόριο

στο Παρίσι. «Δεν ανησυχώ για έναν πόλεμο σε γαλ-

λικό έδαφος, αλλά οι άνθρωποι πρέπει να ξέρουν τι

να κάνουν, για κάθε ενδεχόμενο», είπε και πρόσθε-

σε: «Βασικά πράγματα όπως φάρμακα και τρόφιμα

πρέπει να δίνονται σε κάθε νοικοκυριό».

Η Καρίν Λανγκλουά, 56 ετών, δεν θεωρεί πιθανή μία ένοπλη σύγ-

κρουση στη Γαλλία. «Δεν νομίζω ότι θα υπάρξει πόλεμος. Δεν είναι ο

ρόλος του προέδρου Εμανουέλ Μακρόν να παρέμβει μεταξύ Τραμπ

και Πούτιν. Υπάρχουν άλλα θέματα που απαιτούν επείγουσα προσοχή

εδώ στη Γαλλία. Επιβιώσαμε από την Covid και θα τα καταφέρουμε αν

συμβεί κάτι άλλο», είπε.

Η Λορ Μουργκ Ντ’ Αλγκ, μια 25χρονη δασκάλα στην πρωτοβάθμια

εκπαίδευση, περιγράφει τον εαυτό της ως «αντιπολεμική», αλλά πι-

στεύει ότι το εγχειρίδιο «έχει νόημα από την άποψη της πρόληψης».

«Οι σκανδιναβικές χώρες όπως η Σουηδία και η Δανία είναι ψυχο-

λογικά πιο προετοιμασμένες από τη Γαλλία», δήλωσε στο CNN. «Το να

έχεις βασικές γνώσεις για το τι χρειάζεσαι για να επιβιώσεις -όπως να

ξέρεις πώς να χειρίζεσαι την ηλεκτρική ενέργεια- είναι σημαντικό

όσον αφορά τη διαχείριση κινδύνου», τόνισε ωστόσο σημείωσε ότι ένα

εγχειρίδιο από μόνο του μπορεί να μην είναι αρκετό. «Η ψυχολογική

ασφάλεια έχει σημασία και ένα κομμάτι χαρτί δεν θα το προσφέρει αυ-

τό. Χρειαζόμαστε εκπαίδευση», είπε.

Μακρόν για στρατιωτική ενίσχυση
Νωρίτερα αυτό τον μήνα ο Μακρόν ανακοίνωσε «μια μεγάλη ανα-

μόρφωση» των δυνάμεων ασφαλείας της Γαλλίας, συμπεριλαμβανο-

μένων σχεδίων για την αύξηση του αριθμού των επιχειρησιακών εφέ-

δρων από 40.000 σε 100.000 έως το 2035.

Κατά τη διάρκεια επίσκεψης σε στρατιωτική βάση στην Ανατολική

Γαλλία την Τρίτη είπε ότι θα ανακοινωθούν πρόσθετα μέτρα για τις

στρατιωτικές δυνατότητες, τις επενδύσεις και τον εξοπλισμό τις επό-

μενες εβδομάδες. Ανακοίνωσε επίσης ότι η Γαλλία θα «αυξήσει και θα

επιταχύνει τις παραγγελίες του Rafale», προς όφελος της πολεμικής

αεροπορίας, στο πλαίσιο νέων επενδύσεων στην άμυνα απέναντι στην

παγκόσμια γεωπολιτική «αλλαγή».

Στη Γαλλία σχεδιάζουν
να μοιράσουν «οδηγό

επιβίωσης» με οδηγίες 
για πυρηνική επίθεση

Το νέο φυλλάδιο θα είναι παρόμοιο σε περιεχόμενο με έναν ιστότοπο
της γαλλικής κυβέρνησης (όπως τον βλέπετε στη φωτογραφία), 
που κυκλοφόρησε το 2022 και παρέχει συμβουλές για το πώς 

να προετοιμαστεί κανείς για έκτακτη ανάγκη, όπως αναφέρει το CNN 

Αν εγκριθεί από τον Γάλλο πρωθυπουργό, 
το φυλλάδιο των 20 σελίδων θα σταλεί στα

νοικοκυριά πριν από το καλοκαίρι



Π
ολλοί φοιτητές συγκεντρώθηκαν στα πανε-
πιστήμιά τους για να καταγγείλουν τη σύλ-
ληψη του Εκρέμ Ιμάμογλου αλλά και την

ακύρωση του πτυχίου του από το Πανεπιστήμιο της
Κωνσταντινούπολης. Η πρόσβαση σε πολλούς
ιστοτόπους κοινωνικής δικτύωσης και σε πλατφόρ-
μες ανταλλαγής μηνυμάτων παραμένει περιορι-
σμένη στην Κωνσταντινούπολη και ο υπουργός
Εσωτερικών Αλί Γερλίκαγια ανακοίνωσε ότι συνε-
λήφθησαν 37 άτομα επειδή είχαν αναρτήσει «προ-
βοκατόρικα μηνύματα» στο διαδίκτυο.

Μάλιστα η τουρκική αστυνομία έκανε χρήση χη-
μικών, πλαστικών σφαιρών και δακρυγόνων προς
το πλήθος που είχε συγκεντρωθεί μπροστά από το
δημαρχείο της Κωνσταντινούπολης.

Σύμφωνα με ανταποκριτές του AFP, οι αστυνομι-
κοί ήθελαν να εμποδίσουν μια ομάδα νεαρών δια-
δηλωτών που επιχειρούσε να κατευθυνθεί προς
την πλατεία Ταξίμ, έναν εμβληματικό χώρο διαμαρ-
τυρίας, που έχει πλήρως αποκλειστεί με μεταλλικά
κιγκλιδώματα. 

Χιλιάδες κόσμου είναι ακόμα στους δρόμους και
διαμαρτύρονται.

Η απάντηση Ερντογάν
Με επίθεση στην αντιπολίτευση επέλεξε ο Ρε-

τζέπ Ταγίπ Ερντογάν να τοποθετηθεί για πρώτη φο-
ρά επί της φυλάκισης Ιμάμογλου και των αντιδρά-
σεων που αυτή έχει πυροδοτήσει.

«Δεν έχουμε χρόνο για χάσιμο σε άσκοπες συ-
ζητήσεις. Τα θέματα του Ρεπουμπλικανικού Λαϊ-
κού Κόμματος δεν αποτελούν ζητήματα της χώ-
ρας, αλλά ζητήματα μιας χούφτας οπορτουνιστών
μέσα στα κεντρικά τους γραφεία», είπε ο Τούρκος
πρόεδρος και πρόσθεσε: «Δεν έχουμε χρόνο να
χάνουμε στους θεατρινισμούς της αντιπολίτευ-
σης». Το τουρκικό κυβερνών Κόμμα Δικαιοσύνης
και Ανάπτυξης αρνήθηκε κατηγορηματικά τις κα-
τηγορίες της αντιπολίτευσης για «πολιτικό πραξι-
κόπημα» μετά τη σύλληψη. «Προσπαθούν να εμ-
φανίσουν τις εσωτερικές κόντρες της αντιπολί-
τευσης ή τις διαμάχες τους με τη δικαιοσύνη ως
πρόβλημα της χώρας. Οι φιλοδοξίες τους τούς
έχουν κυριολεκτικά κυριεύσει το μυαλό. Το Ρε-
πουμπλικανικό Κόμμα, τα Μέσα Μαζικής Ενημέ-
ρωσης και το κόμμα της αντιπολίτευσης δεν μπο-

ρούν να απαντήσουν στις καταγγελίες της δικαιο-
σύνης, είτε για το θέμα του πτυχίου είτε για το ζή-
τημα της διαφθοράς και της υπεξαίρεσης», είπε ο
Ερντογάν.

Ο δήμαρχος Κωνσταντινούπολης τέθηκε υπό
κράτηση το πρωί της 19ης Μαρτίου στο πλαίσιο
δύο ξεχωριστών ερευνών που ξεκίνησε η Γενική
Εισαγγελία της πόλης με την κατηγορία της «δια-
φθοράς» και των «αδικημάτων σχετικά με την
τρομοκρατία».

Απόψε πάει στην Εισαγγελία
Xθες η Γενική Εισαγγελία της Κωνσταντινούπο-

λης ανακοίνωσε ότι ο κρατούμενος δήμαρχος θα
παραπεμφθεί σήμερα στις 21.00. «Οι ύποπτοι που
τελούν υπό κράτηση στο πλαίσιο της έρευνας για
την εγκληματική οργάνωση του Ιμάμογλου για κέρ-
δος και βοήθεια στην τρομοκρατική οργάνωση P-
KK προγραμματίζεται να παραπεμφθούν στο δικα-
στήριο αύριο στις 21.00», είπε χαρακτηριστικά. Επι-
πλέον, σύμφωνα με πληροφορίες από τη Γενική Ει-
σαγγελία της Κωνσταντινούπολης, στην έρευνα
διαφθοράς που διεξάγει για τον Μητροπολιτικό Δή-

μο της Κωνσταντινούπολης συμπεριέλαβε και μια
ηχογράφηση. Η ηχογράφηση, σύμφωνα με τις ίδιες
πηγές, φέρεται να αποκαλύπτει την παράνομη από-
κτηση δεδομένων κατοίκων της Κωνσταντινούπο-
λης και περιλαμβάνει συνομιλία μεταξύ του Μου-
ράτ Ονγκούν, ανώτερου συμβούλου του Ιμάμογλου,
και του Σερντάλ Τασκίν, πρώην γενικού διευθυντή
της Υπηρεσίας Πολιτισμού του Δήμου Κωνσταντι-
νούπολης.  

Μετά την παραπάνω εξέλιξη αλλάζουν τα δεδο-
μένα, καθώς η παραπομπή του Ιμάμογλου είχε
προγραμματιστεί για αύριο, Κυριακή, ημέρα που
λήγει η προσωρινή τετραήμερη κράτησή του και οι
Τούρκοι δικαστές θα έπρεπε να αποφασίσουν αν ο
δήμαρχος Κωνσταντινούπολης θα αφεθεί ελεύθε-
ρος ή αν η προσωρινή του κράτηση θα μετατραπεί
σε προφυλάκιση. 

Σε περίπτωση που ο Ιμάμογλου δεν προφυλακι-
στεί και μείνει ελεύθερος υπό όρους, θα γίνει λαϊ-
κός ήρωας στα μάτια εκατομμυρίων Τούρκων πολι-
τών, αλλά και παγκοσμίως. Σε αυτό το σενάριο βέ-
βαια η φήμη του Ταγίπ Ερντογάν θα δεχτεί τεράστιο
και ενδεχομένως καθοριστικό πλήγμα.
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Παγκόσμια αναστάτωση προκάλεσε η τεράστια πυρκαγιά που
ξέσπασε στο αεροδρόμιο του Χίθροου στο Λονδίνο και συγκε-
κριμένα σε κοντινό υποσταθμό του δικτύου ηλεκτροδότησης, με
αποτέλεσμα τη διακοπή ρεύματος στις εγκαταστάσεις του, προ-
καλώντας προβλήματα στα προγράμματα πτήσεων σε όλον τον
κόσμο. Η διακοπή ρεύματος στο Χίθροου, που προκλήθηκε από
την πυρκαγιά, υποχρέωσε αεροπορικές εταιρείες να εκτρέψουν
τις πτήσεις τους σε άλλα αεροδρόμια στη Βρετανία και την Ευ-
ρώπη, ενώ πολλές πτήσεις μεγάλων αποστάσεων επέστρεψαν

απλώς στο αεροδρόμιο από το οποίο είχαν αναχωρήσει. Η Πυ-
ροσβεστική Υπηρεσία του Λονδίνου ανέφερε ότι «οι ερευνητές
μας για την πυρκαγιά θα ξεκινήσουν την έρευνά τους και θα συ-
νεχίσουμε να συνεργαζόμαστε στενά με τους εταίρους μας για
να ελαχιστοποιήσουμε τα προβλήματα και να υποστηρίξουμε
την κοινότητα». Η διεύθυνση του αεροδρομίου ανακοίνωσε ότι
το αεροδρόμιο, το οποίο προγραμματιζόταν να διαχειριστεί 1.351
πτήσεις στη διάρκεια της συγκεκριμένης ημέρας, με έως και
291.000 επιβάτες, θα έμενε κλειστό έως τα μεσάνυχτα, καθώς

αντιμετώπιζε σημαντική διακοπή ρεύματος. Οι μυστικές υπηρε-
σίες παρακολουθούν την εξέλιξη της έρευνας και είναι έτοιμες
να παρέμβουν, εάν προκύψουν στοιχεία που να υποδηλώνουν
δολιοφθορά ή κακόβουλη ενέργεια. Το Χίθροου ως μέρος της
κρίσιμης εθνικής υποδομής του Ηνωμένου Βασιλείου παραμέ-
νει πιθανός στόχος τρομοκρατικών επιθέσεων ή δολιοφθοράς.

«Καταστροφική» χαρακτήρισε την πυρκαγιά ο Βρετανός
υπουργός Ενέργειας και πρόσθεσε πως από τη φωτιά επλήγη
και η εφεδρική γεννήτρια του αεροδρομίου. 

Μπλακ άουτ στο Χίθροου από πυρκαγιά: Ταλαιπωρία με τις πτήσεις για χιλιάδες επιβάτες 
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Νέα σύνοδο στο Παρίσι
για την Ουκρανία 
την επόμενη Πέμπτη 
ανακοίνωσε ο Μακρόν
Ο Γάλλος πρόεδρος Εμανουέλ Μα-
κρόν ανακοίνωσε νέα σύνοδο την
ερχόμενη Πέμπτη στο Παρίσι με τη
συμμετοχή του Ουκρανού προ-
έδρου Βολοντίμιρ Ζελένσκι και
συμμάχων της Ουκρανίας για να
«οριστικοποιηθεί» η βραχυπρόθε-
σμη υποστήριξη του ουκρανικού
στρατού. «Θα διεξαγάγουμε την
ερχόμενη Πέμπτη σύνοδο της
συμμαχίας των προθύμων», χω-
ρών έτοιμων να συνεισφέρουν, με
τον έναν ή τον άλλον τρόπο, να δο-
θούν «εγγυήσεις ασφαλείας» στην
Ουκρανία στο πλαίσιο ενδεχόμε-
νης ειρηνευτικής συμφωνίας, εί-
πε ο πρόεδρος Μακρόν μετά το πέ-
ρας της Συνόδου Κορυφής της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης στις Βρυξέλ-
λες. Ο Ουκρανός πρόεδρος κάλε-
σε τα μέλη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης να ξεκινήσουν το πρόγραμμα
επανεξοπλισμού για την Ευρώπη
το συντομότερο δυνατό. «Απαι-
τούνται επενδύσεις στην παραγω-
γή όπλων τόσο στην Ουκρανία όσο
και στις χώρες σας», υποστήριξε.
Ο Ζελένσκι κατέκρινε επίσης την
άρνηση του Ούγγρου πρωθυπουρ-
γού να δοθεί νέα στρατιωτική βοή-
θεια στο Κίεβο. «Είναι απλώς αντι-
ευρωπαϊκό όταν ένα άτομο μπλο-
κάρει αποφάσεις που είναι σημαν-
τικές για ολόκληρη την ήπειρο»,
είπε ο Ουκρανός πρόεδρος, ανα-
φερόμενος στον Όρμπαν. 

Ο κόσμος «βράζει» - Κόλαση 
σε δρόμους και διαδίκτυο

Εκατοντάδες συγκεντρώσεις διαμαρτυρίας από χιλιάδες 
ανθρώπους που ζητούν την απελευθέρωση του δημάρχου 

Κωνσταντινούπολης - Χημικά και πλαστικές σφαίρες από την αστυνομία

ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΘΥΕΛΛΑ ΣΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΑ ΑΠΟ ΤΗ ΣΥΛΛΗΨΗ ΤΟΥ ΙΜΑΜΟΓΛΟΥ
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Αν υπήρχε το αδίκημα της «στύσης από πρόθεση με ενδε-
χόμενο δόλο», τότε ο εισαγγελέας Ανδρέας Καραφλός με τις
ερωτήσεις του στη δίκη του Πέτρου Φιλιππίδη θα είχε
εξαντλήσει το θέμα, αφού οι απορίες του κινήθηκαν
γύρω από το... μόριο του ηθοποιού και την κατάσταση
στην οποία βρισκόταν κατά την επίθεση σε μια από τις
δύο καταγγέλλουσες. Οι ερωτήσεις προκάλεσαν δυ-
σφορία στον πρώην πρόεδρο του Σωματείου Ελλήνων
Ηθοποιών Σπύρο Μπιμπίλα που κατέθετε αλλά και
στην πρόεδρο του δικαστηρίου.

Ο εισαγγελέας επισήμανε στον μάρτυρα ότι, σύμφωνα με
την κατηγορία, ο Πέτρος Φιλιππίδης πήγε να βιάσει με στύση,

προκαλώντας την απορία του Σπύρου Μπιμπίλα, ο οποίος ρώ-
τησε τον εισαγγελικό λειτουργό τι εννοεί. Εκείνος διευκρίνισε

ότι, κατά την άποψή του, «ο άνδρας δεν έρχεται σε στύ-
ση άμεσα. Κάτι έχει προηγηθεί, εκτός αν έχει πάρει
φάρμακα», με τον μάρτυρα να ρωτά ξανά «τι εννοείτε;
Ότι κάποια κοπέλα τού έκανε κάτι;». Στη διαδικασία πα-
ρενέβη η πρόεδρος του δικαστηρίου επισημαίνοντας
ότι «όταν υπάρχει άρνηση, σταματάνε όλα», αλλά ο ει-

σαγγελικός λειτουργός επανήλθε επιμένοντας ότι για
να έρθει σε στύση ο κατηγορούμενος, κάτι πρέπει να εί-

χε προηγηθεί, με τον μάρτυρα να απαντά: «Όταν χάνεις τον αυ-
τοέλεγχο, μπορεί να χάσεις και τον έλεγχο της στύσης...».

Νωρίτερα ο Σπύρος Μπιμπίλας είχε μιλήσει για τη σχέση
του με τον Πέτρο Φιλιππίδη, τον οποίο χαρακτήρισε καλό φίλο:
«Τον αγαπώ τον Πέτρο πολύ, αλλά ξέρω πολύ καλά και όλες τις
ατέλειές του. Τα περισσότερα τα μάθαινα από τη σύζυγό του.
Είχα πει ότι θα έφτανε αν από την αρχή είχε ζητήσει συγγνώμη,
θα ήταν καλύτερα για όλους».

Στη συνέχεια ο μάρτυρας μίλησε για τις εξωσυζυγικές σχέ-
σεις του Πέτρου Φιλιππίδη, αποκαλύπτοντας ότι η σύζυγός του
είχε βάλει ακόμη και ντετέκτιβ να τον παρακολουθεί: «Γνωρί-
ζοντας την ιδιοσυγκρασία του, ξέρω ότι είχε σχέση με κοπέλες
εν γνώσει της συζύγου του. Συναντιόμασταν με την κυρία Νί-
νου και μου τα έλεγε με πικρία».

Δίκη Φιλιππίδη: Στο επίκεντρο του εισαγγελέα η... στύση του κατηγορούμενου

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα

E
να μεγάλο μέρος από τα κατασχε-
θέντα χρηματικά ποσά από τις υπο-
θέσεις που εξιχνιάζει το ελληνικό

FBI, η νεοσύστατη Διεύθυνση Αντιμετώπι-
σης Οργανωμένου Εγκλήματος, θα αποδί-
δεται μέσω του προϋπολογισμού στην ίδια
την υπηρεσία για τη συνεχή βελτίωσή της
για την αποτελεσματικότερη καταπολέμη-
ση του οργανωμένου εγκλήματος.

Αυτό προβλέπεται σε τροπολογία που κα-
τέθεσε ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη
Μιχάλης Χρυσοχοΐδης στο σχέδιο νόμου
του υπουργείου για την αναδιάρθρωση,
αναβάθμιση και εκσυγχρονισμό της Ελλη-
νικής Αστυνομίας και των σωφρονιστικών
ιδρυμάτων που ψηφίστηκε χθες στη Βουλή.
Όπως αναφέρεται στην τροπολογία, τα έσο-
δα από την εκτέλεση χρηματικών ποινών ή
ποινών που προέρχονται από μετατροπή
ποινών φυλάκισης σε χρηματικές ποινές,
καθώς και τα προερχόμενα από δήμευση ή
κατάπτωση εγγυοδοσίας χρηματικά ποσά,
που εμπίπτουν σε εγκλήματα αρμοδιότητα
της Διεύθυνσης Αντιμετώπισης Οργανωμέ-
νου Εγκλήματος, εισάγονται σε ιδιαίτερο
κωδικό αριθμό εισόδου στον Προϋπολογι-
σμό του Κράτους και από αυτά το 50% «και
πάντως ποσό όχι μεγαλύτερο των 2.000.000
ευρώ» αποδίδεται στο υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη. Από το ποσό αυτό το 80%
επιμερίζεται στη ΔΑΟΕ και το υπόλοιπο 20%
σε λοιπές υπηρεσίες της ΕΛΑΣ.

Ποια είναι η διαδικασία
Στην τροπολογία σημειώνεται ότι τα ποσά

που θα αποδίδονται στη ΔΑΟΕ προορίζον-
ται «για την ενίσχυση της επιχειρησιακής
της ικανότητας, την αναβάθμιση και συντή-
ρηση των υλικοτεχνικών υποδομών της,
την εκπαίδευση του προσωπικού της, την
ανάπτυξη τεχνολογικών μέσων και νέων
τεχνικών για την καταπολέμηση της εγκλη-
ματικότητας και την υποστήριξη των δρά-
σεων αντιμετώπισης των εξελισσόμενων
μεθόδων του οργανωμένου εγκλήματος».

Η διαδικασία, ο τρόπος και οι προϋποθέ-

σεις για την απόδοση των χρηματικών πο-
σών στις λοιπές υπηρεσίες της ΕΛΑΣ καθο-
ρίζονται, σύμφωνα με την τροπολογία, με
κοινή απόφαση των υπουργών Εθνικής Οι-
κονομίας και Προστασίας του Πολίτη, ενώ
συγκροτείται ειδική επιτροπή για την έγκρι-
ση και διάθεση των ποσών αυτών.

Στην τροπολογία αναφέρεται επίσης ότι ο
διευθυντής της ΔΑΟΕ και των άλλων υπη-
ρεσιών θα υποβάλλουν αιτιολογημένο αί-

τημα για τη διάθεση των ποσών στον αρχη-
γό της Ελληνικής Αστυνομίας, ο οποίος θα
εισηγείται στην αρμόδια επιτροπή. Τέλος, η

ΔΑΟΕ και οι άλλες υπηρεσίες της ΕΛΑΣ θα
υποβάλλουν εντός του πρώτου τριμήνου
κάθε έτους αναλυτική έκθεση στον υπουρ-
γό Προστασίας του Πολίτη για τη χρήση των
ποσών που τους αποδόθηκαν το προηγού-
μενο έτος.

Στόχος μόνο η συνεχής
βελτίωση της υπηρεσίας

Όπως ανέφερε στο ΑΠΕ-ΜΠΕ ανώτατο
στέλεχος της ΕΛΑΣ, η πρακτική της απόδο-
σης μέρους των κατασχεθέντων χρημάτων
από τις υποθέσεις που διαχειρίζονται είναι
συνήθης σε όλες τις ειδικές υπηρεσίες
αστυνομιών των προηγμένων χωρών προ-
κειμένου να εξελίσσονται συνεχώς στον το-
μέα της αντιμετώπισης της εγκληματικότη-
τας. Ο ίδιος διευκρίνισε ότι τα συγκεκριμέ-
να ποσά από κατασχέσεις και πρόστιμα που
θα αποδίδονται στη ΔΑΟΕ με βάση την τρο-
πολογία προορίζονται αυστηρά για τη συνε-
χή βελτίωση της υπηρεσίας και μόνο και
δεν αφορούν οικονομική ενίσχυση του
προσωπικού, που πιθανόν να υλοποιηθεί με
κάποιο επίδομα, όπως ισχύει σε άλλες μά-
χιμες υπηρεσίες.

Σημειώνεται ότι η τροπολογία έρχεται μια
μέρα μετά την επίσκεψη του πρωθυπουρ-
γού στα γραφεία της ΔΑΟΕ στο αστυνομικό
μέγαρο της Λεωφόρου Αλεξάνδρας, όπου
ενημερώθηκε για τις ιδιαίτερα σημαντικές
επιτυχίες της υπηρεσίας στο σύντομο διά-
στημα της λειτουργίας της και απευθυνόμε-
νος στα στελέχη τόνισε ότι «είναι δίκαιο ένα
μέρος του οφέλους για τον κρατικό προ-
ϋπολογισμό, το οποίο ποσοτικοποιείται
σχετικά εύκολα, να μπορεί να επιστρέφει
σε εσάς».

Στο ελληνικό FBI μέρος από
το κατασχεμένο μαύρο χρήμα 

Με τροπολογία Χρυσοχοΐδη το 50% των ποσών 
που θα δημεύονται θα αποδίδεται στο υπουργείο Προστασίας 

του Πολίτη και από εκεί το 80% θα πηγαίνει στη ΔΑΟΕ 
και το υπόλοιπο 20% στις άλλες υπηρεσίες της ΕΛΑΣ
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Δ
εν έχουν τέλος οι αποκαλύψεις για το
κύκλωμα της Πολεοδομίας Ρόδου,
που μπορούσε να βγάλει μέχρι

100.000 ευρώ για τη διεκπεραίωση μιας υπό-
θεσης. Η εγκληματική οργάνωση είχε ηγετική
δομή, ενώ χρησιμοποιούσε κωδικές ονομα-
σίες όταν μιλούσαν για τον αναπληρωτή διευ-
θυντή της Υπηρεσίας Δόμησης Ρόδου, τον
οποίο αποκαλούσαν «ξάδελφο», ενώ τα χρή-
ματα του... λαδώματος τα έλεγαν «μαρούλια»
ή «γράσο». Από την έρευνα των αδιάφθορων
της ΕΛΑΣ σε οικίες και σπίτια των μελών του
κυκλώματος στη Ρόδο κατασχέθηκαν 613.535
ευρώ, 78 χρυσές λίρες, ρολόγια-κοσμήματα
και πλήθος εγγράφων από την Πολεοδομία,
ενώ οι Αρχές περνούν από κόσκινο τους τρα-
πεζικούς λογαριασμούς των εμπλεκομένων
που φέρεται να έκαναν χλιδάτη ζωή.

Ο αρχηγός και τα μέλη
Εγκέφαλος του κυκλώματος φέρεται, σύμ-

φωνα με ρεπορτάζ του Mega, να είναι ένας
ιδιώτης αρχιτέκτονας. Ο συγκεκριμένος άν-
δρας είχε συντονιστικό ρόλο, γενική διαχεί-
ριση των πολεοδομικών υποθέσεων και ήταν
υπεύθυνος για την έκδοση παράτυπων ή πλα-
στογραφημένων οικοδομικών αδειών, τακτο-
ποίηση αυθαίρετων κατασκευών και μείωση
προστίμων.

Ο αναπληρωτής διευθυντής της Πολεοδο-
μίας που στρατολογήθηκε από τον αρχιτέκτο-
να ενεργούσε σύμφωνα τις απαιτήσεις και τις
οδηγίες του αρχιτέκτονα. Ο υπάλληλος-
υπεύθυνος για το αρχείο της Πολεοδομίας
διατηρούσε τα αρχεία στη διάθεση του αρχι-
τέκτονα και του έδινε την πρόσβαση σε οικο-
δομικούς φακέλους και βιβλία με αμοιβή
έως και 5.000 ευρώ.

Η προϊσταμένη του τμήματος έκδοσης οι-
κοδομικών αδειών λάμβανε αθέμιτα ωφελή-
ματα για να προχωρά ο εγκέφαλος του κυ-
κλώματος είτε σε πλαστές εκδόσεις είτε ανα-
θεωρήσεις οικοδομικών αδειών. Ο προϊστά-
μενος του τμήματος ελέγχου κατασκευών
έκανε ελέγχους σε περιοχές με παράνομες ή
αυθαίρετες εργασίες και επέβαλλε πρόστιμα
ή ακόμη και κατεδαφίσεις.

Ο υπάλληλος υπηρεσίας δόμησης ενημέ-
ρωνε τον αρχιτέκτονα σχετικά με ελέγχους
αυτοψίας. Ο ιδιώτης μηχανικός συστηνόταν
σε ενδιαφερομένους από την προϊσταμένη
του Τμήματος Έκδοσης Οικοδομικών και δια-
τηρούσε σε εκκρεμότητα αιτήσεις στο σχετικό
ηλεκτρονικό πληροφοριακό σύστημα.

Άμεσες απειλές
Σε διάλογο του κυκλώματος η προϊσταμένη

του Τμήματος Έκδοσης Οικοδομικών Αδειών
της Υπηρεσίας ακούγεται να συνομιλεί πιθα-
νότατα με υπάλληλο της Πολεοδομίας και να
αναφέρει πως «άμα δεν πληρωθούμε, δεν θα
βγει καμία άδεια».

Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Έχω εδώ τους
μηχανικούς τους δικούς σου.

Άτομο: (γέλια)
Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Πες του ότι

άμα δεν πληρωθούμε, δεν θα βγει καμία
άδεια. Θα ανακαλέσουμε και το νέο ξενοδο-
χείο (γέλια).

Άτομο: Να σου πω…
Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Έλα.
Άτομο: Είναι μια που κάνει πληρωμές, είναι

σήμερα στην τράπεζα από το πρωί, αλλά μου
είπαν ότι θα πληρωθείς σήμερα μόλις πάει.

Σε άλλον διάλογο ο αρχιτέκτονας μηχανι-
κός που εμπλέκεται στο κύκλωμα μιλάει στο
τηλέφωνο για το ποσό που θα απαιτήσει για
να κάνει τις... εξυπηρετήσεις που του ζητούν.

Αρχιτέκτονας μηχανικός: Για τον […] με
20.000 είναι καλά; Να του σώσω τα πάντα, να
βγάλουμε το αυτό και να χτίσει και όροφο;

Άτομο: Ναι, άμα το πεις, μια χαρά είναι.
Αρχιτέκτονας μηχανικός: Ωραία. Θα μου το

στείλεις αύριο το πρωί να συζητήσω μαζί του,
πρέπει να τα γκρεμίσει, κάτι γκαράζ που εί-
χαν ο αδερφός του και κάτι τέτοιες μ@@@ς.

Άτομο: Εντάξει, εσύ κανόνισέ το, ό,τι νομί-
ζεις.

Αρχιτέκτονας μηχανικός: Εντάξει, θα τον
κανονίσω, θα πληρώσουμε αυτά τα λεφτά και
θα του ρίξει και τον όροφο.

Άτομο: Θα του ακυρώσει και το πρόστιμο.
Αρχιτέκτονας μηχανικός: Όλα τα πάντα βρε

μ@@@, τι με έχεις εμένα;

«Θα μας πληρώσει αυτός;»
Σε έναν ακόμη διάλογο η προϊσταμένη

ακούγεται να ρωτά πολιτικό μηχανικό που
εμπλέκεται στο κύκλωμα αν υποψήφιος…
πελάτης τους θα πληρώσει τελικά για να του
κάνουν την εξυπηρέτηση που έχει ζητήσει.

Πολιτικός μηχανικός: Αυτό του […] εντά-
ξει;

Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Δεν μου λες,
θα πληρώσει αυτός; Τι θα κάμει;

Πολιτικός μηχανικός: Τίποτα δεν έχει φα-
νεί ακόμα. Να μου δώσει, εννοώ.

Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Α, ωραία. Πες
του άμα δεν σου δώσει θα πάρει τα… μου.

Πολιτικός μηχανικός: Σιγά, εννοείται αυτό.
Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Άμα ξέρω κι

εγώ.
Πολιτικός μηχανικός: Αλλά τέλος πάντων,

κλείσ’ το για να το γυρίσουμε σε προέγκριση
και μετά άμα δεν δώσει λεφτά, θα σου έλεγα
τώρα τι θα πάρει.

Προϊσταμένη Πολεοδομίας: Καλά. Έλα, φι-
λάκια.

Άλλη συνομιλία έχει ως εξής:
Αρχιτέκτονας μηχανικός: Δεν πειράζει.

Λοιπόν, άκου κάτι. Είπα του […] να φέρει μια
προκαταβολή και κάτι λεφτά που κανονίσαμε
για να τον καθαρίσω.

Άτομο: Ωραία.
Αρχιτέκτονας μηχανικός: Ούτε τηλέφωνο δεν με παίρνει από τη Δευτέρα που ήταν να

φέρει τα λεφτά.
Άτομο: Με πήρε εμένα για να τον βοηθήσω

γιατί δεν είχε και του είπα ΟΚ.
Αρχιτέκτονας μηχανικός: Εντάξει ρε.
Άτομο: Πόσα χρειάζεσαι να το κανονίσω;

Θα τα κόψω εγώ από τη δουλειά μετά.
Αρχιτέκτονας μηχανικός: Δεκαπέντε θα

δώσω τώρα και δέκα μετά.

Ξεψαχνίζουν τους τραπεζικούς λογαριασμούς των εμπλεκομένων 
- Οι καυτές συνομιλίες τους - «Με 20.000 είναι καλά; Να του σώσω

τα πάντα» - «Του είπα να φέρει μια προκαταβολή 
και κάτι λεφτά που κανονίσαμε για να τον καθαρίσω»

Η ταρίφα με τα ποσά 
Το κύκλωμα είχε συγκεκριμένη τα-

ρίφα με τα ποσά που έπαιρνε για να
κάνει την... εξυπηρέτηση:

• Αναθεώρηση άδειας με ληγμένο
δικαίωμα: 5.000 ευρώ με 10.000 ευ-
ρώ.

• Τακτοποίηση αυθαιρέτου: 10.000
ευρώ με 25.000 ευρώ.

• Κατάργηση ή μείωση προστίμου:
20.000 ευρώ με 50.000 ευρώ.

• Πλήρες «καθάρισμα» υπόθεσης
με σοβαρές παραβάσεις: Μέχρι
100.000 ευρώ.

• Πλαστογραφία εγγράφων και νέα
άδεια: 10.000 ευρώ με 20.000 ευρώ.

ΚΥΚΛΩΜΑ ΔΙΑΦΘΟΡΑΣ ΣΤΗΝ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑ ΡΟΔΟΥ

Οι ρόλοι, οι διάλογοι
για «μαρούλια και γράσο» 

και ο τιμοκατάλογος
με τις... εξυπηρετήσεις
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Τ
α αποκαλυπτήρια του ολοκληρωμέ-
νου μηνύματος πίσω από το ανατρε-
πτικό βίντεο που ανέβασε στα μέσα

κοινωνικής δικτύωσης έκανε ο Νίκος Χαρδα-
λιάς, καθώς πρόκειται για το teaser της νέας
επικοινωνιακής καμπάνιας για την ανακύ-
κλωση που υλοποιεί η Περιφέρεια Αττικής
μαζί με τον Όμιλο Ηρακλής.

Πριν από λίγες μέρες τον γύρο του διαδι-
κτύου έκανε το βίντεο με έναν χιουμοριστικό
διάλογο του περιφερειάρχη με τη σύζυγό
του, με υπονοούμενα για το «πόσες φορές το
κάνουν κάθε μέρα» και αν «αυτό γίνεται με
τον σωστό τρόπο». Οι εύλογες απορίες των
χιλιάδων χρηστών των social media λύθηκαν
με ένα νέο βίντεο το πρωί της Τετάρτης: «Όλα
καλά! Προφανώς και δεν μας χακάρανε! Και
αν και ξέρουμε πού πήγε το μυαλό σας, με τη
Γιώτα συνεχίζουμε να το κάνουμε και προ-
σπαθούμε να το κάνουμε σωστά! Για την ανα-
κύκλωση μιλάμε!», ξεκαθάρισε ο Νίκος Χαρ-
δαλιάς έχοντας μαζί τη σύζυγό του, ενώ λίγες
ώρες αργότερα σε συνέντευξη Τύπου πα-
ρουσίασε τη νέα πρωτοβουλία της περιφέ-
ρειας για την ανάπτυξη μιας νέας κουλτού-
ρας στο ευρύ κοινό πάνω σε αυτό το μείζον
σύγχρονο ζήτημα.

Η επιλογή Χαρδαλιά να προωθήσει με αυτό
τον τρόπο τη νέα καμπάνια αποδείχτηκε στην
πράξη εξαιρετικά αποδοτική, καθώς το πρώ-
το βίντεο έχει σημειώσει πάνω από 1,34 εκα-
τομμύριο θεάσεις σε όλους τους λογαρια-
σμούς των social media του περιφερειάρχη,
ενώ το δεύτερο μέσα σε λίγες μόνο ώρες από
τη στιγμή που δημοσιεύτηκε έχει ήδη ξεπε-
ράσει τις 400.000. «Θέλαμε πάρα πολύ να
απευθυνθούμε σε εκείνους τους ανθρώπους
που νομίζουμε ότι δεν έχουν χάσει το τρένο
της ανακύκλωσης - και αυτοί είναι οι νέες γε-
νιές ανθρώπων. Είναι τα παιδιά μας», δηλώ-
νει στο ΑΠΕ-ΜΠΕ ο περιφερειάρχης, αναφε-
ρόμενος στη συνειδητή απόφασή του να
προσδώσει ένα «προβοκατόρικο» ύφος στα
μηνύματα της εκστρατείας.

«Μάθε να το κάνεις σωστά»
Δεν έλειψαν ασφαλώς και τα αρνητικά

σχόλια, τα οποία όμως δεν μείωσαν σε τίποτα
την τελική διείσδυση του μηνύματος. «Δεν
έχει νόημα να κρίνουμε οτιδήποτε πριν το κα-
τανοήσουμε στην εντέλειά του. Θέλαμε κάτι
το οποίο να μην είναι αποσπασματικό, κάτι
που δεν θα ήταν απλά άλλη μία καμπάνια, η
οποία θα άφηνε ένα μικρό αποτύπωμα. Προ-
σωπικά δεν με νοιάζει να τσαλακώσω τη δη-
μόσια εικόνα μου, αρκεί να περάσει το σωστό
μήνυμα για το κοινό καλό», υπογραμμίζει,
απαντώντας σε σχετική ερώτηση ο περιφε-
ρειάρχης. Και προσθέτει: «Προφανώς υπάρ-
χουν όρια που επιβάλλει η ηθική, η ευπρέ-
πεια. Αλλά ας μη συγχέουμε την αποφασιστι-
κότητα και τη σοβαρότητα με την κάλπικη σο-
βαροφάνεια, ένα χαρακτηριστικό που δυστυ-
χώς διέπει πολλούς ανθρώπους στην πολιτι-

κή. Αν με ρωτάτε, εγώ θέλω να κριθώ από το
αποτέλεσμα».

Στόχος της καμπάνιας με τον χαρακτηρι-
στικό τίτλο «Μάθε να το κάνεις σωστά» είναι
να ευαισθητοποιήσει τους πολίτες πάνω σε
μια νέα κουλτούρα ανακύκλωσης και να τους
εκπαιδεύσει κατάλληλα ώστε να ανακυκλώ-
νουν τα απορρίμματά τους με τις ορθές διαδι-
κασίες - όλα αυτά, μέσα από έξυπνα και ηχη-
ρά μηνύματα, αλλά και με έναν παιγνιώδη
τρόπο που εντυπώνεται στη μνήμη και κάνει
την ανακύκλωση μέρος της καθημερινότητας
όλων. « Έχουν περάσει πάρα πολλά χρόνια

και ενώ έχουν επενδυθεί αρκετά χρήματα
στο κομμάτι της ανακύκλωσης, τα ποσοστά
των ανθρώπων που ανακυκλώνουν φθίνουν.
Και αυτό πρέπει να μας προβληματίσει», το-
νίζει ο περιφερειάρχης στο ΑΠΕ-ΜΠΕ, επι-
σημαίνοντας ότι μόνο μέσα από μια καμπάνια
που θα γίνει viral μπορεί να επιτευχθεί ένας
τέτοιος στόχος.

«Στη σωστή κατεύθυνση
το νέο νομοθετικό πλαίσιο»

Αξίζει να σημειωθεί ότι ο Νίκος Χαρδαλιάς
διαθέτει πολύχρονη εμπειρία σε αυτό τον το-

μέα, καθώς ήδη από την πρώτη θητεία του ως
δημάρχου Βύρωνα πριν από δύο δεκαετίες
είχε εφαρμόσει ένα πρωτοποριακό σύστημα
ανακύκλωσης με διαλογή απορριμμάτων
στην πηγή, υλοποιώντας παράλληλα και επι-
κοινωνιακές καμπάνιες για την ενεργοποί-
ηση των δημοτών. 

Αυτή την εμπειρία θέλει να κεφαλαιοποι-
ήσει τώρα και από τη θέση του περιφερειάρ-
χη, προωθώντας τη μητροπολιτική διαχείρι-
ση της ανακύκλωσης στη μεγαλύτερη περι-
φέρεια της χώρας. «Πριν από λίγες μέρες πέ-
ρασε και το καινούργιο νομοθετικό πλαίσιο,
το οποίο θεωρούμε ότι είναι στη σωστή κα-
τεύθυνση, που ενοποιεί τα μοντέλα ανακύ-
κλωσης. Είναι μια καλή ευκαιρία να τεθεί
επικεφαλής η Αυτοδιοίκηση σε αυτή την
προσπάθεια που κάνει η Πολιτεία», επιση-
μαίνει χαρακτηριστικά.

Η νέα καμπάνια εστιάζει σε δύο βασικούς
άξονες, στην ενημέρωση του γενικού πλη-
θυσμού και στην εκπαίδευσή του πάνω σε
καλές πρακτικές ανακύκλωσης. Σε αυτό το
πλαίσιο έχει δημιουργηθεί σε συνεργασία
με το ΕΜΠ μια καινοτόμα εφαρμογή με τη
χρήση Εκτεταμένης Πραγματικότητας (XR),
μέσω της οποίας ο χρήστης έχει πρόσβαση
σε οπτικοποιημένες πληροφορίες για τις ορ-
θές μεθόδους ανακύκλωσης, στις οποίες
τον καθοδηγεί ένας ψηφιακός βοηθός. «Αυ-
τό που βλέπετε θα κορυφώνεται, θα ακο-
λουθήσουν επόμενες φάσεις με δράσεις για
τις μαθητικές κοινότητες, ενώ θα μιλήσουμε
και με τους δήμους. Είναι κάτι το οποίο ξεκι-
νάμε τώρα με ορίζοντα τουλάχιστον τετραε-
τίας», αποκαλύπτει στο ΑΠΕ-ΜΠΕ ο Νίκος
Χαρδαλιάς.

«Δεν με νοιάζει
να... τσαλακωθώ,
αρκεί να περάσει

το σωστό μήνυμα»

Ο περιφερειάρχης Αττικής αναφέρθηκε στην ευρηματική 
καμπάνια της περιφέρειας για την ανακύκλωση - Η δημόσια εικόνα του

ήρθε σε δεύτερο ρόλο για το κοινό καλό...

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ: 
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Ε
ντολή για γενναίες ελαφρύνσεις σε πέντε
κρίσιμους… κωδικούς ανάλογα με την πο-
ρεία των δημόσιων οικονομικών έχει δώ-

σει ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στον
νέο υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών Κυριάκο Πιερρακάκη, στοχεύοντας αφενός
στην ενίσχυση της δυναμικής τής οικονομίας και
αφετέρου στη δημιουργία «ρεύματος νί-
κης» στις εκλογές του 2027, με μετρήσιμα
αποτελέσματα στις τσέπες των πολιτών. 

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Ρ», ο κ.
Πιερρακάκης θα περιμένει την τελική από-
φαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την
εξαίρεση μέρους των στρατιωτικών δαπα-
νών στον υπολογισμό του ελλείμματος και
σε συνδυασμό με τα δημοσιονομικά μεγέ-
θη του επτάμηνου, θα διαμορφώσει την εισήγησή
του προς τον πρωθυπουργό σχετικά με τις αλλα-
γές που πρέπει να γίνουν σε βάθος διετίας. Η κυ-
βέρνηση θα εστιάσει στους εξής πέντε τομείς:

1. Φορολογία εισοδήματος. Σχεδιάζεται η αλ-
λαγή της φορολογικής κλίμακας με στόχο να
υπάρξει ελάφρυνση από τον συντελεστή 22% που
εφαρμόζεται πάνω από τα 10.000 ευρώ. Στο πλάνο
της κυβέρνησης εντάσσεται και η μείωση των

συντελεστών στα μικρομεσαία και μεσαία εισο-
δήματα, πιθανότατα κατά 2 εκατοστιαίες μονάδες.
Σημειώνεται ότι σήμερα για τα εισοδήματα
20.000-30.000 ευρώ ισχύει φορολογικός συντε-
λεστής 28% και για την κλίμακα 30.000-40.000
ευρώ 36%. Παρεμβάσεις αναμένονται και στη φο-
ρολογία κερδών για ελεύθερους επαγγελματίες

και επιχειρήσεις, ωστόσο, αυτή τη στιγμή
δεν είναι δυνατόν να προσδιοριστεί το εύρος
των αλλαγών. 

2.  ΕΝΦΙΑ. Το πνεύμα των αλλαγών θα
εστιάζει στην απαλλαγή περισσότερων μι-
κροϊδιοκτητών από τον φόρο, την ελάφρυν-
ση των μικρομεσαίων περιουσιών και τη μεί-
ωση των επιβαρύνσεων από τον συμπληρω-
ματικό φόρο στις μεγάλες περιουσίες. 

3.  Τεκμήρια. Σχεδιάζεται η στοχευμένη μεί-
ωσή τους κατά 30% στα μικρά, μικρομεσαία και
μεσαία εισοδήματα με βάση τα περιουσιακά στοι-
χεία και με στόχο να μειωθεί δραστικά ο αριθμός
αυτών που πιάνονται στα «δίχτυα» της εφορίας

και πρέπει να πληρώσουν υψηλότερο φόρο για
χαμηλότερα εισοδήματα. 

4.  Ενοίκια. Αρμόδια επιτροπή θα εξετάσει τις
επιμέρους παραμέτρους για τη μείωσή τους, μέ-
σω διεύρυνση της φορολογικής κλίμακας και
μείωσης των συντελεστών φορολόγησης. Τα
ενοίκια έως 12.000 ευρώ επιβαρύνονται με φόρο
15% από το πρώτο ευρώ και ο στόχος είναι να μει-
ωθεί περαιτέρω, ενώ αλλαγές θα γίνουν και στο
εύρος των 12.000-35.000 ευρώ, που επιβαρύνε-
ται με συντελεστή φορολόγησης ενοικίων 35%.
Είναι πολύ πιθανό η κλίμακα αυτή να «σπάσει»
με δύο διαφορετικά όρια και συντελεστές, ενώ
και ο υψηλός συντελεστής 45% για τα εισοδήμα-
τα από ενοίκια άνω των 35.000 ευρώ αναμένεται
να μειωθεί οριακά, για λόγους ψυχολογίας και…
εντυπώσεων.

5.  Εργοδοτικές εισφορές. Μέχρι στιγμής
υπάρχει «ουρά» για περαιτέρω μείωση των ει-
σφορών κατά 0,5%, ωστόσο, στο τραπέζι βρί-
σκονται σενάρια για επιπλέον μείωση 1% σταδια-
κά το 2026 και το 2027. Αυτό σημαίνει ότι οι ερ-
γοδότες θα έχουν μικρότερες επιβαρύνσεις και
οι εργαζόμενοι θα δουν αύξηση του μηνιαίου ει-
σοδήματός τους. 
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Ελαφρύνσεις σε φόρο εισοδήματος,
ΕΝΦΙΑ, τεκμήρια, ενοίκια και εισφορές

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΜΑΙΡΗ ΧΑΤΖΑΚΟΥ
Η σιδηρά κυρία της
γαλακτοβιομηχανίας
που έσωσε τη ΜΕΒΓΑΛ

ALPHA BANK
Πώς έφτασε 
στο success story 
το 2024
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Οι πέντε φόροι που… πρέπει 
να μειώσει η κυβέρνηση
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Α
νεβάζει ρυθμούς η Energean στο Ισραήλ, όπου
προχωρά σε νέες γεωτρήσεις στη θαλάσσια
περιοχή, με το πρόγραμμα να ξεκινά το 2026. Οι

δύο πρώτες γεωτρήσεις «Αθηνά» και «Ζευς» αποτε-
λούν μέρος της ανάπτυξης του κοιτάσματος φυσικού
αερίου Κάτλαν, ενώ παράλληλα στρέφει το επενδυτικό
ενδιαφέρον και σε περιοχές της Ευρώπης, της Μέσης
Ανατολής αλλά και της Αφρικής.

Από τις γεωτρήσεις που θα ξεκινήσουν το επόμενο
έτος, η Energean αναμένει παραγωγή
26 δισ. κυβικών μέτρων (bcm) φυσικού
αερίου και συνολικά 170 εκατ. βαρέλια
ισοδυνάμου πετρελαίου (mmboe). Με
τον όμιλο να καλύπτει το 50% των αναγ-
κών του Ισραήλ σε φυσικό αέριο, στο
«μικροσκόπιο» μπαίνουν και άλλα κοι-
τάσματα, ενώ σύμφωνα με τις εκτιμή-
σεις της εταιρείας, το 2028 αναμένεται

να ξεκινήσουν οι γεωτρήσεις στις ανακαλύψεις «Ήρα»
και «Απόλλων» στην ίδια περιοχή.

Πότε θα πάρουν αέριο
από το κοίτασμα Κάτλαν

Σε ότι αφορά στο κοίτασμα Κάτλαν, έχει επιβεβαι-
ωθεί ο προγραμματισμός για την παραγωγή των πρώ-
των ποσοτήτων φυσικού αερίου μέσα στο πρώτο εξά-
μηνο του 2027, με το τελικό προϊόν να κατευθύνεται και
για εξαγωγή στην ευρύτερη περιοχή, ενώ η επιβεβαί-
ωση του υπουργείου Ενέργειας του Ισραήλ, για τις ανα-
καλύψεις των κοιτασμάτων «Δράκων (Ερμής)» (Άδεια
31) και «Ηρακλής» (Άδεια 23), θέτει τα θεμέλια για την
περαιτέρω ανάπτυξη στην περιοχή.

«Η εμπορική μας στρατηγική βασίζεται σε ασφαλείς
και προβλέψιμες ταμειακές ροές από αγοραστές φυσι-
κού αερίου υψηλής πιστοληπτικής ικανότητας στο Ισ-
ραήλ. Έχουμε εξασφαλίσει περισσότερες από 20 μα-
κροπρόθεσμες συμφωνίες πώλησης φυσικού αερίου,
με σχεδόν 20 δισεκατομμύρια δολάρια σε συμβασιοποι-
ημένα έσοδα για μια περίοδο 20 ετών. Αυτό ενισχύει την
εμπιστοσύνη στη μελλοντική μας οικονομική θέση, στο
σχέδιο μείωσης του δανεισμού μας και στο πρόγραμμα
καταβολής μερισμάτων μας», σχολίασε μεταξύ άλλων ο

διευθύνων σύμβουλος της Energean Μαθιός Ρήγας,
μετά την ανακοίνωση των οικονομικών αποτελεσμάτων,
που δείχνουν πορεία ανάπτυξης για τον όμιλο.

Παραγωγή στην Ιταλία
Αναφορικά με τις δραστηριότητες της εταιρείας στην

Ιταλία και συγκεκριμένα στο κοίτασμα Cassiopea, όπου
Operator είναι η ιταλική ΕΝΙ και η Energean συμμετέ-
χει με 40%, παράγει ήδη από τον Αύγουστο και αποτελεί

τη μεγαλύτερη τρέχουσα ανάπτυξη κοιτάσματος φυσι-
κού αερίου στη χώρα. Την ίδια ώρα, κοντά στην Cassio-
pea, κατά τη διαδικασία ερευνητικής γεώτρησης, ανα-
καλύφθηκε στο τέλος του 2024 ένα μικρό κοίτασμα φυ-
σικού αερίου, το Gemini (Δίδυμοι), που αναμένεται να
αναπτυχθεί με τις υφιστάμενες υποδομές του Cassio-
pea. Συνολικά, η Energean διαθέτει στις ιταλικές πα-
ραχωρήσεις περί τα 80 εκατ. βαρέλια ισοδυνάμου πε-
τρελαίου βεβαιωμένα (2P) αποθέματα. 

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr
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Το FPSO Energean Power

Οι γεωτρήσεις 
στο Ισραήλ και 
οι επενδυτικές 
προοπτικές
σε άλλες χώρες

Τα κοιτάσματα
της Energean
στο Ισραήλ

Υπολογίζεται πως 
ο όμιλος θα καλύπτει 
το 50% των αναγκών
του Ισραήλ 
σε φυσικό αέριο, 
ενώ παράλληλα 
εξετάζει και άλλα 
πρότζεκτ σε περιοχές
της Ευρώπης, 
της Μέσης Ανατολής
αλλά και της Αφρικής



ΣΑΒΒΑΤΟ 22 MAΡTIOY 2025

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ49

«Ο
ι κάρτες δεν είναι για εμέ-
να. Προτιμώ μετρητά». Αυ-
τή είναι μια σχεδόν μόνιμη

επωδός των ανθρώπων που ανήκουν
στους Baby Boomers ή στην Genera-
tion X ή ακόμη και σε (λίγους) Millenni-
als. Εκείνοι όμως που έχουν αγκαλιά-
σει τις ψηφιακές πληρωμές με κάρτες
και τις αγορές από ψηφιακά καταστή-

ματα είναι τα μέλη της Gen Z. Δη-
λαδή οι νέοι καταναλωτές που σή-
μερα είναι από 17 έως 30 ετών.

Συγκεκριμένα, περισσότεροι
από τους μισούς αυτής της ηλι-
κίας (το 56%) που απάντησαν σε
καταναλωτική έρευνα συνδυά-
ζουν αγορές τόσο από το Διαδί-
κτυο όσο και στα φυσικά καταστή-

ματα. Όσον αφορά τώρα τις μεθόδους
πληρωμών, σχεδόν 8 στους 10 χρησι-
μοποιούν κυρίως τις ψηφιακές λύσεις
(κάρτες ή μεταφορές χρημάτων), ενώ
τα μετρητά εξακολουθούν να χρησιμο-
ποιούνται από το περίπου 40% όσων
επιλέγουν να ψωνίζουν στα φυσικά κα-
ταστήματα.

Ψηφιακά για μεγάλες αγορές
Ενώ κάρτες και μετρητά προτιμώνται

σχεδόν εξίσου για συναλλαγές έως 20
ευρώ, τα πράγματα αλλάζουν για τις με-
γαλύτερες αγορές, με τους Gen Z να
δείχνουν εντονότατη προτίμηση στις
ψηφιακές πληρωμές όταν οι συναλλα-
γές ξεπερνούν τα 20 ευρώ. Οι ψηφια-
κές πληρωμές έχουν σημαντικό προ-
βάδισμα για ποσά από 21 ευρώ και πά-
νω και συγκεκριμένα επιλέγονται από
το 75% για αγορές μεταξύ 21 έως 50 ευ-
ρώ (έναντι 25% που προτιμά τα μετρη-
τά), με το ποσοστό αυτό να αυξάνεται
στο 82% για τις αγορές μεταξύ 51 έως
100 ευρώ και στο 84% για αγορές άνω
των 100 ευρώ.

Πόσοι αγοράζουν online
Η έρευνα που παραγγέλθηκε από

εταιρεία πιστωτικών καρτών προς το Ιν-
στιτούτο της Ελληνικής Συνομοσπον-
δίας Εμπορίου, υπογραμμίζει την αυ-
ξανόμενη τάση για διαδικτυακές αγο-
ρές από την Gen Z. Το 28% των ερωτη-
θέντων ψωνίζει online μία ή περισσό-
τερες φορές την εβδομάδα και το 42%
μία ή δύο φορές τον μήνα. Αν και το 38%
τείνει να ψωνίζει μέσω των social me-
dia, αυτό δεν γίνεται συστηματικά.

Μεταξύ των βασικών παραγόντων
που επηρεάζουν την αγοραστική συμ-
περιφορά της νέας γενιάς είναι η προ-
σωπική έρευνα σε ιστοτόπους και
πλατφόρμες αγορών, κάτι που το κάνει

το 35%. Ακολουθούν οι διαφημίσεις στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης, οι οποίες
προσελκύουν το 16% των αγοραστών,
ενώ το ίδιο ποσοστό (16%) προσελκύουν
και οι διαφημίσεις στα καταστήματα.

Σύμφωνα με τους ερωτηθέντες, η
παραδοσιακή διαφήμιση (newsletters,
τηλεοπτικές διαφημίσεις, push notifi-
cations σε εφαρμογές κ.λπ.), καθώς
και οι influencers ασκούν μικρότερη
επιρροή στις αγορές αυτής της ηλικια-
κής ομάδας. Πάντως, σε ό,τι αφορά την
ασφάλεια των διαδικτυακών συναλλα-
γών, το 65% των συμμετεχόντων νιώθει
ανασφάλεια όταν πραγματοποιεί αγο-

ρές από «άγνωστες ή νέες ιστοσελί-
δες». Ακολουθούν οι αγορές από διε-
θνή marketplaces και τα μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης, με 9% και 12% αντίστοι-
χα, ως τα λιγότερο αξιόπιστα κανάλια.

Σύμφωνα με τη Βάλια Αρανίτου, επι-
στημονική διευθύντρια του Ινστιτούτου
της ΕΣΕΕ, «τα ψηφιακά μέσα πληρω-
μής αναδεικνύονται σε μεγάλο πρωτα-
γωνιστή στην καθημερινή ζωή της Gen
Z, ανεξαρτήτως κατηγορίας κατανάλω-
σης, τόσο σε φυσικά καταστήματα όσο
και στο διαδίκτυο. Αυτή η γενιά είναι
ιδιαίτερα εξοικειωμένη με τις διαδι-
κτυακές αγορές, με την πλειονότητα να

μην αντιμετωπίζει καμία δυσκολία κα-
τά την ολοκλήρωσή τους. Ταυτόχρονα,
η ευκολία και η ταχύτητα αποτελούν
πολύ σημαντικούς παράγοντες τόσο για
όσους ψωνίζουν κυρίως online όσο και
για εκείνους που συνδυάζουν αγορές
από φυσικά και ηλεκτρονικά καταστή-
ματα. Τέλος, αυτό που έχει ιδιαίτερο
ενδιαφέρον είναι ότι η Gen Z βασίζεται
κυρίως στην ατομική έρευνα στο Διαδί-
κτυο για τις αγορές της, με τα μέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης να ακολουθούν με
μικρότερη ένταση. Οι αγορές από διε-
θνή marketplaces φαίνεται να έχουν
μη συστηματικό χαρακτήρα».

Επίσης, ο Νίκος Πετράκης, country
manager της Visa στην Ελλάδα, τόνισε
ότι «η κατανόηση των ιδιαίτερων αγο-
ραστικών συνηθειών και προτιμήσεων
της Gen Z είναι ζήτημα ζωτικής σημα-
σίας. Αυτή η γενιά διαμορφώνει το μέλ-
λον του εμπορίου και εμείς είμαστε
εδώ για να προσφέρουμε εμπειρίες
προσαρμοσμένες στις ανάγκες της». 
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Το 80% της ελληνικής νέας γενιάς επιλέγει 
τις ψηφιακές πληρωμές, με το 56% να συνδυάζει

αγορές και από Διαδίκτυο και από φυσικά καταστήματα, 
με τα ηλεκτρονικά μέσα πληρωμής να έχουν 
τον πρώτο λόγο σε αγορές άνω των 20 ευρώ

Πώς πληρώνει η Gen Z



Μ
ε ενισχυμένα προσαρμοσμένα κέρδη στα 861 εκατ.

ευρώ, επιπλέον δάνεια 2 δισ. ευρώ, βελτίωση των

δεικτών κεφαλαιακής επάρκειας και επιβράβευση

των μετόχων με 281 εκατ. ευρώ, η Alpha Bank αποτέλεσε ένα

από τα πλέον δυνατά success stories του 2024, σε επίπεδο τό-

σο τραπεζικού κλάδου όσο και εγχώριου επιχειρείν. Ειδικότε-

ρα, τα μεγέθη του ισολογισμού που έκαναν τη… διαφορά το

2024 είναι τα εξής:

1.Το Καθαρό Έσοδο Τόκων ανήλθε σε 1,6 δισ. ευρώ, ορια-

κά μειωμένο κατά 0,7% σε ετήσια βάση, καθώς το αυξημένο

κόστος καταθέσεων και χρηματοδότησης αντισταθμίστηκαν

από τη θετική συνεισφορά που προέκυψε από το χαρτοφυλά-

κιο των εξυπηρετούμενων δανείων και από τα έσοδα

χρεογράφων. 

2. Τα έσοδα από προμήθειες αυξήθηκαν κατά 12%

ετησίως και διαμορφώθηκαν στα 420 εκατ. ευρώ, ως

αποτέλεσμα των υψηλότερων προμηθειών καρτών και

πληρωμών καθώς και της ισχυρής ανάπτυξης των προ-

μηθειών εργασιών διαχείρισης χαρτοφυλακίου και των

προμηθειών από Bancassurance. 

3.Τα επαναλαμβανόμενα λειτουργικά έξοδα ενισχύ-

θηκαν κατά 5% σε ετήσια βάση, λόγω υψηλότερων δαπανών

προσωπικού και αποσβέσεων, ενώ ο δείκτης εξόδων προς

έσοδα ανήλθε σε 38,6% και παρέμεινε αμετάβλητος σε σχέση

με το 2023. 

4. Το κύριο αποτέλεσμα προ προβλέψεων παρέμεινε σχε-

δόν αμετάβλητο στο 1,3 δισ. ευρώ. 

5. Το κόστος πιστωτικού κινδύνου ανήλθε σε 63 μονάδες

βάσης, αντανακλώντας την εξυγίανση του χαρτοφυλακίου των

μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων. 

6.Ο δείκτης απόδοσης ενσώματων ιδίων κεφαλαίων με

βάση τα προσαρμοσμένα κέρδη μετά από φόρους διαμορφώ-

θηκε σε 14% και τα προσαρμοσμένα κέρδη ανά μετοχή ανήλ-

θαν σε 0,35 ευρώ.

7.Η καθαρή αύξηση χορηγήσεων στην Ελλάδα διαμορφώ-

θηκε σε 2 δισ. ευρώ, ενώ οι νέες εκταμιεύσεις σημείωσαν νέο

υψηλό ρεκόρ ύψους 4 δισ. ευρώ. Το χαρτοφυλάκιο εξυπηρε-

τούμενων δανείων του ομίλου, εξαιρουμένων των ομολογιών

υψηλής εξοφλητικής προτεραιότητας, ενισχύθηκε κατά 12% σε

ετήσια βάση και ανήλθε σε 33,3 δισ. ευρώ. Η καθαρή πιστωτι-

κή επέκταση κατά την περσινή χρονιά ανήλθε σε 3,2 δισ. ευρώ

και προήλθε από επιχειρήσεις, ενώ οι νέες εκταμιεύσεις αυ-

ξήθηκαν κατά 31% σε ετήσια βάση.

8. Τα κεφάλαια πελατών ενισχύθηκαν κατά 8,2% σε ετήσια

βάση, συνεπεία της αύξησης των υπό διαχείριση περιουσια-

κών στοιχείων κατά 17,2%, ενώ οι καταθέσεις ενισχύθηκαν κα-

τά 5,3% σε ετήσια βάση. Οι προθεσμιακές καταθέσεις ως ποσο-

στό των εγχώριων καταθέσεων της τράπεζας ανήλθαν σε 26%.

9.Ο δείκτης μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων του ομίλου

ανήλθε σε 3,8%, επιτυγχάνοντας τον στόχο που είχε τεθεί βάσει

του επιχειρηματικού σχεδίου δύο χρόνια νωρίτερα. Ο δείκτης

κάλυψης των μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων του ομίλου

αυξήθηκε σε 53% και ήταν ενισχυμένος κατά 8 ποσοστιαίες

μονάδες σε ετήσια βάση. 

10.Η ενσώματη καθαρή αξία της τράπεζας ανήλθε σε 7 δισ.

ευρώ και ήταν αυξημένη κατά 9,3% σε ετήσια βάση, ή 11%, μη

λαμβάνοντας υπόψη την καταβολή μερισμάτων. Σημειώνεται

ότι το 75% του μερίσματος θα διατεθεί για επαναγορά τίτλων.

Θετικές προοπτικές
Το 2024 ήταν χρονιά ισχυρών επιδόσεων για την Alpha

Bank, η οποία συνδυάστηκε με κάποια ιστορικά γεγονότα.

Σύμφωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο Βασίλη Ψάλτη, την

περσινή χρονιά ενισχύθηκε η κερδοφορία, σημειώθηκε δυνα-

μική επιστροφή στην εποχή των μερισμάτων μετά από 16 χρό-

νια, ανακτήθηκε η επενδυτική βαθμίδα μετά από 14 χρόνια και

υλοποιήθηκε με μεγάλη ταχύτητα η στρατηγική συμφωνία με

τη UniCredit. Από την άλλη, το επικαιροποιημένο στρατηγικό

σχέδιο για την περίοδο 2025-2027 προβλέπει κέρδη ανά μετο-

χή 0,42 ευρώ το 2027, με μέσο ετήσιο ρυθμό αύξησής τους 6%,

γεγονός που ικανοποιεί πλήρως τους μετόχους, εγχώριους

και ξένους. Η ισχυρή δημιουργία κεφαλαίου επιτρέπει στην

Alpha Βank να συνεχίσει να υποστηρίζει την ισχυρή πιστωτική

επέκταση, τη διανομή υψηλότερων μερισμάτων, προσδίδον-

τάς της την ευελιξία να εκμεταλλευτεί ευκαιρίες στρατηγικής

ανάπτυξης. 

Η συμφωνία για τους βασικούς εμπορικούς και νομικούς

όρους για την εξαγορά στοιχείων ενεργητικού και παθητικού

της AstroBank στην Κύπρο εδραιώνει τη θέση της τράπεζας

ως τρίτου μεγαλύτερου παίκτη σε μία από τις βασικές αγορές,

με μερίδιο 10% επί των συνολικών στοιχείων ενεργητικού. Το

deal αναμένεται να ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του 2025 με

θετική επίδραση 5% στα κέρδη ανά μετοχή, αύξηση 60 μονά-

δων βάσης στην απόδοση ιδίων κεφαλαίων και μείωση 40 μο-

νάδων βάσης στον δείκτη κεφαλαιακής επάρκειας.
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Πώς έφτασε
στο success 
story το 2024

Κέρδη 861 εκατ. 
ευρώ και 

επιβράβευση
των μετόχων 

με 281 εκατ. ευρώ



Ο
πατέρας της Κωνσταντίνος Χατζάκος, όταν τον
ρωτούσαν «τι σημαίνει για εσένα το γάλα;»,
απαντούσε: «Μέσα στις φλέβες μου κυλάει

γάλα». Λογικά λοιπόν μπορεί κανείς να υποθέσει ότι
και στην κόρη του, Μαίρη Χατζάκη, τρέχει επίσης γάλα

μέσα της. Άλλωστε η σημερινή πρόεδρος της
ΜΕΒΓΑΛ είναι το επιχειρηματικό γέννημα-θρέμ-
μα της εταιρείας που ξεκίνησε το 1950 ως το φυ-
σικό επακόλουθο της πρώτης επιχειρηματικής
προσπάθειας της οικογένειας, την οποία είχε
στήσει η γιαγιά της. Τότε τα πράγματα ήταν απλά
και στο υπόγειο του πατρικού σπιτιού στήθηκε
ένα γαλακτοοινομαγειρείο όπου η οικογένεια
έφτιαχνε γιαούρτι και ρυζόγαλο από γάλα που

συγκεντρωνόταν με γαϊδούρια από τα περίχωρα της
Θεσσαλονίκης. 

Η πορεία
Η οικογένεια της Μαίρης Χατζάκου έφτασε στη

συμπρωτεύουσα το 1919, προερχόμενη από το Σχολά-
ρι της Ανατολικής Ρωμυλίας, θέλοντας να αποφύγει
τον διωγμό που υπέστησαν οι Έλληνες της περιοχής.
Από εκείνη την εποχή πέρασαν πολλά χρόνια, με ορό-
σημο το 1950. Τότε ο Κωνσταντίνος Χατζάκος σε ηλι-
κία 25 ετών ίδρυσε τη ΜΕΒΓΑΛ, αποφασίζοντας να
σταματήσει την απλή διανομή γάλακτος και να στρα-
φεί στη μεταποίηση. Το 1952 νοικιάζει στην περιοχή
Κουφάλια μια αποθήκη όπου οργανώνει το τυροκο-
μείο, στον ίδιο χώρο όπου στεγάζεται η εταιρεία μέχρι
και σήμερα. Από το 1971 και μετά η ΜΕΒΓΑΛ πρωτο-
πορεί. Ξεκινά την εμφιάλωση παστεριωμένου γάλα-
κτος σε διαφανή φιάλη από πολυμερές υλικό και κερ-
δίσει τους καταναλωτές που μέχρι τότε προμηθεύον-
ταν το καθημερινό γάλα από τον γαλατά. Η επιχείρηση
έχει αλματώδη άνοδο και τη δεκαετία του ’80 κυκλο-

φορεί τυποποιημένα προϊόντα, τα οποία παίρνουν τον
δρόμο τους για το εξωτερικό. 

Η Μαίρη Χατζάκου έζησε μεγάλο μέρος των πρώτων
καλών χρόνων της εταιρείας. Έζησε όμως και τα προ-
βλήματα υγείας του πατέρα της που τον οδήγησαν στην
αποχώρηση το 1998, ανοίγοντας τον ασκό του Αιόλου
που οδήγησε σε μια αυτοκαταστροφική αντιπαράθεση
των μετόχων της εταιρείας. Ήταν εκεί όταν η ΜΕΒΓΑΛ
αντιμετώπισε σημαντικά οικονομικά προβλήματα και
θεωρείται δικαίως η γυναίκα που αναμόρφωσε τη ΜΕ-
ΒΓΑΛ, την έβγαλε από τον οικονομικό της βάλτο και
πλέον την οδηγεί στα επόμενα βήματα, απομακρύνον-
τάς την από τις δυσκολίες που αντιμετώπισε τα προ-
ηγούμενα χρόνια.

Η αποχώρηση και η επιστροφή
Έχοντας στη φαρέτρα της οικονομικές σπουδές, η

Μαίρη Χατζάκου εργάστηκε σε διάφορα τμήματα της
εταιρείας, όπως στην οικονομική διεύθυνση, στις πω-
λήσεις και στο marketing. Το 1990 έγινε μέλος του δι-
οικητικού συμβουλίου και το 2001 ανέλαβε το αξίωμα
της διευθύνουσας συμβούλου. Μη αντέχοντας τις οι-
κογενειακές έριδες απομακρύνεται από την εταιρεία
και ενεργοποιείται στο Εμπορικό & Βιομηχανικό Επι-
μελητήριο Θεσσαλονίκης, όπου υπηρετεί ως εκλεγμέ-
νη γενική γραμματέας και μέλος του Διοικητικού Συμ-

βουλίου από το 2006 έως το 2012. Τελικά όμως δεν
μπορεί να βλέπει την εταιρεία που δημιούργησε ο πα-
τέρας της να οδεύει προς κλείσιμο. 

Το 2016 επιστρέφει στην επιχείρηση ύστερα από
κάλεσμα του σωματείου των εργαζομένων και ανα-
λαμβάνει τον έλεγχο. Το 2015 η ΜΕΒΓΑΛ καταγράφει
μείωση στις πωλήσεις, συσσωρευμένες ζημίες,
υψηλό δανεισμό και αρνητικά ίδια κεφάλαια, ενώ τα
εμπορικά της σήματα έχουν εκχωρηθεί στην εται-
ρεία Bartons. 

Η Μαίρη Χατζάκου αποφασίζει ότι η οικογένεια πρέ-
πει να στηρίξει την επιχείρηση. Διαθέτει 10 εκατομμύ-
ρια ευρώ και σε συνεργασία με τράπεζες θέτει σε λει-
τουργία ένα επιχειρηματικό σχέδιο που επιτρέπει και
πάλι η εταιρεία να σταθεί στα πόδια της. 

Έτσι, η ΜΕΒΓΑΛ, έχοντας από το 2021 ως πρόεδρο τη
Μαίρη Χατζάκου, καταφέρνει να στείλει τα προϊόντα
της σε 35 χώρες, με το 40% του τζίρου της να προέρχε-
ται από πωλήσεις εξωτερικού. Οι εξαγωγές είναι μοι-
ρασμένες 50%-50% σε γιαούρτι και φέτα, με μεγάλες
ποσότητες να εξάγονται στις ΗΠΑ και σε ευρωπαϊκές
χώρες, αλλά και σε αγορές τρίτων χωρών. Πέρσι η ΜΕ-
ΒΓΑΛ έφτασε τον τζίρο της στα 195 εκατομμύρια ευρώ
από 183 εκατομμύρια ευρώ το 2023 και φέτος αναμέ-
νεται ότι θα ξεπεράσει τα 200 εκατομμύρια ευρώ. Άλ-
λωστε το 2025 είναι μία χρονιά-ορόσημο. 

Η ΜΕΒΓΑΛ έκλεισε τα 75 χρόνια λειτουργίας και το
γιόρτασε στις αρχές Μαρτίου σε μια μεγάλη εκδήλω-
ση κατά την οποία η υψηλή τεχνολογία έφερε στην
αίθουσα της γιορτής ένα ολόγραμμα του ιδρυτή της
επιχείρησης, ο οποίος είπε μεταξύ άλλων: «Η ΜΕ-
ΒΓΑΛ ήταν το τρίτο παιδί μου και ευτυχώς αυτό το
παιδί παραμένει στην οικογένεια. Ευχαριστώ που
ακολουθείτε το όραμα μιας ζωής. Ραντεβού στα 100
χρόνια της ΜΕΒΓΑΛ».
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Λατρεύει την οικογενειακή της επιχείρηση
και κατάφερε να ξεπεράσει τις δυσκολίες

που κόντεψαν να την καταστρέψουν. 
Σήμερα είναι η βραβευμένη πρόεδρος 

που την ανέβασε ακόμη ψηλότερα

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

ΜΑΙΡΗ ΧΑΤΖΑΚΟΥ

Η σιδηρά κυρία
της γαλακτοβιομηχανίας
που έσωσε τη ΜΕΒΓΑΛ

Η σιδηρά κυρία
της γαλακτοβιομηχανίας
που έσωσε τη ΜΕΒΓΑΛ
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Αlpha Finance: Η νέα 
τιμή-στόχος στα €19,70 
με ισχυρά περιθώρια ανόδου

Η Alpha Finance προχώρησε σε αύξηση
της τιμής στόχου για τον ΟΤΕ, διατηρώντας τη
σύσταση αγοράς, ενώ αναλύει παράλληλα τις
πιθανές θετικές εκπλήξεις μέσα στο έτος.
Συγκεκριμένα, η νέα τιμή-στόχος στα €19,70
από τα €18,08 προηγουμένως οδηγεί σε μια
συνολική απόδοση 32% από τα τρέχοντα επί-
πεδα τιμών, ενώ ενσωματώνει τις νέες εκτι-
μήσεις της διοίκησης και το κόστος των ανα-
νεώσεων φάσματος μέχρι το 2030. Καταλύ-
της για το 2025 και μετέπειτα θα αποτελέσει η
πώληση των δραστηριοτήτων κινητής στη
Ρουμανία, καθώς είναι πιθανό να οδηγήσουν
σε βελτίωση των ταμειακών ροών, του τελικού
αποτελέσματος, ενώ δεν αποκλείεται ακόμη
και μια πιθανή έκτακτη επιστροφή στους με-
τόχους. 

Jumbo: Έκτακτη χρηματική
διανομή 0,448 ευρώ 

Τη διανομή έκτακτου μερίσματος 0,4667
ευρώ ανά μετοχή ενέκρινε η έκτακτη γενική
συνέλευση των μετόχων της Jumbo. Σε σχε-
τική ανακοίνωση αναφέρεται ότι η καθαρή
έκτακτη χρηματική διανομή, μετά και την πα-
ρακράτηση φόρου 5%, ανέρχεται σε 0,448 ευ-
ρώ ανά μετοχή.

Optima Bank: Η Ιωάννα
Ζουρ νέο μέλος του ΔΣ

Η ανώνυμη εταιρεία με την επωνυμία
«Τράπεζα Optima bank ΑΕ» και τον διακριτι-
κό τίτλο «Optima bank» (η «Τράπεζα») ανα-
κοινώνει, σύμφωνα με το άρθρο 4.1.1.22. του
Κανονισμού του Χρηματιστηρίου Αθηνών ότι
την 20ή/3/2025, το Διοικητικό Συμβούλιο της
Τράπεζας, έχοντας λάβει υπόψη την από
18/2/2025 εισήγηση της Επιτροπής Αποδο-
χών και Υποψηφιοτήτων και κατόπιν της
αξιολόγησης που διενήργησε το ίδιο το Διοι-
κητικό Συμβούλιο, εξέλεξε ομόφωνα, σε αν-
τικατάσταση του παραιτηθέντος ανεξάρτητου
μη εκτελεστικού μέλους, Κλειώς Λυμπέρη,
την κυρία Ιωάννα Ζουρ του Χρήστου και της
Αλεξάνδρας, ως νέο μέλος ΔΣ, η θητεία της
οποίας θα διαρκέσει έως τη λήξη της θητείας
του παραιτηθέντος ως άνω μέλους του Διοι-
κητικού Συμβουλίου, το οποίο αντικαθιστά
(10/9/2027). 

Η ΔΕΗ παρουσιάζει μια νέα υπη-
ρεσία, με την οποία η απόκτηση
της Υπεύθυνης Δήλωσης Εγκα-
ταστάτη (ΥΔΕ) γίνεται εύκολα και
με ασφάλεια. Η ΥΔΕ είναι ένα έγ-
γραφο που πιστοποιεί ότι κάθε
ηλεκτρική εγκατάσταση ενός
ακινήτου είναι κατάλληλη και
ασφαλής προς χρήση και πρέπει
να εκδίδεται για κάθε ακίνητο σε
κάθε περίπτωση επεμβάσεων
στην ηλεκτρική εγκατάσταση και
να ανανεώνεται όποτε απαιτείται
από τη νομοθεσία. Με την υπηρεσία ElectricianPass η ΔEΗ
παρέχει τη δυνατότητα έκδοσης της ΥΔΕ από πιστοποιημένη

ομάδα ηλεκτρολόγων. Η διαδι-
κασία είναι ολοκληρωμένη
(end-to-end) χωρίς να απαιτεί-
ται καμία ενέργεια από τους πε-
λάτες, εκτελείται εύκολα και
γρήγορα, δίνοντας τη δυνατότη-
τα στους πελάτες να ορίσουν το
ραντεβού βάσει της διαθεσιμό-
τητάς τους και μπορεί να απο-
πληρωθεί ευέλικτα, είτε με δό-
σεις είτε εφάπαξ.
Η υπηρεσία ElectricianPass
διατίθεται σε οικιακούς ή επαγ-

γελματικούς πελάτες ΔEΗ για ακίνητα με παροχές έως και
35kVA και έχει σχεδόν πανελλαδική κάλυψη.

ΔΕΗ: Νέα υπηρεσία πιστοποίησης ηλεκτρικών εγκαταστάσεων

Η
Hellenic Cables, ο κλάδος καλω-
δίων της Cenergy Holdings, σε
κοινοπραξία με την Asso.sub-

sea, ανέλαβε σύμβαση έργου με το κλειδί
στο χέρι (turnkey contract) από τη Rése-
au de Transport d’Électricité (RTE) για το
αιολικό πάρκο Dunkerque Offshore στη
Γαλλία, σύμφωνα με σχετική ανακοίνω-
ση. Το αιολικό πάρκο Dunkerque Offsho-
re, με προγραμματισμένη ισχύ μεταξύ
500 και 600 MW, θα διαθέτει δύο γραμμές
καλωδίων μεταφοράς ενέργειας (export
cables) εναλλασσόμενου ρεύματος υψη-
λής τάσης (HVAC) 225kV, επιτρέποντας τη
μεταφορά καθαρής ενέργειας στο γαλλι-
κό δίκτυο. Σύμφωνα με σχετική ανακοί-
νωση, η Hellenic Cables θα είναι υπεύθυ-
νη για τον σχεδιασμό, την κατασκευή και την προμήθεια 32
χλμ. υποβρύχιων καλωδίων που θα χρησιμοποιηθούν στη
διπλή υποβρύχια σύνδεση, καθώς και 38 χλμ. χερσαίων
καλωδίων για την τριφασική διπλή υπόγεια σύνδεση. Επί-
σης, θα είναι υπεύθυνη για την προμήθεια των σχετικών
εξαρτημάτων των υποβρύχιων και υπόγειων καλωδιακών

συστημάτων, την εκτέλεση των απαραίτητων συνδέσεων
στο πεδίο, των δοκιμών και εργασιών τερματισμού, καθώς
και των εργασιών θέσης σε λειτουργία των καλωδιακών
συνδέσεων. Ο συνεργάτης εγκατάστασης Asso.subsea θα
είναι υπεύθυνος για τη μεταφορά, την εγκατάσταση και
την προστασία των υποβρύχιων καλωδίων.

Hellenic Cables: Προμηθευτής καλωδίων
του αιολικού πάρκου Dunkerque Offshore

Η Πειραιώς αναλαμβάνει πρωτοβουλίες για να στηρίζει σταθερά τον
αγροτικό κόσμο. Στο πλαίσιο αυτό, από 1ης Μαρτίου και μέχρι την έναρξη
του συστήματος υποδοχής Ετησίων Δηλώσεων Καλλιέργειας (ΟΣΔΕ
2025) από τα Κέντρα Υποβολής Δηλώσεων η Πειραιώς προκειμένου να
διευκολύνει τους αγρότες για τη μεταβατική αυτή περίοδο δέχεται τα αι-
τήματά τους για χορήγηση Κάρτας του Αγρότη, με βάση τις περσινές δη-
λώσεις ΟΣΔΕ 2024. Η Κάρτα του Αγρότη παρέχεται υπό τους όρους και τις
προϋποθέσεις που έχουν συμφωνηθεί με το υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων. Στόχος της Πειραιώς είναι η διευκόλυνση της πρό-
σβασης των αγροτών σε ρευστότητα, η οποία αυτή την περίοδο είναι απα-
ραίτητη για την κάλυψη των παραγωγικών τους αναγκών με κάθε πρό-
σφορο μέσο και με τη μέγιστη δυνατή ευελιξία.

Πειραιώς: Στήριξη στον αγροτικό κόσμο μέσω της Κάρτας του Αγρότη
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Επανεξέταση 
του σχεδίου
νόμου για 
τις ΔΕΥΑ 
ζητά η ΕΔΕΥΑ

Την αγωνία της για τις
εξελίξεις στον τομέα υδά-
των εκφράζει η Ένωση Δη-
μοτικών Επιχειρήσεων
Ύδρευσης Αποχέτευσης
(ΕΔΕΥΑ) εξαιτίας του σχεδί-
ου νόμου του ΥΠΕΝ για την
αναδιοργάνωση των ΔΕΥΑ,
με αφορμή τη σημερινή
Παγκόσμια Ημέρα του Νε-
ρού που γιορτάζεται κάθε
χρόνο στις 22 Μαρτίου και η
οποία φέτος είναι αφιερω-
μένη στη διατήρηση των πα-
γετώνων.

Η ΕΔΕΥΑ τονίζει ότι από
το εν λόγω σχέδιο νόμου
απουσιάζει οποιοδήποτε
επιχειρησιακό σχέδιο, δεν
καταγράφεται η υφιστάμε-
νη κατάσταση των ΔΕΥΑ,
υπογραμμίζοντας ότι δεν δί-
νει καμιά προοπτική στις
ΔΕΥΑ, τουναντίον τις απο-
δυναμώνει. Εκφράζει δε
την ελπίδα ότι «η νέα πολιτι-
κή ηγεσία του υπουργείου
Περιβάλλοντος θα αντιλη-
φθεί ότι το σχέδιο νόμου
που αναρτήθηκε στη δια-
βούλευση δεν προωθεί
βιώσιμες λύσεις για τις
ΔΕΥΑ και λόγω προφανούς
αντισυνταγματικότητας των
διατάξεών του, αν ψηφιστεί,
κινδυνεύει να ανατραπεί δι-
καστικά». Τέλος, ζητά από
το ΥΠΕΝ να επανεξετάσει το
σχέδιο νόμου και να εμπι-
στευτεί την Αυτοδιοίκηση,
ενώ δηλώνει ότι είναι στη
διάθεση του υπουργείου,
καθώς και του αρμόδιου για
τις ΔΕΥΑ υπουργείου Εσω-
τερικών για ειλικρινή συ-
νεργασία που θα έχει ως
αποτέλεσμα τη βελτίωση
της λειτουργίας των ΔΕΥΑ
προς όφελος του φυσικού
πόρου και της κοινωνίας.

Φεστιβάλ Ενεργής Γήρανσης διοργανώνει
για πρώτη φορά ο Δήμος Αθηναίων από τις
23 έως τις 27 Μαρτίου. Πρόκειται για μια ιδι-
αίτερη γιορτή με σύνθημα «Ζήσε τη “μεγάλη”
ζωή στην Αθήνα» και οι ενδιαφερόμενοι θα
συμμετάσχουν σε μια σειρά από πολιτιστικές
και κοινωνικές δράσεις, που προάγουν τη
συμμετοχή και την ενεργό ζωή στην πόλη για
τα άτομα μεγαλύτερης ηλικίας, σε εμβλημα-
τικούς χώρους της Αθήνας.

Μέσα από συζητήσεις, θεατρικά δρώμενα,
διαγωνισμούς ζωγραφικής και ποίησης, κα-
θώς και ειδικά σχεδιασμένες εκδηλώσεις, οι

συμμετέχοντες θα έχουν την ευκαιρία να
συνδεθούν, να κοινωνικοποιηθούν και να
αναδείξουν το ταλέντο τους.

«Για εμάς, η ηλικία είναι απλά ένας αριθ-
μός. Ένας αριθμός εμπειριών, δημιουργίας
και προσφοράς στην κοινωνική ζωή του τό-
που. Για αυτό και προχωρήσαμε στη δημι-
ουργία του 1ου Φεστιβάλ Ενεργής Γήρανσης,
το οποίο με φαντασία αναδεικνύει δράσεις
ενεργοποίησης, που αυτή τη στιγμή προ-
ωθούνται σε επίπεδο ευρωπαϊκών πολιτι-
κών», δήλωσε ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης
Δούκας. 

Δήμος Αθηναίων: Το 1ο Φεστιβάλ Ενεργής Γήρανσης 

Τ
ην ένταξη των υπηρεσιών που προσφέ-
ρουν οι περιφέρειες της χώρας στον ψη-
φιακό κόσμο της πλατφόρμας gov.gr πα-

ρουσίασε ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνη-
σης Δημήτρης Παπαστεργίου σε συνεργασία με
την Ένωση Περιφερειών Ελλάδος (ΕΝΠΕ). Στην
εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε στο Ναύπλιο
παρουσιάστηκε το έργο Perifereies.gov.gr, το
οποίο συμβάλλει στην ψηφιοποίηση και στην
ομογενοποίηση των διαδικασιών των 13 περιφε-
ρειών, προσφέροντας κοινή εμπειρία χρήστη σε
πολίτες και επιχειρήσεις. Μέσω της πλατφόρμας
Perifereies.gov.gr, όλες οι περιφέρειες θα μπο-
ρούν να ψηφιοποιήσουν το σύνολο των διαδικα-
σιών που παρέχουν σε πολίτες και επιχειρήσεις,
οι οποίες ξεπερνούν τις 500.

Όπως τόνισε ο κ. Παπαστεργίου: «Παρατηρή-
σαμε ότι για τις ίδιες διαδικασίες οι πολίτες πολλές φορές έπρεπε
να ακολουθήσουν διαφορετικά βήματα ανάλογα με την περιφέ-
ρεια. Είχαν διαφορετική αντιμετώπιση. Αυτό καταλαβαίνετε ότι
τους ταλαιπωρούσε και τους μπέρδευε. Προχωρήσαμε λοιπόν σε
συνεργασία με τον υπουργό Εσωτερικών Θοδωρή Λιβάνιο, τις πε-
ριφέρειες και την ΕΝΠΕ στην ανάπτυξη του Perifereies.gov.gr,
ώστε μέσω του gov.gr οι πολίτες να εξυπηρετούνται με τον ίδιο
τρόπο. Τρέξαμε γρήγορα το έργο γιατί αποτελεί αναγκαιότητα.
Όλοι πλέον θα απολαμβάνουν κοινές, ομογενοποιημένες υπηρε-
σίες. Με ψηφιακά εργαλεία κάνουμε πράξη το όραμα του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη για μια Ελλάδα ψηφιακά αποτελε-
σματική, όπου οι πολίτες αντιμετωπίζονται ισότιμα».

Η αρχή στον τομέα ψηφιοποίησης των υπηρεσιών σε επίπεδο
δεύτερου βαθμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης έχει γίνει ήδη από την
Περιφέρεια Πελοποννήσου, η οποία έχει ψηφιοποιήσει 300 υπη-
ρεσίες, που παρέχονται μέσω της πλατφόρμας
Perifereies.gov.gr και στοχεύει να προχωρήσει άμεσα την ολο-
κλήρωση της ψηφιοποίησης για 300 ακόμα διαδικασίες για πολί-
τες και επιχειρήσεις.

Με στόχο το έργο Perifereies.gov.gr να υλοποιηθεί με ταχύ
ρυθμό σε όλες τις περιφέρειες της χώρας, ο υπουργός Ψηφιακής

Διακυβέρνησης Δημήτρης Παπαστεργίου και ο περιφερειάρχης
Νοτίου Αιγαίου και πρόεδρος της ΕΝΠΕ Γιώργος Χατζημάρκος
υπέγραψαν Μνημόνιο Συνεργασίας, παρουσία του περιφερειάρ-
χη Πελοποννήσου, Β’ αντιπροέδρου της ΕΝΠΕ και προέδρου της
Επιτροπής Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη Πτωχού.

«Στόχος μας είναι να περάσουμε όλοι μαζί με τις περιφέρειες
τον δεύτερο βαθμό Τοπικής Αυτοδιοίκησης στην ψηφιακή επο-
χή, ώστε να προσφέρουμε στους πολίτες κοινές ψηφιακές υπη-
ρεσίες και να αναβαθμίσουμε την καθημερινότητά τους», ανέφε-
ρε χαρακτηριστικά o κ. Παπαστεργίου.

Από την πλευρά του, ο κ. Χατζημάρκος τόνισε: «Σε έναν κόσμο
απρόβλεπτο με σύνθετες προκλήσεις, οφείλουμε να ενισχύουμε
την αποτελεσματικότητα σε όλα τα επίπεδα διακυβέρνησης. Με
την υπογραφή του Μνημονίου Συνεργασίας μεταξύ του υπουρ-
γείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης και της Ένωσης Περιφερειών
Ελλάδας, μέσα από αυτή τη συνεργασία, επιδιώκουμε να προ-
σφέρουμε υπηρεσίες υψηλής ποιότητας, απλοποιημένες και
προσβάσιμες σε όλους τους πολίτες, ενισχύοντας ταυτόχρονα τη
διαλειτουργικότητα και τη διαφάνεια. Μαζί, χτίζουμε έναν ενιαίο
ψηφιακό χώρο που εξυπηρετεί καλύτερα τον πολίτη και την επι-
χείρηση, προς όφελος όλων».

Μνημόνιο Συνεργασίας ΕΝΠΕ και υπουργείου
Ψηφιακής Διακυβέρνησης 

για την ανάπτυξη του Perifereies.gov.gr
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E
χοντας διαδεχθεί τον Γιώργο Ιωακειμίδη, έναν δήμαρ-
χο μετά από πολλές θητείες και πλούσιο έργο, ο νέος
δήμαρχος Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη Κωνσταντίνος

Μαραγκάκης θέλει να αφήσει το δικό του στίγμα στην πόλη του.
Στην πρώτη χρονιά της θητείας του είχε να αντιμετωπίσει δύ-
σκολες συνθήκες, όπως η οικονομική δυσπραγία της Αυτοδι-
οίκησης, η έλλειψη προσωπικού και η τεράστια γραφειοκρατία
στην ωρίμανση των έργων, ωστόσο, δηλώνει αισιόδοξος πως
με σκληρή δουλειά θα πετύχει τους στόχους που έχει θέσει η
δημοτική αρχή του. 

Κύριε δήμαρχε, κάνοντας έναν απολογισμό στην πρώτη
χρονιά της θητείας σας, ποιες είναι οι σημαντικότερες
παρεμβάσεις στον Δήμο Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη; 

Η πρώτη χρονιά ήταν ιδιαίτερα απαιτητική, καθώς έπρεπε να
ανταποκριθούμε σε πολλές προκλήσεις, αλλά και να θέσουμε
γερές βάσεις για την υλοποίηση του προγράμματός μας. Κατα-
φέραμε να προχωρήσουμε σημαντικά έργα υποδομής, να ενι-
σχύσουμε τις κοινωνικές δομές και να βελτιώσουμε την καθη-
μερινότητα των πολιτών.

Έχουμε ήδη προχωρήσει σε αναπλάσεις κοινόχρηστων χώ-

ρων, στην ενίσχυση του ηλεκτροφωτισμού με LED για εξοικο-

νόμηση ενέργειας, αλλά και σε παρεμβάσεις στις σχολικές

υποδομές, καθώς η παιδεία αποτελεί προτεραιότητα για εμάς.

Επιπλέον, ενισχύσαμε τις κοινωνικές υπηρεσίες του δήμου,

βελτιώνοντας τις παροχές για τις ευπαθείς ομάδες και υποστη-

ρίζοντας δράσεις αλληλεγγύης. 

Από τις πρώτες ημέρες ανάληψης της διοίκησης του δήμου

εντάξαμε στις προτεραιότητές μας την αντιμετώπιση της παρα-

βατικότητας. Σε συνεργασία με το τοπικό Τμήμα Ασφάλειας του

δήμου μας και την Ομάδα Πρόληψης & Καταστολής Εγκλήμα-

τος, γνωστή ως ΟΠΚΕ, πραγματοποιήθηκαν πολλοί και σαρωτι-

κοί έλεγχοι σε πλατείες και κεντρικά σημεία της πόλης με αρ-

κετές συλλήψεις και προσαγωγές.
Ως δημοτική αρχή κάνουμε ό,τι είναι δυνατό για να συνδρά-

μουμε την προσπάθεια της ΕΛΑΣ να πατάξει την παραβατικό-
τητα στην περιοχή μας, άλλωστε αυτή είναι και η βούληση των
συμπολιτών μου. 

Τι να περιμένουν οι πολίτες του Δήμου Νίκαιας-Αγίου
Ιωάννη Ρέντη για το 2025;

Το 2025 θα είναι χρονιά εντατικής δουλειάς και υλοποίησης
έργων. Συνεχίζουμε τις αστικές αναπλάσεις και τις βελτιώσεις
σε οδικά δίκτυα και πεζοδρόμια. Στόχος μας είναι η βελτίωση
της ποιότητας ζωής των δημοτών, με έμφαση στο πράσινο, τις
βιώσιμες μετακινήσεις και τις σύγχρονες υποδομές.

Δημιουργούμε πράσινες διαδρομές στην πόλη και προχω-
ράμε σε αναπλάσεις πλατειών. Ήδη παραδώσαμε την ανακαι-
νισμένη πλατεία Αγίου Γεωργίου Νίκαιας, ακολουθεί η πλατεία
Δημοκρατίας και θα καταθέσουμε πρόταση στο Πράσινο Τα-
μείο για την ανάπλαση της πλατείας Οσίας Ξένης. Με την αρω-
γή της Περιφέρειας Πειραιά φροντίζουμε για την ενεργειακή
αναβάθμιση σχολείων καθώς και του αθλητικού κέντρου
«Πλάτωνας». Ανακατασκευάσαμε γήπεδα και στις δυο δημοτι-
κές ενότητες: Γήπεδο μπάσκετ και χάντμπολ στον Πλάτωνα,
γήπεδο 5Χ5 στη Θεσσαλονίκης, ανοιχτό γήπεδο μπάσκετ στη
Νάξου, μικρό γήπεδο «Παντελής Νικολαΐδης», γήπεδο στο άλ-
σος Αγίου Φιλίππου. Παράλληλα ολοκληρώσαμε την ασφαλτό-
στρωση στη δημοτική ενότητα του Ρέντη και έχουμε ξεκινήσει
ασφαλτοστρώσεις στη Νίκαια. Σε συνεργασία με τον εμπορικό
σύλλογο της πόλης θα συνεχίσουμε τις κοινές μας δράσεις με
στόχο την προώθηση της τοπικής επιχειρηματικότητας. 

Από την έως τώρα εμπειρία σας ποια είναι τα σημαντικό-
τερα εμπόδια που αντιμετωπίζει ένας δήμαρχος για να
μπορέσει να υλοποιήσει καλύτερα και ταχύτερα το έργο
του;

Τα μεγαλύτερα εμπόδια αφορούν κυρίως τη γραφειοκρατία
και τις χρονοβόρες διαδικασίες εγκρίσεων που καθυστερούν
σημαντικά την υλοποίηση των έργων. Επιπλέον, οι περιορι-
σμένοι οικονομικοί πόροι και η αύξηση αρμοδιοτήτων χωρίς
τα αντίστοιχα χρηματοδοτικά εργαλεία βάζουν εμπόδια στη
λειτουργία μας. Η ανάγκη συνεχούς διεκδίκησης χρηματοδο-
τήσεων από την Πολιτεία και την Ευρωπαϊκή Ένωση αποτε-
λούν μια συνεχή πρόκληση. Ωστόσο, με σωστό σχεδιασμό,
προγραμματισμό, προτεραιοποίηση των αναγκών και τη συ-
νεργασία με τους εμπλεκόμενους φορείς, μπορούμε να ξεπε-
ράσουμε αυτά τα εμπόδια και να επιταχύνουμε την ανάπτυξη
της πόλης μας.

Γίνεται αρκετή συζήτηση για το θέμα της διαχείρισης των
απορριμμάτων. Σε τι επίπεδο βρίσκεται ο Δήμος Νίκαιας-
Αγίου Ιωάννη Ρέντη στον τομέα της ανακύκλωσης; 

Σε συνεργασία με τον Ειδικό Διαβαθμικό Σύνδεσμο Νομού Ατ-
τικής (ΕΔΣΝΑ) στον δήμο μας υλοποιείται το πρόγραμμα ανα-
κύκλωσης The Green City, ένα κινητό πράσινο σημείο που
εκτελεί τέσσερα διαφορετικά δρομολόγια την εβδομάδα και
στο οποίο οι δημότες μπορούν να ανακυκλώνουν από οικιακά
έλαια μέχρι ηλεκτρικές μικροσυσκευές σε ένα σημείο. Παράλ-
ληλα πραγματοποιούμε ενημερωτικές δράσεις στα σχολεία με
θέμα την ανακύκλωση, γιατί τα παιδιά μπορούν να γίνουν οι κα-
λύτεροι πρεσβευτές για την προστασία του περιβάλλοντος.

Ο δήμος μας είναι ιδιαιτέρως ευαισθητοποιημένος σε θέμα-
τα ανακύκλωσης και χάρη στην ενεργή συμμετοχή των δημο-
τών μας, οι οποίοι ανταποκρίνονται ευχάριστα θετικά, τα ποσο-
στά των υλικών που διατίθενται προς ανακύκλωση έναντι των
σύμμεικτων απορριμμάτων αυξάνονται ολοένα και περισσότε-
ρο. Σύμφωνα με τα στοιχεία της Περιφέρειας Αττικής, ο Δήμος
Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη το 2024 συγκαταλέγεται στους
τρεις πρώτους δήμους μαζί με τον Δήμο Αθηναίων και τον Δή-
μο Περιστερίου όσον αφορά τις συλλεγόμενες ποσότητες σε
καφέ κάδο. 

Στο πλαίσιο της προσπάθειάς μας να προωθήσουμε μια πιο
βιώσιμη πρακτική στη διαχείριση των αποβλήτων εντάσσεται
και η εκστρατεία ενημέρωσης και ευαισθητοποίησης για τη
συλλογή και κομποστοποίηση των οργανικών απο-
βλήτων που έχει ξεκινήσει ο δήμος μας. Ήδη
έχουμε τοποθετήσει καφέ κάδους σε επι-
χειρήσεις και στις λαϊκές αγορές. Στο πλαί-
σιο της στρατηγικής μας για τη βελτίωση
της διαχείρισης των απορριμμάτων σύμ-
φωνα με το νέο Εθνικό Σχέδιο και τον Πε-
ριφερειακό Σχεδιασμό Διαχείρισης Απο-
βλήτων εντάσσεται και η υπογειοποίηση
των κάδων ανακύκλωσης. Η ανάπτυξη

αυτού του δικτύου Γωνιών Ανακύκλωσης μπορεί να συμβάλει
ουσιαστικά στην προώθηση της πρόληψης της δημιουργίας
αποβλήτων και στην εκτροπή τους από τους ΧΥΤΑ καθώς και
στην ενίσχυση της περιβαλλοντικής συνείδησης. 

Ποιοι είναι βασικοί σας στόχοι που θέλετε να φέρετε
εις πέρας μέχρι το τέλος της τρέχουσας δημοτικής πε-
ριόδου;

Με συνέπεια στις αρχές που υπηρετώ σε όλη μου τη ζωή μαζί
με τους συνεργάτες μου και δεν αναφέρομαι μόνο στους αιρε-
τούς αλλά και στους εργαζόμενους θα δώσουμε συνέχεια στην
αναπτυξιακή πορεία της πόλης μας. Οι προκλήσεις που αντιμε-
τωπίζουμε πολλές αλλά θα συνεχίσουμε να εργαζόμαστε αδιά-
κοπα για να υλοποιήσουμε τις δεσμεύσεις μας και να κάνουμε
πράξη το όραμα μιας πόλης ψηφιακής, καθαρής, λειτουργικής,
φιλικής προς τον δημότη. Με επίκεντρο την ποιότητα ζωής των
κατοίκων και παρά τις ελλείψεις προσωπικού που αντιμετωπί-
ζουμε, προγραμματίζουμε μια σειρά σημαντικών παρεμβάσε-
ων που στοχεύουν στην ενίσχυση των υποδομών και στην ανα-
βάθμιση της ποιότητας ζωής των κατοίκων, αφήνοντας το περι-
βαλλοντικό μας αποτύπωμα για μια πόλη αντάξια της ιστορίας
και των πολιτών της.

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr

Δήμαρχος Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΜΑΡΑΓΚΑΚΗΣ 

«Εργαζόμαστε σκληρά για 
να βελτιώσουμε την ποιότητα

ζωής των πολιτών»
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εράστιες δυσκολίες, ακόμα και για τα αυτονόητα,
αντιμετωπίζει πλέον η δήμαρχος Ραφήνας-Πι-
κερμίου. Τρανό παράδειγμα, το γεγονός ότι η πρώ-

τη αναμόρφωση του προϋπολογισμού του 2025 που πρό-
τεινε η Δήμητρα Τσεβά στη Δημοτική Επιτροπή καταψη-
φίστηκε τόσο από τους δημοτικούς συμβούλους της αντι-
πολίτευσης όσο και από εκείνους που έχουν εκλεγεί με
την παράταξή της αλλά έχουν αποχωρήσει από αυτήν εδώ
και καιρό. 

Μετά την καταψήφιση, η ηττηθείσα δήμαρχος τους κα-
τηγορεί ότι δεν «χτυπούν» τη διοίκηση αλλά τη λειτουργία

του ίδιου του δήμου, καθώς η αναμόρφωση του προϋπο-
λογισμού είναι το κορυφαίο εργαλείο λειτουργίας του δή-
μου και δεν πρέπει να συνδέεται με πολιτικές κόντρες τό-
σο από τη συμπολίτευση όσο και την αντιπολίτευση.

Η αλήθεια είναι, ωστόσο, πως τόσο η αντιπολίτευση όσο
και οι αποχωρήσαντες έχουν δηλώσει εδώ και καιρό τη
διαφωνία τους με πολλές από τις βασικές επιλογές της κ.
Τσεβά και την είχαν προειδοποιήσει πως θα βρουν τρόπο
να τις σταματήσουν. 

Ίσως με αυτή την αφορμή η δήμαρχος θα πρέπει να αρ-
χίσει να επανεξετάζει τις πολιτικές επιλογές της…

«Πάρθια βέλη» στον Δήμο Ραφήνας-Πικερμίου

Μια καλή αρχή 
Μια σημαντική νίκη στην προσπάθεια ανακοπής της

ξέφρενης οικοδομικής δραστηριότητας στο νησί της
Σίφνου πέτυχε η δήμαρχος Μαρία Ναδάλη. Το

Συμβούλιο της Επικρατείας με απόφασή
του σταμάτησε προσωρινά την κατα-
σκευή δύο συγκροτημάτων υπόσκα-
φων κατοικιών με πισίνες, το ένα εκ
των οποίων προοριζόταν για ξενοδο-

χείο. Στο σκεπτικό της, η Επιτροπή
Αναστολών αναφέρεται στην εκτεταμένη

ανοικοδόμηση της εκτός σχεδίου περιοχής του
νησιού, στη χρήση παράνομων δρόμων για την έκδοση
οικοδομικών αδειών και την κατασκευή πλήθους υπό-
σκαφων κατασκευών και πισινών, που δεν προβλέπον-
ται στο διάταγμα προστασίας του νησιού. Να σημει-
ώσουμε πως η δήμαρχος πέρα από τις νομικές διαδικα-
σίες προσπαθεί να βάλει τέλος στην άναρχη οικοδομική
δραστηριότητα στο νησί και με πολιτικές αποφάσεις. Σε
αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η πρόσφατη επίσκεψή
της στο υπουργείο Περιβάλλοντος, όπου ζήτησε να
υπάρξει δυναμική παρέμβαση για την άναρχη δόμηση. 

Παρέλαση 
στην ανηφόρα

Μια… περίεργη απόφαση του δημάρχου Αγίου Δη-
μητρίου Στέλιου Μαμαλάκη για την παρέλαση της 25ης
Μαρτίου προκάλεσε και περίεργες αντιδράσεις. Για την
ακρίβεια, ο δήμαρχος αποφάσισε να αλλάξει τη φορά
και τη θέση της παρέλασης και από εκεί που ξεκινούσε
από το δημαρχείο και έπαιρνε την… κατηφόρα στην
Αγίου Δημητρίου, τώρα θα γίνει ανάστροφα προς τον
σταθμό μετρό της Δάφνης. Η απόφα-
ση προκάλεσε από θυμηδία για
το «πάθος» του δημάρχου να
αλλάξει ό,τι θυμίζει τις προ-
ηγούμενες δημοτικές αρχές
έως και διαμαρτυρίες, γιατί οι
μαθητές θα πρέπει να παρελά-
σουν… στην ανηφόρα! 

Ίσως το πιο αξιοσημείωτο, ωστόσο, να είναι πως το
συγκεκριμένο θέμα είναι το πρώτο για το οποίο αντέδρα-
σε μια από τις παρατάξεις της αντιπολίτευσης σε αυτή τη
θητεία. Μάλλον θα έχει να κάνει με τον «εθνικό χαρα-
κτήρα» της απόφασης.

«Πόσο ακόμα, ρε βουρλισμένοι;», θα ρώταγε τους
συμπολίτες της, αν ζούσε, η Ρένα Βλαχοπού-
λου. Αγνοώντας ή παραγνωρίζοντας την
ακύρωση της αύξησης των υπέρογκων αν-
ταποδοτικών τελών στον Δήμο Κεντρικής
Κέρκυρας από την οικεία Αποκεντρωμένη
Διοίκηση, η Δημοτική Επιτροπή Νότιας
Κέρκυρας αποφάσισε αυξήσεις, από 62,5%
έως 218,18%!

Ο πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής και δήμαρχος

Βασίλης Χειμαριώτης ανέφερε ότι «η αύξηση είναι επι-
τακτική ανάγκη για τον δήμο μας, προκειμένου να

καλυφθεί το έλλειμμα που παρουσιάζεται στην
Υπηρεσία Καθαριότητας για το έτος 2025 και
ανέρχεται στο ποσό των 4.000.000 περίπου. Για
τον λόγο αυτό καλούμαστε να ψηφίσουμε την

αύξηση των τελών, προκειμένου να ισοσκελι-
στεί ο προϋπολογισμός έτους 2025». Τους προ-

ϋπολογισμούς των νοικοκυραίων που θα πέσουν έξω
τους σκέφτηκε κανείς; 

Επιμένουν στις αυξήσεις τελών οι Κερκυραίοι…

Ποιος νέος δήμαρχος
της Αττικής, προσπαθών-
τας να παραμείνει «πι-
στός» στις καταγγελίες
που έκανε ως αντιπολί-
τευση για συγκεκριμένο
έργο, έχει σταματήσει να
πληρώνει την εταιρεία
που το διαχειρίζεται; Το
πρόβλημα είναι πως πολύ
σύντομα θα βρεθεί αντι-
μέτωπος με τη Δικαιοσύ-
νη, καθώς έχουν ήδη αρ-
χίσει οι αγωγές, ενώ από
την αντιπολίτευση βλέ-
πουν σχέδιο για… προ-
ώθηση άλλης εταιρείας. 

«Αμόντε» λένε 
στην Κεφαλονιά, δήμαρχε

Δήμαρχος των νοτίων προαστίων, με υπερβάλλοντα ζήλο και αρχηγικές βλέψεις,
είχε υποσχεθεί σε πολλούς ομολόγους του, κυρίως από την επαρχία, ότι αν έρθουν
στην Αθήνα στη μεγάλη σύναξη, θα δουν τον πρωθυπουργό από κοντά. 

Παρά τις διαβεβαιώσεις, ο δήμαρχος, όπως πάντα, «έπεσε και πάλι έξω». Στην Κε-
φαλονιά λένε «αμόντε» όταν δεν έχουν τους άσους και τους ρηγάδες με το μέρος τους,
δηλαδή… «πάμε γι’ άλλα»!

Ψάχνουν το δίκιο τους
Όλο και περισσότεροι δήμαρχοι συντάσσονται δημόσια με τον

δήμαρχο Αθηναίων Χάρη Δούκα στην εκστρατεία που ξεκίνησε
εναντίον των εργολάβων και των εταιρειών που δημιουργούν χάος
στους δρόμους με τα έργα τους. 

Ήδη ο Δήμος Αθηναίων έχει αρχίσει να στέλνει εξώδικα και απει-
λεί με πρόστιμα τους υπεύθυνους εργολαβιών που «χρονοτριβούν»
και δεν ολοκληρώνουν έγκαιρα τα έργα που έχουν αναλάβει, με
αποτέλεσμα να μετατρέπεται η πόλη σε ένα «ατελείωτο εργοτάξιο».
Αυτά που καταγγέλλει ο δήμαρχος Αθηναίων για τους δρόμους της

Αθήνας, τις κακοτεχνίες, τις σπασμένες ράμπες ΑμεΑ, τον ελλιπήκαθαρισμό των μπαζών και πάνω από όλα την έλλειψη συ-
νεννόησης για τον χρόνο και την ολοκλήρωση των έργων, τα αντιμετωπίζουν όλοι οι δήμαρχοι της Αττικής. Λογικό, λοιπόν,
να ετοιμάζονται να ακολουθήσουν τον ίδιο δρόμο των εξώδικων και των προστίμων. 

Στα χέρια των πολιτών
Όταν γίνεται κάτι καλό, να το λέμε. Όπως η καινοτομία

που ξεκίνησε να εφαρμόζει ο δήμαρχος Βύρωνα Αλέξης
Σωτηρόπουλος ζητώντας από τους πολίτες να… πάρουν
τον δήμο στα χέρια τους. Αυτό θα είναι δυνατό μέσα από την
ειδική ηλεκτρονική πλατφόρμα «City On Agenda», στην
οποία οι πολίτες θα μπορούν να αναφέρουν προβλήματα, να κα-
ταθέτουν προτάσεις για θέματα καθημερινότητας αλλά και απόψεις για τον τρόπο λει-
τουργίας της πόλης. 

Η πρωτοβουλία είναι θετική, αλλά θα πρέπει να δούμε και πώς θα αξιοποιηθεί από
τη δημοτική αρχή…
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Εδώ το μπαλόνι,
εκεί το μπαλόνι… 

«Χωρίς τον ξενοδόχο» φαίνεται
πως υπολόγιζε ο δήμαρχος Νέας
Σμύρνης Γιώργος Κουτελάκης όταν
«πανηγύριζε» πως θα λύσει το πρό-
βλημα με τα κλειστά γήπεδα που αν-
τιμετωπίζουν οι ομάδες της
πόλης… Έσπευσε να
εξασφαλίσει την κατα-
σκευή ενός καινούρ-
γιου κλειστού γηπέ-
δου τύπου «μπαλόνι»,
μάλιστα φαίνεται να το
έχει προχωρήσει πολύ
φτάνοντας στο σημείο να έχει
βρεθεί και ο εργολάβος που θα το κα-
τασκευάσει. Το πρόβλημα είναι
πως… δεν έχει εξασφαλίσει τον χώρο
που θα τοποθετηθεί! Το αρχικό σχέ-
διο για την κατασκευή του «μπαλονι-
ού» στο προαύλιο ενός σχολείου
προσέκρουσε στη σθεναρή αντίδρα-
ση γονέων και εκπαιδευτικών κι έτσι
το προπονητήριο που θα αποτελούσε
τη λύση έως την ολοκλήρωση του με-
γάλου κλειστού γυμναστηρίου της
οδού Αρτάκης βρίσκεται στον «αέρα»
και ο πονοκέφαλος του δημάρχου
μεγαλώνει. 

Σε ποιον δήμο της
Αττικής ο δήμαρχος

κινδυνεύει να χάσει από τώρα
την πλειοψηφία στο Δημοτικό Συμβού-
λιο λόγω… κόπωσης των δημοτικών
συμβούλων; 
Όπως τον κατηγορούν οι πιο δυσαρεστη-
μένοι, ο δήμαρχος από την αρχή της θη-
τείας έχει παράλογες και εμμονικές απαι-
τήσεις ακόμα και από τους απλούς συμ-
βούλους που δεν έχουν κάποια θέση ή
αξίωμα. Όπως μαθαίνουμε, ήδη έχουν αρ-
χίσει να υπάρχουν «διαρροές» στις μαρα-
θώνιες και αλλεπάλληλες συνεδριάσεις
που τους καλεί και κάποιοι σκέφτονται να
τις κάνουν τις απουσίες… πιο μόνιμες. 

Ανυπόμονος 
ο δήμαρχος Αλίμου

Μεγάλο εκνευρισμό έδειξε ο δήμαρχος Αλίμου Αν-
δρέας Κονδύλης μαθαίνοντας την είδηση για το κολυμ-
βητήριο που ανακατασκεύασε στο Ολυμπιακό Χωριό η
εταιρεία που έχει αναλάβει και τα έργα στο παλαιό αε-
ροδρόμιο. Με ανάρτησή του εξέφραζε παράπονα γιατί
στην πόλη του όχι μόνο χάθηκαν οι αθλητικές εγκατα-
στάσεις του Αγίου Κοσμά αλλά «η “ανταπόδοση” για τους κατοίκους της περιοχής μας είναι μέχρι
στιγμής ασύστολη όχληση και επιβάρυνση από τα έργα, άφθονη σκόνη και δονήσεις στα σπίτια μας
και ανεξέλεγκτος θόρυβος ακόμα και τις ώρες κοινής ησυχίας». 

Μάλλον θα πρέπει να περιμένει την ολοκλήρωση των έργων για να δει «ανταπόδοση» ο δήμαρ-
χος. Άλλωστε και στο Ολυμπιακό Χωριό δεν περίμεναν λίγα χρόνια για να μπορέσουν να χαρούν το
κολυμβητήριο που τόσα χρόνια «αράχνιαζε». 

Π
ολύ αισιόδοξος εμφανί-
ζεται ο πρόεδρος της
Ελληνικής Εταιρείας

Τοπικής Ανάπτυξης και Αυτοδι-
οίκησης Δημήτρης Μαραβέλιας
πως μέχρι τέλος του μήνα η ΕΕ-
ΤΑΑ θα καταφέρει να ξεπεράσει
τα προβλήματα που δημιούργησε
η κυβερνοεπίθεση που δέχτηκαν
τα ηλεκτρονικά συστήματά της. 

Το πρόβλημα που αντιμετωπί-
ζει είναι διπλό, καθώς από τη μια
δεν μπορεί να ανταποκριθεί στις
πληρωμές των vouchers προς
τους βρεφονηπιακούς σταθμούς
που έχουν ενταχθεί στο πρόγραμμα και από
την άλλη δεν μπορεί να επιβεβαιωθεί αν
υπάρχει διαρροή προσωπικών δεδομένων
γονέων και παιδιών. Να θυμίσουμε πως αυ-
τή είναι η δεύτερη φορά που παραβιάζονται
τα συστήματα της ΕΕΤΑΑ, καθώς κάτι ανά-
λογο είχε συμβεί το 2022, όταν καθυστέρη-
σαν να εκδοθούν τα οριστικά αποτελέσματα
για τους κατόχους των vouchers. Αυτή τη
φορά οι χάκερ ζήτησαν λύτρα από την ΕΕ-
ΤΑΑ, προκειμένου να μη διαρρεύσουν τα
προσωπικά στοιχεία των ωφελουμένων,
ωστόσο, παρότι τα λύτρα δεν πληρώθηκαν,

μέχρι τώρα δεν υπάρχει κάποια δημοσίευ-
ση. Την ίδια ώρα καταβάλλεται μεγάλη προ-
σπάθεια να αποκατασταθούν τα συστήματα,
ώστε μέχρι το τέλος Μαρτίου να πληρωθούν
οι δημοτικοί και ιδιωτικοί παιδικοί σταθμοί,
ώστε να μην υπάρξει περαιτέρω δυσλει-
τουργία στο πρόγραμμα φιλοξενίας των παι-
διών.  

Όσον αφορά τους κινδύνους να ξανασυμ-
βεί κάτι παρόμοιο, ο κ. Μαραβέλιας υποστη-
ρίζει πως μετά την επίθεση του 2022 φρόν-
τισαν να επενδύσουν στην κυβερνοασφά-
λεια, όμως οι χάκερ είναι πάντα ένα βήμα
μπροστά…

Καλύπτει το κενό
Την ανεπάρκεια της δημοτικής αρχής του Σίμου Ρούσσου στα

θέματα του κινδύνου από την εκδήλωση πλημμυρι-

κών φαινομένων φαίνεται πως προσπάθησε να

καλύψει ο επικεφαλής της ελάσσονος μει-

οψηφίας Χαλανδρίου Χάρης Ρώμας. Η παρά-

ταξή του συνεργάστηκε με την ομάδα του κα-

θηγητή Δυναμικής Τεκτονικής και Εφαρμο-

σμένης Γεωλογίας Εύθυμη Λέκκα και προτεί-

νει πράγματα που δεν περιέχονται στο σχέδιο

«ΔΑΡΔΑΝΟΣ 2», ούτως ώστε να είναι πιο οχυρωμένη η πόλη

στην περίπτωση έντονου καιρικού φαινομένου. Αντιπολίτευ-

ση που μπορεί να γίνει χρήσιμη… 

«Θυσιάζεται» για τους εργαζόμενους
Έτοιμος να αντιμετωπίσει τις κυρώσεις

που προβλέπει η διάταξη Βορίδη που υπο-
χρεώνει τις δημοτικές αρχές να υποβάλλουν
έφεση στις δικαστικές αποφάσεις που κερ-
δίζουν οι συμβασιούχοι για τη μονιμοποίησή
τους είναι ο δήμαρχος Χαϊδαρίου Μιχάλης
Σελέκος. Παρά το γεγονός ότι η Αποκεντρω-
μένη Διοίκηση Αττικής ακύρωσε την απόφα-
ση του Δημοτικού Συμβουλίου με την οποία
στηρίζει τους 61 συμβασιούχους εργαζομέ-

νους που διεκδικούν τη μονιμοποίησή τους, ο δήμαρχος ξεκαθαρίζει πως δεν θα προχω-
ρήσει σε έφεση κατά της πρωτόδικης απόφασης. Μάλιστα, εκτός από τις κινητοποιήσεις
που πραγματοποιεί, κατά της συγκεκριμένης απόφασης ειδικότερα αλλά και του νόμου γε-
νικότερα, δηλώνει πως θα προχωρήσει άμεσα στη μονιμοποίηση των εργαζομένων, αδια-
φορώντας για τις κυρώσεις που μπορεί να έχει ο ίδιος και η δημοτική αρχή.

Να το ξεχάσει… 
Λίγο αμήχανα ξεκίνησε η πρόσφατη

συνάντηση του περιφερειάρχη Νίκου
Χαρδαλιά με τον δήμαρχο Κερατσινίου-
Δραπετσώνας Χρήστο Βρεττάκο. Παρότι
η συνάντηση είχε να κάνει με τα έργα που
προωθεί η περιφέρεια στην περιοχή, ο
δήμαρχος την ξεκίνησε με επίθεση.
Ήθελε να ξεκαθαρίσει στον περιφερει-
άρχη πως ενόψει του περιφερειακού
σχεδιασμού για τη διαχείριση των απορ-
ριμμάτων θα πρέπει να ξεχάσει τη δομή
του Σχιστού. «Δεν θα ανεχτούμε περαιτέ-
ρω επιβάρυνση», είπε, αλλά δεν πήρε
απάντηση. 

Βάζει βέτο
για το «Ακρόπολις» 

Δεν έχει πρόθεση να δώσει «γη και
ύδωρ» προκειμένου να περάσει το Ράλι
Ακρόπολις από την περιοχή του ο δή-
μαρχος Λαμιέων Πανουργιάς Παπαϊ-
ωάννου. Όπως καταγγέλλει, η διοργα-
νώτρια ζητά ένα υπέρογκο ποσό από τον
δήμο, προκειμένου να απομακρύνει τα
μπάζα και να διαμορφωθεί ο χώρος που
θα φιλοξενήσει τον αγώνα. Κάνει σαφές
πως αν το κονδύλι που θα διαθέσει ο δή-
μος πρόκειται να εκτοξευτεί από τις
220.000 ευρώ στις 700.000, προτιμά να
μη γίνει το ράλι.  

Ασκούν πίεση
Όλο και πιο ασφυκτική είναι η πίεση

που ασκούν ακόμα και «γαλάζιοι» δή-
μαρχοι που συμμετέχουν στην επιτροπή
για τον νέο Κώδικα Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης προς τον υπουργό Εσωτερικών Θο-
δωρή Λιβάνιο. Στόχος τους, να τον πεί-
σουν να αλλάξει γνώμη για τον τρόπο με
τον οποίο θέλει να καταργήσει τον δεύτε-
ρο γύρο στις αυτοδιοικητικές εκλογές.
Αυτό το σχέδιο για διπλή ψήφο στον
πρώτο γύρο προβλέπει πως μπορεί να
αποτελεί μεγάλη παγίδα για πολλούς από
του νυν δημάρχους και δεν θέλουν με τί-
ποτα να το δουν να εφαρμόζεται.

Ζήτησαν λύτρα από την ΕΕΤΑΑ
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Με στόχο, ήδη από τον προσεχή
Σεπτέμβριο, οι μαθήτριες και οι μα-
θητές των δημόσιων σχολείων να επι-
στρέψουν σε ανακαινισμένες αίθου-
σες που θα καλύπτουν τις σύγχρονες
απαιτήσεις λειτουργικότητας και
προσβασιμότητας, η Alpha Bank μαζί
με τις υπόλοιπες τρεις συστημικές
τράπεζες συνυπέγραψε στις 10 Μαρ-
τίου, στο υπουργείο Υποδομών, τη

σύμβαση ανάθεσης των μελετών στο
πλαίσιο της μεγάλης δωρεάς ύψους
100 εκατ. ευρώ των τραπεζών προς το
πρόγραμμα «Μαριέττα Γιαννάκου».
Πρόσφατα υπογράφηκε η σύμβαση
για την ανάθεση όλων των αναγκαίων
μελετών, τη σύνταξη των τευχών δη-
μοπράτησης και την έκδοση των σχε-
τικών οικοδομικών αδειών για τα
σχολικά κτήρια που θα υποδειχθούν

προς ανακαίνιση από τα συναρμόδια
υπουργεία, και κυρίως από το υπουρ-
γείο Παιδείας. Σημειώνεται πως η Al-
pha Bank, ήδη από το 2018, στήριξε τα
σχολεία της Ελλάδας με υλικοτεχνικό
εξοπλισμό στο πλαίσιο του προγράμ-
ματος «Μαζί με στόχο την παιδεία».

� Το Διοικητικό Συμβούλιο της Εθνικής Κεντρικής Αρχής
Προμηθειών Υγείας (ΕΚΑΠΥ) του υπουργείου Υγείας

ενέκρινε τη σκοπιμότητα και την προϋπολογίζει ως δαπάνη
(37.200 ευρώ) για την παροχή υπηρεσιών εξειδικευμένου
συμβούλου επικοινωνίας για το έργο «Οργανωτικές και λοι-
πές παρεμβάσεις για την επιτάχυνση της διενέργειας των
εκκρεμών επεμβάσεων της λίστας χειρουργείων». Επίσης,
αποφάσισε τη σχετική πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέρον-
τος προς τους CleverMedia, Enviral και Job Advertising.

� Η Eurobank συστήνει τη νέα ψηφιακή τραπεζική υπηρεσία

Eurobank Teens για εφήβους ηλικίας 15-17 ετών. Η ενερ-

γοποίηση της υπηρεσίας γίνεται μέσω του Eurobank Mobile

App από τους γονείς

και προσφέρεται

δωρεάν για τους

πρώτους 6 μήνες,

ενώ λειτουργεί χω-

ρίς πρόσθετη επιβά-

ρυνση σε περίπτωση

συναλλαγής σε άλλο

νόμισμα. Η υπηρεσία επιτρέπει real-time έλεγχο δαπανών από

τους γονείς, αλλά και κάλυψη τυχόν έκτακτων ή μη δαπανών

των εφήβων. Αποτελείται από άυλη κάρτα Prepaid Visa Eu-

robank Teens που εκδίδει ο γονέας μέσω της εφαρμογής, και

από ειδικό προφίλ στο Eurobank Mobile App για το παιδί. Μέ-

σω της υπηρεσίας, οι γονείς μπορούν να δίνουν χαρτζιλίκι από

μόλις 2 ευρώ, ενώ η αξία των συναλλαγών δεν μπορεί να ξε-

περνά το ποσό των 150 ευρώ ημερησίως. Σε συγκεκριμένες κα-

τηγορίες εμπόρων δεν θα είναι εφικτές οι συναλλαγές, ενώ ο

γονέας μπορεί να απενεργοποιήσει προσωρινά ή και να ακυ-

ρώσει την κάρτα.

� Η Lidl Ελλάς, από τις 20 Μαρτίου ως τις 19 Απριλίου, θα
απορροφήσει εξ ολοκλήρου τον ΦΠΑ σε επιλεγμένα κα-

τεψυγμένα λαχανικά και ζυμαρικά για τη Σαρακοστή. Η
πρωτοβουλία επικεντρώνεται σε προϊόντα της νηστίσιμης
διατροφής, τα οποία παρουσιάζουν αυξημένη ζήτηση αυτή
την περίοδο. Συγκεκριμένα, οι πελάτες της εταιρείας μπο-
ρούν να επιλέξουν ανάμεσα σε 20 προϊόντα, τα οποία διατί-
θενται χωρίς επιπλέον χρέωση ΦΠΑ, από τις σειρές Veg-
eterra και Νώμα.

Mικρά - μικρά

Spec 850.000 ευρώ από το υπουργείο Τουρισμού για ενέργειες προώθησης και προβολής

Η Vodafone, σε συνεργασία με το
WWF Ελλάς, συμμετέχει στην πρωτο-
βουλία «Together for Net Zero». Στο
πλαίσιο αυτό, η εταιρεία ολοκλήρωσε τη
χαρτογράφηση και μέτρηση του αποτυ-
πώματος άνθρακα των ιδιόκτητων κατα-
στημάτων της, λαμβάνοντας υπόψη τις
άμεσες και έμμεσες εκπομπές που σχε-
τίζονται με τη λειτουργία, την κατανάλωση ενέργειας και τις
μετακινήσεις των εργαζομένων. Η επίτευξη μηδενικών κα-
θαρών εκπομπών για το δίκτυο επιβεβαιώθηκε μέσω πιστο-
ποίησης από τον φορέα First Climate. Παράλληλα, η εται-
ρεία ανέπτυξε νέο πλαίσιο δράσης για τη μείωση των απο-

βλήτων που παράγονται από τη λειτουρ-
γία των καταστημάτων. Η πιλοτική
εφαρμογή του προγράμματος ξεκίνησε
από το κατάστημα στο The Mall Athens,
το οποίο έλαβε πιστοποίηση Zero Waste
to Landfill από την TÜV Austria με ποσο-
στό εκτροπής 91%. Το πρόγραμμα επε-
κτείνεται σταδιακά σε όλο το δίκτυο

ιδιόκτητων καταστημάτων. Επιπλέον, δημιούργησε την ιστο-
σελίδα #SwitchToGreen | Vodafone.gr, ενώ συνεχίζεται η
πρωτοβουλία συγκέντρωσης 1 εκατ. τηλεφωνικών συ-
σκευών, που πραγματοποιείται επίσης σε συνεργασία με το
WWF.

Τ
ο υπουργείο Τουρισμού προκή-
ρυξε διαγωνισμό με σκοπό τη
σύναψη σύμβασης παροχής

υπηρεσιών για τα υποέργα «Παρατη-
ρητήριο για τον παράκτιο και θαλάσσιο
τουρισμό στη Μεσόγειο» και «Ενέργει-
ες προώθησης και προβολής» στο
πλαίσιο υλοποίησης του Έργου SUB7
«Καταδυτικός και Υποβρύχιος Τουρι-
σμός» της Δράσης 16931 «Τουριστική
Ανάπτυξη» του υπουργείου, που έχει
ενταχθεί στο Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμ-
ψης και Ανθεκτικότητας (ΕΣΑΑ) και
χρηματοδοτείται από τον Μηχανισμό

Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. Το
έργο έχει ως αντικείμενο την εκπόνη-
ση του μεθοδολογικού προτύπου, τη
δημιουργία ψηφιακής υποδομής και
την παροχή υπηρεσιών προώθησης
και προβολής για το παρατηρητήριο
παράκτιου τουρισμού στη Μεσόγειο,
καθώς και τις ενέργειες προώθησης
και προβολής του καταδυτικού και
υποβρύχιου προϊόντος της χώρας. Το
έργο χωρίζεται σε δύο τμήματα. Το
Τμήμα 1, με προϋπολογισμό 668.980
ευρώ, περιλαμβάνει την εκπόνηση με-
θοδολογικού προτύπου, τον σχεδιασμό

και τη λειτουργία πληροφοριακού συ-
στήματος και ψηφιακής πύλης του πα-
ρατηρητηρίου. Το Τμήμα 2, με προϋπο-
λογισμό 851.020 ευρώ, περιλαμβάνει
τις ενέργειες προώθησης και προβο-
λής α) του καταδυτικού και υποβρύχι-
ου προϊόντος της χώρας καθώς και β)
του παρατηρητηρίου για τον παράκτιο
και θαλάσσιο τουρισμό στη Μεσόγειο.
Η εκτιμώμενη αξία της συνολικής σύμ-
βασης ανέρχεται στο 1,52 εκατ. ευρώ
με ΦΠΑ. Η καταληκτική ημερομηνία
παραλαβής των προσφορών είναι η
24η Απριλίου 2025.

Alpha Bank: Μαζί με στόχο την
παιδεία, μέσω του προγράμματος

«Μαριέττα Γιαννάκου»

Vodafone: Νέες πρωτοβουλίες για μηδενικές εκπομπές άνθρακα 

Τη διάκριση Digital Bank of the Year και ακόμη εννέα σημαντι-
κά βραβεία έλαβε η Τράπεζα Πειραιώς στα Digital Finance
Awards 2025. Οι διακρίσεις της τράπεζας αποτελούν αναγνώρι-
ση των καινοτόμων έργων που υλοποιεί η Πειραιώς στο πλαίσιο
του ψηφιακού μετασχηματισμού και της συνεχούς βελτίωσης
της εμπειρίας των πελατών της. Ο Θεοφάνης Σκλαβενίτης, Digital
Banking Senior Director, δήλωσε πως «η Πειραιώς διευρύνει
συνεχώς την γκάμα των ψηφιακών υπηρεσιών που προσφέρει
στους πελάτες της και παρέχει καινοτόμα προϊόντα που αναβαθ-
μίζουν την εμπειρία τους. Είμαστε η μόνη τράπεζα που έχουμε
ανακοινώσει οδικό χάρτη για την ενσωμάτωση AΙ και Gen AI, με
σημαντικές επενδύσεις της τάξης των 200 εκατ. ευρώ για την
επόμενη τριετία και ήδη οι πελάτες μας απολαμβάνουν υπηρε-
σίες που δημιουργήθηκαν με την αξιοποίηση εργαλείων ΑΙ. Η

Πειραιώς, με την τεχνολογία στο επίκεντρο της στρατηγικής της,
προχωρά σε μια ριζική αναμόρφωση των τραπεζικών πρακτι-
κών, προσαρμόζοντας το επιχειρηματικό της μοντέλο στις ανάγ-
κες της ψηφιακής εποχής».

Η Πειραιώς, Digital bank of the year 
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Καλά κρατεί η ονοματολογία για την παρουσία-

ση του «Big Brother» στον ΣΚΑΪ. Τα σενάρια εί-

ναι μέχρι στιγμής αμέτρητα. Ο σταθμός έχει σκια-

γραφήσει το προφίλ του παρουσιαστή που επιθυμεί

να το αναλάβει και, σύμφωνα με όσα γνωρίζουμε,

αναζητείται ανδρικό πρόσωπο με εναλλακτικό

προφίλ. Αυτό το διάστημα διάφορα ονόματα κυ-

κλοφορούν ως υποψήφια πρόσωπα για την παρου-

σίαση. Ο Τριαντάφυλλος, η Πηνελόπη Αναστασο-

πούλου και η Μαρία Σολωμού είναι μόνο μερικά

από αυτά. Ωστόσο, ο ΣΚΑΪ διαψεύδει κατηγορημα-

τικά ότι έχει επικοινωνήσει μαζί τους, αν και στην

περίπτωση του Τριαντάφυλλου ακούγεται πως οι

βλέψεις ήταν να μπαίνει μέσα στο σπίτι του Μεγά-

λου Αδελφού. Ο τραγουδιστής όμως φαίνεται πως

αρνήθηκε.

� Στον παλμό της Eurovision θα μας με-

ταφέρει η ΕΡΤ κάθε Σάββατο έως και

τον πρώτο ημι-

τελικό του δια-

γωνισμού μέσα

από τη νέα θε-

ματική εκπομ-

πή «Eurovision

Weekly» με την

Κέλλυ Βρανάκη που κάνει πρεμιέρα στην

ΕΡΤ1 το Σάββατο 29 Μαρτίου 2025 στις 15.00.

Οι καλλιτέχνες, οι δημοσιογράφοι, οι Εuro-

fans και όλοι όσοι πρωταγωνίστησαν και

πρωταγωνιστούν στο μεγαλύτερο μουσικό

γεγονός της Ευρώπης μιλούν στην εκπομπή

και καταθέτουν τις εμπειρίες τους. Η προ-

ετοιμασία της ελληνικής αποστολής, το πα-

ρασκήνιο, τα προγνωστικά, όλο το δυναμικό

περιβάλλον της 69ης Eurovision, από τα

πρώτα γυρίσματα μέχρι την πρόβα τζενερά-

λε, θα παρουσιάζονται στην εκπομπή «Euro-

vision Weekly». Στην πρώτη εκπομπή η Κέλ-

λυ Βρανάκη υποδέχεται στο στούντιο την

Αλεξάνδρα Πασχαλίδου, τη δημοσιογράφο

και παρουσιάστρια που κάλυψε από το Κίεβο

τον θρίαμβο της Έλενας Παπαρίζου, τον δη-

μοσιογράφο και expert της Eurovision Γιάν-

νη Πουλόπουλο, καθώς και την Τζένη Κανελ-

λοπούλου από το διεθνές club φίλων του δια-

γωνισμού OGAE Greece.

� H νέα ρομαντική κομεντί «Μαμά στα Κρυφά»,

σε σκηνοθεσία του Νίκου Ζαπατίνα και σενάριο

του Πάνου Αμαραντίδη, με βασικούς πρωταγωνι-

στές την Τζένη Θεωνά και τον Αντίνοο Αλμπάνη,

φαίνεται ότι κερδίζει το τηλεοπτικό κοινό με τηλε-

θέαση που κινείται σε υψηλά ποσοστά, ειδικά για τα

δεδομένα της ΕΡΤ. Με τηλεθέαση 8,4% στο δυναμι-

κό κοινό και 7,5% στο σύνολο, σε μια μέρα που ο μέ-

σος όρος της ΕΡΤ1 στο δυναμικό κοινό ήταν 3,4%,

αντιλαμβανόμαστε ότι πρόκειται για μια νέα πρότα-

ση μυθοπλασίας που αρέσει. Μάλιστα, θα πρέπει να

σημειώσουμε πως απέναντί της εκείνη την ώρα

παίζουν δημοφιλή προγράμματα όπως ο «Εκατομ-

μυριούχος» και το «Money Drop».

Σε έναν άλυτο γρίφο έχει εξελιχθεί για τον
ΣΚΑΪ η μεσημεριανή και απογευματινή ζώνη
του. Όποιες αλλαγές και αν έγιναν φέτος, όσα
προγράμματα και αν δοκιμάστηκαν, κανένα δεν
κατάφερε να παρουσιάσει μια δυναμική τέτοια
που θα μπορούσε να καταστήσει τον σταθμό αν-
ταγωνιστικό. Σε όλο αυτό έρχεται να προστεθεί
και ένα μεγάλο ερώτημα για την επόμενη σεζόν,
καθώς τα περισσότερα πρότζεκτ ολοκληρώνον-
ται φέτος και ουδείς γνωρίζει για την ώρα πώς
θα αναπληρωθεί το κενό.

Οι εκπομπές «Η Μαμά μου μαγειρεύει καλύ-
τερα από τη δική σου» και «Still Standing» δεν

πρόκειται να συνεχίσουν τη νέα χρονιά και οι
συζητήσεις με τον Χρήστο Φερεντίνο και τον
Μάρκο Σεφερλή, επί της ουσίας, είναι για την
ώρα στο μηδέν. Στην περίπτωση του Χρήστου
Φερεντίνου αναζητείται νέο πρότζεκτ χωρίς να
έχει προσδιοριστεί τι ακριβώς θα είναι αυτό.
Από την άλλη, οι συζητήσεις με τον Μάρκο Σε-
φερλή αφορούν μια εβδομαδιαία εκπομπή που
αν τελικά γίνει θα ενταχθεί στην prime time ζώ-
νη.

Μεγάλο το ερώτημα και για την εκπομπή της
Ευλαμπίας Ρέβη και του Γιώργου Κουρδή
«Όπου υπάρχει Ελλάδα». Το πολυαναμενόμενο

πρότζεκτ δεν απέδωσε τα προσδοκώμενα, οι
πτήσεις του στους πίνακες μετρήσεων είναι χα-
μηλές και πλέον πολλαπλασιάζονται οι φωνές
εντός ΣΚΑΪ που θεωρούν ότι θα πρέπει να ολο-
κληρωθεί το καλοκαίρι, αφού είναι κάτι εξαντ-
λητικό λόγω των συνεχών μετακινήσεων και
τρομερά κοστοβόρο.

Αν σε όλα αυτά προσθέσουμε και το τέλος εκ-
πομπών όπως το «My Style Rocks», αντιλαμβα-
νόμαστε πως ο ΣΚΑΪ ίσως βρίσκεται στα πρόθυ-
ρα αναζήτησης προγραμμάτων που θα πρέπει
να του καλύπτουν καθημερινά τέσσερις ώρες
προγράμματος.

Π
άγο σε κάθε ενδεχόμενη επιθυμία για εσωτερική μετακίνηση φαί-
νεται ότι έχει βάλει το Mega στους ανθρώπους που στελεχώνουν τις
εκπομπές του μετά τα ρεπορτάζ που ήθελαν να υπάρχει ένα

«φλερτ» της εκπομπής «Buongiorno» με τον Νίκο Συρίγο για την επόμενη
σεζόν. Σύμφωνα με τις νεότερες πληροφορίες, ο Νίκος Συρίγος παραμένει
σταθερά -εκτός απροόπτου- στο πλευρό της Σίσσυς Χρηστίδου, ενώ με τα
τωρινά δεδομένα το «Χαμογέλα και πάλι» συνεχίζει ως έχει και του χρόνου,
ίσως με μικρές αλλαγές. Έτσι κι αλλιώς, η Χρηστίδου έχει «χτίσει» τη ζώνη

του Σαββατοκύριακου και είναι η μόνη εκπομπή που σηκώνει ανάστημα
απέναντι στον Νίκο Μάνεση.

Από την άλλη, στην εκπομπή της Φαίης Σκορδά θα πρέπει να αναμένουμε
κάποιες αλλαγές τη νέα σεζόν. Όπως μαθαίνουμε, με δεδομένο ότι το ανδρικό
δίδυμο Μικρούτσικος - Ουγγαρέζος είναι σαρωτικό, ενδέχεται να αναζητηθεί
ένα γυναικείο πρόσωπο με άποψη και για τα θέματα της επικαιρότητας. Να
σημειώσουμε επιπλέον ότι η Κατερίνα Ζαρίφη συνεχίζει κανονικά μέχρι το τέ-
λος της σεζόν και από εκεί και πέρα οι συζητήσεις θα γίνουν από την αρχή.

Το reality επιχειρηματικότητας επιστρέφει
για 3η σεζόν στον ΑΝΤ1 την Κυριακή 6 Απριλίου
στις 21.50 και κάθε Κυριακή με παρουσιαστή
τον Σάκη Τανιμανίδη. Στον 3ο κύκλο του «Drag-
ons’ Den Greece» η ομάδα των Dragons μεγα-
λώνει, οι επενδύσεις αυξάνονται και οι επιχει-
ρηματίες, που αναζητούν μια επικερδή συμφω-
νία με τους Έλληνες επενδυτές, έρχονται ακόμη
πιο προετοιμασμένοι για σκληρές διαπραγμα-
τεύσεις. Και φέτος οι καρέκλες εξακολουθούν
να είναι 5, όμως οι Dragons θα είναι 7 και θα εναλλάσσονται.

Οι 7 επενδυτές που θα αποτελούν φέτος την ομάδα των Dragons είναι οι:
Χάρης Βαφειάς, πλοιοκτήτης, Λέων Γιοχάη, tech επενδυτής/Co-Founder &
CEO Uniboo, Νίκη Γουλιμή, Fintech Iδρύτρια & CEO Tunic Pay, Τάσος Οικονό-

μου, επενδυτής, Λιλή Περγαντά,
ιδρύτρια/πρόεδρος Power Health, Γιάννης
Τσιώρης, ιδρυτής/CEO Revotech, Μαρία Χα-
τζηστεφανή, ιδρύτρια/CEO The Rodial Group.
Οι φιλόδοξοι επιχειρηματίες που θα βρεθούν
μπροστά στους κορυφαίους Έλληνες επενδυ-
τές είναι κάθε ηλικίας, από όλη την Ελλάδα
αλλά και το εξωτερικό και τα cases που θα πα-
ρουσιάσουν διεκδικώντας μια επένδυση κα-
λύπτουν πολλούς και διαφορετικούς τομείς

επιχειρηματικότητας.
Με την προσθήκη των δύο νέων Dragons, της Νίκης Γουλιμή και του Γιάννη

Τσιώρη, η ομάδα γίνεται πιο ανταγωνιστική και κάποιοι αναμένεται να φτά-
σουν στα άκρα για να πάρουν αυτό που θέλουν.

Το «Dragons’ Den» επιστρέφει με νέα πρόσωπα

Ο άλυτος γρίφος του ΣΚΑΪ

Φρένο από το Mega στις εσωτερικές μετακινήσεις
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Μια νέα οικολογική ποινή τέθηκε σε ισχύ από 1ης Μαρτίου στις αντιπροσωπείες

αυτοκινήτων στη Γαλλία. Στο πλαίσιο της αναζήτησης νέων δημοσιονομικών πηγών

και της επιτάχυνσης της μετάβασης στην ηλεκτροκίνηση, η κυβέρνηση αποφάσισε

να αυστηροποιήσει δραστικά την οικολογική ποινή από το 2025 έως το 2027 αυξά-

νοντας όλες τις τιμές λιανικής.

Να υπενθυμίσουμε ότι το όριο για την ενεργοποίηση της ποινής CO2 μειώθηκε κα-

τά 5 γρ. CO2/χλμ. κάθε χρόνο έως το 2027. Για το 2025 αυτό το όριο είναι 113 γρ.

CO2/χλμ., στα 108 γρ. CO2/χλμ. το 2026 και, τέλος, 103 γρ. CO2/χλμ. το 2027. Οι εισα-

γωγικές εταιρείες αυτοκινήτων επισημαίνουν επίσης ότι το 53% των νέων οχημάτων

επηρεάζεται ήδη από την ποινή.

«Χαράτσι» σε όσα ΙΧ εκπέμπουν πάνω από 113 γρ. CO2 ανά χλμ.

H
Audi πρόσφατα παρουσίασε στη Μάλαγα της
Ισπανίας και τον ειδικό Τύπο την τρίτη γενιά
του δημοφιλούς Q5, το οποίο είναι ακόμη πιο

σύγχρονο αλλά και δυναμικό. Η «Political» βρέθηκε
στην παγκόσμια παρουσίαση της τρίτης γενιάς του
γερμανικού SUV, κατά την οποία οι άνθρωποι της Au-
di εμφανίστηκαν πιο σίγουροι από ποτέ για το νέο
τους μοντέλο.

Στην Ελλάδα τα νέα Audi Q5 και Audi SQ5 Sport-
back θα βρίσκονται το πρώτο τρίμηνο του 2025 και οι
τιμές για τα νέα μοντέλα ξεκινούν από 69.980 ευρώ
για το Audi Q5 SUV TFSI με 204 ίππους. To πετρελαι-
οκίνητο Audi Q5 TDI quattro με 204 ίππους ξεκινά
από 71.980 ευρώ. Το κορυφαίο Audi SQ5 ξεκινά από
99.980 ευρώ.

Δυναμική σχεδίαση
Η τρίτη γενιά των μοντέλων SUV Q5 έχει γίνει ακό-

μη πιο σπορ και προσφέρει τέλειες αναλογίες, ενώ οι
σχεδιαστικές λεπτομέρειες προσδίδουν μια δυναμι-
κή εμφάνιση ακόμη και όταν το αυτοκίνητο είναι
σταθμευμένο. Το εμπρόσθιο μέρος έχει αυτοπεποί-
θηση, καθώς όλα τα καθοριστικά σχεδιαστικά στοι-
χεία είναι τοποθετημένα ένα επίπεδο ψηλότερα από
προκάτοχό του. Το πίσω μέρος του Q5 SUV έχει εξαι-
ρετικά καθαρό σχεδιασμό χάρη στη μέγιστη μείωση
των γραμμών.

Άνεση, τεχνολογία και πολυτέλεια
Η σχεδίαση του εσωτερικού του νέου Audi Q5 είναι

«ανθρωποκεντρική». Το κεντρικό στοιχείο του εσω-
τερικού είναι το «Digital Stage», το οποίο είναι στημέ-
νο μπροστά από τον οδηγό και τον συνοδηγό με τη
μορφή των οθονών Audi MMI. Οι σαφώς ευθυγραμμι-
σμένες οθόνες ενσωματώνονται στο εσωτερικό με τέ-
λεια εφαρμογή. Η λεπτή και ανεξάρτητη πανοραμική

οθόνη Audi MMI έχει κυρτή σχεδίαση και τεχνολογία
OLED και φιλοξενεί το εικονικό πιλοτήριο Audi 11,9
ιντσών και την οθόνη αφής MMI 14,5 ιντσών.

Τρεις εκδόσεις κινητήρα
στο λανσάρισμα στην αγορά

Στην Ευρώπη τα μοντέλα Audi Q5 θα κυκλοφορή-
σουν με τρεις εκδόσεις κινητήρων, ενώ θα ακολουθή-
σουν και άλλες εκδόσεις κίνησης. Κατά την κυκλοφο-
ρία στην αγορά όλες οι εκδόσεις θα είναι εξοπλισμέ-
νες με τεχνολογία MHEV plus και όλα τα μοντέλα χρη-
σιμοποιούν το κιβώτιο διπλού συμπλέκτη S tronic 7
σχέσεων.

Ο βασικός κινητήρας είναι ο 2.0 TFSI. Αποδίδει 150
kW (204 ίππους) 340 Nm μέγιστης ροπής και είναι
εξοπλισμένο με κίνηση στους εμπρός τροχούς. Προ-
αιρετικά διατίθεται και τετρακίνηση quattro. Το Audi
Q5 διατίθεται με τον 2.0 TDI, ο οποίος αποδίδει 150
kW (204 ίππους) και 400 Nm ροπής και διατίθεται μό-
νο με τετρακίνηση quattro. Η Audi προσφέρει το Audi
SQ5 ως το κορυφαίο μοντέλο της σειράς στην αγορά.
Ο V6 TFSI με κυβισμό τριών λίτρων αποδίδει 270 kW
(367 ίππους) και έχει μέγιστη ροπή 550 Nm.

Πίσω από το τιμόνι του Audi SQ5
Στη Μάλαγα είχαμε την ευκαιρία να οδηγήσουμε

την κορυφαία έκδοση του νέου Audi Q5 με τους 367
ίππους, η οποία φέρει τον λογότυπο SQ5 αλλά και την
πετρελαιοκίνητη έκδοση των 204 ίππων, η οποία απο-
δείχτηκε ότι είναι προσανατολισμένη στο χαμηλό κό-
στος χρήσης αλλά και τη μεγάλη αυτονομία κίνησης
κατά τη διάρκεια πολύωρων ταξιδιών. Η κορυφαία
έκδοση SQ5 κινείται από τον τρίλιτρο υπερτροφοδο-
τούμενο βενζινοκινητήρα αποδίδει 367 ίππους και
550 Nm ροπής.

Ο οδηγός βρίσκεται μπροστά σε μια τεχνολογική

πανδαισία, με την κεντρική οθόνη πληροφοριών να

έχει πολλαπλές λειτουργίες και γραφικά, ωστόσο το

σύστημα head up display παρέχει τη σωστή και απα-

ραίτητη πληροφόρηση στον οδηγό ώστε να μην απο-

σπάται η προσοχή του.

Το αυτοκίνητο διαθέτει πέντε οδηγικά προφίλ, με-

ταξύ των οποίων και εκείνο που τις παραμέτρους τις

ορίζει ο οδηγός (Individual).

Έχοντας επιλέξει το Sport προφίλ, η ανάρτηση χα-

μηλώνει, το τιμόνι «σκληραίνει» και η απόκριση του

γκαζιού είναι άμεση ή καλύτερα ακαριαία.

Κατά την πορεία μας στον αυτοκινητόδρομο το

SQ5 μπορεί να κινηθεί ως ένα απλό πολυτελές SUV

ή ένα σπορ αυτοκίνητο ανάλογα με τις διαθέσεις

του οδηγού.

Το σύστημα τετρακίνησης ακόμη και κάτω από πίε-

ση στο επαρχιακό οδικό δίκτυο της Μάλαγας κρατού-

σε στον δρόμο το SQ5 ακόμη και όταν ο οδηγός το πίε-

ζε πέρα από τα όρια. Όταν ο δρόμος τελειώνει ο οδη-

γός απλώς επιλέγει το οδηγικό προφίλ Off Road και το

SQ5 «ψηλώνει» και τα συστήματα είναι έτοιμα για

εκτός δρόμου κίνηση!

Ατελείωτα ταξίδια με χαμηλό κόστος
Η δεύτερη έκδοση που οδηγήσαμε στη Μάλαγα

αφορούσε στο Q5 με τον δίλιτρο υπερτροφοδοτού-

μενο πετρελαιοκινητήρα απόδοσης 204 ίππων και

400 Nm ροπής. Εδώ τα πράγματα είναι τελείως δια-

φορετικά σε σχέση με το SQ5. Ο προσανατολισμός

του αυτοκινήτου είναι η άνεση και η οικονομία χω-

ρίς ωστόσο να έχουν γίνει εκπτώσεις στην ύπαρξη

τεχνολογίας.

Οδηγούμε το νέο Audi Q5 
στη Μάλαγα της Ισπανίας

Γράφει 
ο  Γιώργος 
Κ. Ανδρής 
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Α
δίκησε τον εαυτό της η Εθνική
ομάδα στο πρώτο παιχνίδι με τη
Σκοτία στο Φάληρο, πλην όμως

έδειξε ότι έχει την απαραίτητη ποιότητα και
τον τρόπο να αλλάξει την κατάσταση στο
αυριανό ματς της Γλασκόβης. Η «γαλανό-
λευκη» στις 19.00 στο Χάμπντεν Παρκ (No-

vasports Prime/Alpha) θα
κυνηγήσει την ανατροπή
του 0-1 από το «Γεώργιος
Καραϊσκάκης» και δεδομέ-
να θα έχει αρκετές αλλαγές.
Καταρχάς δεν υπάρχει Μα-
νώλης Σιώπης, που συμ-
πλήρωσε κάρτες και τιμω-
ρείται, για αυτό και ο Ιβάν

Γιοβάνοβιτς προσανατολίζεται στο να κάνει
έξτρα κλήση ποδοσφαιριστή και να πάρει
στην αποστολή τον Γαλανόπουλο.

Από εκεί και πέρα, υπάρχουν ποδο-
σφαιριστές που την Πέμπτη βρέθηκαν
στον πάγκο και αύριο μπορεί να είναι βα-

σικοί, ανάλογα με τα σχέδια του κόουτς.
Αυτό που κρατάει, πάντως, η Ελλάδα και
συνολικά το ελληνικό ποδόσφαιρο είναι ο
Κωνσταντίνος Καρέτσας. Ο 17χρονος
άσος έδειξε ότι είναι εντελώς άλλη κλά-
ση, καθώς μπήκε στο δεύτερο ημίχρονο
και ενώ ήταν το ντεμπούτο του στην Εθνι-
κή ομάδα, που συνοδεύτηκε με ρεκόρ,
εκείνος έπαιζε σαν διεθνής που συμμε-
τέχει χρόνια στα ματς του αντιπροσωπευ-
τικού συγκροτήματος. Με άρτια τεχνική
κατάρτιση, εξαιρετικός τακτικά και με το
απαραίτητο θράσος, ο Καρέτσας έδειξε
πως είναι ένας elite ποδοσφαιριστής, άλ-
λου επιπέδου, ο οποίος θα δώσει τερά-

στιες βοήθειες στη «γαλανόλευκη».
Ο άσος της Γκενκ έγινε ο δεύτερος νεα-

ρότερος που παίζει στην Εθνική Ελλάδας
σε ηλικία 17 ετών, 4 μηνών και 1 ημέρας,
ξεπερνώντας ποδοσφαιριστές όπως ο Θω-
μάς Μαύρος και ο Μίμης Δομάζος. Πρώτος
στη λίστα παραμένει ο Κωνσταντίνος Γκί-
κας που στις 2 Μαρτίου 1930 έπαιξε σε ηλι-
κία 17 ετών, 1 μηνός και 29 ημερών στον
αγώνα με την Ιταλία. «Το αποτέλεσμα δεν
ήταν αυτό που περίμενα, αλλά το ντεμπού-
το μου ήταν. Δεν περίμενα να αγωνιστώ για
45 λεπτά, ευχαριστώ τον κόουτς. Αλλά χά-
ρηκα πολύ που έκανα το ντεμπούτο μου με
την Ελλάδα και περιμένω πιο πολλά», είπε

ο 17χρονος μετά τον αγώνα και πρόσθεσε:
«Αν έπαιζα στο Βέλγιο, πάντα θα είχα στο
μυαλό μου την Ελλάδα, είμαι πολύ χαρού-
μενος που έκανα τη σωστή επιλογή».

Εγκωμιαστικά σχόλια για τον Καρέτσα
έκανε και ο Ιβάν Γιοβάνοβιτς: «Δεν είχε κα-
νένας αμφιβολία για την ποιότητα του Κα-
ρέτσα. Είναι ένας παίκτης που θα μπορέσει
να παίξει σε αρκετές θέσεις στο μέλλον.
Προτίμησα να του δοθεί χρόνος σε μία θέ-
ση που ίσως να είναι πιο εύκολη για αυτόν
στην ομάδα, επειδή είναι ένα παιδί πολύ
έξυπνο. Είμαι σίγουρος πως θα μπορεί να
παίξει και σε άλλες θέσεις».

Αντίστοιχα και ο Τύπος του Βελγίου πα-
ρακολούθησε τον νεαρό άσο στον αγώνα
με την Ελλάδα, παρά την πικρία των Βέλ-
γων που δεν διάλεξε τη δική τους Εθνική
ομάδα. Τα άρθρα για τον Καρέτσα ήταν
αποθεωτικά, με τους Βέλγους, που ήδη
γνώριζαν το ατόφιο ταλέντο του, να μην εκ-
πλήσσονται από τα κατορθώματά του. 

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Ανοιχτή ρεβάνς
και «λάμψη» 

Καρέτσα

Ο Κωνσταντίνος Καρέτσας στα 17 του έγινε ο δεύτερος νεαρότερος
διεθνής με την Ελλάδα και έκλεψε την παράσταση με την ποιότητά του

στην ήττα 0-1 από τη Σκοτία στο πρώτο ματς των πλέι οφ 
για μια θέση στη League A του Nations League



Pole position για Χάμιλτον
Ο Λιούις Χάμιλτον με Ferrari εκκινεί από την

pole position στον αγώνα σπριντ του Grand Prix
της Formula 1, που διεξάγεται σήμερα στη Σανγ-
κάη και είναι ο δεύτερος αγώνας του φετινού
παγκόσμιου πρωταθλήματος. Στο πρώτο του
σπριντ με τη Scuderia, ο Βρετανός οδηγός θα εκ-
κινήσει μπροστά από τον Ολλανδό παγκόσμιο
πρωταθλητή Μαξ Φερστάπεν.

Ξέσπασμα και νίκη

Ο Γιάννης Αντετοκούνμπο σημείωσε 28 πόν-
τους, οδηγώντας τους Μιλγουόκι Μπακς στη νίκη
με 118-89 επί των αποδεκατισμένων Λέικερς στο
Λος Άντζελες. Ο «Giannis» δεν είχε αντίπαλο και
ολοκλήρωσε την αναμέτρηση με 28 πόντους
(9/15 δίποντα, 10/12 βολές), 7 ριμπάουντ, 4 ασίστ,
2 κλεψίματα, 1 μπλοκ και 3 λάθη σε 29 λεπτά
συμμετοχής, σε ματς όπου απουσίαζαν Λεμπρόν
και Ντόντσιτς για τον αντίπαλο.

Η σκυτάλη στην Κόβεντρι
Η Κίρστι Κόβεντρι εκλέχτηκε πρόεδρος της

Διεθνούς Ολυμπιακής Επιτροπής, κατά την 144η
σύνοδο της ΔΟΕ, που διεξάγεται στη Μεσσηνία.
Η 41 ετών Ολυμπιονίκης της κολύμβησης από τη
Ζιμπάμπουε, η οποία έλαβε την απόλυτη πλει-
οψηφία από την πρώτη ψηφοφορία, διαδέχεται
τον Τόμας Μπαχ και γίνεται η δέκατη πρόεδρος
στα 130 χρόνια της Επιτροπής και η πρώτη γυναί-
κα επικεφαλής.

Το πρώτο μετάλλιο 
στη Νανγίνγκ

Ο Ιταλός «χάλκινος» Ολυμπιονίκης Άντι Ντίαζ
Ερνάντες «πέταξε» στα 17 μέτρα και 80 εκατοστά
και κατέκτησε το χρυσό μετάλλιο στο άλμα εις
τριπλούν του Παγκόσμιου Πρωταθλήματος κλει-
στού στίβου, που άρχισε χθες στην πόλη Ναν-
γίνγκ της Κίνας. Το Σαββατοκύριακο, τις πρώτες
πρωινές ώρες, μπαίνουν στη μάχη οι Ελληνίδες
αθλήτριες και οι Έλληνες αθλητές.

Πρεσβευτής κατά 
του ρατσισμού 

Ο ΠΣΑΠΠ ανακοίνωσε ότι ο Ανδρέα Τεττέη ονομά-
στηκε «Πρεσβευτής του Συνδέσμου κατά του ρατσι-
σμού». Στη σχετική ανακοίνωση γίνεται αναφορά για
τη δράση που πραγματοποιήθηκε με τον επιθετικό του
Παναιτωλικού σε σχολείο του Αγρινίου. O Ανδρέας
Τεττέη τόνισε στα παιδιά πόσο σημαντικό είναι να μι-
λούν για ζητήματα όπως αυτό του ρατσισμού.
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Κίνηση 
και αρμονία

Σ
το κενό έπεσε η καταγγελία της ΚΑΕ
Ολυμπιακός σε βάρος του Κέντρικ Ναν,
μετά το ντέρμπι ανάμεσα στους δυο «αι-

ώνιους» την προηγούμενη εβδομάδα. Ο Αμερι-
κανός σταρ του Παναθηναϊκού Aktor ναι μεν τι-
μωρήθηκε, αλλά μόνο με πρόστιμο, για τη χει-
ρονομία που έκανε στο ΣΕΦ μετά από ένα εντυ-
πωσιακό του κάρφωμα.

Αυτό που συζητήθηκε έντονα τα προηγούμε-
να 24ωρα ήταν το περιεχόμενο της καταγγελίας
της «ερυθρόλευκης» ΚΑΕ, η οποία υποστήριζε
μεταξύ άλλων ότι ο Ναν είναι «διαρκώς δρά-
στης», ότι «προκάλεσε παιδιά» και ότι «υποκινεί
τη βία», όπως αποκάλυψε το Sdna.gr. Μάλιστα,
ο Ολυμπιακός ζητούσε τον αποκλεισμό του Ναν
από τους αγώνες της Euroleague, κάτι που προφανώς
δεν έγινε. 

Η Euroleague δεν έθεσε εκτός αγώνων έναν από τους

κορυφαίους, αν όχι τον κορυφαίο παίκτη της διοργάνω-
σης, αλλά τελικά τιμώρησε σιωπηρά τον διαιτητή Νίκο-
λιτς που καθόρισε το αποτέλεσμα στο «αιώνιο» ντέρμπι
του ΣΕΦ.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Στο κενό η καταγγελία για τον Ναν

Εντυπωσιακό θέαμα παρουσιάζουν οι αθλήτριες της ρυθμικής γυμναστικής 
στο κλειστό του Τάε Κβον Ντο στο Φάληρο, στο Κύπελλο Αφροδίτης που είναι σε
εξέλιξη και θα τελειώσει αύριο. Αξίζει μια επίσκεψη για να τις παρακολουθήσετε. 
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ΤΟ ΑΠΟΛΥΤΟ CAFE, BAR, RESTAURANT ΣΤΑ ΒΟΡΕΙΑ ΠΡΟΑΣΤΙΑ

Τ
ο απόλυτο place to be των βορείων
προαστίων, το φημισμένο «Veniero
Kefalari», παραμένει για χρόνια στα-

θερά η «ναυαρχίδα» στην πιο ακριβή και
κομψή γειτονιά της Αθήνας, ισχυροποιώντας
συνεχώς τη θέση του στην κορυφή.

Κοσμοπολίτικος αέρας, πολυτέλεια, υψηλή
αισθητική και μια τέλεια εμπειρία φιλοξενίας
και γαστρονομίας αποτελούν τις βασικές λε-
πτομέρειες που έχουν εδραιώσει το all day
cafe, bar, restaurant στα πιο must του χάρτη
της διασκέδασης.

Η επιλογή του «Veniero Kefalari» για πρωι-
νό καφέ, brunch, lunch ή dinner κάνει την
έξοδο μαγική, γιατί όλα είναι φροντισμένα με
τελειότητα. Παράλληλα στον τεράστιο χώρο
του φιλοξενεί προγραμματισμένα live μουσι-
κά σόου, με γνωστούς Έλληνες καλλιτέχνες.

Τα μυστικά της επιτυχίας του είναι πολλά:
Μοντέρνα αισθητική στη σάλα όπου το ξύλο
εναρμονίζεται με το μέταλλο και τα ταιριαστά
χρώματα στα φίνα αναπαυτικά καθίσματα,
ιδιωτικότητα στα αραιά τοποθετημένα τραπέ-
ζια, τεράστιες τζαμαρίες με το εκκωφαντικό
φως του ήλιου να «λούζει» το εσωτερικό τις
περισσότερες ώρες της ημέρας, το πλούσιο
πράσινο στον εξωτερικό χώρο, η ζωντάνια
της περιοχής και η περατζάδα του κόσμου
στην πλατεία, ο υπέροχος βραδινός φωτι-
σμός και οι επιλεγμένες μουσικές, το διαβα-
σμένο προσωπικό με τα χαμόγελα και την ευ-
γένεια.

Το μενού του δεν αφήνει κανέναν παραπο-
νεμένο γευστικά. Εύκολα θα υποκύψετε είτε
στα συναρπαστικά πιάτα μεσογειακής κουζί-
νας διά χειρός του διακεκριμένου σεφ Στέλι-
ου Μπαξεβάνη, είτε στα λαχταριστά XL bur-
gers και τις μοσχομυρωδάτες ιταλικές πί-
τσες, όλα με πρώτης ύλης εξαιρετικά, φρέ-
σκα υλικά.

Tα «μυστικά» της επιτυχίας 
του all day «Veniero Kefalari» 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η επιτομή της σειράς καταστημάτων εστίασης του ισχυρού επιχειρηματία Σωκράτη Σώλου, 
ο οποίος παρέδωσε τη σκυτάλη στον γιο του Σπύρο, που τρέχει την επιχείρηση με… χίλια 
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Ανεβάζει τον πήχη 
της επιτυχίας

Highlight οι προτάσεις του «Veniero Ke-
falari»: Σιγομαγειρεμένο για 24 ώρες
«Οσομπούκο Μιλανέζε», «Linguini Bolo-
gnese» με black angus κιμά, μυρωδικά και
κρέμα παρμεζάνας, «Foccacia» με μους
μαύρης ελιάς, τρίμμα φέτας, αρωματισμέ-
να ντοματίνια με θυμάρι και έξτρα παρθένο
ελαιόλαδο, «Ravioli al Ragu» γεμιστό με
μοσχάρι μαγειρεμένο σε σάλτσα Barolo,
κρέμα πεκορίνο & San Marzano.

Διαθέτει πλούσια προσεγμένη wine list
ελληνικών και ξένων αμπελώνων, ενώ στο
μπαρ κορυφαίοι «αλχημιστές» σερβίρουν
διάσημα αλλά και πιο executive coctails α
λα New York. Θα λατρέψετε τα εμβληματι-
κά «The Sheraton Club» (από την Ιερουσα-
λήμ, στους άμβυκες της Ιρλανδίας και από
εκεί στο ποτήρι σας), «The Turmeric sour»

(κιτρινόριζα από τις Ινδίες, κουμκουάτ από
την Κέρκυρα & τζιν), «Coco Chanel» (ρούμι
αρωματισμένο με καρύδα, φρέσκια ψίχα
από passion fruit, citrus & ανθόμελο σερ-
βίρεται με μείγμα σοκολάτας και πιπέρι
Μαρόκου) και «Naked Margarita» (εκ-

πλήσσει η αρμονική συνύπαρξη τεκίλας
και ρίζας γεντιανής).

Το «Veniero Kefalari» είναι η επιτομή της
σειράς καταστημάτων εστίασης του ισχυ-
ρού επιχειρηματία Σωκράτη Σώλου, ο
οποίος παρέδωσε τη σκυτάλη στον γιο του

Σπύρο. Με τη σειρά του εκείνος, έχοντας
όραμα, στόχο και επαγγελματισμό, «τρέ-
χει» την επιχείρηση με χίλια, «ανεβάζον-
τας» τον πήχη της επιτυχίας συνεχώς.
Ιnfo: Veniero Kefalari Θεοδώρου 
Δεληγιάννη 56, Κηφισιά, τηλ. 210 2723110.

Σωκράτης, Σπύρος και Μαρία Σώλου
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Ο ήχος 
των έργων: 

Ωδή στην τέχνη
και τη μουσική

Η
σημαντική δημιουργός Ειρήνη Γκόγκουα
παρουσίασε έργα της «ντυμένα» με μουσι-
κές 19 καταξιωμένων συνθετών, ένα πρωτο-

ποριακό φιλανθρωπικό πρότζεκτ τέχνης που απέ-
σπασε διθυραμβικές κριτικές.  

Ειρήνη Γκόγκουα, Δημήτρης Αρβανίτης, Βαρβάρα Λάρμου

Δανιέλα και Κώστας Χατζής, Ειρήνη Γκόγκουα

Ηλίας 
Μπογδάνος, 
Ειρήνη 
Γκόγκουα,
Aoris, 
Ιάκωβος 
Γκόγκουα

Πέννυ 
Κροντηρά,

Γιώργος 
Χατζηνάσιος,

Ειρήνη 
Γκόγκουα
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Κωνσταντίνος Θαλασσοχώρης, Ειρήνη Γκόγκουα, Ολίνα Ξενοπούλου, Σταύρος Νικολαΐδης

Ειρήνη Γκόγκουα, 
Θανάσης ΒασιλόπουλοςΕιρήνη Γκόγκουα, Στράτος Τζώρτζογλου, Πέννυ Κροντηρά

Σπύρος Τσάρας, Ανδριανός Νόνης



Γιάννα Βασιλείου, Κατερίνα Παπακωστοπούλου
Γωγώ Αυγερινοπούλου, Γιάννα Βασιλείου, 

Μαίρη Αυγερινοπούλου Ιωάννα Τριανταφυλλίδου, Γιάννα Βασιλείου, Δωροθέα Πασχαλίδου

Νικηφόρος, Γιάννα ΒασιλείουΓιάννα Βασιλείου, Αντώνης Παππάς Idra Kayne, Γιάννα Βασιλείου, Χρήστος Νικολάου

Γιάννης Δουλάμης, Γιάννα Βασιλείου Πάνος Παϊκόπουλος, Γιάννα Βασιλείου, Πάνος Αμαραντίδης Λευτέρης Παπαδάκης, Γιάννα Βασιλείου
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Το «Music Box»
της Γιάννας
Βασιλείου
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ε ένα φαντασμαγορικό

πάρτι στο «Cash», η τα-

λαντούχα τραγουδίστρια

Γιάννα Βασιλείου γιόρτασε την κυ-

κλοφορία του ολοκαίνουργιου δί-

σκου της με τίτλο «Music Box».

Γιάννα 
Βασιλείου,
Ελένη 
Γιαννατσούλια
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LONGEVITY AND SKINCARE»

Εκδήλωση ομορφιάς 
από τους Tastemakers

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ 

Στον μαγευτικό χώρο Bungalow 7 στη Γλυφάδα 
πραγματοποιήθηκε μια όμορφη συγκέντρωση 
από τους Tastemakers.

Η εκδήλωση είχε ως θέμα το « Longevity and Skincare» 
και ομιλητές ήταν οι dr Πέτρος Βλασταράκος, γνωστός 
πλαστικός χειρουργός με μεγάλη πείρα και φήμη στην 
πλαστική χειρουργική, και η dr Noel, γνωστή για τις με-
λέτες της στη μακροζωία. Ο dr Βλασταράκος μίλησε για 
μια καταπληκτική μη επεμβατική θεραπεία με 76 συστα-
τικά, που δίνει εκθαμβωτική λάμψη, ενώ η dr Noel πα-
ρουσίασε τα ξεχωριστά προϊόντα της, που αναζωογο-
νούν και αναπαράγουν τα κύτταρά μας, επιβραδύνουν 
την κυτταρική γήρανση, ενισχύουν το ανοσοποιητικό, 
βοηθούν τον μεταβολισμό και πολλά άλλα.
Οι δυο τους ανέλυσαν και εξήγησαν τη θεαματική πρό-
οδο της επιστήμης σχετικά με την ομορφιά. Μας παρου-
σίασαν ό,τι πιο νέο υπάρχει στην ιατρική σχετικά με την 
πρόληψη και τα θεαματικά αποτελέσματα που μπορού-
με να έχουμε σήμερα και πώς μπορούμε πραγματικά να 
δείχνουμε, να νιώθουμε και να είμαστε πιο νέοι με τη 
βοήθεια και την εξέλιξη της επιστήμης. 
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ΝΙΚΟΛΑΣ ΚΛΟΥΒΑΤΟΣ

Μάγεψαν οι «φλεγόμενες θάλασσες» στη νέα έκθεση του καλλιτέχνη 
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Πλήθος κόσμου βρέθηκε στον φιλόξενο χώρο 
του κτιρίου Αμαλίας 36, για να παρακολουθή-
σει τα εγκαίνια της νέας ατομικής έκθεσης του 

Νικόλα Κλουβάτου με θέμα «Η αφήγηση ενός αόρα-
του χρόνου».
Το κοινό κατέκλυσε από νωρίς τον χώρο και θαύμασε 
τα έργα του καταξιωμένου καλλιτέχνη, που αυτή τη 
φορά έστρεψε το βλέμμα του στο υγρό στοιχείο και 

παρουσίασε με μοναδικό τρόπο γοητευτικές, συχνά 
«φλεγόμενες» θάλασσες. Την ξενάγηση της έκθεσης 
έκανε η ιστορικός τέχνης, μέλος της AICA, Λουίζα Κα-
ραπιδάκη, η οποία είχε και την επιμέλεια.
Τα έργα του καλλιτέχνη, μικρών και μεγάλων διαστά-
σεων, εντυπωσίασαν τους φιλότεχνους, ενώ αίσθηση 
προκάλεσε και το μοναδικό γλυπτό «Διπαράλληλος» 
–εμπνευσμένο από το αντίστοιχο όργανο ναυσιπλο-

ΐας–, που ο Νικόλας Κλουβάτος κατασκεύασε από 
υλικά που βρήκε στη φύση, όπως ξύλο, μάρμαρο και 
σίδηρο. Πίσω από τα έργα του κρύβεται, όπως λέει 
ο ίδιος, «ο χρόνος, η στιγμή που περνάει και χάνεται. 
Οι συνεχείς αλλαγές, τις οποίες η θάλασσα εκφρά-
ζει, με τον καλύτερο τρόπο. Τα πολλά πρόσωπα της 
θάλασσας είναι στην ουσία ο εαυτός μας», σημειώνει 
Νικόλας Κλουβάτος.
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FASHION SHOW ΓΙΑ ΚΑΛΟ ΣΚΟΠΟ

Εμπνευσμένο από τον 
ελληνικό κινηματογράφο

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Ένα μοναδικό show διοργάνωσε η Ρίτα Κατσαούνη για την παρου-
σίαση της νέας συλλογής της σχεδιάστριας Όλγας Καραβερβέρη, 
με τίτλο «Όνειρο Θερινής Νυκτός» και επιρροές από τον ελληνικό 

κινηματογράφο. 
Η επίδειξη μόδας πραγματοποιήθηκε στο Vergina Θέατρο στο Regency 
Casino Θεσσαλονίκης και είχε σκοπό την υποστήριξη των συλλόγων 
«Αχτίδα» και Μονάδα Αυτιστικού Ατόμου «Ελπίδα». Πλήθος εκλεκτών 
καλεσμένων από τη συμπρωτεύουσα παρευρέθηκε για να παρακολου-
θήσει το show, που έγινε με τη συνοδεία μοναδικών ερμηνειών από τον 
Γιώργο Ντάβλα.
Μετά την ολοκλήρωσή του, ακολούθησε δείπνο για 120 καλεσμένους 
στο Alfredo’s Grand Dinning, όπου τους παρευρισκόμενους διασκέδα-
σε με τραγούδια του ελληνικού κινηματογράφου η Εύη Σιαμαντά.Μεγά-
λος χορηγός της βραδιάς ήταν η δερματολογική κλινική Derma Act του 
δρ. Κωνσταντίνου Παγίδα, που στηρίζει τους νέους και των δύο συλλό-
γων. Χορηγοί ήταν επίσης η Αγγελική Χόντου του Απολλώνια Πολιτεία 
Hondos Center, που στηρίζει τα κοινωνικά δρώμενα της Θεσσαλονί-
κης, το Access Fashion της Κατερίνας Κίτσου, η Mega Guard Security 
της Ρούλας Ταχταρίδου, που βρίσκεται διαχρονικά δίπλα στις ευπαθείς 
ομάδες, ο Αντώνης Μελιτόπουλος και ο Μπάμπης Ακτσιόγλου, των 
εκλεκτών μπαχαρικών «Ινδία», και τέλος το εμβληματικό Mediterranean 
Palace Hotel στη Θεσσαλονίκη. 

Φούλη Μελιτοπούλου 
Έλενα Μελιτοπούλου 

(Μεγάλος χορηγός  
απο την εταιρεία 

Μπαχαρικά ΙΝΔΙΑ)
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«ΓΥΝΑΙΚΑ: ΠΥΛΩΝΑΣ ΑΞΙΩΝ,  
ΕΜΠΝΕΥΣΗΣ ΚΑΙ ΟΡΑΜΑΤΟΣ»

Εξέχουσα συνάντηση  
για τη γυναίκα

 
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα της Γυναίκας, τα μέλη και οι φίλοι της 
Feminin Pluriel Greece πραγματοποίησαν μια ξεχωριστή συνάντηση.
Όσοι βρέθηκαν στο φιλόξενο περιβάλλον της Λέσχης του Συλλόγου 

Αποφοίτων Κολλεγίου Αθηνών - Κολλεγίου Ψυχικού, στο Ψυχικό, είχαν μια μο-
ναδική ευκαιρία για ειλικρινή συζήτηση και προβληματισμό γύρω από θέματα 
που αφορούν τις προκλήσεις που βιώνουν οι γυναίκες σήμερα. Στη βραδιά το 
«παρών» έδωσαν γυναίκες αλλά και άντρες από τον επιστημονικό, εκπαιδευτικό, 
επιχειρηματικό και πολιτικό κόσμο.
Η εκδήλωση πλαισιώθηκε με μια σειρά ομιλιών από διακεκριμένες προσωπικό-
τητες, όπως η Ρίτα Μωραϊτάκη-Πικρού, πρόεδρος & διευθύνουσα σύμβουλος 
ΕΚΑΠΤΥ, η ομιλία της οποίας είχε θέμα «Ποιότητα Ζωής: Τι σημαίνει να ζούμε με 
Αξίες και Αλήθεια, με καθαρότητα στις σχέσεις, στις αξίες και αρχές που καθο-
ρίζουν το παρόν, φάρος για την επόμενη γενιά».
Το νέο ξεκίνημα του ελληνικού παραρτήματος του συνδέσμου Feminin Pluriel 
Global αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία για τη σύνδεση και τη συνεργασία των 
γυναικών που δραστηριοποιούνται στον επιχειρηματικό κόσμο.
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Η
ανόρθωση των ζυγωματικών δεν διορθώ-

νει απλώς τοπικές ατέλειες, αλλά μπορεί

να «σηκώσει» ολόκληρο το πρόσωπο χα-

ρίζοντάς του φρέσκια και νεανική όψη. H εμφάνισή

τους καθορίζεται κυρίως από τα γονίδια, ενώ έντο-

να ζυγωματικά έχουν όσοι διαθέτουν πιο προτετα-

μένο οστικό τόξο (οστούν) ή μεγαλύτερη ποσότητα

ιστού πάνω σε αυτό ή έναν συνδυασμό αυτών. Πάν-

τως, όσο πιο ψηλά βρίσκονται και όσο πιο έντονα

είναι τα ζυγωματικά, τόσο πιο καλά «κρατούν» το

πρόσωπο, διατηρώντας το οβάλ του και αποτρέ-

ποντας την εμφάνιση ρινοπαρειακών αυλάκων.

«Όμως, η απώλεια κιλών και λιπώδους ιστού που

επέρχεται με την πάροδο του χρόνου έχει ως απο-

τέλεσμα το “άδειασμα” της περιοχής και, κατ’ επέ-

κταση, τη χαλάρωση στα μάγουλα και την επιδεί-

νωση των ρινοπαρειακών αυλάκων. Έτσι, το πρό-

σωπο αλλοιώνεται και αποκτά μια πιο κουρασμένη

και γερασμένη όψη», εξηγούν η δρ Αναστασία Σε-

φέρη-Δανιήλ, MD, PhD, πλαστικός χειρουργός, και

ο Απόστολος Σεφέρης, MD, MSc πλαστικός χει-

ρουργός.

Πλέον η πλαστική - αισθητική χειρουργική μπο-

ρεί να δώσει όγκο στα ζυγωματικά και με αυτό τον

τρόπο να κάνει ένα «mid face lift» σε άτομα που δεν

επιθυμούν ή δεν χρειάζεται ακόμη να προχωρή-

σουν σε μια τέτοια διαδικασία. «Είναι διαθέσιμες

τρεις επιλογές που καλύπτουν όλες τις ανάγκες, οι

οποίες μπορούν να εφαρμοστούν μεμονωμένα ή

σε συνδυασμό με άλλες μεθόδους», τονίζει η δρ

Σεφέρη-Δανιήλ.

Έγχυση υαλουρονικού οξέος
Είναι ενέσιμη διαδικασία, κατά την οποία εγχέε-

ται υαλουρονικό οξύ στην περιοχή με στόχο την

προσθήκη όγκου. Υπάρχουν διάφορα είδη υαλου-

ρονικού οξέος, με τη χρήση των οποίων μπορεί κα-

νείς από νεαρή ηλικία να «γεμίσει» τα ζυγωματικά

του. Στη συγκεκριμένη περιοχή συνήθως χρησιμο-

ποιούνται τύποι υαλουρονικού οξέος υψηλής πυ-

κνότητας διότι εξασφαλίζουν μεγαλύτερη διάρκεια

στο αποτέλεσμα. Ορισμένα είδη δίνουν όγκο άμε-

σα, ενώ άλλα εγχέονται σταδιακά. Σε κάθε περί-

πτωση η διαδικασία εφαρμόζεται στο ιατρείο, είναι

ανώδυνη, διαρκεί 15 λεπτά και δεν απαιτείται αναι-

σθησία ή νοσηλεία.

Αυτομεταμόσχευση λίπους
Η διαδικασία περιλαμβάνει τη λήψη λιπώδους

ιστού από τον ίδιο τον ασθενή από περιοχή όπου

υπάρχει περίσσεια. Στη συνέχεια υπόκειται σε ει-

δική επεξεργασία -προϊόν της οποίας είναι το λίπος

εμπλουτισμένο με βλαστοκύτταρα- και μεταφέρε-

ται στην περιοχή των ζυγωματικών με αποτέλεσμα

την αύξηση του όγκου τους. Η μέθοδος εφαρμόζε-

ται σε κλινική, με τοπική αναισθησία, διαρκεί 15-30

λεπτά και δεν απαιτείται νοσηλεία. Η διάρκεια του

αποτελέσματος ανάλογα με τον οργανισμό μπορεί

να υπερβεί τους 12 μήνες. Επειδή μέρος του λίπους

απορροφάται, τοποθετείται μεγαλύτερη ποσότητα

ούτως ώστε να μείνει όσο το δυνατόν μεγαλύτερος

όγκος.

Ενθέματα
Η τοποθέτηση σιλικονούχων ενθεμάτων γίνεται

χειρουργικά. Ωστόσο, οι τομές γίνονται στο εσωτε-

ρικό του στόματος κατά συνέπεια δεν υπάρχουν

εμφανή σημάδια μετά την επέμβαση. Τα ενθέματα

διατίθενται σε διάφορα μεγέθη. Το μέγεθος που

χρησιμοποιείται στο εκάστοτε περιστατικό επιλέ-

γεται κατόπιν ειδικών μετρήσεων του προσώπου

ούτως ώστε να μην αλλοιωθούν η συμμετρία του

και τα χαρακτηριστικά του. Η μέθοδος εφαρμόζε-

ται σε κλινική με τοπική αναισθησία και σε πολλές

περιπτώσεις, συνδυάζεται με αυξητική του πιγου-

νιού ή/και βλεφαροπλαστική, διαρκεί μισή ώρα με

τρία τέταρτα και δεν απαιτείται νοσηλεία.
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Ο Απόστολος Σεφέρης, MD, 
MSc πλαστικός χειρουργός, 
και η δρ Αναστασία Σεφέρη-
Δανιήλ, MD, PhD, πλαστικός

χειρουργός 

Η απώλεια κιλών και λιπώδους ιστού,
που επέρχεται με την πάροδο 
του χρόνου, έχει ως αποτέλεσμα 
το «άδειασμα» της περιοχής και, 
κατ’ επέκταση, τη χαλάρωση 
στα μάγουλα και την επιδείνωση 
των ρινοπαρειακών αυλάκων

Νεανικός όγκος 
και περίγραμμα 
«Η ανόρθωση των ζυγωματικών είναι ιδιαίτερα
δημοφιλής σε γυναίκες μεγαλύτερης ηλικίας,
αλλά σταδιακά φαίνεται ότι την αποζητούν και
οι άνδρες, σε συνδυασμό με τη βελτίωση του
κάτω βλεφάρου (μαύρου κύκλου). Παράλληλα,
υπάρχουν και νεαρά άτομα που επιλέγουν τη
μέθοδο προκειμένου να γεμίσουν το άνω μέ-
ρος του προσώπου τους και να δώσουν ένταση
στις γωνίες του. Σε κάθε περίπτωση η ανόρθω-
ση ζυγωματικών μπορεί να μεταμορφώσει το
πρόσωπο αποκαθιστώντας τον νεανικό όγκο
και το περίγραμμά του», καταλήγουν οι ειδικοί.

Ζυγωματικά:
Ανόρθωση για νεανική όψη
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Κριός
(21/3-20/4)

Ο Ήλιος σε σύνοδο με την Αφροδίτη εί-

ναι μια αρκετά περίεργη στιγμή για

εσάς, ιδίως αν έχετε γεννηθεί αυτές τις

μέρες. Ο χρόνος σαν να σας πηγαίνει

προς τα πίσω και να αναβιώνετε κατα-

στάσεις από το παρελθόν, συναισθημα-

τικές και κοινωνικές.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Για εσάς τους Ταύρους, αυτό το διήμερο θα

είναι άκρως ερωτικό, ενώ το παρελθόν θα

χτυπήσει την πόρτα σας, κάτι που θα σας

κάνει να έχετε δυσπιστία για ό,τι μπορεί να

συμβεί από άτομα που πιθανότατα σας

έχουν πληγώσει.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Πρωταγωνιστές αυτών των ημερών εσείς

που έχετε γεννηθεί από 21/5 έως 24/5.

Προετοιμάζεστε για κάτι πολύ σημαντικό,

που αφορά τους επόμενους μήνες.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Είναι ένα διήμερο που συναισθηματικά

κυρίως αφορά εσάς των πρώτων ημερών.

Γενικότερα καλό είναι να κρατήσετε τον

εκνευρισμό σας και μη βρίσκεστε συνέ-

χεια σε άμυνα. 

Λέων
(23/7-22/8)

Κατάλληλο αυτό το διήμερο για μια μετα-

κίνηση, επαγγελματική ή συναισθηματι-

κή, που θα έχετε έναν σημαντικό λόγο να

τη θυμάστε για πολύ καιρό. Εσείς των

πρώτων ημερών θα έχετε ένα μήνυμα

από πρόσωπο που είχε παίξει σημαντικό

ρόλο στη ζωή σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Είστε έτοιμοι αυτό το διήμερο να απολαύ-

σετε τη συντροφιά δικών σας προσώπων

που έχετε πάρα πολύ καιρό να συναντή-

σετε. Θα δεχθείτε επίσης μια συναισθη-

ματική αναγέννηση, ένα δώρο ή κάποια

πρόταση για έξοδο. 

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η ανάδρομη Αφροδίτη σε σύνοδο με τον

Ήλιο είναι ένδειξη ότι το παρελθόν σας

επιστρέφει και αυτό μπορεί να είναι για

καλό, αλλά μπορεί και να σας γεμίσει με

περισσότερα προβλήματα από πριν.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Ο Ήλιος σε σύνοδο με την ανάδρομη

Αφροδίτη θα σας προσφέρει μια έντονα

ευχάριστη καθημερινότητα και πολύ πιθα-

νό να βρεθείτε με πρόσωπα που αφορούν

το παρελθόν σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Αυτό το Σαββατοκύριακο θα έχετε μια έν-

τονη αναφορά με το παρελθόν, κάτι που

θα σας κάνει να αναζητάτε αλήθειες και

καταστάσεις που τις είχατε αφήσει σε εκ-

κρεμότητα.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Είναι καιρός να ξεκαθαρίσετε μέσα σας τι

θέλετε και τι όχι. Ίσως αυτό το διήμερο θα

υπάρχει η δυνατότητα να κάνετε κάποια

συνάντηση που περιμένατε καιρό, ή θα

συζητήσετε κάτι σημαντικό με πρόσωπο

από το παρελθόν. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Είστε αρκετά καλά για να αποφασίσετε

ένα ταξίδι, μια μετακίνηση με αγαπημένο

σας πρόσωπο. Πολύ πιθανό το παρελθόν

να κάνει την εμφάνισή του και τότε θα

πρέπει να λειτουργήσετε με τη λογική και

όχι με το συναίσθημα. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Για εσάς τους Ιχθύς, οι μέρες αυτές θα

έχουν μια καλή εξέλιξη, ιδίως αν ανή-

κετε στο πρώτο δεκαήμερο. Εσείς του

δεύτερου και κυρίως του τρίτου δεκαη-

μέρου καλό είναι να μην κάνετε σημαν-

τικά πράγματα.
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O Ήλιος βρίσκεται σε σύνοδο με 
την ανάδρομη Αφροδίτη, μια στιγμή που
αναβιώνουν παλιοί έρωτες και σχέσεις

που πρέπει να ξαναδοκιμαστούν. Γενικότερα
αυτό το διήμερο είναι καλό για 
να οργανωθούμε και να θέσουμε νέους στόχους, 
από καταστάσεις που είχαν παγώσει. 


